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Úvod 
 

Poslední zápis v Kronice naší obce je z července 2002, kdy do ní zapsala 
události v roce 2001 kronikářka paní Světlana Karasová. Tato ručně psaná kronika 
začíná rokem 1994 a obsahuje celkem 271 popsaných stran. Z nejrůznějších důvodů 
nebyla od ledna 2002 v obci kronika vedena. V lednu 2010 jsem byla kronikářkou 
obce jmenována s tím, že z dostupných materiálů dopíši rovněž Kroniku obce Nová 
Ves za rok 2008 a rok 2009. Při své práci jsem postupovala podle publikace „Kro-
niky“, kterou vydalo Národní informační poradenské středisko pro kulturu v roce 2006 
(lektoroval PhDr. Jiří Úlovec z Archivní správy Ministerstva vnitra), která – podle 
mého názoru – nejlépe z dostupných publikací o obecních kronikách vysvětluje způ-
sob vedení těchto pamětních knih. Zákon č. 132/2006 Sb., o kronikách obcí, je 
přílohou č. 11 této kroniky. 

Jmenuji se Jaroslava Klímová, do obce jsem se přistěhovala v srpnu 2002, 
právě v době, kdy nás zasáhla obrovská povodeň. Jsem v současné době již 
v důchodu a od února 2003 do března 2013 jsem pro obec zdarma vytvářela 
webovou prezentaci – webové stránky obce Nová Ves na adrese www.nova-ves.cz.. 
Od podzimu 2007, za pomoci starostky a pracovníků obecního úřadu, a hlavně 
s pomocí aktivně v obci pracujících spoluobčanů, vytvářím měsíčník Novoveský 
zpravodaj. Vytvářím také soukromé webové stránky www.veprek.cz, na kterých 
mapuji historii vsi, do které jsem se přistěhovala – Vepřku. Převedla jsem do 
elektronické podoby a na tomto webu zveřejnila dostupné kroniky, strávila stovky 
hodin vyhledáváním informací z nejrůznějších zdrojů (knihovny, archívy aj.) a 
postupně je tam zveřejňovala. Oba zmiňované weby patří k velmi navštěvovaným 
zájemci z celého světa.  

Mým koníčkem je tvůrčí psaní, vydala jsem knížku a druhá se k vydání připra-
vuje. Píši na několika internetových portálech, mám vlastní blog na www.idnes.cz, 
přispívám do různých publikací. Druhým mým koníčkem je historie, především pak 
historie naší obce, samozřejmě v souladu s historií celé naší vlasti.  
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Seznámení s obcí 

 
 
Když si v internetovém vyhledávači mapy.cz zadáte Nová Ves, naskočí neuvě-

řitelných 267 možností… Z toho je 65 obcí nebo částí obcí či měst s přímým názvem 
Nová Ves.  

Naše obec Nová Ves se nachází v zeměpisné šířce 50°18´43", zem ěpisné 
délce 14°18´18", v nadmo řské výšce 185 m. Najdete ji na osmnáctém kilometru tzv. 
„teplické“ dálnice s označením D8. Její poštovní adresa zní: Nová Ves u Mělníka, 
bývalý okres Mělník, pověřená obec Kralupy nad Vltavou. Obec se skládá z pěti částí 
(abecedně): Miřejovice, Nová Ves, Nové Ouholice, Staré Ouholice a Vepřek.  

Obec má vzhledem ke svému umístění nesmírně zajímavou historii (od 
archeologických nalezišť z doby kamenné, přes středověká hradiště až po součas-
nost). Toto místo má velké kulturní zázemí a vždy bylo osídleno pracovitými lidmi 
s velkými cíli. Je to místo romantických meandrů Vltavy, úrodná krajina kolem Řípu, 
ale i moderní křižovatka rušných cest.  

Nová Ves představuje přirozené kulturní a obchodní centrum, ve Starých Ou-
holicích a Miřejovicích vzniká klidná obytná zóna, Nové Ouholice se rozkládají na 
starodávné ostrožně nad Vltavou, Vepřek je historicky cenným skvostem uprostřed 
rozlehlého území obce. Ohraničuje nás levý břeh stříbrné Vltavy, ostrožny se zbytky 
původních hradišť, ale také nás protíná dálnice a rychlostní silnice.  

Naše obec je občanským společenstvím jako každé jiné, se všemi jeho ra-
dostmi i strastmi. Jsme hrdi na svůj domov, jehož podobu dále vytváříme. Tak jako 
ruka má pět prstů, má naše obec pět částí. Pojďme se na ně podívat jednotlivě:  
 

Nová Ves 
 

K 1. lednu 2008 měla Nová Ves celkem 422 obyvatele, k 1. lednu 2010 442 
obyvatele. Nová Ves je administrativním a obchodním centrem celé obce. Rozkládá 
se na velké křižovatce rychlostní silnice Mělník - Slaný a na exitu 18 dálnice D8. 
Kromě toho se celou její centrální komunikací táhne tzv. "stará teplická silnice". 
Všechno to sebou nese zvýšené dopravní nároky, které se obec v dlouhodobém ho-
rizontu všemi silami snaží tlumit.  

V Nové Vsi má sídlo náš obecní úřad, obecní knihovna, pobočka České pošty, 
Středisko správy a údržby dálnic, dálniční oddělení Policie ČR -  Správa Středočes-
kého kraje, z větších firem pak RK Mělník Renault Trucks a firma AZ-TECH, s.r.o. 
V Nové Vsi také sídlí naše mateřská škola.  Báječně tady funguje fotbalové hřiště TJ 
Sokol Nová Ves, máme zde prodejnu potravin, benzínovou pumpu firmy Benzina 
s.r.o., dvě funkční restaurace - Bistro vedle obecního úřadu a U Sokola, kde se pořá-
dají také taneční zábavy či jiné kulturní akce. Od 1. ledna 2010 zde funguje kosme-
tický salón Lucienne. V sále vedle kanceláře obecního úřadu se pořádá většina 
společenských a kulturních akcí v naší obci.   
 
Nové Ouholice 
 

K 1. lednu 2008 měly Nové Ouholice celkem 189 obyvatel, k 1. lednu 2010 
163 obyvatele. Tato část obce téměř bezprostředně navazuje na Novou Ves a trpí 
tedy stejnými problémy - velkou dopravní zátěží. Mimo to se nad Novými Ouholicemi 
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vznáší hrozba otevření dobývacího prostoru pískovny... Tato hrozba, proti které bo-
juje celá obec, by sebou přinesla nejen další dopravní zatíženost, ale bohužel také 
zničení celého ekosystému nad Novými Ouholicemi, kde se říká "Na horách". Pra-
stará ostrožna by zmizela, spolu se všemi unikátními ukázkami stepní flory a fauny, 
což jistě nikdo z nás nechce.  V roce 2009 uplynulo 225 let od založení Nových Ou-
holic.  

V Nových Ouholicích je jediná zastávka železniční dopravy v naší obci. Je zde 
zdravotní středisko, kam jednou měsíčně zajíždí praktická lékařka z Veltrus. Je zde 
restaurace Na Zastávce, před restaurací je parkoviště. Vedle restaurace je prodejna 
potravin. Najdete zde Pneuservis K+M.  
 
Staré Ouholice 
 

K 1. lednu 2008 měly Staré Ouholice 160 obyvatel, k 1. lednu 2010 už 190 
obyvatel. V této části obce vyrůstá postupně téměř padesátka nových domů, ze Sta-
rých Ouholic a k nim těsně přiléhajících Miřejovic vzniká klidná moderní obytná zóna. 
Naštěstí není nově vznikající část obce v žádném případě nějakým "barokem", každý 
dům je jedinečný, mají kolem sebe dostatek volného prostoru. A hlavně - mnozí 
z nových obyvatel jsou potomky desítky let zde v naší obci žijících rodin, včlenění 
této nové výstavby sebou nepřináší žádná negativa, jak je známe odjinud. A Starým 
Ouholicím tato nová výstavba opravdu sluší!   

Je zde otevřena restaurace U Hasiče, u které je možno si zahrát nohejbal, 
volejbal, grilovat a provozovat jiné sportovní a rekreační aktivity. V této hospodě po-
řádá – v době, kdy je tam striktní zákaz kouření – své akce Rodinné sdružení Soptíci. 
Ve Starých Ouholicích sídlí pobočka firmy Zakládání staveb, a.s. (Praha 4), probíhá 
zde výstavba loděnice.  
 
Vepřek 
 
 K 1. lednu 2008 měl Vepřek 108 obyvatel a 67 domů, k 1. lednu 2010 je to 111 
obyvatel.  Ve srovnání např. s rokem 1930, kdy měl 251 obyvatel, je to málo.  

Zdejší archeologické výzkumy dokládají existenci osídlení již v době kamenné 
a všechny indicie napovídají, že to bylo dávno předtím. Najdete zde zbytky středově-
kého hradiště, jedinečnou technickou památku, kterou představuje vodní mlýn 
(v současnosti bohužel v dezolátním stavu díky nezájmu majitelů). Kostel Narození 
Panny Marie, který se zvedá na návrší nad vsí a zvonice v jeho bezprostřední blíz-
kosti jsou národními kulturními památkami. Vedle nich je škola, která je tady nejméně 
od 12. století a pamatuje mnoho generací zdejších školáků.  

Středověký kostel s prokázanými základy románskými a pravděpodobně ještě 
staršími (soudě podle archeologických nálezů v jeho přímém okolí), spolu se zvonicí 
ze 14. století a impozantní budovou školy představují přirozenou autoritativní vý-
stavbu středočeské vesnice. Ves sama se směrem od kostela chlubí  v r. 1739 po-
stavenou budovou fary a několika velkými statky (grunt „Královský“, grunt „Dvořákov-
ský“,  grunt „Heroltovský“, pivovar, zmíněný vodní mlýn). Ves v roce 1850 přeťala 
železniční trať a tím ji nejen psychologicky rozdělila na dvě poloviny. Ale ještě větší 
novodobou technickou jizvou na starobylé kráse bylo otevření dálnice D8 v roce 
2000, které oddělilo kostelní návrší od samotné vsi. Přesto je Vepřek opravdu 
krásnou perlou na hrdle vltavských břehů – vždyť patří mezi těch několik tvrzí, 
stojících na strmých říčních březích, počínaje Vyšehradem, přes Levý Hradec, 
Chvatěruby až k Vepřku a končíc Mělníkem. 
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Miřejovice 
 

K 1. lednu 2008 měly Miřejovice celkem 73 obyvatele, k 1. lednu 2010 70 oby-
vatel. V obci je skvělá parta lidí, která například v létě 2007 svépomocně vybudovala 
pěkné dětské hřiště. V Miřejovicích funguje Maraton Klub Miřejovice, který založil 
Pepa Burian, trenér PIMu (Prague International Marathon – Pražský mezinárodní 
maratón). Miřejovice se rozkládají téměř na samém břehu Vltavy naproti oboře Vel-
truského zámku, částečně pak pod veltruským mostem a velmi těsně sousedí s Ne-
lahozevsí. Na této hranici s Nelahozevsí se nachází restaurace Pod kaštanem. 
V Miřejovicích je budova starého pivovaru, ve které je v současnosti umístěna firma 
Zemědělské zásobování a nákup v Mělníku, a.s., středisko Miřejovice. Část tzv. vel-
truského kempu je také katastrální součástí naší obce.  
 
Statistické údaje o obci 

 
Katastrální výměra naší obce činí 10,1 km², nacházejí se v ní tři katastrální 

území s těmito názvy:  
Nová Ves u Nelahozevsi č. katastrálního území 705390; 
Nové Ouholice č. katastrálního území 706582 a 
Vepřek č. katastrálního území 706604. 
 

Obec Nová Ves - celková vým ěra 1011 ha, z toho: 

Orná půda 

Chmelnice

Zahrady

Ovocné sady

Trvalé trávní porosty

Zemědělská půda

Lesní půda 

Vodní plochy

Zastavěné plochy 

Ostatní plochy 

 
  

Podle informace z webu ministerstva vnitra je v obci evidováno 465 adres – 
v Miřejovicích 33, v Nové Vsi 192, v Nových Ouholicích 81, ve Starých Ouholicích 90 
a ve Vepřku 69. V celé obci není evidována žádná ulice. Všechny adresy mají PSČ 
277 52. V obci je k trvalému pobytu (nebo jakémukoliv platnému pobytu cizince, 
azylanta) přihlášeno 1 214 obyvatel, z toho je 582 mužů nad 15 let, 71 chlapců 
do 15 let, 494 žen nad 15 let, 67 dívek do 15 let (stav k 28. květnu 2010).  
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Podle informací obecního úřadu, zveřejněných v Novoveském zpravodaji, jsou 
statistické údaje o naší obci za roky 2007, 2008 a 2009 následující:  

 
Rok 2007 (k 31. 12. 2007) 

 
počet obyvatel celkem 952, z toho 452 ženy a 500 mužů 

 
 celkem ženy muži 
Nová Ves  422 210 212 
Nové Ouholice 189 85 104 
Staré Ouholice 160 76 84 
Vepřek  108 51 57 
Miřejovice  73 30 43 

 
V roce 2007 se narodilo 11 nových občánků - v Nové Vsi šest, v Nových Ouholicích 
jeden a ve Starých Ouholicích čtyři.  
Navždy jsme se rozloučili s osmi našimi spoluobčany: v  Nové Vsi s pěti, v Nových 
Ouholicích s jedním, ve Starých Ouholicích s jedním a v Miřejovicích rovněž 
s jedním.  
 

přistěhování   odstěhování  
Nová Ves  8 Nová Ves  17 
Nové 
Ouholice  

2 Nové Ouholice 6 

Staré 
Ouholice 

20 Staré Ouholice 1 

Vepřek  2 Vepřek  - 
Miřejovice - Miřejovice  - 
celkem  32 celkem  24 

 
Rok 2008 (k 31. 12. 2008) 

 
V tomto roce měla obec Nová Ves celkem 993 občany. 
Během roku se přihlásilo 48 občanů, odhlásilo se 26 občanů, v obci došlo k šesti 
stěhováním, narodilo se 9 nových občánků, zemřelo 12 občanů. 

 
Rok 2009 (k 31. 12. 2009) 

 
počet obyvatel celkem 976, z toho 502 ženy a 474 muži 

 
Nová Ves  442 
Nové Ouholice 163 
Staré Ouholice 190 
Vepřek  111 
Miřejovice  70 

 
V roce 2009 se narodilo 9 nových občánků - v Nové Vsi 4, v Nových Ouholicích 
jeden, ve Starých Ouholicích dva, ve Vepřku jeden a v Miřejovicích také jeden. 
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Navždy jsme se rozloučili s 10 našimi spoluobčany: v  Nové Vsi se čtyřmi, v Nových 
Ouholicích se 3, ve Starých Ouholicích se 2 a ve Vepřku s jedním.  
 
 

přistěhování   odstěhování  
Nová Ves  25 Nová Ves  2 
Nové 
Ouholice  

1 Nové Ouholice 4 

Staré 
Ouholice 

17 Staré Ouholice 3 

Vepřek  3 Vepřek  0 
Miřejovice 1 Miřejovice  0 
celkem  47 celkem  9 

 
 
Na toto místo se nabízí srovnání s minulostí. V Pamětech Karla Šorala 

z Nových Ouholic, sepsaných v roce 1984 při příležitosti 200 let jejich založení, jsou 
uvedeny následující výsledky sčítání lidu v roce 1843, převzaté z kroniky rolníka 
Hodka ze Starých Ouholic č. 15 (v zárovce srovnání k 31. 12. 2009):  

v Nové Vsi 297 obyvatel (442); 
v Nových Ouholicích 275 obyvatel (163); 
ve Starých Ouholicích 164 obyvatel (190); 
ve Vepřku 165 obyvatel (111); 
v Miřejovicích 98 obyvatel (70). 

 
Celkový statistický přehled z dílny Českého úřadu statistického najdete 

v příloze č. 1.  
Výsledky sčítání lidu, domů a bytů se k 1. březnu 2001 v naší obci najdete 

v příloze č. 2. 
 
 
 
Právní úprava obce Nová Ves  
 
 

Důvod a způsob založení Obce Nová Ves (včetně podmínek a principů, za 
kterých provozuje svoji činnost): Právní základ obcí je dán Ústavou České republiky, 
zákon č. 1/1993 Sb., ve znění pozdějších předpisů. Obecní zřízení upravuje zákon 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů.  

 
Postavení obcí podle tohoto zákona: 

- obec je základním územním samosprávným společenstvím občanů, tvoří 
územní celek, který je vymezen hranicí území obce;  

- obec je veřejnoprávní korporací, má vlastní majetek a hospodaří podle vlast-
ního rozpočtu; 

- obec vystupuje v právních vztazích svým jménem a nese odpovědnost 
z těchto vztahů vyplývající; 
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- obec pečuje o všestranný rozvoj svého území a o potřeby svých občanů, při 
plnění svých úkolů chrání též veřejný zájem, vyjádřený v zákonech a jiných 
právních předpisech; 

- ve věcech náležejících do samostatné působnosti obce rozhoduje zastupitel-
stvo obce. Funkční období zastupitelstva obce je čtyřleté. 

 
Podmínky a principy činnosti, organizační struktura 

 
Obec spravuje své záležitosti samostatně, v samostatné působnosti. Při vý-

konu samostatné působnosti se obec řídí jen zákony a právními předpisy (obecně 
závaznými vyhláškami) vydanými na základě příslušných zákonů. Obec vykonává 
státní správu v rozsahu stanoveném zákony v přenesené působnosti. Při výkonu 
přenesené působnosti se řídí zákony, právními předpisy vydanými na základě zá-
konů, usneseními vlády a směrnicemi ústředních správních úřadů. Orgány obce jsou: 
zastupitelstvo obce, starosta, místostarosta a obecní úřad. Orgány zastupitelstva 
obce jsou výbory. Obec může k plnění svých úkolů dále zakládat a zřizovat organi-
zační složky obce a právnické osoby. 

 
 
Zastupitelstvo obce 
 

Ve volebním období 2006 - 2010 má současné zastupitelstvo obce těchto de-
vět členů: Dana Čmerdová, Mgr. Pavla Majerová, Jana Uhrová, Libor Branse, JUDr. 
Jiří Carda, Miroslav Červenka, Martin Kašák, Jiří Malenovský a Jaroslav Svítil.  
Zastupitelstvo se schází jednou měsíčně a podle potřeby; jedná na základě schvále-
ného jednacího řádu, který najdete v příloze č. 3. Zasedání zastupitelstva jsou ve-
řejná, k platnému usnesení je třeba souhlasu nadpoloviční většiny všech jeho členů. 
O průběhu jeho zasedání se pořizuje zápis, jehož součástí je usnesení, které je vy-
věšeno na úřední desce a k nahlédnutí na našem obecním úřadě. Pravomoci vyhra-
zené zastupitelstvu jsou definovány v § 84 a § 85 zákona o obcích. Zastupitelstvo 
rozhoduje ve věcech patřících do samostatné působnosti obce, v přenesené působ-
nosti jen pokud tak stanoví zákon. Zastupitelstvo vydává obecně závazné vyhlášky, 
kterými může ukládat povinnosti v samostatné působnosti. 

 
Výbory a komise zastupitelstva obce 

 
Zastupitelstvo zřizuje výbory jako své iniciativní a kontrolní orgány. Svá stano-

viska a návrhy předkládají výbory zastupitelstvu. Výbory se schází na vlastních jed-
náních nebo na společné schůzi komisí zastupitelstva obce. V současné době u nás 
pracují tyto výbory a komise: 

 
finanční výbor - předsedkyně Dana Čmerdová   
školský výbor - předseda Libor Branse  
kulturně-sportovní výbor - předsedkyně Mgr. Pavla Majerová  
kontrolní výbor - předseda Jaroslav Svítil  
stavební komise - předseda Miroslav Červenka 

 

* * * 



 10 

 
Zastupitelstvo obce ve volebních letech 2002 a 2006 

 
Protože chybí obecní kronika z let 2002 – 2007, uvádím zde alespoň složení 

zastupitelstva v těchto letech.  
 
Volby v roce 2002 
  

Volby do zastupitelstev obce v naší republice v roce 2002 se uskutečnily 1. a 
2. listopadu 2002. V naší obci byly podány dvě kandidátky: Sdružení nezávislých 
kandidátů Nová Ves a Komunistické strany Čech a Moravy. Sdružení NK kandido-
valo tyto své představitele: Miloslav Kuchta, Renata Kozaňáková, Jana Uhrová, Ja-
roslav Svítil a Luděk Hainc. KSČM tyto: Jaroslav Hrdlička, Dana Knížková, František 
Tyle, Václav Studený, Jarmila Kolářová, Jan Jirmář, Drahomíra Šindelářová, Zdeněk 
Sypecký. Ze zapsaných 705 právoplatných voličů ve třech volebních okrscích se vo-
leb zúčastnilo 337, volební účast byla tedy 47,8 %. 

Hlasy pro jednotlivé kandidáty: SNK – Miloslav Kuchta 179, Renata Kozaňá-
ková 175, Jana Uhrová 216, Jaroslav Svítil 200, Luděk Hainc 220; KSČM – Jaroslav 
Hrdlička 187, Dana Knížková 193, František Tyle 197, Václav Studený 167, Jarmila 
Kolářová 130, Jan Jirmář 123, Drahomíra Šindelářová 114, Zdeněk Sypecký 94. 

Z těchto voleb vzešlo toto nové devítičlenné zastupitelstvo: Hrdlička Jaroslav 
(KSČM, Staré Ouholice), Hainc Luděk (SNK, Staré Ouholice), Jirmář Jan (KSČM, 
Nové Ouholice), Kolářová Jarmila (KSČM, Vepřek), Kuchta Miloslav (SNK, Staré 
Ouholice), Studený Václav (KSČM, Nová Ves), Svítil Jaroslav (SNK, Nové Ouholice), 
Tyle František (KSČM, Staré Ouholice) a Uhrová Jana (SNK, Nová Ves). Nové 
zastupitelstvo zvolilo starostou obce Miloslava Kuchtu a místostarostkou Janu 
Uhrovou.  
 
Volby v roce 2006 
 
 Následující volby v roce 2006 se uskutečnily 20. a 21. října 2006. V naší obci 
byly opět podány dvě kandidátky, opět Sdružení nezávislých kandidátů Nová Ves a 
Komunistické strany Čech a Moravy. Sdružení NK kandidovalo tyto své představitele: 
Miloslav Kuchta, Jana Uhrová, Miroslav Červenka, Jaroslav Svítil, Libor Branse, 
Dana Čmerdová, Jiří Malenovský, Jaroslava Kádnerová a Martin Kolouch. KSČM 
tyto: Jiří Carda, Martin Kašák, Josef Klement, Pavla Majerová, Ladislav Pokorný, 
Václav Studený, Jarmila Kolářová, Jan Jermář a Jaroslav Hrdlička. Ze zapsaných 
755 právoplatných voličů ve třech volebních okrscích se voleb zúčastnilo 436, vo-
lební účast byla tedy 57,75 %. 

Hlasy pro jednotlivé kandidáty: SNK - Miloslav Kuchta 228, Jana Uhrová 296, 
Miroslav Červenka 243, Jaroslav Svítil 241, Branse Libor 224, Dana Čmerdová 244, 
Jiří Malenovský 215, Jaroslava Kádnerová 215, Martin Kolouch 234; KSČM – JUDr. 
Jiří Carda 220, Martin Kašák 161, Josef Klement 118, Mgr. Pavla Majerová 192, La-
dislav Pokorný 140, Václav Studený 142, Jarmila Kolářová 117, Jan Jermář 111, Ja-
roslav Hrdlička 135.  

Z voleb v roce 2006 vzešlo toto devítičlenné zastupitelstvo: Branse Libor 
(SNK, Vepřek), Jiří Carda (KSČM, Vepřek), Miroslav Červenka (SNK, Miřejovice), 
Dana Čmerdová (SNK, Nová Ves), Martin Kašák (KSČM, Nová Ves), Miloslav 
Kuchta (SNK, Staré Ouholice), Pavla Majerová (KSČM, Nová Ves), Jaroslav Svítil 
(SNK, Nové Ouholice) a Jana Uhrová (SNK, Nová Ves). Nové zastupitelstvo zvolilo 
starostou obce Miloslava Kuchtu a místostarostkou Janu Uhrovou.  
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Na jaře 2007 odvolalo zastupitelstvo Miloslava Kuchtu z funkce starosty a 
starostkou zvolilo Janu Uhrovou, místostarostou JUDr. Jiřího Cardu. V květnu 2007 
odstoupil ze zastupitelstva Miloslav Kuchta, novým zastupitelem se stal Jiří 
Malenovský (Staré Ouholice) ze Sdružení nezávislých kandidátů. V listopadu 2007 
přijalo zastupitelstvo rezignaci JUDr. Jiřího Cardy a zvolilo nového místostarostu 
Miroslava Červenku.  

Zastupitelé obce po svém zvolení skládají tento slib zastupitele:  
 

“Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu 
vykonávat svědomitě, v zájmu obce a jejích občanů a řídit se Ústavou a zákony 
České republiky.” 
 

Historicky vznikla obec Nová Ves v roce 1976 sloučením MNV Nová Ves a 
MNV Nové Ouholice, pod které tehdy spadaly také Staré Ouholice, Vepřek a Miřejo-
vice. V roce 2005 mně tehdejší starosta Miloslav Kuchta poskytl základní seznam 
zastupitelstev zpětně v novodobé historii od roku 1960. Některá zastupitelstva ve 
starší historii obce se mi podařilo dohledat ve starých obecních kronikách a ve Stát-
ním oblastním archivu Mělník. Jejich seznam je přílohou č. 4.  

 
Jednání zastupitelstva obce od října 2007 do prosince 2008 

 
 Informace jsou čerpány z Novoveského zpravodaje. Protože jsou ve zpravo-
daji k dispozici informace také z října až prosince 2007, uvádím je zde rovněž. 
 
říjen 2007 

- rozhodlo o prodeji pozemku v Nové Vsi manž. Němečkovým  
- prodeji pozemku loděnice p. Koženému 
- rozhodlo o odkoupení pozemku v N. Ouholicích od p. Haince 
- jednalo o přeložce VTL plynovodu  
- proběhlo jednání v mikroreg.Veltrusdominio (využití grantů) 
- projednání odvozu komunálního odpadu (změna firmy) 
- projednání zimní údržby a dopravní situace  
- dohodlo se na menším formátu (A5) pro vydávání zpravodaje 

 
listopad 2007 

- změna ÚP č. 1: bytová výstavba – pokračuje se v jednání 
- změna ÚP č. 2: pozastaveno do vyřízení podmínek využití (podrobné 

informace ke změnám ÚP jsou k dispozici na OÚ) 
- vytýčení dobýv. prostoru N. Ouholice – ZO rozhodlo o odvolání 
- protipovodňová opatření – pokračují jednání s Povodím Vltavy 
- přechody pro chodce před OÚ a poštou v Nové Vsi – bude instalována značka 

s blikačem  
- kruhový objezd na silnici Slaný - Mělník – ŘSD souhlasí, bude výhledově řešit 

podle svých finančních možností  
- hospodaření obce za 1., 2. a 3. čtvrtletí 2007 prošlo s kladným výsledkem 

auditem Krajského úřadu 
- návrh na odvolání JUDr. Cardy z funkce místostarosty 
- rezignace místostarosty – zastupitelstvo ji 12. 11. přijalo, téhož dne provedena 

volba nového místostarosty – většinou hlasů byl do této funkce zvolen člen 
zastupitelstva Miroslav Červenka 
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- na základě podnětu občanů jednáno o dětském hřišti v Nové Vsi 
- projednávána příprava předvánočních akcí  

 
prosinec 2007 

- ÚP změna č. 2 – jednání s majiteli pozemků  
- rozpočtové provizorium  
- druhá úprava rozpočtu  
- vybírání poplatků v roce 2008 
- termín zastupitelstva v lednu 2008 
- odečet vody v Nových Ouholicích  
- poskytnutí finančního daru  

 
leden 2008 

- projednalo a schválilo výši příspěvků pro jednotlivá občanská sdružení: TJ 
Sokol Nová Ves 65000 Kč, MS Diana Nová Ves 20000 Kč a Rybářský spolek 
20000 Kč 

- schválilo příspěvek ve výši 1000 Kč na školu v přírodě nebo lyžařský výcvik 
pro každé dítě trvale bydlící v naší obci 

- schválilo příspěvek ve výši 20000 Kč na opravu varhan v kostele ve Vepřku 
- jednalo o řešení dopravní situace na komunikaci č. II/608 
- tříkrálová sbírka vynesla 1200 Kč – peníze budou použity na Dětský den 

v roce 2008 
- příprava výroční zprávy o činnosti zastupitelstva v roce 2007 
- pronájem obecní garáže 24 m² za 24.000 Kč ročně 
- převzetí provozu vodovodu v Nových Ouholicích firmou VKM 
- přemístění zastávky školního autobusu v Nové Vsi 
- nabídka Pozemkového fondu - prodej pozemku č. 562/1/1 v katastrálním 

území Nové Ouholice 2405 m2 za 22.487 Kč 
- připojení obce ke stanovisku Veltrusdominia k otevření pískovny Dřínov  

 
únor 2008 

- přemístění zastávky školního autobusu v  Nové Vsi - bezpečnostní důvody 
- vyčíslení nákladů na První novoveský jarmark: 38.490 Kč   
- nabídka OÚ Koleč na provádění měření rychlosti obecní policií 
- Ředitelství silnic a dálnic – pozemky pro vybudování kruhového objezdu na 

I/16 nad dálnicí; zrušení darovací smlouvy pozemků pod otevřeným dálničním 
odpadem – pro obec nevýhodné 

- navýšení fin. prostředků pro Mateřskou školu na 220.000 Kč/rok 
- vybudování plynové přípojky pro čp. 30 St. Ouholice 
- informace z jednání Dobrovolného svazku obcí Vltava  
- příspěvek 1000 Kč pro dítě se vztahuje rovněž na školku v přírodě 
- obec obdržela sponzorský dar od paní Klímové – vytvoření nové internetové 

prezentace obce na www.nova-ves.cz 
- rekonstrukce mostku přes Bakovský potok – předpokládaný termín duben – 

květen 2008  
- byly projednány: žádost o změnu ÚP v Miřejovicích na rodinnou zástavbu a 

žádost o pronájem obecní garáže pro provozování pneuservisu 
- policejní měření rychlosti – smlouva s OÚ Koleč, dále bude jednáno s Veltrusy 

o možnosti využití jejich policie a bude ukončeno jednání s Městskou policií 
v Kralupech n/V 
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- navážka ve Starých Ouholicích byla zlikvidována, probíhají terénní úpravy - 
přikrytí zeminou 

- Báňský úřad zamítl odvolání obce proti vytýčení dobývacího prostoru pískovny 
Nové Ouholice 

- mateřská škola: podle hyg. předpisů neodpovídá budova plochou, bude 
jednáno o udělení výjimky, musí se však zadat studie pro přístavbu, které se 
nevyhneme  

- návrh p. Nováka na využití pozemků k vybudování tržnice byl zastupitelstvem 
obce odmítnut, dál jednat o využití pro výstavbu rodinných domků 

- kulturní komise: zastupitelstvo provedlo změnu předsedy kulturní komise – 
pana Kašáka nahradí Mgr. Majerová 

- přestupková komise – bude zrušena a předána do Kralup 
- soukromý tisk „Stránky našich obcí“ – v této věci zastupitelstvo obce přijalo 

následující usnesení:  
Vyjádření zastupitelstva obce k tisku „Stránky našich obcí“: Zastupitelstvo 

obce vyjadřuje svůj nesouhlas s obsahem „Stránek našich obcí“, vydávaných panem 
JUDr. Jiřím Cardou. Faktické informace jsou v tomto měsíčníku podávány 
nepravdivým a zkresleným způsobem za účelem znehodnotit práci členů zastupi-
telstva a pracovníků OÚ Nová Ves. Kulturní a historická část je pak většinou 
zkopírována z internetových stránek, na které nemají vydavatel ani redakce listu 
autorská práva.  

 
březen 2008 

- schválilo zadání změny č. 1 ÚP Obce  
- otázka pomoci místních podnikatelů při nutné přístavbě MŠ  
- projednávalo smlouvu o provozování vodovodu v Nových Ouholicích 

Vodárnami Kladno Mělník a.s., dále veřejnoprávní smlouvu o přestupkové 
komisi  

- ve věci pronájmu pozemků na umístění solárních článků – smlouva 
v předložené podobě zamítnuta, bude třeba dodat další podklady  

- zpráva o hospodaření Veltrusdominia za rok 2007 
- stavební spoření – rozhodnuto po doplacení posledních splátek toto spoření 

neprodlužovat z důvodu nevýhodnosti   
- projednány připomínky k jízdnímu řádu ČSD, projednáno povolení licence pro 

ČSAD 
- úklid navážky ve Starých Ouholicích – celkové náklady 165.351 Kč  
- velikonoční akce 22. a 29. března  
- hřiště v Nové Vsi – podepsána smlouva s dvěma majitelkami pozemků na 

pronájem za 5 Kč/m2, se třetím majitelem bude jednáno o výměně pozemku 
za jiný 

- nabídku Městského úřadu Kralupy na instalaci kamer na měření rychlosti 
projíždějících automobilů v obci – zastupitelstvo má předběžný zájem 

- projednávalo hospodaření Mateřské školy Nová Ves  
- nařízením vlády byly zvýšeny odměny členů zastupitelstva o 5 % 
- podepsána smlouva o smlouvě budoucí ve věci přípojky k Havlínům 
- projednávalo návrh na využití Městské policie Veltrusy  
- projednávalo změnu č. 2 ÚP Nová Ves  
- jednalo o zařazení snížení dopravní zatíženosti v obci jako pilotního projektu 

ve Veltrusdominiu  
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- schválilo doložku Strategického plánu Veltrusdominia (týká se především 
snížení dopravního zatížení, kanalizace pro všechny části obce, 
protipovodňových opatření, vybudování cyklostezky a infocentra, aj.) 

- pod školou ve Vepřku jsou káceny stromy na základě stavebního povolení 
vydaného stav. úřadem v Kralupech – obec zakázala průjezd silnicí pod 
hřbitovem 

- v obci budou z rozhodnutí majitele O2 demontovány veřejné telefonní 
automaty z důvodu dramatického poklesu zájmu obyvatel 

- humanitární sbírku Diakonie Broumov v naší obci  
- schválilo rozpočet obce na rok 2008  
- aktualizace povodňového plánu  
- rekonstrukce a dostavba MŠ; projednalo spojení s maratoncem J. Burianem a 

sponzorské akce a schválilo dar obce ve výši 10000 Kč na první kilometr  
- firma Decci, a.s., představila zastupitelstvu projekt sluneční elektrárny, bude 

dodána podrobnější studie, je nutné zjistit způsob likvidace solárních panelů 
při likvidaci elektrárny 

- neinvestiční náklady ZŠ Veltrusy: 150. 234 Kč za 49 žáků 
- průjezdnost silnice č. II/608 – usilujeme o zrušení průjezdnosti těžké nákladní 

dopravy instalováním značky „dopravní obsluha“ 
- audit DSO Vltava – proběhl v pořádku  
- při pronájmu obecního sálu osvobodit od poplatků akce MŠ, rybářů, myslivců 

a Sokola  
 
duben 2008 

- zamezení průjezdu nákladních automobilů přes Novou Ves – zaslán dopis na 
Krajský úřad, na vědomí doprav. odbor Kralupy 

- záměr výstavby sluneční elektrárny – zatím není řešeno v ÚP 
- zadání studie protipovodňových opatření firmě Vodní cesty, a.s. 
- instalace radaru na území Nové Vsi  
- změna ÚP č. 1 si vyžádá nejméně 2 měsíce, změna ÚP č. 2 mezi silnicí 608 a 

D8 – projednány návrhy typů domů 
- rekonstrukce mostku na silnici 608 – v projektu není řešeno rozšíření pro 

bezbariérový přístup, budeme zjišťovat možnost změny projektu  
- finanční hospodaření obce za I. čtvrtletí 2008: příjmy 2,086.326 Kč, výdaje 

1,719.680 Kč.  
- pronájem bývalého kadeřnictví  
- zplnomocnilo starostku k podpisu smlouvy o měření rychlosti v obci (kamerový 

systém) 
- projednalo záměr dlouhodobého pronájmu školy ve Vepřku  
- schválilo návrh využití finančních prostředků v roce 2008 
- projednalo konání besídky Mateřské školy 5. května  

 
květen 2008 

- dotace pro Mateřskou školu ve výši 134.000 Kč (50 %), která bude řešit 
rekonstrukci kuchyně a jídelny  

- vodovod Nové Ouholice – schválena částka 102.363 Kč na zhodnocení tohoto 
vodovodu  

- sluneční elektrárna – zastupitelstvo podporuje projekt solární elektrárny v naší 
obci  
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- zastupitelstvo obce řeší nadále bezbariérový průchod přes most nad 
Bakovským potokem 

- projednalo odpověď pí Klímové k dotazu zastupitele pana Cardy na výši 
nákladů obce na novoveský web – web je jejím sponzorským darem naší obci, 
tedy náklady na jeho tvorbu nemá obec žádné 

- poděkovalo pí Klímové za její přínos při organizaci besídky MŠ 
- sponzorské dary firmy ELTODO ve výši 10.000 Kč a firmy Zakládání staveb, 

ve výši 50.000 Kč ve prospěch dostavby MŠ  
- výběr svozové firmy pro pevný odpad – BECK nebo Středočeské sběrné 

suroviny – zastupitelstvo se rozhodlo pro druhou firmu  
- výběr obecních pozemků do návrhu změny č. 2 ÚP 
- povodňový plán 
- projekt sluneční elektrárny 
- nedořešené přípojky plynu a elektřiny 
- vzalo na vědomí, že sdružení Veltrusdominio poskytlo obci dotaci 150 tis. Kč, 

bude poskytnuto na dopravní projekty 
 
červen 2008 

- vzalo na vědomí výsledky auditu hospodaření obce  
- úprava provozu na silnici II/608: pokračovat dál v jednání (podle dopisu od-

boru dopravy Krajského úřadu) s vlastníkem a správcem dotčené komunikace 
(projednat mostek – bezbariérový přístup, dopravní omezení, projekt 
Veltrusdominia) 

- pronájem kadeřnictví p. Kratochvílovi 
- informace o ekologické havárii v Bakovském potoce a v rybníce na novoveské 

návsi 
- finanční zpráva:  výdaje na besídku MŠ činily 4.756,50 Kč, v případě druhého 

dětského dne činily náklady 15.970 Kč, na tomto dětském dni bylo vybráno 
dobrovolné vstupné ve výši 1.687 Kč, které  bude vloženo jako sponzorský 
příspěvek pro MŠ. V květnu prošlo pokladnou 29.698 Kč, ve fakturách 
395.354,47 Kč 

- rozhodnuto v letním období přidat velkoobjemové kontejnery na plast na 
všechna sběrná místa v obci (zvýšená spotřeba nápojů) 

- pozvání dětí z mateřské školy na Křižíkovu fontánu – od agentury Orfeus naše 
MŠ dostala 25 volných vstupenek na představení muzikálu Malá mořská víla; 
obecní úřad na tuto akci uhradí dopravu autobusem v částce cca 3.500 Kč 

- projednalo závěrečný účet obce k 31. 12. 2007 
- odkoupení pozemku části fotbalového hřiště TJ Sokol Nová Ves: pozemek 

bude od majitele odkoupen za cenu 241.920 Kč 
- změna územního plánu č. 2: využitelnost pozemků  
- nabídka Pozemkového fondu pozemků ke koupi (kompletní nabídka vyvěšena 

na úřední desce) 
- rekonstrukci jídelny mateřské školy a další podklady pro přístavbu 
- výběr poplatků za odvoz odpadu v sobotu 12. 7.  
- dohoda s Evropskou databankou o vzájemné bezplatné prezentaci na 

webových stránkách  
- otrava vody v rybníce na novoveské návsi – předáno Policii ČR, ve spolupráci 

s hygieniky se bude hledat viník, který do rybníka vypustil septik  
- otrava vody v Bakovském potoce – zatím nejsou žádné nové informace, stále 

proto nemůžeme odvolat zákaz odběru vody z potoka 
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- kalkulace cenové studie proveditelnosti zklidnění dopravy – pokračuje se 
v jednání  

- rozbitá hrobka na hřbitově ve Vepřku – stále se nenašel vlastník, budeme 
muset hrob nechat opravit na náklady obce  

- pronájem kontejnerů na plasty – zatím odloženo pro příliš vysoké náklady, 
hledáme vlastní řešení  

- informace o projektu sluneční elektrárny – čekáme na kompletní územní studii, 
jakmile bude, uskuteční se veřejné představení projektu všem občanům  

- dotaz starostky na zastupitele p. Cardu ve věci odebrání řidičského průkazu. 
Pan Carda potvrdil, že skutečně probíhá přestupkové řízení, neboť řídil 
automobil pod vlivem alkoholu. Starostka ho požádala, aby z morálních 
důvodů za těchto okolností z funkce zastupitele obce odstoupil, což p. Carda 
odmítl.  

 
srpen 2008 

- změnu územního plánu č. 3 – fotovoltaická elektrárna Vepřek  
- ukončení příjmu žádostí a zadání projektu změny územního plánu č. 2 
- uzavírku silnice II/608 a objízdnou trasu s tím spojenou, dopravní situaci ve 

Vepřku a Starých Ouholicích, fotodokumentaci komunikací, staveb a obou 
národních kulturních památek ve Vepřku 

- pronájmy provozovny kadeřnictví a dlouhodobý pronájem obou obecních 
garáží  

- pozemkovou úpravu katastrálního území Vepřek, možnosti zohlednit také 
další dvě naše katastrální území   

- průběh rekonstrukce mateřské školy, příprava přístavby  
- tři žádosti o změnu využití pozemku  
- stížnost na rušení nočního klidu ve Starých Ouholicích  
- změnu jízdního řádu autobusu Mělník – Spomyšl – Kralupy n/V 
- přípojku plynu pro Havlínovi  
- termíny zasedání zastupitelstva do konce letošního roku  
- studii zklidnění průjezdní dopravy v Nové Vsi a Nových Ouholicích 
- opravu sloupů veřejného osvětlení ve Vepřku pod kostelem  
- opravu rozbité hrobky na hřbitově ve Vepřku  
- odečet vody v Nových Ouholicích  
- stav pokladny v červenci 13.754,50 Kč, faktury za 238.713,59 Kč. 

 
září 2008 

- projednávalo rekonstrukci kuchyně mateřské školy  
- přípojku plynu pro Havlínovi: obec již má stavební povolení a zastupitelstvo 

vybralo firmu Houdek Kralupy s jejím návrhem rozpočtu 72.500 Kč, dále bude 
s Českými drahami řešena otázka věcného břemene. 

- protipovodňová opatření: proběhla jednání s Vodními cestami, a.s. a Povodím 
Vltavy, bude zpracována žádost na Povodí Vltavy o výpočet odtokových 
poměrů od Miřejovického mostu po Staré Ouhlice. Pokračují jednání na úrovni 
ministerstva živ. prostředí a Povodí Vltavy. 

- všechny tři změny ÚP: č. 1 dopracovávají se opatření obecné povahy a 
následně bude dokončeno její projednávání; č. 2 zadáno její zpracování ing. 
Zahradníkové; č. 3 posouzen návrh na změnu ÚP, přijato usnesení, kterým 
byla mimo jiné zastupitelstvem pověřena P. Bechýňová k výkonu územně 
plánovací činnosti, dále podmíněno pořízení této změny ÚP úplnou úhradou 
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nákladů na její zpracování navrhovatelem, v souvislosti s touto změnou 
zveřejněn záměr obce pronajmout obecní pozemky.   

- projednány žádosti o odkoupení obecních pozemků: zatím odloženo, 
legalizace užívání pozemků: odloženo do vyřešení komplexní pozemkové 
úpravy.  

- zastupitelstvo odsouhlasilo finanční odměnu ve výši 500 Kč dárcům krve panu 
Josefu Filipovi (20 odběrů) ze Starých Ouholic a panu Zdeňku Musilovi (40 
odběrů) z Miřejovic jako poděkování naší obce.  

- situace v DSO Vltava: rozhodnuto vyčkat vývoje příštího jednání.  
- dopravní situace ve Vepřku: na žádost občanů z Vepřku, kteří přišli na jednání 

zastupitelstva, rozhodlo zastupitelstvo, že obec znovu vstoupí do jednání 
s MÚ Kralupy n/Vltavou (odbor dopravy) ve věci řádného vyznačení objížďky a 
možnosti doplnění zklidňujícími dopravními značkami. 

- zastupitelstvo povolilo obnovení obecní cesty u loděnice ve Starých 
Ouholicích p. Koženému na jeho vlastní náklady.  

- vzalo na vědomí informaci o vyúčtování opravy historických varhan ve 
vepřeckém kostele (celková oprava 60.500 Kč, obec jako první na tuto opravu 
přispěla částkou 20.000 Kč). 

- vzalo na vědomí zahájení řízení, vedoucího k odstranění černé stavby v 
 Nových Ouholicích na vedení plynu. 

- vzalo na vědomí dopis seniorů, poděkování za péči obce o seniory  
- vzalo na vědomí informaci o přípravě posvícení 13. září ’08. 
- vzalo na vědomí, že na další jednání zastupitelstva bude předložena úprava 

rozpočtu  
- stav pokladny srpen: 22.359 Kč, faktury 357.932,91 Kč  

 
říjen 2008 

- projednalo 1. změnu úpravu rozpočtu obce  
- projednalo zvýšení ceny za obecní pozemky: cena bude stanovena podle 

charakteru pozemku (ceny v místě obvyklé), šetření a návrh předloží 
zastupitelstvu ke schválení stavební komise  

- projednalo cenovou nabídku za změny č. 2 (145.000 Kč) a č. 3 (180.000 Kč) 
územního plánu. Zastupitelstvo schválilo a pověřilo starostku podpisem 
smlouvy 

- projednalo výhrady Městského úřadu Kralupy, odbor životního prostředí a 
Krajské hygienické stanice ke změně č. 1 územního plánu obce  

- odsouhlasilo pronájem obecních pozemků v k. ú. Vepřek firmě Decci 
- projednalo rozpočet přístavby mateřské školy – navrhovanou částku 2,7 mil. 

Kč zastupitelstvo neschválilo jako příliš vysokou. Raději budeme stavbu řešit 
svépomocí. Rozhodnuto bude na mimořádném zasedání zastupitelstva 29. 10.  

- projednalo pozemkové úpravy v k. ú. Nová Ves a k. ú. Nové Ouholice – 
rozhodnuto podat žádost na Pozemkový fond Mělník o komplexní 
pozemkovou úpravu 

- vzalo na vědomí zprávu o dílčím přezkoumání obce s výsledkem: nebyly 
zjištěny chyby a nedostatky 

- vzalo na vědomí účast starostky obce na vzdělávacím semináři o krajino-
tvorbě, který byl pořádán v Anglii svazkem obcí Veltrusdominio. Schválilo, aby 
pobytový poplatek ve výši 4.400 Kč byl hrazen z rozpočtu obce.  

- výdaje pokladna za září 40.879 Kč; výdaje faktury za září 385.337,19 Kč  
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- svolalo na 29. října od 17 hodin mimořádné jednání zastupitelstva (přístavba 
mateřské školy, změna č. 3 územního plánu), kde:  

- projednalo úpravu dopravy ve změně územního plánu č. 3 
- odsouhlasilo přístavbu MŠ svépomocí s účastí p. Salače a Ing. Skaličky; za 

obec - budou dohlížející osoby: pí Uhrová,  p. Červenka a p. Mergl 
- projednalo informaci o oslovení firmy Frank a Tesařík ve věci vytýčení základů 

přístavby mateřské školy a podrobně se seznámilo s celkovým stavem této 
přístavby 

  
listopad 2008 

- rozhodlo o vybudování kryté autobusové čekárny u pošty v Nové Vsi 
- dále se zabývalo zklidněním dopravy silnice II/608: vypracovaná zpráva byla 

odeslána dotčeným orgánům 
- projednalo informace o změně územního plánu č. 1; v této věci proběhlo 

jednání s Povodím Vltavy 
- projednalo informace o  zaměření hřiště a vzniku nových pozemků 
- dále pak informace o komplexní pozemkové úpravě v Nové Vsi; budou 

obesláni vlastníci pozemků 
- projednávalo žádosti občanů o odkoupení obecních pozemků 
- ve věci výstavby fotovoltaické elektrárny Vepřek probíhají jednání směřující ke 

změně územního plánu a další přípravy k projektu elektrárny 
- požádalo Policii ČR o dohled u hřbitova  ve Vepřku v  období od 31.10. – 

2.11.2008 z důvodů zvýšené dopravy k dušičkovému svátku 
- vzalo na vědomí informaci o zajištění předání cen soutěže v kreslení pro děti 

Novoveská paleta 12. 11. 2008 
- výdaje pokladna za říjen 25.138 Kč; výdaje faktury za říjen 124.047,60 Kč 

 
prosinec 2008 

- rozhodlo nechat zpracovat znak naší obce. Nabídku zpracuje firma Tejkal, 
návrh musí schvalovat Parlament ČR 

- projednalo neinvestiční náklady ZŠ Veltrusy: za období od 14. 3. do 12. 11. 
2008 činí tyto náklady 318.098 Kč 

- projednalo výměnu kotle ve škole ve Vepřku 
- rozhodlo o prodloužení smlouvy o ukládce na skládce Uhy 
- přijalo odstoupení dosavadních zájemců o pronájem kadeřnictví v Nové Vsi a 

o nájem restaurace U Hasiče ve Starých Ouholicích 
- zároveň přijalo usnesení o záměru obce pronajmout restauraci U Hasiče ve 

Starých Ouholicích  
- projednalo SMS InfoKanál  
- projednávalo opravu objízdné trasy přes Vepřek – zastupitelstvo obce bude se 

obracet na Krajský úřad  
- projednalo prodej obecních pozemků v k. ú. Nová Ves  
- vzalo na vědomí, že studie dopravního řešení v úseku Nová Ves – Nové 

Ouholice byla rozeslána příslušným orgánům  
- projednalo druhou úpravu rozpočtu roku 2008  
- projednalo udělení licence pro autobusové spoje – ČSAD  
- rozhodlo pronajmout prostory kadeřnictví Nová Ves v pořadí druhému zájemci 
- projednalo informaci o pracích na MŠ – zabetonovány základy; přístavba bude 

realizována pracovníky úřadu; vzalo na vědomí přijetí nového pracovníka  
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Jednání zastupitelstva obce od ledna do prosince 2009 
 
leden 2009 

- vyslechlo si informaci projektantky ing. Večeřové o možnostech odkanalizo-
vání všech částí naší obce. Projektantka zpracuje návrh, ve kterém budou ře-
šeny možnosti výstavby kanalizace (trasování, umístění a počet ČOV),  vč.  
hrubého odhadu investičních nákladů. Dále pak cenová nabídka na projekto-
vou dokumentaci  

- projednalo pronájem pozemku 223/10 v k.ú. Vepřek  
- rozhodlo o prodeji pozemků v k.ú. Nová Ves  
- rozhodlo o příspěvcích pro místní spolky a organizace na rok 2009 takto: TJ 

Sokol Nová Ves 65.000 Kč, Rybářský spolek Vepřecké vydry 20.000 Kč, 
Myslivecké sdružení Diana 20.000 Kč, Klub seniorů 10.000 Kč 

- rozhodlo o účelové dotaci ve výši 20.000 Kč, která je určena na opravu 
střechy kostela ve Vepřku 

 
únor 2009 

- rozhodlo o pronájmu restaurace U Hasiče ve Starých Ouholicích na dobu 5 let,  
- projednalo další žádosti o změny Územního plánu obce,  
- vzalo na vědomí informaci o závěrečném účtu za rok 2008 a o rozpočtu na rok 

2009 Dobrovolného svazku obcí Vltava,  
- projednalo žádost o navýšení rozpočtu Mateřské školy Nová Ves a vzhledem 

k investicím do přestavby v současné době rozhodlo řešit tuto otázku až 
v průběhu roku podle potřeby a po finančním auditu, 

- projednalo žádosti o odkoupení obecních pozemků,  
- projednalo možnost vybudování dětských hřišť v naší obci s využitím určených 

dotačních programů,  
- rozhodlo o zřízení služby Czech Point s využitím poskytované dotace. Jedná 

se o elektronickou podatelnu a soubor registrů. Tato služba by v budoucnu 
měla usnadnit komunikaci mezi obecním úřadem a občanem. Její spuštění 
bude uskutečněno do 1. 7. 2009, 

- projednalo nabídku pronájmu pozemků předloženou Pozemkovým fondem, 
- projednalo způsob označení a zařazení cyklotras přes naši obec, 
- jednalo s investorem stavby Fotovoltaické elektrárny Vepřek: informace o 

probíhajících přípravách změny ÚP, přípravě realizace, způsobu financování a 
především pak o podmínkách partnerské smlouvy mezi investorem a obcí 
Nová Ves, 

- vzalo na vědomí informaci o úplné uzavírce mostu přes Bakovský potok ve 
Vepřku, 

- vzalo na vědomí zprávu o provozu místní knihovny. 
 
březen 2009 

- projednalo protipovodňový val od Miřejovic po Vepřek a jeho zařazení do 
změny č. 2 Územního plánu obce  

- projednalo změnu č. 4 Územního plánu obce, která se týká řešení mimoúrov-
ňové křižovatky silnice I/16 a D8 dvěma kruhovými objezdy 
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- schválilo příspěvek ve výši 1000 Kč na jednoho žáka MŠ a ZŠ na školu 
v přírodě a lyžařský výcvik  

- schválilo předložený rozpočet na rok 2009 
- projednalo závěrečný účet Dobrovolného svazku obcí Vltava 
- projednalo zprávu o hospodaření mateřské školy Nová Ves  
- projednalo odkoupení pozemku hřiště Nová Ves po novém zaměření  
- z předložených návrhů vybralo tři varianty znaku obce a vlajky, tyto budou 

občanům předloženy k výběru jedné z nich  
- projednalo statickou zprávu školy ve Vepřku, bude jednáno s firmou Siemens 

o úpravě jejího zařízení na střeše školy  
- nesouhlasně rozhodlo o výstavbě haly u dálnice D8 v Nové Vsi a zároveň 

navrhlo tuto lokalitu v rámci změn Územního plánu obce vyřadit z využití pro 
malovýrobu, neboť v její blízkosti se výhledově plánuje výstavba rodinných 
domů 

- projednalo změnu č. 3 Územního plánu obce – fotovoltaická elektrárna Vepřek 
- vzalo na vědomí uzavírku mostku ve Vepřku; jedná se stavební firmou o provi-

zorní lávce pro pěší po dobu uzavírky 
- vzalo na vědomí prodloužení stavebního povolení kanalizace Staré Ouholice 

do 30. 12. 2010 
- stav pokladny: 10.206 Kč, faktury 157.798,16 Kč (za měsíc únor) 

 
duben 2009 

- o odkoupení pozemku pro hřiště TJ Sokol Nová Ves podle nového zaměření – 
jedná se o celkem tři pozemky jednoho majitele. Zastupitelstvo rozhodlo 
o odkoupení pozemků, které po podpisu kupní smlouvy zůstanou majetkem 
obce a budou využívány stejně jako v současné době pro hřiště TJ Sokol 
Nová Ves. 

- rozhodlo  o prodeji obecního pozemku 1029/59 KÚ Nová Ves podle záměru, 
který byl vyvěšen na úřední desce.  

- o odprodeji vodovodního řadu v Nových Ouholicích. Bylo rozhodnuto, že tento 
vodovodní řad bude prodán firmě Vodovody a kanalizace Kladno-Mělník, a.s., 
90 % ceny vodovodu obdrží obec ve formě akcií a 10 % ceny bude 
v hotovosti.  

- na základě ankety, která proběhla mezi občany, rozhodlo zastupitelstvo 
o konečném návrhu znaku a vlajky obce takto: byla zvolena tříčlenná komise 
zastupitelů, která sečetla hlasy z ankety občanů, informovala, že v této anketě 
zvítězil návrh pod označením A a zastupitelstvo rozhodlo, že jej přijme. 
V anketě pro návrh A hlasovalo 74, pro návrh B 32 a pro návrh C 17 účast-
níků, celkem tedy hlasovalo 123 lidí.  

- o neinvestičních nákladech na provoz základní školy Veltrusy na jednoho žáka 
z naší obce ve výši 3.421 Kč (školu navštěvuje z naší obce celkem 45 žáků). 

- vzalo na vědomí, že ve čtvrtek 7. května v 17 hodin se koná vzpomínková 
slavnost na hřbitově ve Vepřku – položením kytic k hrobům uctíme památku 
padlých v obou světových válkách. 

- zastupitelstvo vzalo na vědomí, že s firmou provádějící letní opravu mostku ve 
Vepřku bylo dohodnuto, že po celou dobu této opravy zajistí provizorní lávku 
pro pěší a cyklisty.  
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květen 2009 
- vzalo na vědomí informaci ing. Šeby o fotovoltaické elektrárně Vepřek – 

územní plán byl změněn o průběhu dalších jednání bude zastupitelstvo 
informováno 

- rozhodlo o příspěvku ve výši 2000 Kč pro ZŠ Veltrusy k oslavám 60. výročí 
jejího založení  

- vzalo na vědomí informaci o změně územního plánu sousedící obce 
Nelahozeves  

- vzalo na vědomí, že probíhá konkursní řízení na ředitelku MŠ v Kralupech n/V.  
- informaci o pasportizace veřejných komunikací. Budou osloveny firmy, které 

zpracují cenovou nabídku. 
- projednalo problém stále otevřené hrobky na hřbitově ve Vepřku. Majitelé 

budou ještě jednou písemně vyzváni a bude jim určen pevný termín, do 
kterého musí zajistit nápravu.  

 
červen 2009 

- projednalo závěrečný účet Obce Nová Ves za rok 2008 
- projednalo a schválilo změnu č. 1 Územního plánu obce  
- projednalo a schválilo pasportizaci komunikací obce 
- projednalo a rozhodlo o zveřejnění záměru na prodej pozemku č. 414/53 

v katastrálním území Nová Ves  
- projednalo smlouvu o smlouvě budoucí pro el. přípojku k novostavbě  pana 

Richtra a pověřilo starostku jejím podpisem 
- projednalo dodatek smlouvy se společností  Eko-Kom (administrativa 

v odpadovém hospodářství) a pověřilo starostku jejím podpisem  
- záměr o vybudování voltaické elektrárny: p. Novák – zastupitelstvo tento 

záměr odmítlo (důvody: narušení krajinného rázu, vysoká bonita půdy, 
ochranná pásma plynu, dálnice, biokoridor; v budoucnu rychlodráha)  

- zastupitelstvo vzalo na vědomí, že práce na vodovodu v Nových Ouholicích 
jsou ukončeny 

- vzalo na vědomí, že ve věci fotovoltaické elektrárny Vepřek Rozhodnutí  
Krajského úřadu Stř. kraje ruší závazné stanovisko MÚ Kralupy n. Vlt., odboru 
živ. prostředí ze dne 29. 4. 2009  

- vzalo na vědomí informaci, že vlajka a znak obce byly schváleny Podvýborem 
pro heraldiku a vexilologii Poslanecké sněmovny ČR dne 3. června 2009 

 
v červenci a srpnu 2009 zastupitelstvo nejednalo 
 
září 2009 

- jednalo o postupu prací v mateřské škole, o možnosti získání dotace na 
dokončení její rekonstrukce 

- o smlouvě o zpětném odběru elektrozařízení s firmou Elektrowin 
- o smlouvě s ČEZ o zřízení věcného břemene na pozemcích obce  
- žádost o stavební úpravu na veřejné cestě před čp. 72 v Nové Vsi  
- odečet vody v Nových Ouholicích proběhne 3. října s tím, že bude umožněno 

částku zaplatit ve čtyřech splátkách během šesti měsíců  
- vzalo na vědomí, že grant Středočeského kraje na dopravní zklidnění v obci 

nebyl přiznán  
- vzalo na vědomí informaci o humanitární pomoci moravské obci Životice u No-

vého Jičína; občané vybrali 14.500 Kč 
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- vzalo na vědomí vybudování nové cesty na Škarechov a rekultivaci jejího okolí  
 
říjen 2009 

- o úpravě rozpočtu pro letošní rok 
- o zřizovací listině příspěvkové organizace Mateřská škola Nová Ves  
- o projektu na multifunkční využití školy ve Vepřku, zároveň pak o výpovědi 

smlouvy pro firmu Vodafone, která má na škole umístěny vysílače - důvodem 
narušená statika (na základě znaleckého posudku) 

- o umístění antény pro internetové připojení firmě pripojen.cz; s tímto 
umístěním souhlasí, neboť se jedná o velmi lehkou anténu, která nezatíží 
střechu školy a zároveň poskytne internetové spojení také občanům ve 
Vepřku  

- o smlouvě ve věci vodovodu v Nových Ouholicích  
- o podmínkách poskytnutí dotace na Czech Point  
- o smlouvě na projekt kanalizace v Miřejovicích  
- o studii proveditelnosti změny č. 2 Územního plánu v Miřejovicích (výstavba 

rodinných domů)  
- o poskytnutí finančních příspěvků pro dárce krve ve výši 2x 500 Kč a na 

zřízení babyboxu v Mělníce   
- o odvozu nebezpečného a velkoobjemového odpadu v sobotu 14. listopadu 
- poděkování manželů Havlínových za spolupráci při zřízení přípojky plynu  

 
listopad 2009 

- o neinvestičních nákladech ZŠ Veltrusy na I. pololetí školního roku 2009/2010 
(48 žáků, náklady na jednoho žáka 3444 Kč, celkem tedy 165.312 Kč) 

- o smlouvě na zřízení věcného břemene ČD (za zřízení nízkotlaké plynovodní 
přípojky plynu v N. Ouholicích. Jednorázová úhrada za zřízení věcného 
břemene ve výši 44.100 Kč + základní sazba DPH)  

- o žádosti Maraton Klub o finanční podporu 2. ročníku Miřejovického 
půlmaratonu; bude jednáno znovu na příštím zasedání 

- o udělení a změně licence ČSAD – spoj Mělník – Kralupy nad Vltavou povede 
přes Býkev 

- o nových smlouvách na hrobová místa  
- o ceně za odvoz komunálního odpadu na rok 2010 (cena se zvyšuje z částky 

26,18 Kč bez DPH  na částku 29 Kč bez DPH) 
- o žádosti ředitelky MŠ na zakoupení nábytku do nové přístavby 
- o žádost p. Klindery o provedení drobné stavební úpravy na vlastní náklady 

(jedná se o odvedení vlhkosti a dešťové vody od domu na pozemku obce 
v areálu MŠ) 

- o odstranění vysílače firmy Vodafon ze střechy školy Vepřek čp. 16 a 
možnosti umístění a vybudování nového stožáru na vhodném místě   

- o nutnosti výměny oken na obecním úřadě na straně k dálnici (jde o dvě 
dvoukřídlá dřevěná  okna, která netěsní a nedovírají se z důvodu pokroucení); 
dále projednalo zateplení dveří do obecního sálu 

- vzalo na vědomí informace o dílčím přezkoumání hospodaření obce 
- navýšení vedení vysokého napětí (vedení přes Nové Ouholice) 
- pokladna říjen výdej 143.882 Kč; faktury říjen 909.693,58 Kč 
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prosinec 2009 
- znovu projednalo žádost o podporu 2. ročníku Miřejovického půlmaratónu a 

schválilo příspěvek ve výši 5.000 Kč 
- projednalo návrhy zadání změny č. 2 Územního plánu obce 
- projednalo návrh rozpočtového opatření – třetí úpravu rozpočtu obce pro rok 

2009 
- projednalo a schválilo návrh rozpočtu obce na rok 2010  
- projednalo příspěvek pro Rodinné sdružení Soptíci, o.s., pro rok 2010 v částce 

10.000 Kč  
- projednalo zřizovací listinu Mateřské školy Nová Ves – příspěvková 

organizace MŠ bude správcem, obecní úřad jejím vlastníkem  
- projednalo návrh a schválilo cenu pro vybavení nových prostor v Mateřské 

škole ve výši 69.900 Kč 
- projednalo výběr poplatku za odvoz komunálního odpadu a poplatku za psy 

pro rok 2010 dne 16. 1.  
- projednalo a schválilo možnost žádosti o dotaci na dopravní zklidnění v obci 

(dotace má 15% účast obce)  
- vzalo na vědomí informaci, že uvedení fotovoltaické elektrárny Vepřek do 

provozu je zpožděno z důvodu ekonomické krize  
- vzalo na vědomí informaci o jednáních s firmou Vodafon, která odmítá sejmout 

anténu z vepřecké školy, bude jednáno dále  
- informaci o zřízení kompostárny obcí Ledčice s  možností likvidace bioodpadu 

z naší obce a pověřilo starostku dalším jednáním o bližších podmínkách a 
cenové kalkulaci 

 
 
 
Obecní ú řad 

 
Obecní úřad Nová Ves tvoří starostka, místostarosta, účetní a administrativní 

pracovnice. V údržbě obce pracují tři pracovníci v trvalém pracovním poměru. Obecní 
úřad  plní v oblasti samostatné působnosti úkoly, které mu uložilo zastupitelstvo obce 
a pomáhá výborům v jejich činnosti. V oblasti přenesené působnosti obce vykonává 
státní správu s výjimkou věcí, které patří do působnosti zastupitelstva. Obecní úřad 
také rozhoduje o poskytování informací žadateli podle zvláštního zákona. 
 
 Obecní úřad má sídlo v Nové Vsi v čp. 154. Jeho současná provozní doba 
(31. 12. 2009) je tato:  
pondělí a středa 
(úřední dny)          7,30 – 11,30   13 – 18 hodin  
úterý, čtvrtek         7,30 – 11,30   13 – 15 hodin 
pátek                     7,30 – 11,30    
Současná e-mailová adresa: ou.novaves@/centrum.cz a internetová prezentace na 
adrese www.nova-ves.cz. 
 

Obecní úřad vydává pro naše občany měsíčník Novoveský zpravodaj (re-
gistrován ministerstvem kultury ČR pod ev. číslem E 10295). Zpravodaj je zdarma 
distribuován do všech domácností (včetně víkendových) v naší obci a je určen pro 
podrobnou informovanost o dění v naší obci a o práci obecního úřadu a zastupitel-
stva obce. Jsou v něm zveřejňovány informace o životě našich občanských sdružení 
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a zájmových organizací. Vychází v něm části nejrůznějších historických pamětí a 
dalších zajímavostí. Celé znění zpravodaje je také na webových stránkách.  

 
 
 
 
 

Finanční hospoda ření obce 
 

v roce 2008 - rozpočet vyrovnaný, příjmy i výdaje 7,997.700 Kč (rozpis uvádím 
v příloze č. 5) 
 
v roce 2009 - rozpočet vyrovnaný, příjmy i výdaje 9,112.680 Kč (rozpis uvádím 
v příloze č. 6) 
 
 

Obecní vyhlášky 
 

Obec vydala tyto obecně závazné vyhlášky:   
1) obecně závazná vyhláška obce Nová Ves č. 1/2007 o místních poplatcích (pří-

loha č. 7); 
2) obecně závazná vyhláška obce Nová Ves č. 2/2007 o systému shromažďo-

vání, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 
vznikajících na území obce Nová Ves (příloha č. 8); 

3) obecně závazná vyhláška obce Nová Ves č. 3/2007, kterou se stanoví část 
společného školského obvodu základní školy - Základní škola Veltrusy, okres 
Mělník (příloha č. 9) a  

4) obecně závazná vyhláška obce Nová Ves č. 4/2007, kterou se vydává Požární 
řád obce Nová Ves (příloha č. 10).  

 
Dalším důležitým předpisem je Řád veřejného pohřebiště v části Vepřek obce 

Nová Ves, který najdete v příloze č. 11. 
 
 
   
Mateřská škola Nová Ves  

 
V obci je příspěvková organizace, zřízená obcí: Mateřská škola Nová Ves, 

která sídlí na adrese Nová Ves 70. Ředitelkou školy je Marta Kučírková, učitelkou do 
května 2009 byla Albína Uhrová z Vepřku, v současné době je učitelkou Eva Vever-
ková.  Mateřská škola měla v prosinci 2009 celkem 25 míst.  

Pořádá pravidelně besídky – vždy ke Dni matek každý rok začátkem května a 
vánoční v prosinci. Kromě toho děti vystupují při vítání nových občánků, na posví-
cení, při rozsvícení vánočních stromků, zkrátka svými vystoupeními vždy prozáří 
každou akci, které se účastní. 

V únoru 2008 se objevil problém s hygienickými předpisy (zvláště pak směrni-
cemi Evropské unie) a zastupitelstvo obce začalo ihned jednat o udělení výjimky a 
zadalo vypracování studie k přístavbě mateřské školy, tak aby vyhovovala předpi-
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sům.  O rekonstrukci v naší mateřské škole informoval Novoveský zpravodaj v srpnu 
2008 a v září 2008 takto:  

 
Na základě častých dotazů občanů na projekty, které v naší obci probíhají 

nebo nás čekají, vás chceme ve zpravodaji podrobně seznamovat vždy s aktuálním 
projektem. Rádi bychom předložili podrobné informace, abyste si sami mohli udělat 
úsudek o náročnosti a nákladnosti různých staveb, rekonstrukcí, investičních oprav, 
výstavby inženýrských sítí atd. Zároveň tím chceme předejít spekulacím a eventuální 
nejednotnosti v názorech občanů.  

Rádi kolem sebe vidíme, jak k radosti nás všech okolo přibývá novorozených 
občánků. Tento přibývající trend předpokládáme také v blízké budoucnosti. Proto se 
obecní zastupitelstvo tak usilovně věnuje možnostem rozšíření kapacity naší mateř-
ské školy, která se v několika posledních měsících potýká s velmi tvrdými hygienic-
kými předpisy. Na jejich základě bylo nutné zrekonstruovat kuchyň a posléze přista-
vět část budovy. Rekonstrukce kuchyně začala ihned od začátku prázdnin a do jejich 
konce musela být hotová (včetně postavebního úklidu) tak, aby se děti na začátku 
školního roku měly kam vrátit. V kuchyni se posunuly příčky, zvětšilo a rozdělilo se 
výdejové okno, provedly se nové rozvody vody a elektřiny, vyměnily keramické ob-
klady a dlažby a vyměnila se okna. Součástí rekonstrukce kuchyně byla výměna je-
jího nevyhovujícího vybavení. Šlo především o pulty, skříňky, sporák, mycí část a 
další. Rozpočet na celou tuto akci je 420.000 Kč s tím, že obec požádala Krajský 
úřad o dotaci, která byla ve výši 134.000 Kč přiznána. Zároveň byly použity peníze, 
které se nám podařilo získat sponzorskou akcí letos v květnu. Díky maratonskému 
běžci Pepovi Burianovi, našim kulturním patronům a hlavně díky peněžním darům 
našich sponzorů můžeme pro tuto rekonstrukci použít částku ve výši čtvrt milionu 
korun.  

Přístavba je ta složitější a nákladnější část, která nás čeká. Momentálně se 
nacházíme ve stádiu přípravy dokumentace a následuje územně-stavební řízení. 
Technicky půjde o zvětšení vnitřního prostoru školky, tak aby vyhovoval poměru 4 m² 
na jedno dítě. Zároveň se vymění zbývající okna a rozvod topení, elektro a vodo-
instalaci je třeba též nahradit.  Zvažujeme  také  zateplení  pláště   budovy  z  důvodu  
úspory energie na vytápění. Rozpočet na tuto akci se odhaduje na 2,5 mil. Kč, s tím, 
že se opět pokusíme získat některý z dotačních titulů. 

Nejzazší termín dokončení stavby je konec srpna 2009 a samozřejmě vše 
bude probíhat za provozu. Během školního roku bude probíhat realizace přístavby a 
s propojením nového a starého prostoru se počítá o příštích prázdninách. Jak sami 
vidíte, jedná se o náročnou akci, která si vyžádá nemalé investiční náklady. Důležitá 
bude také organizace pracovních postupů, tak aby byl co nejméně narušen běžný 
provoz školky.  

Miroslav Červenka, předseda stavební komise 
 
Rekonstrukce kuchyně začala hned první den prázdnin. V kuchyni se po-

sunuly příčky, zvětšilo výdajové okno, provedly se nové rozvody vody, elektřiny, 
plynu a kanalizace, vyměnily se obklady, položila dlažba, vyměnilo okno. Součástí 
rekonstrukce byla výměna nevyhovujícího vybavení. Zakoupily se nové sporáky, led-
nice, myčky, vyrobily pracovní stoly. Během rekonstrukce se na doporučení p. ing. 
architekta Skaličky přesunul kotel do plánované loupárny brambor a loupárna se 
udělala v bývalé kotelně. Touto výměnou jsme sice nabrali zpoždění, ale bylo to ku 
prospěchu věci. Loupárna je větší, a zbyl i prostor pro administrativní práce kuchařky. 
Začaly se řešit rozvody topení, vody a elektřiny pro budoucí přístavbu tak, aby se již 
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nemuselo zasahovat do všech zrekonstruovaných částí. Na závěr byly osazeny nové 
dveře, provedly se nátěry zárubní, soklů malby všech místností. Byly osazeny nové 
digestoře a zlepšeno odsávání kuchyně podle hygienických předpisů. Jídelna dětí 
byla vymalována veselými barvami tak, aby jim chutnalo.  

S velkým pracovním nasazením museli nastoupit všichni zaměstnanci MŠ na 
úklid v polovině srpna, kdy rekonstrukce ještě  probíhala. Všichni zaměstnanci praco-
vali nad rámec svých pracovních povinností, často za přispění členů rodiny, za což 
jim vyslovuji velké poděkování. Touto cestou také děkuji ženám z Nové Vsi, které 
přišly pomoci. Děkuji Jarušce Faixové, Radce Faixové, Haně Karhanové za pomoc 
při úklidu, paní Daně Hartmannové za ušití záclony a drobné opravy oblečků. A na 
úplný konec za všechny děti nynější i budoucí děkuji Obci Nová Ves za to, že se-
hnala a uvolnila na rekonstrukci finanční prostředky, a ta se tak mohla realizovat.  

Marta Kučírková, ředitelka Mateřské školy 
 
Při kontrolách Okresní hygienické stanice Mělník bylo zjištěno, že kuchyň v naší 
mateřské škole neodpovídá současným hygienickým požadavkům. To byl důvod, 
proč byla v tak krátké době pouze během letních prázdnin provedena rekonstrukce 
kuchyně a oprava jídelny v naší mateřské škole. Práce byly provedeny po konzulta-
cích s projektantem p. arch. Skaličkou a pracovnicí OHS Mělník pí Stehlíkovou. Na 
rekonstrukci se podíleli řemeslníci z naší obce a blízkého okolí, kteří prováděli násle-
dující práce: zednické p. Antonín Petříček, voda a topení p. Marcel Němeček, elektro 
práce p. Antonín Salač z Ledčic, vzduchotechnika a instalace zařízení p. ing. Kučírek 
z Kralup nad Vltavou. Po stránce organizační a kooperace prací celou akci zajišťoval 
p. Salač. Po těchto úpravách dostala kuchyň zcela nový moderní vzhled, odpovídající 
všem současným požadavkům. Náklady rekonstrukce jsou hrazeny z dotace Středo-
českého krajského úřadu a z rozpočtu obce. Chtěla bych jménem nás všech velmi 
ocenit práci všech, kdo se stavebních úprav účastnili a také těch, kdo provedli úklid 
po jejich skončení.  

Jana Uhrová, starostka obce 
 

Po provedené rekonstrukci kuchyně a příslušenství bylo v roce 2009 přikro-
čeno k přístavbě naší mateřinky. Uvádím zde článek místostarosty Miroslava Čer-
venky, který vyšel v Novoveském zpravodaji v srpnu 2009: 

 
Vážení spoluobčané, 

rád bych vás dnes informoval o probíhající stavbě v mateřské škole v Nové 
Vsi, která byla pro tento rok prioritní akcí. Jak jistě víte, vzhledem k finanční nároč-
nosti a odhadu ceny zhruba 3 miliony korun stavby tzv. na klíč, rozhodlo zastupitel-
stvo provést přístavbu vlastními silami a specifické práce zadat odborným firmám. To 
mělo snížit náklady zhruba na polovinu. V době psaní tohoto článku je hotová zastře-
šená hrubá stavba, uvnitř nainstalované schodiště, sádrokartonářské práce v 1. patře 
a je připraveno propojení původního a nového prostoru. Zbývá tedy dokončit okna, 
dveře, omítky v přízemní části a podlahy. Je jisté, že se nestihne původní termín ote-
vření přístavby 1. září 2009, ale to je bohužel daň za provádění stavby svépomocí. 
Po dohodě s hygienou v Mělníku jsme získali čas na dokončení stavby zhruba do 
podzimu letošního roku. 

Celá akce je financována z rozpočtového zůstatku z loňského roku a částečně 
z prostředků letošních. Příjmy a výdaje obce v roce 2008 byly přizpůsobeny právě 
potřebě přistavět školku, tak abychom nemuseli snižovat stav dětí. Do zvýšených 
příjmů se promítla akce pro MŠ konaná v červnu 2008, při které se podařilo získat 
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téměř čtvrt milionu korun, dále pak vyšší nájemné za pozemky pod budoucí foto-
voltaickou elektrárnou, které byly od počátku deklarovány jako prostředky pro pří-
stavbu MŠ a také ukončení splátek na odkoupení MŠ do vlastnictví obce. Spolu 
s omezenými výdaji se podařilo ukončit rok 2008 s rozpočtovým zůstatkem 1,9 mi-
liónu korun a disponovat tak prostředky na uvedenou přístavbu a na provoz obce 
v prvních měsících roku 2009.  

V souvislosti s přístavbou MŠ se snažíme o získání dotace z ministerstva fi-
nancí. Tato věc nabírá čím dál jasnějších obrysů a je docela možné, že v době kdy 
čtete aktuální vydání zpravodaje, má už Nová Ves zmíněnou dotaci přidělenou. To 
by znamenalo, že část z ušetřených prostředků z loňského roku, uvedených výše, 
budeme investovat do ostatních oblastí, jako je kanalizace, dopravní zklidnění, 
oprava komunikací a podobně. 

Momentálně se tedy dokončují práce v místnosti stávající školky, která byla 
přístavbou též dotčena a bude se upravovat bezprostřední okolí budovy, tak aby 
mohly děti po prázdninách bez problémů zahájit vyučování. Dokončení přístavby 
bude pokračovat za zvýšené bezpečnosti při provozu školky. 

 
V září 2009 přinesl Novoveský zpravodaj následující poděkování ředitelky 

mateřské školy Marty Kačírkové:  
 

V posledním srpnovém týdnu bylo v naší mateřské školce napilno. Dodělávala 
se podlaha a práce ve třídě, takže na úklid nám zbývalo velmi málo času. Chtěli jsme 
samozřejmě, aby 1. září bylo hotovo. Svou pomoc opět nabídly maminky a ženy 
z Nové Vsi a z Ouholic. Dostavily se nejen s dobrou náladou, ale také vybavené pra-
covním nářadím a ochotou pomoci. Byly to: E. Svobodová, M. Němečková, R. 
Faixová. J. Faixová, P. Došková, P. Kyselová, J. Uhrová, H. Karhanová, M. Eisová. 
Svou pomoc také nabídly starší děti, které nám pomohly třídit a uklízet hračky. Byly 
to: L. Faixová, Z. Petříčková, D. Pánková, K. Kyselová, K. Kyselová a N. Karhanová. 
Maminkám, ženám i dětem patří mé velké poděkování a radost, že se najdou lidé, 
kteří dokáží rychle a nezištně v této době pomoci. Prvního září jsme tedy mohli 
otevřít s dobrým pocitem, že děti nastoupí do nového a krásného prostředí. Rodiče i 
děti byli překvapeni změnami a nová třída se jim velmi líbila. Všichni se těšíme na to, 
až bude otevřena nová přístavba a na hraní, učení a naše školkové aktivity budeme 
mít dostatek prostoru. 

Touto cestou chci také poděkovat panu Z. Karhanovi, který myslel na naše 
nejmenší a věnoval do naší MŠ na zimu brambory.  

 
Do třetice pak v prosinci 2009 najdeme v Novoveském zpravodaji tuto infor-

maci:  
 

Jako malá komorní slavnost – to vzhledem k plnému provozu naší mateřské 
školy – proběhlo ve čtvrtek 10. prosince dopoledne slavnostní otevření přístavby MŠ. 
Symbolickou pásku přestřihl pan Marek Šnajdr, I. náměstek ministryně zdravotnictví. 
Druhý den jsme si mohli v Mělnickém deníku přečíst tento článek:  

 
Přístavbou školka získala dalších osm míst 

Nová Ves - Stísněné prostory mateřské školy jsou minulostí. Děti mají novou ložnici a 
rozšířenou hernu. 
Každé všední odpoledne musely učitelky z mateřské školy v Nové Vsi zápasit s dět-
skými lehátky. Ve stísněných prostorách jediné místnosti, kde si ještě během dopo-
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ledne hrály, pak děti uléhaly do svých postýlek. Teď už mají konečně místa dost. 
Obec nechala postavit přístavbu, díky níž v patře vznikla samostatná ložnice se so-
ciálním zařízením pro děti i personál. Rozšířila se i herní místnost. 
Právě čtvrtek byl pro novoveské děti velkým dnem. Zástupci obce společně s hosty 
slavnostně prostory uvedli do provozu. Starostka Nové Vsi Jana Uhrová uvedla, že 
díky úpravám může zařízení navštěvovat více dětí. „Kapacita školky se zvýšila z dva-
ceti na osmadvacet dětí,“ připomněla Uhrová. 
Obě místnosti zatím čekají na nový nábytek. Podle ředitelky školy Marty Kučírkové 
bude opožděným vánočním dárkem. „Nábytek pro děti budeme mít vyrobený na 
míru. Měl by být hotový do konce ledna příštího roku,“ doplnila ředitelka mateřské 
školy. Obec na rekonstrukci budovy získala dotaci přes dva miliony korun, další mi-
lion pak musela zaplatit ze svého rozpočtu. 

 
 

Zájmová sdružení ob čanů 
 
V naší obci v současné době (leden 2010) pracuje pět občanských sdružení. 

Pojďme si je jednotlivě představit:  
 

TJ Sokol Nová Ves 
 
Zatím první písemnou zmínku o TJ Sokol Nová Ves jsem našla v Pamětní 

knize obce Vepřku 1919 - 1939, v tomto zápise: "28. října 1918. Ze spolků stávaly 
toho dne: “Tělocvičná jednota Sokol v N. Vsi - Vepřku”, založená r. 1898. Sídlem je 
Nová Ves, ale jednota nese i jméno zdejší obce (tehdy byl Vepřek samostatnou 
obcí)."  Web TJ uvádí tuto informaci: „Sobota 10. srpna 1940 založen sportovní klub 
Nová Ves, 22. září 1940 sehrálo "A" mužstvo první přátelský zápas.“ Současná TJ 
Sokol Nová Ves se zabývá fotbalem. Je účastníkem III. třídy skupiny B na Mělníce. 
Má A mužstvo, dorost, žáky a "starou gardu". Předsedou této jednoty byl do dubna 
2010 ing. Richard Brejša. V současné době TJ Sokol Nová Ves svého nového před-
sedu zatím nezvolila. Hospodářem TJ je Jaroslav Kratochvíl, tajemníkem Milan Vancl 
st., revizní komise Milan Jedlička a Pavel Kocourek, členem Petr Kysilka a přestupo-
vou komisi má na starosti Zdeněk Kořínek. Podrobnosti o fotbalovém dění najdeme 
na webových stránkách www.tjsokolnovaves.cz. 

Mimofotbalové aktivity jsou vždy spojeny se životem obce - ať je to organizo-
vání dětských dnů, pálení čarodějnic nebo  tradiční každoroční sportovní ples, hojně 
našimi občany navštěvovaný. Naši sportovci každoročně v obci provádějí tolik po-
třebný sběr železného šrotu.  

V prosincovém Novoveském zpravodaji vyšla následující zpráva o činnosti TJ 
Sokol Nová Ves, která nejlépe dokumentuje činnost této organizace: 

 
V současné době má naše TJ 135 členů. Bohužel v listopadu naši veřejnost 

opustil nejstarší člen a  věrný fanoušek Sokola p. Václav Uher – čest jeho památce! 
V posledních letech má však počet členů v naší TJ sestupnou tendenci, způsobenou 
především slabými ročníky. Dostali jsme se do krizové situace, a tak nám nezbylo 
než řešit ji zrušením žákovského mužstva. Zbytek žáků jsme přesunuli do sousední 
TJ v Sazené. Žáci zde trénují pod vedením Ivana Baloga a myslím, že si vůbec ne-
vedou špatně. Bohužel stejný problém jsme v roce 2009 museli řešit i s dorostem. 
Nedostatek kmenových hráčů, ale i nezájem některých dorostenců, kteří zde byli na 
hostování způsobil, že i dorostenecké mužstvo bylo zrušeno. V současné době 
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máme tedy v soutěži přihlášené jen „A“ mužstvo dospělých. Sekunduje mu ještě 
mužstvo Staré gardy, která v sezóně každý týden pravidelně odehrává utkání se 
stejně starými (mladými) vrstevníky. Určitě jste si povšimli, že už druhou sezónu naše 
hřiště zbytečně nezahálí, ale poskytuje svoji zelenou plochu pro mistrovská utkání 
sokolům z Ledčic. Takže fotbalových utkání pro fanoušky je víc než dost. Do sezóny 
2009–2010 naše „A“ mužstvo postoupilo z III. třídy do Okresního přeboru (OP) Měl-
nicka. Myslím, že tato soutěž bude našemu mužstvu slušet a obci budeme dělat 
dobré jméno v okrese. Po podzimní části soutěže přezimujeme na pěkném 5. místě 
OP. 

Nejvíce starostí v průběhu každého ročníku musíme věnovat našemu areálu 
hřiště a kabin. A proto bych chtěl poděkovat p. Zdeňkovi Karhanovi, který nám vy-
chází všemožně vstříc a pomáhá nám při údržbě areálu. Dále bych chtěl touto cestou 
poděkovat za výbor TJ našemu obecnímu úřadu za finanční i lidskou výpomoc, bez 
které by nemohla naše organizace existovat.  

Ještě si dovolím přetisknout pár řádků z naší bohaté historie klubu. Rok 2010 
je pro náš fotbal jubilejní a my budeme slavit 70 let sportovního a finálového dění 
v Nové Vsi a  v Nových Ouholicích. Cituji pana Františka Kocourka, který vše krásně 
zaznamenal v naší první kronice: 
„10. srpna 1940 byl v Nové Vsi založen Sportovní klub (sdružení) Nová Ves – Nové 
Ouholice. Prvním sekretářem a jednatelem klubu byl jednohlasně zvolen bratr Franti-
šek Kocourek. První přátelský zápas odehrálo naše 1. „A“ mužstvo na hřišti 
v Sazené, kde jsme hostili Sportovní klub Uhy – bylo to 19. září 1940. Prohráli jsme 
vysoko 9:1 a jedinou branku za naše mužstvo vstřelil Antonín Mácha. Historicky první 
sestava našeho klubu byla: Štrop František, Vlasák Karel, Mácha Antonín, Doubek 
Josef, Toms Miroslav, Mykyna Václav, Petříček Antonín, Minks Miroslav, Krahulík 
Jaroslav, Štryncl Václav a Štryncl Jaroslav.“ 

Pamětníci i později narození mohou kdykoli nahlédnout do naší fotbalové 
historie v částečně dochovaných kronikách oddílu. K nahlédnutí, popřípadě zapůj-
čení, jsou u pana Jaroslava Kratochvíla, Nová Ves čp. 174. Modernější verze nebo–li 
webové aktuální stránky jsou k vidění na www.tjsokolnovaves.cz.  
Výbor Sokola Nová Ves připravuje na rok 2010: 
prosinec (ještě 2009): právě probíhá zimní halová příprava v Roudnici leden a únor: 
zimní soustředění na horách 
zimní turnaj v Roudnici na umělé trávě 
výroční členská schůze v restauraci U Sokola 23. ledna od 17 hod. 
březen: sportovní ples 13. března – restaurace Uhy, od 20 hod., hraje skupina Glo-
bus 
duben: pálení čarodějnic v areálu hřiště 
květen: Dětský den v areálu hřiště 
srpen: oslavy 70 let fotbalu v Nové Vsi, turnaje „A“ mužstva a Staré gardy a možná 
ještě nějaké překvapení (ale to bychom moc předbíhali) 
září: výpomoc při posvícení 
Sběry železného šrotu průběžně podle potřeb obce.  
Další plánované akce jsou ještě v jednání. 
Šťastný nový rok 2010, ať to kope „Ňůwendajku“ dalších 70 let. 
Pozn. autora: Ňůwendajk – Ňůvendajk sportovní anglicko-český novoveský hantec 
pro výraz Nová Ves, odvozeno od slavného kanadského hokejisty.               

Hospodář oddílu Jaroslav Kratochvíl 
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Myslivecké sdružení DIANA Nová Ves 
 

Registrované sídlo je Vepřek 60, 277 52 Nová Ves, vzniklo 30. září 1992 na 
základě zákona č. 83/1990 Sb., o sdružování občanů, IČ 65601998. Předsedou je 
Luděk Prušák, mysliveckým hospodářem Václav Sypecký. Sdružení od června 2004 
obhospodařuje 1030 ha honitby, pronajaté od Honebního společenstva Nová Ves (IČ 
71153233) - jejímž pětiprocentním členem je také obec Nová Ves - starostou tohoto 
společenstva je pan ing. Ivan Butko. Myslivecké sdružení Diana provádí myslivost 
v honitbě; revitalizaci krajiny; propagaci myslivosti a ochrany přírody; chov, 
vypouštění, ochranu a péči o zvěř; zajišťuje odbornou úroveň svých členů. Jeho 
činnost asi nejlépe dokládá rozhovor s předsedou tohoto sdružení, který byl 
zveřejněn v Novoveském zpravodaji v prosinci 2009: 
 
Požádali jsme pana Luďka Prušáka, předsedu Mysliveckého sdružení Diana, aby 
nás všechny informoval o činnosti sdružení.  
Myslivecké sdružení Diana má v současné době 19 členů a spoustu příznivců, kteří 
nám pomáhají. Každý člen má na starosti jedno krmné zařízení a stará se o pořádek 
v jeho okolí. Neustále uklízíme do kontejnerů odpady po neukázněných návštěvní-
cích, protože víme, že každá sebemenší hromádka odpadu je zárodkem budoucí 
černé skládky a tím možností rozšíření nebezpečných chorob a nenávratného po-
škození přírody.  
V červnu jsme pomáhali s Dětským dnem: byly zakoupeny věcné ceny, zorganizovali 
jsme soutěžní disciplíny „střelba ze vzduchovky“ (Václav Vlach, Zdeněk Karhan, Mi-
lan Štryncl,  David Došek  a Luděk Prušák) a „tlučení ořechů“, což je již tradiční sou-
těž Josefa Sedláčka.  
V letošním roce jsme měli v plánu výsadbu keřů a stromů, ale vzhledem 
k dlouhodobému suchu by tato práce byla zbytečná, proto se k výsadbě vrátíme na 
jaře 2010. Výsadbou se snažíme, aby byly zachovány polní cesty a krytina pro zvěř. 
Náš revír je propleten množstvím silnic, máme proto velké ztráty jak na přírůstcích, 
tak na kmenových stavech zvěře. Každý keř, každý strom navíc může situaci zlepšit.  
Celé léto jsme připravovali krmivo a 1. září nám začala krmná sezóna, protože 
krmení drobné i spárkaté zvěře právě na podzim je důležité – přiberou a lépe přečkají 
zimu. V zimě samozřejmě přikrmujeme také.  
V současné době máme loveckou sezónu na drobnou zvěř, v sobotu 7. listopadu 
začaly hony. Drobné zvěře v naší honitbě není mnoho – z důvodu rušení zvěře a 
ztrátami jedinců. Způsobují to tato fakta: revír je propleten silnicemi, chybějí meze, 
časté zemědělské práce (velký záběr agregátů, vysoká pojezdová rychlost), neukáz-
něnost lidí v revíru, výskyt predátorů (lišky, kuny), mnoho dravců (káně, jestřáb, krka-
vec, moták), velký výskyt prasete divokého. Nakonec bych chtěl upozornit zvláště na 
volné pobíhání psů (to je podle zákona o myslivosti v § 9 a 11 zakázáno a může být 
pokutováno). Přesto se nám naší celoroční usilovnou prací podaří určité množství 
odchovat, což umožňuje i omezený lov na našich honech. Z drobné zvěře lovíme 
pouze bažanta-kohouta. Zajíce nelovíme vůbec. Přírůstky jsou zanedbatelné a my 
chceme, aby i naši potomci věděli, jak vypadá živý zajíc. 
Náš letošní první hon byl ve Starých Ouholicích a Miřejovicích a po něm jsme pose-
děli v restauraci U Hasiče. Druhý byl 21. listopadu v Nové Vsi a po něm následovalo 
posezení v restauraci U Sokola. Třetí bude 19. prosince na Škarechově a po něm se 
večer koná v sále obecního úřadu tradiční „poslední leč“, na kterou vás všechny 
srdečně zveme. Je připravena bohatá zvěřinová tombola! Poslední, čtvrtý hon bude 
29. prosince, říká se mu „klepačka“ a uskuteční se ve Vepřku.  
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V adventním čase zajistíme vánoční stromky, které se rozsvítí 2. prosince ve všech 
částech naší obce a na Štědrý den vyzdobíme zvoničku na novoveské návsi, kde 
bude opět tradiční Živý betlém.  
V únoru 2010 nás čeká vakcinace spárkaté zvěře. Směs vakcíny, antibiotik a šrotu 
předkládáme na místa, kde je zvěř navyklá na přikrmování. Vakcína působí např. 
proti střečkovitosti, plicní červivosti a parazitům.  
Děkujeme za rozhovor a přejeme našim myslivcům hodně úspěchů v jejich záslužné 
práci a děkujeme za pomoc, kterou v akcích v naší obci všem poskytují! 

 
 

Rybářský spolek Vepřecké vydry, občanské sdružení 
 

Jeho ustavující schůze se konala začátkem listopadu 2007, sdružení bylo za-
registrováno 7. 11. 2007, má IČO 28560591 a sídlí na adrese Vepřek 11. Předsedou 
tohoto spolku je Luděk Kolář z Vepřku. Jednatelem spolku je Michal Karadi a 
pokladníkem Ivan Pšenička.  

Zájmovým územím spolku je prostor na levém břehu Vltavy od ústí železnič-
ního tunelu ve Vepřku po tůň  „Selská“ ve Starých Ouholicích a Bakovský potok od 
ústí do Vltavy zpět na hranici katastru obce Nová Ves. 

Také tento spolek má své aktivity spojené se životem obce - rybáři nechyběli 
na prvním novoveském jarmarku, při čištění novoveského rybníka, zavěšování zvonu 
a vlastně všech adventních akcích, masopust bez jejich zabíjačky by také nebyl to 
pravé, aktivně se účastní posvícení. Pořádají country večery a pálení čarodějnic ve 
Vepřku a mnoho jiných akcí. Webová prezentace Rybářského spolku se nachází na 
www.vepreckevydry.xf.cz. 

V listopadu 2007 byl v Novoveském zpravodaji uveden následující rozhovor:  
 
Začátkem listopadu se konala ustavující schůze Rybářského spolku „Vepřecké vy-
dry“, občanské sdružení. Předsedou tohoto spolku byl zvolen pan Zdeněk Pokorný 
z Nové Vsi. Abychom se s novým občanským sdružením (které bylo zaregistrováno 
7. 11. 2007, má IČO 28560591 a sídlí na adrese Nová Ves 181), seznámili, položili 
jsme panu Pokornému tři otázky:  
Co je cílem vašeho sdružení?  
Jsme parta rybářů, kterou z naší činnosti v letošním roce už všichni znáte – provedli 
jsme úklid ve Vepřku U váhy, vyčistili rybník v  Nové Vsi, pořádali country večer ve 
Vepřku, byli jsme na Prvním novoveském jarmarku. A protože to všechno bylo takové 
trochu neřízené, rozhodli jsme se založit občanské sdružení s tím, že  budeme sdru-
žovat sportovní rybáře a jejich příznivce. Podle požadavků Povodí Vltavy, majitelů 
pozemků a obecního úřadu bude Spolek v zájmovém území provádět údržbu, ekolo-
gickou likvidaci odpadu a zarybňování pro sportovní účely z vlastních finančních pro-
středků a dobrovolnou prací. Spolek bude pořádat společenské a kulturní akce.  
Co je to „zájmové území“? 
Zájmové území Spolku je určeno takto: levý břeh Vltavy od ústí železničního tunelu 
ve Vepřku po tůň „Selská“ ve Starých Ouholicích a Bakovský potok od ústí do Vltavy 
zpět na hranici katastru obce Nová Ves.  
A co chystáte v nejbližší době?  
Kromě toho, že stále dokrmujeme ryby, chystáme se uspořádat Mikuláše v naší ma-
teřské škole. A vytváříme základnu pro náš „potěr“ – kroužek pro malé rybáře, kte-
rému jsme dali název “Vepřecké jikry“. Je určen dětem do deseti let s doprovodem 
(rodiče, prarodiče) a děti nad deset let mohou přijít i bez doprovodu.  
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Přesně za rok – v listopadu 2008 uvedl Novoveský zpravodaj následující 

informaci.  
Rybářský spolek Vepřecké vydry, o.s., měl výroční schůzi. Přijal nové členy, byla 
předložena výroční zpráva o hospodaření spolku a došlo k volbě nového výboru a 
nové revizní komise. Novým předsedou je Luděk Kolář, jednatelem je Michal Karadi 
a pokladníkem Ivan Pšenička. Nová revizní komise: předseda Milan Jedlička, 
členové Petr Kešek a Zdeněk Pokorný. Byl stanoven členský příspěvek na rok 2009, 
projednána organizace Rybářské veselice 22. listopadu a brigády na příští období. 
Do dalšího roku přejeme všichni našim rybářům hodně úspěchů a děkujeme za po-
moc, kterou své obci po celý letošní rok účinně při každé příležitosti poskytovali!  

 
A v lednu 2009 pak jsme si v našem zpravodaji mohli přečíst toto: 
 
Naši rybáři, se kterými jsme se v loňském roce setkávali u každé akce v naší 

obci uskutečněné, se v lednu sešli na své členské schůzi. Kromě jiného projednávali 
brigády na letošní rok. Ta první začne již první únorovou sobotu a budou při ní 
pokračovat v čištění Bakovského potoka. Dále pak v únoru a v březnu to budou 
brigády v úseku od mostku přes silnici 608/II směrem k Sazené v délce asi 1500 
metrů, kde plánují jarní zarybnění tohoto potoka novou násadou. O tomto plánovaném 
čištění a údržbě potoka již předběžně informovali Obecní úřad Nová Ves, Rybářský 
svaz Kralupy nad Vltavou a podnik Povodí Vltavy.  

Řešili  rovněž přípravu společenských akcí v roce 2009, kterých se již tradičně 
zúčastní a na které se tím pádem můžeme těšit také my všichni.  Na jaře to bude 
oblíbená rybářská veselice, pálení čarodějnic ve Vepřku posledního dubna a pomoc 
při Dětském dnu. Rybáři samozřejmě plánují mnoho dalších akcí také v druhém 
pololetí letošního roku. O všech budete včas informováni ve svém zpravodaji. 

 
Rozhovor s předsedou spolku z Novoveského zpravodaje v říjnu 2009: 
 

Už dlouho se nám naši rybáři neozvali, tak jsme využili příležitosti a vyzpovídali 
předsedu jejich spolku pana Luďka Koláře:  
Co vlastně děláte, jak se mají naši rybáři?  
Stále se něco děje. V květnu jsme si vyjeli na Rybářský víkend u rybníka Staňkov  
v Jižních Čechách, kde jsme nachytali asi 160 pěkných kapříků. V červnu jsme 
pomáhali s letošním Dětským dnem. V létě jsme se byli na rybářských závodech u 
rybníka Jordán u Odolené Vody. Přes malou účast a nestálé počasí jsme byli 
úspěšní. Rybářem roku se stal Robert Papp, putovní pohár našeho sdružení pro rok 
2009 je tedy v jeho rukách a k vidění na naší „základně“ v Bistru v Nové Vsi. V září 
jsme se úspěšně zúčastnili našeho mariánského posvícení. V průběhu roku jsme 
měli v plánu vysadit do Bakovského potoka novou násadu, ale kvůli dlouhodobému 
suchu a tím velkému snížení vody v potoce jsme to odložili a nový termín budeme 
hledat na naší výroční schůzi. Čekají nás podzimní brigády – ve Starých Ouholicích 
budeme pokračovat na Trojhrance a Čtyřhrance. A také chystáme už tradiční 
mikulášskou nadílku pro děti z naší mateřské školy.  
Chtěl bych využít této příležitosti a pozvat všechny členy našeho Rybářského spolku 
k účasti na výroční schůzi, protože potřebujeme (kromě volby nového výboru) 
projednat mnoho důležitých otázek ze života našeho spolku. Tak přijďte všichni!  
Přejeme našim rybářům hodně úspěchů a děkujeme za jejich zájem o dění v naší 
obci a hlavně pak za nezastupitelnou pomoc při všech akcích!  
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Rodinné sdružení Soptíci, občanské sdružení 
 
Vzniklo 12. února 2009. Registrace ministerstvem vnitra: 3. března 2009, IČO: 

26566966, adresa: Nová Ves, Staré Ouholice 80. Nejlépe nám představí toto sdru-
žení rozhovor v jeho předsedkyní Barborou Macákovou, který vyšel v únorovém No-
voveském zpravodaji v roce 2009: 
 
V únoru 2009 u nás vzniklo nové občanské sdružení. Požádali jsme jeho představi-
telku Barboru Macákovou o informace. 
Mohla byste nám všem, Báro, představit nově vzniklé Rodinné sdružení Soptíci?   
Naše Rodinné sdružení Soptíci vzniklo 12. února 2009. Posláním sdružení je sdružo-
vat rodiče a jejich přátele. Hlavním cílem činnosti sdružení pro naplňování poslání je 
se scházet a navzájem podporovat vývoj našich potomků. Specifickými cíli činnosti 
sdružení, které vedou k naplnění hlavního cíle a poslání sdružení jsou zejména: Po-
řádání různých společenských a kulturních akcí; vybudování dětského a sportovního 
hřiště; vybudování centra pro děti a mládež; rozvoj dětí ve výtvarných a ručních pra-
cech. Chceme podporovat tradice a svátky s nimi spojené. 
Na koho se mohou obracet další zájemci o práci ve vašem sdružení?  
Zatím mohou kontaktovat mně na mailové adrese našeho sdružení 
rodinne.sdruzeni.soptici@seznam.cz.  
Co máte v plánu na nejbližší období - budou velikonoce, loni jsme měli 
velikonoční dílny, zapojíte se také?  
V nejbližší možné době začneme pracovat na projektu hřiště. Určitě bychom se rádi 
zapojili do velikonoční dílny, nápadů je dost, takže není problém. 
 
 

Klub seniorů obce Nová Ves, občanské sdružení 
 
Oficiálně vznikl 25. února 2009. Registrace ministerstvem vnitra: 6. března 

2009, IČO: 26566290, adresa: Nová Ves, Staré Ouholice 45. Předsedkyní Klubu je 
Božena Nová, jednatelkou Hana Kupková, pokladní Milada Koulová a členkou revizní 
komise Lída Čapková.  

Cílem klubu je aktivní zapojení seniorů do kulturního a společenského života 
v naší obci, vytvoření prostoru ke společenskému setkávání seniorů k rozhovorům, 
přednáškám, předávání zkušeností, rukodělným pracem, poslechu hudby, pořádání 
poznávacích a odpočinkových zájezdů, organizování různých zájmových aktivit a 
další. Členem klubu může být každý, kdo souhlasí se stanovami klubu, má zájem na 
rozvoji a činnosti klubu, chce se aktivně podílet na práci klubu a zažádá o přijetí pí-
semnou formou. Veškeré akce sdružení jsou otevřené a přístupné komukoliv, kdo má 
zájem se na nich podílet.  

 
 

Maraton Klub Miřejovice, občanské sdružení 
 
Registrace ministerstvem vnitra: 13. března 2009, IČO: 26565552, adresa: 

Nová Ves, Miřejovice 16. Sdružení je založeno výlučně ke sportovním, kulturním a 
vzdělávacím účelům, s cílem napomáhat rozvoji Miřejovic, svých členů a dalších pří-
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znivců či podporovatelů sdružení. Hlavní body činnosti: organizovat společenská, 
kulturní, sportovní a jiná podobná setkání svých členů, příznivců a podporovatelů; 
poskytovat podporu svým členům a rozšiřovat informace o cílech sdružení; podporo-
vat materiálně a duchovně osoby, které dodržují zásady vycházející z tradičních 
hodnot dobrého společenského chování.  

Kontakt Pepa Burian na mailové adrese: maratonklubmirejovice@seznam.cz. 
Informace o sdružení na jejich webu www.maratonklubmirejovice.wz.cz. 

 
 
 

Vlajka a znak obce 
 
 V prosinci 2008 zadalo zastupitelstvo obce tvorbu znaku a vlajky pro naši 
obec. Návrh zpracoval Mgr. Jan Tejkal (firma Heraldická tvorba z Ostravy). Znak a 
vlajku schvaluje Poslanecká sněmovna Parlamentu ČR, podmínkou pro schválení je 
heraldická  a vexilologická správnost, kterou splnily všechny firmou Tejkal předložené 
varianty. Z předložených variant vybralo zastupitelstvo tři návrhy – jejich obrázky pak 
uvedlo v příloze Novoveského zpravodaje v březnu 2009. 

Zastupitelstvo obce se v něm obrátilo na všechny občany se žádostí, aby se 
do 15. dubna 2009 vyjádřili k předloženým návrhům a hlasovali o nich. Hlasovací 
lístky byly také přílohou uvedeného zpravodaje. Hlasování se mohli zúčastnit také 
víkendoví obyvatelé naší obce, kteří mají v naší obci své nemovitosti. Hlasovalo se 
vhozením hlasovacích lístků se zakroužkovaným písmenem návrhu (A, B, C) a 
s uvedením jména, příjmení a adresy bydliště hlasujícího občana do schránek obec-
ního úřadu, které jsou umístěny ve všech pěti částech naší obce (Nová Ves obecní 
úřad, Nové Ouholice u autobusové zastávky, Staré Ouholice restaurace U Hasiče, 
Vepřek u fary a Miřejovice u vývěsní skříňky). Dále pak osobně na obecním úřadě, 
v prodejně potravin v Nové Vsi a v restauraci U Hasiče ve Starých Ouholicích. 
Občané také měli možnost hlasovat elektronicky na mail obecního úřadu.  
  

Uvádím zde popis (neboli podle heraldiků „blason“) všech tří variant návrhu 
znaku a vlajky naší obce, jak byl ve zpravodaji předložen:  

 
 

Varianta A:  
znak: “V modro-stříbrně sníženě 
vlnitě děleném štítě nahoře polovina 
stříbrného dvouocasého lva s červe-
nou zbrojí držícího zlatý jelení paroh, 
dole modrá lilie.” 
vlajka: “Modrý list s bílým pravoúhlým 
trojúhelníkem s odvěsnami tvořícími 
vlající okraj a polovinu dolního okraje. 
V listu nahoru posunutá polovina bí-
lého dvouocasého lva s červenou 
zbrojí držícího zlatý jelení paroh. 
V dolním cípu modrá lilie.” 
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Varianta B: 
znak: “V modrém štítě zlatý dvou-
ocasý lev s červenou zbrojí držící 
stříbrný jelení paroh a vyrůstající ze 
stříbrného sníženého zúženého, dole 
obloukového břevna provázeného 
dole stříbrnou lilií.” 
vlajka: “List tvoří tři vodorovné pruhy, 
modrý, bílý a modrý, v poměru 3:1:1. 
Do horního pruhu vyrůstá žlutý dvou-
ocasý lev s červenou zbrojí držící bílý 
jelení paroh. V dolním pruhu s oblou-
kem sahajícím do sedmi desetin šířky 
listu bílá lilie.” 

 
 

Varianta C: 
znak: “V modrém štítě zlatý dvou-
ocasý lev s červenou zbrojí držící 
stříbrný jelení paroh a vyrůstající ze 
stříbrného sníženého zúženého, dole 
obloukového břevna s pěti modrými 
liliemi.” 
vlajka: “List tvoří dva vodorovné 
pruhy, modrý a bílý, v poměru 3:2. Do 
modrého pruhu vyrůstá žlutý dvou-
ocasý lev s červenou zbrojí držící bílý 
jelení paroh. V bílém pruhu vedle 
sebe pět modrých lilií nad modrým 
obloukovým polem vyrůstajícím 

z dolního okraje a sahajícím do sedmi osmin šířky listu.” 
 
 

Podrobný popis zpracovatele Mgr. Jana Tejkala:  
Tvorba nových obecních symbol ů 
Podle platné právní úpravy mohou obce disponovat vlastními obecními symboly, to 
znamená znakem a vlajkou. Pokud obec nemá historický, řádně udělený, či tzv. vy-
držený znak či vlajku,  má právo požádat prostřednictvím Podvýboru pro heraldiku a 
vexilologii Předsedu Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky o udělení 
symbolů. 
Při vytváření nových obecních symbolů je přitom nutno dbát především více či méně  
pevně stanovených zásad heraldické a vexilologické disciplíny a dále respektovat 
těsný významový vztah znaku a vlajky obce k lokalitě, jíž mají reprezentovat. Existuje 
několik základních tématických okruhů, jimiž se tvorba nového znaku a vlajky může 
inspirovat. V prvé řadě se jedná o vytvoření tzv. mluvícího znamení,  jehož předností 
je transparentnost a široká srozumitelnost symbolů, nebo o navázání na historické 
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pečetní či razítkové symboly obce,  které do značné míry stanoví obsah nových sym-
bolů a jež je vhodné zejména proto, že zachovává kontinuitu původních předheral-
dických a nových heraldických a vexilologických symbolů obce. 
Nelze-li adekvátně aplikovat princip mluvícího znamení, nebo není-li možno nalézt 
otisk pečeti či razítka, případně je-li pečetní obraz nevhodný - například vzhledem 
k jeho heraldicky neúnosné složitosti - k přepisu do znaku a vlajky obce, připadá 
v úvahu alternativní komplex námětových regionů - například symbolické vyjádření 
místního světce jakožto patrona obce, odkaz na význačné události nebo pověsti a 
mýty v dějinách obce, připomenutí erbovních motivů někdejších feudálních majitelů 
obce či příslušného panství, poukaz na specifické historické či současné řemeslné a 
jiné pracovní aktivity obyvatel obce, nebo vykreslení určitého relevantního přírodního 
motivu krajiny, do níž je obec zasazena, atd. 
Vlajka obce by měla odpovídat podobě či symbolice obecního znaku.  
Jednou z možností, jíž naplňují (a zejména v minulosti naplňovaly) především měst-
ské lokality a lokality s historickými právy města či městečka, je geometricky konci-
povaná vlajka ve formě kombinace horizontálních či vertikálních pruhů a případně 
dalších geometrických obrazců, barevně odvozených z tinktur (tj. barev a kovů) 
znaku, doplněných fakultativně o některé relevantní znakové figury pro zdůraznění 
neopakovatelnosti každé vlajky. Často - a zejména u lokalit bez městského statutu, 
kde vzniká vlajka současně se znakem - se přistupuje rovněž k tzv. opakování znaku, 
což znamená, že vlajka obce má stejnou či velmi podobnou figurální kompozici jako 
obecní znak. 
 
Znak obce Nová Ves 
 
Historická pečetní znamení místních částí obce 
Obec Nová Ves dnes sestává z pěti místních částí. Jedná se o tyto lokality (abe-
cedně): Miřejovice, Nová Ves, Nové Ouholice, Staré Ouholice a Vepřek. V minulosti 
patřily Miřejovice, Vepřek a obojí Ouholice k panství Jeviněves a Veltrusy, zatímco 
Nová Ves byla součástí roudnického dominia. 
V případě obce Nová Ves a jejích dnešních místních částí je doložena pouze jediná 
obecní pečeť, kterou pečetila vlastní Nová Ves, dnešní správní centrum integrované 
obce. V Indikačních skicách Stabilního katastru z roku 1840 v archivních fondech 
Národního archivu v Praze spatřujeme vertikálně mírně oválnou pečeť s dominant-
ním nápisem “Gemeinde Neudorf” převýšeným knížecí korunou a dalším nezřetel-
ným nápisem vyjadřujícím nejspíše - stejně jako vyobrazení knížecí koruny - tehdejší 
vazbu Nové Vsi k roudnickému panství knížecí rodiny Lobkoviců. Kromě pečeti obce 
obsahuje uvedený archivní fond také pečeť panství Roudnice s erbem Lobkoviců. 
U ostatních místních částí - to znamená u vsi Vepřek a vsi Staré Ouholice, ke kterým 
patřily jako osady také Nové Ouholice a Miřejovice - nacházíme jen otisky vrchno-
stenské pečeti jeviněveského a veltruského panství s erbem hraběcí rodiny Chotků. 
Existenci dalších obecních pečetí nedokládají ani další archiválie Národního archivu 
v Praze, ani Eichlerova sbírka deponovaná v Archivu Národního muzea v Praze. 
Z uvedeného vyplývá, že pro tvorbu znaku obce Nová Ves nemáme k dispozici 
vhodný sfragistický podklad v podobě historického obrazového pečetního znamení 
obce nebo některé z jejích dnešních místních částí, jehož figurální námět by mohl být 
uplatněn v novém (heraldickém) znaku obce. 
Užití knížecí koruny či figurálního motivu z erbu Lobkoviců se totiž nejeví jako dobrý 
postup, neboť figura knížecí koruny či knížecí čepice představuje již ve znacích čes-
kých obcí mnohokráte užitý a tedy nikoliv originální námět a obdobné platí i o figurál-
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ních odkazech na lobkovický erb (jimiž jsou orlice a hlava štítu), přičemž v úvahu je 
třeba brát také skutečnost, že k lobkovickému panství patřila jen jediná z pěti míst-
ních částí obce. 
Nový (heraldický) znak obce 
V případě obce Nová Ves se ukazuje, že při tvorbě znaku obce není vhodné postu-
povat cestou heraldického přepisu doložené historické obecní pečeti.  Pro tvorbu no-
vého (heraldického) znaku obce to znamená nutnost využití alternativního postupu 
výběru vhodných znakových figur. Jinými slovy: Neukazuje-li se jako vhodné heraldi-
zovat staré předheraldické obrazové znamení obce, znak obce lze vytvořit tzv. 
uměle, tj. prostřednictvím kombinace znakových figur, vyjadřujících nejpodstatnější 
momenty historie a charakteru obce, nebo název obce. O které znakové figury může 
jít a jak je lze uspořádat do jednotlivých variant návrhu znaku obce? Jedná se o ně-
kolik následujících figur, jež mohou symbolizovat výrazné a zajímavé tématické 
okruhy a o nichž lze při heraldicky správném postupu tvorby symbolů uvažovat: 
1. Figura poloviny dvouocasého lva, kterak drží v tlapách jelení paroh, představuje 
jednoduchý poukaz na erbovní rodiny, které v minulosti držely na území dnešní obce 
tvrze a které se navíc dle jednotlivých dnešních místních částí psávaly. Jedná se 
o rod Vepřeckých z Vepřku a rod vladyků z Hoholic (dnešních Ouholic). Prvně jmeno-
vaní měli ve znaku mimo jiné dvouocasého lva stojícího na trojvrší a v tlapách tříma-
jícího šípy a věnec, zatímco druhý rod nosil v erbu jelena. Na existenci tvrzí na území 
obce lze ovšem poukázat také lapidárněji a obecněji prostřednictvím figury cimbuřo-
vého dělení jakožto symbolu vladyckého sídla, přičemž počet stínek a mezer cimbuří 
koresponduje s počtem místních částí obce. 
2. Figura lilie či pětice nebo trojice lilií připomíná jakožto typický mariánský atribut 
starobylý kostel Narození Panny Marie ve Vepřku coby významnou historickou pa-
mátku na území obce.  V počtu pěti (nebo v počtu jedné celé a čtyř barevně odliše-
ných polovin) připomínají lilie současně také počet místních částí obce. Motiv lilií 
může nabýt i podoby liliového kříže vepsaného v kruhu - takto lze vyjádřit spojení 
správního centra - středu - obce se čtyřmi sousedními lokalitami a současně připo-
menout i vepřecký mlýn vybudovaný v lokalitě někdejší tvrze. Shodou okolností nosil 
lilii ve svém erbu Radslav ze Šebířova, jenž se uvádí jako někdejší majitel místní 
části Miřejovice. 
3. Figura různých modifikací vlnitého dělení štítu nebo figura břevna dole oblouko-
vého odkazuje na polohu obce na levém břehu řeky Vltavy v místech, kde historické 
místopisy uvádějí starý přístav, přívoz a most. Vlnité dělení štítu jako symbol vodní 
hladiny může mít v závislosti na dalších figurálních prvcích znakového štítu podobu 
jednoduchého vodorovného dělení, kosmé vlnité paty či zúžené vlnité levé strany 
štítu. Figura břevna dole obloukového pak představuje stylizované vyjádření mostu, 
ať již toho nejstaršího uváděného v  18. století, nebo toho současného.  
 
Barevné řešení návrhu znaku obce 
Při realizaci návrhu znaku lze postupovat tak, že se jednotlivé varianty návrhu znaku 
od sebe liší kromě kompozičního řešení také v barevném provedení.  Pokud jde 
o zvolení barev znaku v obecné rovině, existuje v heraldickém tvarosloví pravidlo 
o nemožnosti pokládání barvy na barvu a kovu na kov. Co to znamená? V klasické 
komunální heraldice českých zemí hovoříme o šesti základních tinkturách, k nimž 
posléze přibyly další doplňkové tinktury, kupříkladu tzv. přirozené barvy. Dvě z oněch 
základních tinktur jsou tzv. kovy - zlatá neboli žlutá a stříbrná neboli bílá, zatímco 
ostatní - červená, modrá, zelená a černá - patří do kategorie barev. Je tedy možno 
volit buď kovový štít (resp. kovové pole štítu) a barevné figury, či opačně barevný štít 
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(resp. barevné pole štítu) a figury kovové. V obou případech je přitom vhodné zacho-
vat co nejmenší možný počet tinktur. U návrhu znaku pro obec Nová Ves lze pak - při 
zachování popsaného pravidla - uvažovat o následujících barevných kombinacích s 
těmito významy: 
- zlatý nebo stříbrný lev v modrém nebo černém poli = předpokládané tinktury (přes-
něji některé z tinktur) erbu Vepřeckých z Vepřeku, 
- zlatý nebo stříbrný jelení paroh v modrém poli = předpokládané tinktury erbu pánů 
z Hoholic, 
- stříbrná = barva čistoty = kostel Narození P. Marie, 
- stříbrná a modrá = heraldická reflexe barvy vody, 
- stříbrná + červená + modrá = české státní barvy. 
 
Vlajka obce Nová Ves  
 
Při tvorbě návrhu obecní vlajky platí, že námět nebo podoba vlajky musí korespon-
dovat s figurálním obsahem či podobou návrhu znaku. Tuto zásadu lze realizovat ve 
třech základních intencích: 
I. Přistoupením k tzv. opakování znaku (ať již k tzv. doslovnému  či tzv. částečnému 
opakování znaku), což znamená, že se v listu vlajky objeví zcela totožné figury ve 
stejné či obdobné kompozici jako ve znakovém štítu. 
II. Zjednodušením znakových figur do geometrické kombinace pruhů s totožnými 
barvami. 
III. Vzhledem ke konkrétnímu případu vyváženou kombinací postupů I. a II. 
V případě návrhu vlajky pro obec Nová Ves se přitom ukazuje jako vhodné postupo-
vat takto: 
- varianta A = kombinace opakování obecných znakových figur s úpravou heroldské 
figury vlnitého dělení do podoby listu s vlajícím pravoúhlým trojúhelníkem, 
- varianta B a C = doslovné opakování znaku. 
 
Poznámky: 
V současné právní praxi figuruje jako primární termín “vlajka”. Ve vexilologické  ter-
minologii se pak hovoří o vlajce. Poměr stran (šířky a délky) listu vlajky je dle meto-
dického pokynu Podvýboru pro heraldiku a vexilologii Poslanecké sněmovny Parla-
mentu České republiky shodný s poměrem stran státní vlajky České republiky - tj. 
2:3. Pojmy “zlatá” a “stříbrná” (tinktura) u znaku nahrazují u vlajky pojmy “žlutá” a 
“bílá” (barva). V heraldice se pravá a levá strana popisují z pohledu štítonoše. Z po-
hledu pozorovatele je tedy heraldicky pravá strana vlevo a heraldicky levá strana 
vpravo. 

autor: Mgr. Jan Tejkal, HERALDICKÁ TVORBA 
 

E-mailová reakce našeho občana pana Václava Vopálenského z Nových 
Ouholic:  

Svátek v zemi Bílého lva 
Není to aprílový žert. Lilie skutečně patří k Miřejovicím. Francouzská lilie 

Bourbonů byla ve znaku zdejšího pána.Tento symbol čistoty se stal znakem ukazují-
cím správný směr. Původ je někde v Indii jako symbol vzkříšení a Egyptě jako znak 
boha Slunce a života. Varianty symbolu jsou přejímány jak v náboženství, tak ve vý-
chově (J. A. Komenský 28.3.). Francouzský spisovatel Fr. Rabelais píše o výchově 
v přírodě a pro přírodu. Ernest Th. Seton vede mládež k poznání přírody a vznikne 
celosvětová organizace. 
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Pánům z Wepřku a vladykům z Hoholic patřily znaky lva a jelena. Modrobílá 
s červenou a zlatou se znovu prosazují jako významné barvy pro naši zemi. 

Spojení s minulostí se tak projeví potvrzeno znalci historie. Šamani se často 
přestrojovali za jeleny. Paroží symbolizovalo strom života. V jednoduchosti symbolů 
je vidět i připomínka dávných mýtů a pohádek. Zdejší jezinky z bažin a jelen zlaté 
parohy pomáhající smolaři. Rozvlněná vodní hladina i trojice pahrbků označující vý-
znamná místa. Můžeme být hrdí na své okolí i na to jak nás vidí nezávislí odborníci. 
Je co oslavovat. Ať vlaje staronová vlajka i v časech příštích nad svobodnou zemí a 
připomíná slavnou i zapomenutou minulost a inspiruje k budoucím činům. 

Zdravím a blahopřeji Vopálenský 
 
 Výsledky hlasování občanů pak přinesl Novoveský zpravodaj v dubnu 2009:  
„V minulém zpravodaji jsme předložili tři návrhy na znak a vlajku obce Nová Ves, 
v barevném provedení spolu s hlasovacími lístky. Naši občané si v této anketě vybrali 
jako vítězný návrh A, pro který hlasovalo 74 lidí. Pro návrh B hlasovalo 32  a pro 
návrh C 17 účastníků ankety; celkem se zúčastnilo 123 lidí.“ 
 

Starostka obce Jana Uhrová převzala 2. července 2009 na slavnostním 
zasedání v Parlamentu z rukou předsedy Parlamentu ČR ing. Miloslava Vlčka  listinu 
o udělení znaku a vlajky naší obce, jejíž přepis zde uvádím: 
 
Vážená paní starostko,  
vážené členky a vážení členové zastupitelstva obce,  
vážené občanky, vážení občané,  
 
na základě Vašeho návrhu, po projednání ve výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, 
mládež a tělovýchovu, podvýboru pro heraldiku a vexilologii tohoto výboru Posla-
necké sněmovny jsem rozhodl udělit Vaší obci 
Znak  
Popis: V modro-stříbrně sníženě vlnitě děleném štítě nahoře polovina stříbrného 
dvouocasého lva s červenou zbrojí držícího zlatý jelení paroh, dole modrá lilie. 
Vlajka 
Popis: Modrý list s bílým vlajícím trojúhelníkem vycházejícím z druhé poloviny dol-
ního okraje listu. V modrém poli polovina bílého dvouocasého lva s červenou zbrojí 
držícího zlatý jelení paroh. V bílém poli modrá lilie. Poměr šířky k délce listu je 2:3. 
Písemné vyhotovení rozhodnutí v příloze přikládám a pěkně Vás zdravím.  

Ing. Miloslav Vlček, předseda Poslanecké sněmovny 
 

 
Pamětní groš obce  
 

U příležitosti Prvního novoveského jarmarku, který se konal na podzim roku 
2007, byl ražen první "novoveský groš". Autorem návrhu i samotného provedení je 
pan Ladislav Pokorný. Pamětní groš naší obce poprvé dostalo do vínku všech devět 
nových občánků, které jsme přivítali v listopadu 2007. Od této doby jej dostávají kaž-
dým rokem další noví občánci a vzácní hosté naší obce. Průměr původního groše je 
3 cm, lícová strana (avers) obsahuje nápis GROSS NOVÁ VES a obrázek novoveské 
zvoničky, rubová strana (revers) nápis JARMARK CIVITAS a obrázek královské ko-
runy. Současný groš (leden 2010) má rozměr 3,3 cm, lícová strana obsahuje nápis 
NOVA VES CIVITAS a obrázek novoveské zvoničky se stylizací vrbových větví. Ru-
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bová strana pak obsahuje erb naší obce v ozdobném kruhu. Mince je pokovená čis-
tým zlatem. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

      (groš 2007 lícová strana - avers)           (groš 2007 rubová strana - revers)  
       
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

      (groš 2010 lícová stana – avers)            (groš 2010 rubová strana – revers) 
 
 
 
Památkov ě chrán ěné objekty 
 

Kostel Narození Panny Marie ve Vepřku 
 
Prvním je kostel Narození 

Panny Marie, který se nachází na 
návrší nad Vepřkem z jedné strany a 
Novými Ouholicemi ze strany druhé. 
Kostel je národní kulturní památkou 
od 3. května 1958, číslo rejstříku 
ÚSKP 16612/2-1414. Umístění 
kostela v krajině poukazuje na 
složitější historický vývoj ve spojení 
se starším osídlením v památkově i 
archeologicky významné lokalitě na 
návrší, na kterém kromě kostela se 
hřbitovem stojí ještě zvonice a škola. 
Značná síla zdiva a technické detaily zpracování naznačují, že bychom mohli, ve 
shodě s možnou interpretací nejstarších dosud známých archivních údajů a ze 
zmíněných archeologických nálezů posledních let, uvažovat o možnosti existence 
zbytku starého jádra stavby snad z období již raného 13. století. Vzniku nejstarších 
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částí kostela ve 13. století by odpovídalo i samotné zasvěcení kostela Narození 
Panny Marie. Písemné zmínky: z r. 
1346 - majetek pražské svatovítské 
kapituly, roku  1420 král Zikmund 
zapsal zástavně Vepřek Štěpánovi 
z Hlazenovic, r. 1559 koupil panství 
Beškovice (vč. Vepřku) Kryštof 
Popel z Lobkovic, r. 1620 koupila 
novoměstská obec četné statky, 
zabavené katolickým institucím, mj. 
Vepřek probošta kapituly u kostela 
sv. Víta na Pražském hradě, v r. 
1621 musel být vrácen bez jakékoli 
náhrady. V roce 1752 koupil hrabě 
Rudolf Chotek od metropolitní 

kapituly vesnici Vepřek i s "farním kostelem vepřeckým a patronátním právem 
k němu". Větší opravy r. 1872, r. 1892 je doložena velká oprava střechy a další 
zásahy jsou datovány k letům 1902 a 1907. 

 
 

Zvonice ve Vepřku 
 

Druhým památkově chráně-
ným objektem je zvonice vedle 
kostela, která je prohlášena kul-
turní památkou Ministerstvem kul-
tury 17. 12. 1991, číslo rejstříku 
ÚSKP 50323/2-3822. Její vznik se 
datuje do roku 1456. Původně tři 
zvony: Marie (z r. 1522 - okolo ko-
runy gotickou minuskulí 3 cm vy-
soko latinský nápis, jinak bez 
ozdoby), Jan Křtitel (z r. 1494 - 
okolo koruny nápis latinský gotic-
kou minuskulí ve dvou řádkách, na 
plášti reliéf sv.  Petra) a "malý zvon" (z r. 1456 - nápis okolo koruny český, bez 
ozdoby). Nyní pouze dva - Jan Křtitel a "malý".  Poslední rekonstrukce v r. 2002. 

 
 

Zvony vepřecké zvonice 
 
Zvonice obsahuje dva zachované zvony, které jsou rovněž národní kulturní 

památkou a mají rejstříková čísla 32-3572 a 32-3573. V Pamětní knize obce Vepřku 
1919 - 1939 najdeme tyto zápisy: 

Rekvisice kovů a zvonů 
"K účelům válečným rekvirovány i kovy: měď, cín, mosaz, zvonovina aj. Došlo 

i na zvony kostelní a mnohá vzácná památka padla válce za oběť. I u nás dne 25. 6. 
1917 rekvirován prostřední zvon zdejší zvonice zvaný "Jan Křtitel" (z r. 1494) a dne 
19. 11. 1917 největší náš zvon "Marie" (z r. 1522) ve váze 582 kg. Prvý svému osudu 
propadl, druhý však byl později uvolněn a navrácen.“ 
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Rok 1922 
"Do obce byl navrácen největší zvon zdejší zvonice - "Marie" - pocházející z r. 

1522, vážící 582 kg, který byl 19. listopadu 1917 rekvirován k válečným účelům. 
V měsíci květnu byl na své bývalé místo ve zdejší zvonici slavnostně zavěšen." 
 Když jsem měla možnost oba zvony vidět na vlastní oči a také fotografovat, 
uvědomila jsem si jisté nesrovnalosti v těchto dvou zápisech. Pamětní kniha obce 
Vepřku 1919 - 1939 mluví o zvonu "Marie" jako o zvonu, který má okolo koruny go-
tickou minuskulí 3 cm vysoko latinský nápis,  jinak bez ozdoby. Jenže zvon "Marie", 
který je na první pohled větší než "Malý" zvon, ozdobu má - na fotografiích je zna-
telná postava.  A je tam vidět postava mužská (má vousy) nikoliv ženská - takže se 
nutně nabízely pochybnosti... Záměna zvonu "Marie" za zvon "Jan Křtitel" odpovídá 
tomu, co vidíme. Je tam gotický nápis ve dvou řádcích, na rozdíl od "Malého" zvonu, 
na kterém je řádek pouze jeden. Postava na zvonu by mohla odpovídat popisu - re-
liéf sv. Petra. Pak je ovšem třeba brát v potaz také to proč Pamětní kniha obce 
Vepřku na dvou místech uvádí, že zvon "Marie" byl sice rekvírován (19. listopadu 
1917), ale opět na své místo navrácen v květnu 1922. O zvonu "Jan Křtitel" se v Pa-
mětní knize praví, že byl 25. června 1917 rekvirován a ve válce svému osudu pro-
padl...  Nebo jde o záměnu zvonu "Marie" za zcela jiný zvon? V únoru 2008 jsem na-
vštívila Státní okresní archiv v Mělníce, který má ve svém fondu Knihu pamětní a 
opisu fundací 1826-1925 a pevně jsem doufala, že tam najdu nějaké zmínky o slav-
nosti zavěšení zvonů v květnu 1922. Bohužel - tato kniha obsahuje pouze seznam 
fundací. Ani v dalších materiálech jsem se nedozvěděla, jak to tehdy v máji onoho 
roku 1922 bylo - který z rekvírovaných zvonů byl na své místo navrácen.   

V březnu 2008 jsem získala kontakt na obrovského milovníka zvonů p. 
Vladimíra Molíka. S jeho dovolením ocituji naši vzájemnou mailovou korespondenci, 
protože jeho informace nás - nejen u vepřeckých zvonů - posunují dál. A pochvala na 
stav vepřeckých zvonů patří hlavně našim občanům...  

"Děkuji za rubriku o zvonici. Možná pomohu vyluštit detektivní hádanku zvonu 
Marie, protože vlastním vzácnost! Foto z té doby, kdy byla snesena ze zvonice a 
čeká před vchodem venku na svůj odchod. Ten fousatý pán na větším zvonu může 
být Petr, pokud má za atribut klíč. Minulý týden v pátek jsem zvony krátce viděl. Když 
se nám podaří rozluštit latinu nápisů na zvonech, budeme vědět víc. Lze také změřit 
průměry.  

Docela mě překvapilo, že se vůbec ještě najde někdo, kdo si dokáže vážit 
historie lidského pokolení a odkazů, které po něm zůstaly nám dědicům - ne 
náhodou, ale s určitým úmyslem a obětí našich předků. Zvony přežívají většinou 
nejdéle, když je člověk se zlým úmyslem nezničí. Oni to věděli. Z toho bych hodnotil 
profil vlastností obyvatelstva Vepřku za vcelku velmi a velice dobrý, když své zvony 
tolik století udrželi v původním stavu. To je doslova unikát! Všude jinde se většinou 
modernizovalo a předěláním ničilo a vlastně spotřebovávalo, protože se přestaly ctít 
tradice a vytratila úcta k historii a tady na Vepřku zvony raději několik desetiletí spaly, 
než aby se nechaly ,,uzvonit'' elektromechanismy, pro které staré zvony vůbec 
nejsou stvořeny. To je zachránilo, a to je velice důležité si uvědomit, aby 
k automatizaci nedošlo ani v budoucnu. Motorové pohony starých zvonů jsou vlastně 
pomalejší odrůda jisté válečné rekvizice, kdy spotřeba a trh touto zbraní táhne proti 
víře. Já vím, je to trochu zvláštně napsané, ale jak to jinak napsat, když to je pravda. 
Jako zvoník to vidím na mnoha místech, kde zvony byly stvořeny pro lidi a dnes se 
jimi pohrdá.  

Vepřecké zvony bude možné používat až po dotažení všech volných částí, 
vyvážení celého pohyblivého tělesa každého zvonu a také po zaučení dobrovolníka, 
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který by se o zvony staral jako o vlastní. Když se naučí držet rytmus a výkyv, zvládne 
zvonění i dítě od deseti let. Není to fyzicky těžké.  

Jen bych chtěl ještě podotknout, že váš větší zvon má jiné srdce, než mu 
patří, protože je příliš dlouhé, čili je z ještě většího zvonu, než je on sám! Větší byla 
jen Marie. Tedy může být z ní. Úderová část tohoto srdce totiž nedoléhá na nejtlustší 
část zvonu ve spodním průměru. Výhledově do budoucna je nutno počítat se 
zkrácením tohoto srdce, abychom dlouhodobějším používáním zvonu v tomto stavu 
jemu neublížili. Zkrácení srdce asi o 10 cm zvládne běžně zaškolený kovář." 

Od pana dr. Malečka jsme dostali tento vzkaz:  
“Dobrý den, jakožto letitého zvoníka mne o Vaší nelehké a záslužné práci 

informoval  Láďa Molík a s velkým nadšením mi líčil veškeré vaše snažení kolem 
zvonice a vepřeckých zvonů. Jsem velmi potěšen, že možná vaše zvony ožijí a zazní 
krajem, jímž se jejich hlas nesl po staletí. A zejména že ožijí rukou člověka tak, jak si 
při svém významu, svém stáří a hlavně poslání správně zaslouží. Zvon má býti zvo-
něn člověkem, neboť oba živí tvorové jsou. I zvon má srdce. Přečetl jsem si i zmínku 
o Vaší "detektivce" s navrácením zvonů. Osobně se domnívám, že byl navrácen 
menší zvon. Omyl při zápisu do kroniky mohl vzniknout i tím, že si nikdo přesně ne-
pamatoval jak zvony vlastně vypadaly a hlavně - lidé byli rádi, že se vůbec nějaký 
zvon podařilo zachránit a válečné mašinerii vyrvat z drápů. Hlavně pak zvon někde 
na "skladišti" nalézt, identifikovat, že je skutečně z Vepřku a dopravit zpět do Vaší 
obce. Nemnoho zvonů mělo to štěstí.“ 

V sobotu 29. března 2008 se ve vepřeckém kostele Narození Panny Marie 
uskutečnila slavnostní velikonoční bohoslužba, spojená s koncertem hostů z umě-
lecké školy v Kralupech nad Vltavou, který pořádala starostka naší obce paní Jana 
Uhrová spolu s vikářem kralupské farnosti P. Josefem Ptáčkem. Před bohoslužbou 
se po desítkách let znovu do kraje rozezněly zvony vepřecké zvonice. Pomohl nám 
s tím právě pan Vladimír Molík, zvoník od Sv. Vojtěcha Většího na Novém Městě 
Pražském. První údery zvonu byly vedeny rukou pana Jaroslava Vlasáka, 
osmdesátiletého rodáka z Vepřku, který zde zvoníval dávno ve svém dětství. Pak 
nám pražští zvoníci předvedli téměř šestiminutový koncert zvonů, který byl 
nádherným zážitkem! 

Ve středu 9. 4. 2008 v Týdeníku Mělnicko vyšel tento článek:  
Zvony zněly vesnicí po více než třiceti letech  
Historické zvony ve zvonici ve Vepřku rozezněl v sobotu 29. března před slav-

nostní bohoslužbou v kostele Narození Panny Marie zvoník od svatého Vojtěcha 
Většího na Novém Městě Pražském Vladimír Molík. Historického momentu pro ves-
nici se účastnil také bývalý vepřecký zvoník Jaroslav Vlasák. Ještě před samotným 
zvoněním však nahoru do zvonice mířily desítky zvědavých obyvatel, zvonice totiž 
nebývá moc často otevřená. Další příležitostí by mohly být Dny kulturního dědictví. 
"Uvažujeme o tom, že zvonici zpřístupníme v ten jeden den," řekla starostka Nové 
Vsi Jana Uhrová.  

Historický okamžik se zapsal do dějin obce Nová Ves, kam Vepřek spadá. 
Zvony lidé slyšeli po nejméně třiceti letech. Uchvátil je ale i samotný pohled na 
zvony, ze zvonice se pak dívali i do okolí. Zvonice vznikla v roce 1456 a měla 
původně tři zvony. Dnes tam jsou jen dva, v současné době po tom pátrají nadšenci 
z Vepřku. Původně v ní byly podle pramenů zvony Marie z roku 1522 - okolo koruny 
má gotickou minuskulí tři centimetry vysoko latinský nápis, jinak je bez ozdoby. Zvon 
Jan Křtitel z roku 1494 má okolo koruny nápis latinský gotickou minuskulí ve dvou 
řádkách, na plášti je pak reliéf svatého Petra a takzvaný malý zvon z roku 1456. Ten 
má okolo koruny český nápis a je bez ozdoby. Nyní jsou tam pouze dva. Podle kronik 
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Jan Křtitel, ve skutečnosti se zřejmě jedná o zvon Marie. V současné době se to 
nadšenci z obce snaží zjistit. K záměně podle nich došlo pravděpodobně při rekvizici 
během první světové války.  

Zvonice se naposledy opravovala přes šesti roky. Zásluhu na 
znovuzprovoznění zvonů po desítkách let má Vladimír Molík, zvoník od Svatého 
Vojtěcha Většího na Novém Městě Pražském. Podle Jaroslavy Klímové z Vepřku je 
to obrovský nadšenec a milovník zvonů (www.sweb.cz/vojtech.ludmila). Kostel i 
zvonici má ve své správě Římskokatolická farnost Kralupy nad Vltavou. Zvonice ve 
Vepřku je kulturní památkou od 17. prosince 1991. Poslední březnová sobota 
pokračovala po rozeznění zvonů ve vepřeckém kostele. Konala se tam, trochu se 
zpožděním, velikonoční mše. Zúčastnily se jí desítky lidí. Kostel Narození Panny 
Marie ve Vepřku je národní kulturní památkou od 3. května 1958. Umístění kostela 
v krajině ukazuje na složitější historický vývoj ve spojení se starším osídlením 
v památkově i archeologicky významné lokalitě na návrší, na kterém kromě kostela 
se hřbitovem stojí ještě zvonice a škola. Značná síla zdiva a technické detaily 
zpracování naznačují, že by se dalo, ve shodě s možnou interpretací nejstarších 
dosud známých archivních údajů, uvažovat o možnosti existence zbytku starého 
jádra stavby snad z období již raného 13. století. Vzniku nejstarších částí kostela ve 
13. století by odpovídalo i samotné zasvěcení kostela Narození Panny Marie. První 
písemná zmínka je známa z roku 1346, kdy byl kostel majetkem pražské svatovítské 
kapituly. V roce 1420 zapsal král Zikmund zástavně Vepřek Štěpánovi z Hlazenovic. 
Panství Byškovice včetně Vepřku v roce 1559 koupil Kryštof Popel z Lobkovic. 
O jednašedesát let později koupila novoměstká obec statky zabavené katolickým 
institucím. Rudolf Chotek kupuje Vepřek v roce 1752 od metropolitní kapituly i 
s farním kostelem. Podle historických pramenů vystupoval v kostele ve Vepřku 
poprvé s houslovým sólem skladatel Antonín Dvořák, kostel má skvělou akustiku. 
Jeho varhany potřebují opravit, na obnovu snad dojde letos v květnu. Obec na jejich 
rekonstrukci uvolnila z rozpočtu podle starostky Jany Uhrové dvacet tisíc korun. 

Koncem dubna 2008 jsem dostala úplnou zprávu o našich dvou zachovaných 
(a také o tom ztraceném - zrekvírovaném) zvonech ve vepřecké zvonici. Díky na-
šemu příznivci panu Molíkovi můžeme ocitovat tuto zprávu odborníka-kampanologa 
pana Radka Lungy:  
Zvon Panny Marie – největší (1494)  
Byl zavěšen v prostředním poli, rekvírován roku 1917.  
1494, mistr Jiří (Georgius), konvář a zvonař, Praha – Nové Město, průměr cca 93 cm, 
hmotnost udána 582 kg.  
Nahoře nápis v jednom řádku v gotické minuskuli v linkách:  
& Anno domino millesimo Cccc nonagesimo Qvarto hoc opvs Conflatvm est per 
magistrvm georgivm Canvlatorem nove  
Dělicí znaménko v nápisu: & = zvoneček.  
Překlad nápisu: Léta Páně tisícího čtyřstého devadesátého čtvrtého ulil toto dílo mistr 
Jiří konvář v Novém [Městě pražském].  
Zvon sv. Jana Křtitele – prostřední (1522) - zachován  
1522, mistr Bartoloměj, Praha – Nové Město, průměr 84,5 cm.  
Koruna se šesti uchy zdobenými silným provazcem v linkách a uspořádanými do 
kříže.  
Nahoře nápis ve dvou řádcích v gotické minuskuli uzavřený ve dvojicích linek a dě-
lený linkou:  
1. řádek:  
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# Anno * domini * millesimo * Ccccc * vicesimo * secvndo * Qvi * me & fecit * 
magister * bartholomevs * nomen *  
2. řádek:  
# habet * in * Civitate ^ prage * hoc * lavs * deo * patri * omnipotenti * et * beate * 
marie * semper * virginis &  
Dělicí znaménka v nápisu: # = velká lilie, * = lilie, & = zvoneček, ^ = konvice.  
Překlad nápisu: Léta Páně tisícího pětistého dvacátého druhého, ten, kdo mne zho-
tovil, má jméno mistr Bartoloměj, v městě Praze, chvála Bohu Otci všemohoucímu a 
svaté Marii vždy Panně.  
Na přední straně zvonu, pod začátkem nápisu, je pod linku přiražen reliéf vousatého 
světce se svatozáří – svatého Pavla. Přestože je dost nezřetelný, dá se rozeznat 
vztyčený krátký meč směřující šikmo vlevo vzhůru od rukou na prsou k pravému ra-
meni (špice přes rameno mírně přesahuje).  
Věnec oddělen dvěma linkami. Nad dolním okrajem obíhá dvojice linek. 
Zvon bezejmenný – malý (1456) - zachován  
1456, anonym, Praha, průměr 67 cm.  
Koruna se šesti uchy zdobenými pletencem a uspořádanými do kříže.  
Nahoře nápis v jednom řádku v gotické minuskuli uzavřený ve dvojicích linek:  
anno ° domyny ° m ° cccc ° lvi ° pane ° boze ° racz  ° zd °  
Dělicí znaménko v nápisu: ° = dvojitý p ětilistý růžový květ.  
Jde o latinskou dataci a začátek původní české nápisové formule „Pane Bože, rač 
zdařiti tento zvon“. Patří do skupiny nejstarších zvonů s českým nápisem.  
Věnec oddělen silnou linkou.  
Oba dochované zvony jsou zapsány jako kulturní památky do Ústředního seznamu 
kulturních památek pod rejstříkovými čísly 32-3572 a 32-3573.  
Oba zvony je nutno zachovat na ruční obsluhu. Jejich věnec je sice opotřeben (vytlu-
čení o něco přes 10 %), ale při správném příslušenství (nevhodné srdce u zvonu sv. 
Jana Křtitele!) a po provedení potřebné základní údržby bude zřejmě možné bez oto-
čení zvonů zvonit ještě desítky let.  
Poznámka: po smrti zvonaře Jiřího, autora zvonu z roku 1494, se v roce 1498 s vdo-
vou po něm pozůstalou oženil zvonař Bartoloměj, autor zvonu z roku 1522. Pokud se 
podaří i nejmenší zvon z roku 1456 přiřadit do některého autorského okruhu, např. 
pražskému novoměstskému zvonaři Jakubovi, otci Jiřího, měli bychom zde unikátní 
případ tří zvonů ulitých v jedné rodové posloupnosti. Zatím jde však pouze o teoretic-
kou úvahu.  

Radek Lunga  
 

Díky této vyčerpávající a nesmírně zajímavé informaci si 
ovšem budeme muset trochu 
"poupravit" původní zápis ve 
vepřecké kronice: Rok 1922 "Do 
obce byl navrácen největší zvon 
zdejší zvonice - "Marie" - 
pocházející z r. 1522, vážící 582 kg, 
který byl 19. listopadu 1917 
rekvirován k válečným účelům. 
V měsíci květnu byl na své bývalé 
místo ve zdejší zvonici slavnostně 
zavěšen." V roce 1922 byl 
slavnostně zavěšen prostřední zvon 
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- zvon Sv. Jana Křtitele z roku 1522 a zvon Marie - pocházející z roku 1494 byl 
bohužel nenávratně zničen... 
 
Další kulturní památky v naší obci 
 

Zvonička na návsi v Nové Vsi 
 

 Náves v Nové Vsi je historickým i současným centrem dění v obci. V minulosti 
byla naposledy obnovena v roce 1853 mistrem Krejzou z Lužce nad Vltavou. Její 
zvon byl v nedávné minulosti navržen k zapsání do seznamu kulturních památek, než 
k tomu však došlo byl neznámým pachatelem odcizen.  
 V říjnu 2007 byla zvonička svépomocí kompletně zrekonstruována a zvon 
nově vykovali zruční řemeslníci z naší obce – na novoveském jarmarku jsme pak 
obdivovali práci kovářů „Itala“ Richarda Dvořáčka a Martina Kádnera pod vedením 
Ladislava Pokorného, kteří nadšeně a bezúplatně předváděli opravdu profesionální 
práci. Zvon byl dokován, zavěšen u výhně, kde se poprvé zkusmo rozezněl rukou 
paní starostky a byl připraven k slavnostnímu zavěšení (v době adventu v prosinci) 
na své místo ve zvoničce. V sobotu 8. prosince 2007 jsme se sešli ve slavnostně 
vyzdobeném kostele ve Vepřku, abychom zažili slavnostní okamžik vysvěcení no-
vého zvonu pro novoveskou zvoničku. Zvon posvětil vikář Kralupské farnosti P. Ptá-
ček a poté ho převzala starostka obce spolu s jedním z jeho tvůrců panem Dvořákem 
a v podvečer byl za pomoci našich rybářů zavěšen do zvoničky. Na návsi byl rozsví-
cen vánoční stromek. Slavnostní okamžik podtrhlo dojemné vystoupení dětí z  naší 
mateřské školy a koncert evangelického sboru. Účast na této slavnosti byla velká – 
více jak 150 lidí.  

Ve zvoničce na novoveské návsi probíhá a také začíná mnoho akcí – pravi-
delně zde začíná masopustní průvod, v září se na návsi kolem zvoničky koná novo-
veské posvícení, v prosinci na Štědrý den odpoledne je zde živý betlém. Vystupují 
v ní různí umělci – od našich nejmenších dětí z mateřské školy po například sbor, 
který nám o vánocích zazpíval sbírku vánočních evangelických písní.  

Uvádím zde obrázek, který v roce 1955 nakreslil Josef Moláček a který uka-
zuje původní podobu zvoničky a obrázek téhož autora, na kterém ztvárnil novo-
veskou náves v období přibližně kolem roku 1890:  
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Pomník padlým v Nové Vsi 
 

Pomník se nachází přímo před budovou obecního úřadu. V minulosti byl 
umístěn na novoveské návsi. Je to vysoký žulový monument, na jeho vrcholu je 
z čelní strany stylizovaná trnová koruna a tento nápis v šedostříbrném odstínu:  

PADLÍ  
FUNK KAREL STÁR 23 R 
GUTTMAN KAREL " 21 " 
JAROLÍM VÁCLAV " 20 "  
SRB FRANTIŠEK " 23 " 
STŘÍBRNÝ JIŘÍ " 22 " 
UHER ANTONÍN " 21 " 
ZDENĚK BEDŘ. " 39 " 

Pod tímto nápisem je deska z černého mramoru s těmito jmény (v stříbrné 
barvě):  

OBĚTEM NACISMU  
1938 - 1945  
JANSA JIŘÍ 

GUTMAN ARNOŠT  
GUTMANOVÁ ILONNA  

ŠAFRÁNEK ANT.  
ŠNÁB JOSEF  

Z pravé strany je na vrcholu nápis 1918, dole pak tento (v šedostříbrném 
odstínu):  

ZEMŘELÍ  
BALDA JOSEF STÁR 27 R 

JAROLÍM FRANT. " 28 " 
KŘÍŽEK VÁCLAV " 38 " 
PRUŠÁK FRANT. " 42 "  

STŘÍBRNÝ ČENĚK " 51 " 
ŠTRUP FRANT. " 41 "  
URBAN VÁCLAV " 34 "  

VOJTĚCHOVSKÝ ANT. " 23 "  
Z levé strany je na vrcholu nápis 1914, dole v šedostříbrném odstínu tento 

nápis: 
NEZVĚSTNÍ  

HOFMAN JAR. NAR. R. 1896 
KUBIŠTA JOSEF " 1879 
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Pomník padlým ve Starých Ouholicích 
 

Pomník je na návsi ve Starých Ouholicích. Je to vysoký trojboký žulový mo-
nument. Z čelní strany jsou dvě mramorové desky. Horní obsahuje tento seznam:   

BÍLEK FRANT. 39 R. 
ČERNÝ FRANT. 22 R. 
HOKEŠ JOSEF 24 R.  

JAKOUBEK VÁCL. 32 R. 
JILOVSKÝ VICT. 20 R. 
KVĚTOŇ JOSEF 20 R.  
PENC VÁCLAV 40 R.  

SEDLOŇ EMAN. 41 R. 
SUK ANTONÍN 27 R. 
TOMS FRANT. 22 R. 

VÁRTA VÁCLAV 19 R.  
VOCHOZKA FR. 26 R. 
VRŇÁK FRANT. 46 R. 

Spodní deska obsahuje tato jména: 
HŮLA JOSEF 19 R. 
SKOPEC JIŘÍ 20 R. 

HONZAJK ALOIS 30 R. 
Z pravé strany (čelem k pomníku) je nápis 

MY SVOBODU ŽIVOTY VYKOUPILI a z levé 
strany nápis pokračuje: VY SVOBODU ŽIVOTY 
CHRAŇTE. Z čelní strany nad deskami je v zelené patině vyvedený věnec, 
pravděpodobně také litinový. Kolem pomníku je stylizovaný litinový plůtek. 

Poznámka: V Pamětech Karla Šorala z Nových Ouholic z roku 1984 (sepsáno 
k příležitosti 200 let založení Nových Ouholic) je tato zmínka: R. 1925 Dne 20. září 
byl odhalen pomník padlým vojínům ve St. Ouholicích. Na pomníku bylo uvedeno 13 
jmen, obětí bylo skutečně 12, neboť 24 letý Josef Hokeš se přihlásil v r. 1932 dopi-
sem z Ruska. 
 

Památník Obětem 1. světové války na hřbitově ve Vepřku 
 

Nápis :   
I.  

K vám, vy lesy tmavé  
luhy v pestré kráse,   
k vám vy vlnky jravé  
duše vznášela se,  
k Vám Vy naši milí  

v bolné smutné chvíly.  
II.  

Ret náš šeptal k Tobě  
milostiv buď Pane,  
duši přijmi k Sobě !  

Z oka slza kane,  
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v cizině že dlíme  
vlast svou nespatříme.  

III.  
V dáli hrob tam zkryje  

tělo kleslé v boji,  
nade hrobem zpívá  
skřivan píseň svoji,  

nese (dále je deska poškozena). 
 

vojín Viktor ?, vojín ? Černý Zeměbran.pl.č.9,   
vojín Frant. Knotek 23/1 1897-12/10 1918 v Gruži Dalmacie - 8.zákopnický prapor,   

vojín Bedřich Zdeněk stár 39 roků padl 8/11 1914 na Šemendrii-Srbsko 
domobranecký prapor č.57,   

vojín Jaroslav Máj 30/1 1900 nezvěstný od 24/10 1918 v Itálii Gavaleso Predaco 
Pěší pluk č.14 strojní pušky, vojín Václav Penc 40 roků stár, Domobranecký pluk 

prapor 54,   
vojín Jiří Stříbrny 9/6 1894 - 1/6 1916 v Albaretto   

u sanitního sboru,   
vojín Václav Jakoubek 31/8 1885 75 pěší pluk,   

vojín Josef Jeřábek 15/3 1884 - 14/6 1915 v Itálii   
u pěšího pluku,   

vojín Jan Celner 20/8 1915 u Gorice u pěšího pluku č.28,   
vojín Ant. Kubrycht 1/7 1894 - 1915 v Itálii u pěšího pluku,   

František Štrup 26/10 1874 - 4/4 1915 v Bitolji   
v Srbsku u pěšího pluku č.28,   

vojín Josef Květoň 17/11 1899 - 24/7 1919 v Praze   
u pěšího pluku č.35,   

vojín František Vochozka 4/7 1892 u pěšího pluku č.28,   
vojín Karel Bauer stár 52 roků 1917 v Kovelu   

v Rusku u vozatajské divise č.8,   
neznámý,   
neznámý. 

 
Z Kroniky obce Vepřku 1919-1939: 
 
"V den Všech svatých (1. XI. 1924) byl 

veřejnosti odevzdán „Hrob v dáli“, umístěný ve 
výklenku kostelním, proti vchodu do hřbitova. 
Slavnostnímu aktu byl přítomen plukovní kurát, 
vrchní superior českoslov. vojsk, plukovník P. 
Kudrna a okresní hejtman, rada politické 
správy z Kralup n/Vlt p. Leo Herrscher. Kolem 
černého šamotového kříže jsou upevněny 
tabulky se jmény některých vojínů ze zdejší 
farnosti, padlých ve Světové válce (1914 –
1918).“ 
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Památník Neznámým hrdinům na hřbitově ve Vepřku 
 

Pamětní kniha obce Vepřku 1940  - 1955 o něm uvádí:  
“Rok 1945: Spojenecká vojska již osvobozovala i 
koncentrační tábory a poznávala s jakou 
bezcitností a bestialitou Němci zacházeli se zajatci 
a politickými vězni. Aby alespoň něco před 
světovou veřejností skryli, převáželi i pěšky 
přemísťovali tisíce takových trpitelů. Dělali to 
ovšem „po svém“, tak, aby co nejvíce ubožáků 
pohynulo. Převáželi a vodili je v krutých mrazech, 
chatrně oděné a hladové. Tyto přepravy dostaly 
přiléhavý název „transporty smrti“. I tratí kol naší 
obce takové vlaky jezdily. Dne 27. ledna 1945 
ráno byly na trati, nebo u trati mezi stanicí Veltrusy 
a obcí Mlčechvosty nalezeny 3 zmrzlé mrtvoly 
mužů. Jedna u Podhořan, druhá u podjezdu v N. 
Ouholicích, třetí za zdejší obcí. Kdo je viděl, nikdy 
nezapomene! Srdce se svíralo a oči vlhly. Ty 
vychrtlé, zubožené postavy, vyhaslé, nezatlačené 
oči žalovaly. Mrtvoly byly nahé, neb jen v cárech 
košile. To ostatní ubožáci ve vlaku svlékli z těch, 
kteří dotrpěli, vetché hadry, aby si je sami oblékli a tak spíše udrželi špetku vlastního 
životního tepla. Mrtvoly sneseny do hřbitovní márnice a u ní pak pohřbeny do společ-
ného hrobu. 

Rok 1949: Dne 15. 5. 1949 péčí míst. org. KSČ v Nov. Ouholicích a za účasti 
místních organisací  a korporací na zdejším hřbitově odhalen pomník obětem 
nacismu. Po proslovu pí poslankyně A. Karlovské byl na hrobě 3 neznámých mužů, 
ležícím u hřbitovní márnice odhalen pomník s nápisem 

Neznámí hrdinové 
umučení Gestapem 

† 27. 1. 1945“ 
 

 
Válečný hrob vojáků Rudé armády na hřbitově ve Vepřku 

 
Pamětní kniha obce Vepřku 

1940  - 1955 k němu uvádí tento 
zápis:  

„Rok 1947: Dne 11. 5. 1947 
odhalen na zdejším hřbitově 
pomník u hrobu Rudoarm., kteří 
padli za bojů „Na homolce“. Byl 
postaven nákladem a přičiněním 
míst. org. KSČ ve St. Ouholicích. 
Základnu pomníku z umělé kame-
niny tvoří pěticípá hvězda. Tento 
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znak se týčí i na vrcholu pomníku. Na hřbitově uvítal účastníky slavnosti předs. KSČ 
ve St. Ouholicích Jos. Hepner. Projevy zde učinili: předs. osvět. rady v Ouholicích A. 
Novák, zástupce rudé armády a poslankyně Škrlandová.“ 

 
 

Pískovcový náhrobek z roku 1748(9) na hřbitově ve Vepřku 
 

Z knihy "Historické náhrobky a epitafy Mělnicka" (autor Jan Kilián, 2004): 
„Při jižní zdi kostela Narození Panny Marie se nachází pozoruhodný pískovcový ká-
men s reliéfem Ukřižování, který bývá jednou označován jako náhrobník, jindy jako 
pomník jistého obchodníka z blízkých Mlčechvost, osobně bych jej však označil za 
náhrobek. Kámen má maximální výšku 1,10 m, na nejširším místě měří 0,96 m, šířka 
reliéfní desky je 0,74 m. Nejedná se o monolit - spodní část je tvořena reliéfní 
deskou, horní část pak římsou s poškozeným znakem. Na reliéfní desce s oblouko-
vou horní částí spatřujeme ukřižovaného Krista, pod jeho křížem dvě postavy v há-
bitech, nalevo ženu, napravo muže. Tváře ani jedné postavy se bohužel nedocho-
valy. Nad Kristovou hlavou je obtížně čitelný nápis I.N.R.I., u paty kříže tlející hnáty. 
Nápis, který se rozprostírá po volné ploše desky na různých místech, zní: 

PANE  
GEZISSI KRISTE  

SKRZE TWE  
PRZEHORZKE VMVCZENI  
RACZIZ NAM DATI WSSEM  

HRZICHVW  
ODPVSSTENI  

A M E N   
DIE MAGI  

25  
1 7 4 9  

 
Z jiného pramene:  Pamětní kniha obce 

Vepřku 1919 - 1939: 
"Při jižní zdi na hřbitově stojí pomník jakéhosi 
obchodníka z Mlčechvost s pískovcovou deskou, 
na níž obstojně vytesán Ukřižovaný se dvěma 
lkajícími postavami, nad ní pak nahoře znak 
sladovnický. Mezi orámovanou skulpturou 
čteme: „Pane Jezissi Kriste skrze twe 
přehorzske umucení racziz nam dati vssem hrzichuv odpussteni amen dne 25 maei 
1748.“ Na dolením podstavci písmo nečitelné." 

V současné době je náhrobek po dohodě s vikářem p. Ptáčkem umístěn 
v kostele. 
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Události v naší obci  
 

tak jak se udály na konci roku 2007 a v roce 2008 
 

Říjen 2007 
 

Novoveský jarmark 
Od deváté ranní byly již stánky na svých místech, zvon do opravené zvoničky byl 
kován již od pátku. Obdivovali jsme práci kovářů „Itala“ Richarda Dvořáčka a Martina 
Kádnera pod vedením Ladislava Pokorného, kteří nadšeně a bezúplatně předváděli 
opravdu profesionální práci, pan Pokorný navíc navrhl a vytvořil raznici pro 
novoveský groš, a vůbec se podílel všestrannou pomocí na celém jarmarku.  Od 
jedenácté nám hrála výborná kapela Bluedrát. Bylo nám sice malinko chladno, ale to 
spravil groček či svařáček, zavonělo selátko, které připravili rybáři, sokolníci nám 
předvedli své ptačí svěřence. A ve 14 hodin zahájila oficiální část jarmarku báječná 
Česká beseda, kterou s místními ženami a děvčaty nacvičila Květa Repalová 
(s obrovským zápalem, citem - a bezplatně) na podkladě padesát let staré nahrávky 
staročeské besedy. Všechny přítomné pak uvítala starostka obce (které to 
v dobovém oblečení moc slušelo). Také poděkovala všem nadšencům, kteří se na 
přípravě prvního novoveského jarmarku podíleli, především pak rybářům, kteří vy-
čistili rybník, posadili pana vodníka a zajistili výzdobu a mnoho ostatních pro úspěch 
jarmarku nezbytných věcí.  
Poděkování patřilo také Martě Kučírkové a Albíně Uhrové a dětem z mateřské školky 
za to, že náves dostala opravdu „parádní sukýnky“ z jimi vytvořené výzdoby. Nejen 
za to jsme jim rádi zatleskali při jejich parádním vystoupení. Taneční skupina Vero 
pod vedením báječné Pavlíny Kratochvílové všechny rozjařila, takže to chtělo trochu 
toho řinčení chladných zbraní, nastal čas pro ukázku historického šermu. Chlapci 
z Okoře byli opravdu přesvědčiví! Ve čtyři hodiny nám zahrála další bezvadná kapela 
– Druhej dotek. Děvčata, která tančila besedu, roznášela řezy velikého koláče, který 
upekly Anna Svádová a Aneta Uhrová, všem moc chutnal. 
V šest večer šašek-jarmarečník na poníkovi zahájil lampionový průvod – a nad 
všechny lampiony nejvíce zářily dětské oči! Průvod vyšel z návsi, mířil okolo 
Štrynclovic, Studených, u Valových zatočil doprava a pokračoval spodní ulicí okolo 
Hýblů a stočil se zpět na náves. Tam byly vyhlášeny nejlepší masky – tři za dívky, tři 
za chlapce, všichni dostali malý dárek. Porota ve složení Alena Faixová, Marcela 
Němečková a Jana Uhrová neměla lehkou práci, vybrat mezi tou spoustou opravdu 
vyvedených masek bylo docela těžké. Nakonec za děvčata vyhrála „Beruška“ Kate-
řiny Prušákové a „Brouk Pytlík“ Ondry Máry. Šašek Michal Kovářík a panoš Honza 
Kořítka svým bezprostředním přístupem navodili báječnou náladu. 
Zvon byl dokován, zavěšen u výhně, kde se poprvé zkusmo rozezněl rukou paní 
starostky. Byl tak připraven k slavnostnímu zavěšení (v době adventu v prosinci) na 
své místo ve zvoničce. A pak jsme se rozešli uložit děti k spánku, protože večerní 
taneční zábava v restauraci U Sokola, kde k jarmarečnímu reji hrála kapela Houpací 
kůň, byla už jen báječnou tečkou pro dospělé za prvním novoveským jarmarkem. 
Kdo ten jarmark prožil, hned tak nezapomene! 
 
Sbor pro ob čanské záležitosti 
Nezištným a skvělým pomocníkem zastupitelstva obce je Sbor pro občanské záleži-
tosti, který se schází čtvrtletně. Jeho členky Lenka Jedličková, Marie Kolesniková, 
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Lenka Svítilová, Marie Šimáková a Albína Uhrová připravují vítání občánků, blaho-
přejí vždy s malým dárkem jménem obce jubilantům k narozeninám, k jubilejním vý-
ročím svatby, navštěvují domovy důchodců ve Vidimi, Všestudech a Velvarech, ve 
kterých jsou naši senioři.  
 
Beseda senior ů s Policií ČR 
V sobotu 6. října se na sále Obecního úřadu ve spolupráci s Policií ČR konalo 
Setkání se seniory. Přišlo 60 hostů, za zastupitelstvo se zúčastnila starostka obce. 
Přednášku o bezpečnosti seniorů zajistila Policie ČR.  Přípravu banketu a výzdobu 
zajistily zdarma Aneta Uhrová a Helena Cardová.  
 
Pátrání po datu vzniku Nové Vsi  
Koncem léta roku 2007 jsem na žádost starostky začala ověřovat datum vzniku Nové 
Vsi, protože některé prameny uváděly rok vzniku 1347 – tedy před 660 lety. Získala 
jsem informace z dalších pramenů, např. v „Pamětech obce Nová Ves“ z r. 1944, 
jejichž autor Josef Švejda zcela suverénně tvrdí, že Nová Ves byla založena v roce 
1349. Ovšem i toto tvrzení se ukázalo nepravdivým, jak starostku písemně informo-
val archivář PhDr. Mikušek ze Státního oblastního archivu  v Litoměřicích (pracoviště 
Žitenice) – byla zaměněna naše Nová Ves za Novou Ves jižně u Loun. První pí-
semná zmínka o naší Nové Vsi pochází tedy z roku 1421, kdy byla Nová Ves pře-
vedena z majetku kláštera v Doksanech do komplexu roudnického panství. Zcela 
určitě ves existovala již před rokem 1421, bohužel pro to není žádný listinný důkaz. 
Při pátrání jsem si uvědomila, že tyto Švejdovy Paměti – s výjimkou roku založení – 
mají obrovskou vypovídací schopnost, všechna ostatní tvrzení jsou pravděpodobně 
pravdivá. Josef Švejda pracoval na sklonku svého života jako archivář v Kladně a 
měl tedy dnes již záviděníhodný přístup ke všem materiálům, které ve svých Pamě-
tech uvádí. Byl také velkým znalcem historie a jeho Paměti se čtou jedním dechem. 
Tato výrazná kronikářská práce o dějinách Nové Vsi obsahuje údaje z archivních 
pramenů k jednotlivým gruntům a jejich držitelům dovedené do kronikářovy součas-
nosti v této podobě: 
I. Všeobecná část o gruntech a jejich hospodářství v Nové Vsi: obsahuje údaje 
o gruntech a jejich hospodářích podle Berní ruly 1654; Register urbárních panství 
roudnického 1658; Popsání lidí poddaných, též dobytka 1673; zpovědních seznamů 
1671 - 1725; Tereziánského katastru 1713; Register sirotčích či popsání všech pod-
daných panství roudnického 1726; konskripce 1852; Urbárního kontraktu 1789; Sta-
bilního katastru 1840, podle údajů o výkupu ročního úroku (vyvazovací pokladna) 
1853; gruntovních knih a dalších pramenů. 
II. Dějiny jednotlivých gruntů a domků v Nové Vsi (č.p. 1 - 149).  
Materiál jsem v průběhu roku 2008 zpracovala do elektronické podoby a je uveden 
na našich webových stránkách. 
 

 
Listopad 2007 

 
Vítání nových ob čánků 
Sedmého listopadu 2007 od 17 hodin se na Obecním úřadě konalo tradiční uvítání 
novorozených občánků do života. Tentokrát jich bylo devět: Karolina Berousková 
(24. 11. 2006), Petr Jansa (6. 4. 2007), Nikola Matějovská (24. 4. 2007), Kateřina 
Čápová (26. 4. 2007), Matěj Lidický (28. 4. 2007), Anežka Majerová (3. 7. 2007), 
Anežka Rousová (7. 7. 2007), Jakub Gogola (18. 8. 2007) a Matěj Gaško (25. 9. 
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2007). Celý akt byl velmi slavnostní: nejprve  byli nově narození občané naší obce 
spolu se svými rodiči představeni členkou Sboru pro občanské záležitosti starostce 
obce, která je mezi nás přivítala. Připomněla, že příchod dítěte znamená v životě 
rodiny důležitou změnu, přináší nejen radost, ale především odpovědnost...  Děti byly 
postupně zapsány do Pamětní knihy nově narozených, dostaly Pamětní knížku a pak 
si pěkně jedno po druhém vyzkoušely kolébku a dostaly dárky – roztomilé plyšové 
slony.  
Při tomto slavnostním aktu byla rovněž zavedena pěkná nová tradice – starostka 
obce každému dítěti předala „pamětní groš obce Nová Ves“. Maminky dostaly květiny 
a všichni si poslechli hezké kulturní vystoupení těch už „velkých“ dětí - z naší mateř-
ské školy. Nakonec se konal závěrečný slavnostní přípitek na zdraví a skvělou bu-
doucnost těch malých.  
 
Vysazení nové vrby na návsi 
V pátek 23. listopadu byla u rybníka na návsi v Nové Vsi znovu vysazena – jako 
náhrada za uhynulou – nová vrba (převislá, tzv. smuteční). Náves tím byla kompletně 
opravena a zvonička čekala na slavnostní zavěšení vysvěceného zvonu v prosinci. 
 
Posezení s p řáteli 
30. listopadu od 20 hodin se v restauraci U Sokola konalo Posezení s přáteli – k tanci 
a poslechu hrál Honza Nedvěd ml.  

 
Prosinec 2007 

 
Vysvěcení a zavěšení zvonu novoveské zvoni čky 
Uskutečnilo se v čase adventním. V sobotu 8. prosince se nás sešlo asi padesát ve 
slavnostně vyzdobeném kostele ve Vepřku, abychom zažili slavnostní okamžik 
vysvěcení nového zvonu pro novoveskou zvoničku. Obec v kostele vystrojila a roz-
svítila vánoční stromek, přinesli jsme si adventní věnce, které nám pan vikář po-
žehnal. Zúčastnili jsme se pravidelné mše a vyslechli si adventní zamyšlení pana 
Ptáčka. Po dlouhé době jsme slyšeli krásný zpěv a velebný zvuk varhan. Zvon pře-
vzala starostka obce spolu s jedním z jeho tvůrců panem Dvořákem a v podvečer byl 
za pomoci našich rybářů zavěšen do zvoničky. Na návsi byl pak rozsvícen vánoční 
stromek. Slavnostní okamžik podtrhlo dojemné vystoupení dětí z naší mateřské školy 
a koncert evangelického sboru. Účast na této slavnosti byla velká – více jak 150 lidí.  
 
Taneční zábava 
se konala v sobotu 8. prosince od 20 hodin v hospodě U Sokola v Nové Vsi, k tanci 
hrála kapela Houpací kůň. 
 
Slavnostní rozsvícení váno čních stromk ů 
Stromky umístil obecní úřad, kromě zmíněného na novoveské návsi, také v Nových 
Ouholicích u zdravotního střediska, ve Starých Ouholicích u hospody U Hasiče, ve 
Vepřku proti faře a v Miřejovicích na dětském hřišti a stromky. Stromky byly rozsví-
ceny ve středu 12. prosince večer. 
 
Vánoční besídka mate řské školy 
Ve středu 12. prosince odpoledne proběhla vánoční besídka mateřské školy v Nové 
Vsi. Zaujetí těch malých jejich vystoupením bylo obrovské, nasazení roztomilé. Kdo 
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tam byl, neubránil se dojetí. Před besídkou byl také před obecním úřadem rozsvícen 
vánoční strom. 
 
Sbor pro ob čanské záležitosti 
Členky Sboru pro občanské záležitosti spolu se starostkou obce navštívily v pátek 
14. prosince naše občany v domovech důchodců ve Všestudech a ve Vidimi 
s gratulací k vánočním svátkům a s dárkovým balíčkem pro každého z nich. 
 
Myslivecká „poslední le č“ 
Pořádalo ji Myslivecké sdružení DIANA a uskutečnila se v sobotu 22. prosince od 19 
hodin v sále Obecního úřadu. K poslechu hrála kapela Podřipský band. 
 
Živý Betlém 
Na Štědrý den od dvou hodin odpoledne jsme ve zvoničce na novoveské návsi viděli 
živý betlém. A že byl i v té zimě opravdu živý! Včetně živé ovečky, jen to jezulátko 
bylo raději "umělé". Viděli jsme Matku Boží Marii, sv. Josefa, tři krále, dva pastýře 
s píšťalami, selku a dva roztomilé andělíčky v podání novoveské omladiny - ve skvě-
lých kostýmech a s velkým nadšením předváděli svoji představu betlémské události. 
Scénu podmalovávala hudba koled, vůně svařáčku a čaje s rumem, a také třeskot 
hokejek, protože na rybníce zuřila velká hokejová bitva. Poděkování patří Pavle Kra-
tochvílové za zapůjčení kostýmů a skvělou režii a všem aktérům našeho prvního ži-
vého betlému za příjemně strávenou hodinu v tom čarovném čase před Štědrým ve-
čerem. Přišlo se nás podívat opět nejméně stopadesát a závěrečný potlesk od pří-
tomných si tato nová tradice naší obce opravdu zasloužila.  
 
Finanční dar 
Obci Nová Ves byl v prosinci poskytnut finanční dar ve výši 104.387 Kč na instalaci 
vodorovného a svislého dopravního značení za účelem zvýšení bezpečnosti provozu 
v obci. Poskytla ho firma KÁMEN Zbraslav, spol. s r.o., zastoupená Ing. Tomášem 
Nezbedou, generálním ředitelem a jednatelem společnosti.  
 
Dovolená  
Pracovníci našeho obecního úřadu čerpali v době od 22. prosince 2007 do 1. ledna 
2008 řádnou dovolenou. 
 
Zamyšlení starostky obce na konci roku 
V prosincovém vydání Novoveského zpravodaje našli občané toto zamyšlení naší 
starostky nad uplynulým rokem 2007:  
Vážení a milí spoluobčané,  
stojíme na prahu nového roku. Dovolte mi proto v této sváteční chvíli malé za-
myšlení. V březnu letošního roku odvolalo zastupitelstvo dosavadního starostu obce 
a novým starostou zvolilo mne. Za předcházející léta bylo sice uděláno dost práce, 
ale podle našich představ jí nebylo tolik, kolik by si vynaložená snaha zasloužila a 
cíle bylo třeba posunout dál. Postupem času utichly počáteční vášně a my jsme se 
pustili do řešení toho nejpalčivějšího problému, a tím je snaha o otevření těžby písku 
v Nových Ouholicích – zastupitelstvo obce v souladu s přáním našich občanů katego-
ricky nesouhlasí s otevřením této pískovny a nadále proti tomu bude všemi dostup-
nými prostředky bojovat.  Dále pak přišly vynucené změny územního plánu obce, 
neboť musíme a chceme odolávat tlakům firem, snažících se u dálnice nad Novou 
Vsí vybudovat stejně nevkusné stavby jako je tomu u Úžic. Opravdu nechceme, aby 
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nám jednou naše děti a vnuci oprávněně vyčetli, v jakém stavu jsme jim zanechali 
naši obec. V průběhu roku jsme se – a domnívám se, že úspěšně – snažili pozved-
nout život ve všech částech naší obce. Proběhl hezký dětský den, na podzim jsme 
připravili První novoveský jarmark, který se také líbil, podařilo se opravit zvoničku 
v Nové Vsi, v adventním čase jsme na ni zavěsili nový zvon. Advent vůbec se vyzna-
čoval velkou činorodostí – ve všech našich částech jsme rozsvítili vánoční stromky a 
tím vznikla nová tradice. Konala se besídka naší mateřské školy, taneční zábavy, 
skvěle pokračuje práce Sboru pro občanské záležitosti. Fotbalisté z TJ Sokol Nová 
Ves jsou naší zavedenou devizou. V obci úspěšně pracuje Myslivecké sdružení 
Diana. Rybáři si založili občanské sdružení, jejich dobrovolná práce pro obec se tak 
stala jaksi oficiální. Ale mnoho práce zůstalo ještě před námi, některé cíle se nepoda-
řilo dosáhnout – ať z neznalosti nebo někdy také z pocitu, že to změnit nejde...  
Nechceme však podléhat dojmu, že nic nemůžeme změnit.  Chtěli bychom podporo-
vat víru ve vlastní síly, ale i schopnosti a talent našich občanů. Chtěli bychom dávat 
lidem nejen  optimismus a důvěru ve své možnosti, ale i hrdost na naši obec. Vážíme 
si práce a aktivity všech našich občanů. Jejich iniciativě, odpovědnosti a realizmu 
vděčíme za všechno pozitivní, co kolem sebe vidíme, včetně kulturních pokladů, 
které jsme zdědili z minulosti.  
V nadcházejícím roce 2008 nás opět čeká řada úkolů, ostatně jako každý rok. Práce 
pro obec a její občany je nikdy nekončícím koloběhem starostí, aby všechno fungo-
valo v rámci daných možností pokud možno tak, jak má. Ještě dlouho nikdo nebude 
moci říci „máme hotovo“. V delším časovém horizontu chceme věnovat značné úsilí 
zajištění kanalizace pro všechny části obce a zklidnění veškeré průjezdní dopravy. 
Nová Ves zůstává jako dosud centrem obce s obchodním a kulturním zázemím, 
v Nových Ouholicích nás čeká boj o zastavení těžby písku, ve Starých Ouholicích a 
Miřejovicích, které by v budoucnu měly být klidnou obytnou zónou, budeme tuto 
myšlenku podporovat hledáním nových možností rekreace a je zde třeba zajistit pro-
tipovodňová opatření. Vepřek je historicky nejstarší částí - chtěli bychom napomáhat 
tomu, aby se tento starobylý skvost dostal do širšího povědomí.  
Konec každého uplynulého roku je také malou zastávkou v životě každého z nás, je 
časem předsevzetí do dalšího období. Pro někoho menších, ale o to reálnějších, pro 
jiného větších, s jejichž uskutečněním to nemusí být snadné. Na konci by však 
vždycky mělo znít: Udělal jsem pro to všechno! A to je také úkol, který má před se-
bou zastupitelstvo naší obce. Děkuji vám všem, kteří jste se v uplynulém roce jakým-
koliv způsobem podíleli na rozvoji naší obce, na tom, aby se nám v ní dobře žilo. Dě-
kuji všem ochotným a obětavým lidem, kteří jsou nejen v obtížných situacích připra-
veni přiložit ruku k dílu a pomoci všude tam, kde je třeba.  
Přeji vám, abyste rok 2008 prožili ve zdraví, radosti a lásce! 

Jana Uhrová, starostka obce 
 

Leden 2008 
 
Tříkrálový svátek 
Vánoční období zakončil novoroční svátek Tří králů - spolu s prvním letošním 
sněhem přišla do všech částí naší obce vzácná návštěva: Kašpar, Melichar a 
Baltazar (v podání dětí a místní mládeže). Iniciativně tuto novou tradici v naší obci 
zavedli rybáři a naše mladá generace - obecní úřad naštěstí stačil plakátky 
informovat všechny domácnosti v obci. A tak jsme si poslechli jejich "My tři králové 
jdeme k vám, štěstí, zdraví vinšujem vám..." a na vratech našich stavení se ocitlo 
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jejich magické K+M+B. Při tříkrálové sbírce bylo mezi našimi občany vybráno celkem 
1200 Kč – tyto peníze budou použity pro Dětský den 2008. 
 
Poděkování ředitelky mate řské školy 
V lednovém zpravodaji poděkovala ředitelka naší MŠ všem sponzorům, kteří přispěli 
ke krásným vánocům v mateřské škole: rybářskému spolku, sportovcům, panu Kosi-
novi, Vernerovi, Matušákovi, paní Caklové. Díky všem jmenovaným měly děti krás-
ného Mikuláše a pěkné dárky pod stromečkem.  
 
Poplatky za komunální odpad 
Místní poplatek za komunální odpad podle vyhlášky obce č. 3/2003, který činí 400 Kč 
za rok (za každého trvale hlášeného občana) a 500 Kč za rok (za každý objekt, který 
není trvale obydlen) a místní poplatek ze psů podle vyhlášky obce č. 4/2003, který 
činí 60 Kč za každého psa za rok a 30 Kč za psa, jehož držitelem je občan starší 70 
let, byly vybírány na obecním úřadě od 7. ledna a jednotlivými zastupiteli obce ve 
všech jejích částech 12. ledna.  
 
Výroční členská sch ůze TJ Sokol Nová Ves 
se konala v sobotu 19. ledna 2008 od 15 hodin v restauraci U Sokola. 
 
Obecně závazné vyhlášky 
V lednu v platnost vstoupily obecně závazné vyhlášky obce Nová Ves č. 1/2007, 
o místních poplatcích, č. 2/2007, o systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů vznikajících na území obce Nová 
Ves, a č. 3/2007, kterou se stanoví část společného školského obvodu ZŠ – Základní 
škola Veltrusy, okres Mělník.  
 
Webové stránky  
Dnem 27. ledna 2008 jsem na webových stránkách obce uvedla novou variantu 
internetové prezentace naší obce. 
 

Únor 2008 
 

Masopust  
Měli jsme masopustně roztančený únor – podle tradičního data letošní masopustní 
soboty, které přišlo na 2. února, jsme se odpoledne sešli na novoveské návsi, 
abychom nejprve ochutnali sladké šišky, které podle receptu z posledního 
Zpravodaje upekla Pavla Majerová. Pak už jsme zahájili naše po velmi dlouhé době 
první masopustní veselí průvodem maškar. Průvod vedl Indián, který bubnoval a 
vehementně se snažil přitáhnout pozornost také k ostatním maskám. Viděli jsme 
vodníka, pár pěkně vyvedených čarodějnic, rozmilé a roztomilé princezny, skoro 
metrového brouka Pytlíka, k němu se později připojila skvělá myšička a také beruška 
s Pepkem Námořníkem – on to tedy byl spíš Pepíček. Potkali jsme Bílou paní, další 
čarodějnice a postavy jak vystřižené z Harryho Pottera, roztančené Jaro a další a 
další krásné masky ve velkolepém reji.  
Maškarní průvod prošel Novou Vsí, a to poměrně rychle, protože nám byla docela 
pěkná zima! Skončili jsme v sále restaurace U Sokola, kde masopustní dětské 
odpoledne pokračovalo nejdříve tombolou, kterou báječně zvládla spolehlivá Pavlína 
Kratochvílová a pak už nastal ten pravý taneční rej masek, při němž nám hrála 
kapela Houpací kůň. A pak jsme dali děti spát a na sále je vystřídali dospělí na 
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masopustním bále. Jen kapela zůstala stejná... O tom všem jsme se pak v pondělí 
dočetli v Mělnickém deníku, a na internetu jsme si mohli prohlédnout video.  
Článek z Mělnického deníku:  
Indián vybubnoval, že se Nová Ves vrací k tradicím  
Petra Špitálská  
NOVÁ VES - Daleko od pražského shonu a na místě plném vzpomínek na dávné 
dějiny je už šest let spokojená Jaroslava Klímová z Vepřku, která patří mezi nad-
šence snažící se vrátit do Nové Vsi tradice. 
"Masopustní rej je další zastávkou právě na cestě zpátky k tradicím, která v Nové Vsi 
začala loni v létě,“ řekla Jaroslava Klímová v sobotu po poledni u zvoničky na návsi, 
kde se právě scházely masky. Na cestě vesnicí je vedl indián, který halasným bub-
nováním hlásil, že masopustní veselí právě začíná. 
Cílem průvodu, ve kterém se za dětmi a pár statečnými dospělými v převlecích řadily 
desítky místních lidí, byla hospoda U Sokola. Tam už čekala na děti kapela Houpací 
kůň a maškarní rej. Večer se na stejném místě bavili dospělí.  
K tradicím už se Nová Ves vrátila loni úvodními ročníky dětského dne, jarmarku, 
adventních setkání a živého betléma na Štědrý den ve zvoničce na návsi. „Tam se 
právě v adventním čase vrátil po letech kdysi ukradený zvon. Ukovali ho šikovní 
místní řemeslníci a byl posvěcen v kostele ve Vepřku,“ připomněla Jaroslava Klí-
mová, která už spolu s dalšími ženami z vesnice přemýšlí o Velikonocích.  
K hlavním záměrům Nové Vsi, k níž patří vedle Vepřku ještě Miřejovice a Staré i 
Nové Ouholice, náleží v příštích letech stavba kanalizace. „Zatím ji máme jen v nové 
zástavbě v Ouholicích, nyní ji chceme rozšířit o další větev ve staré zástavbě,“ 
uvedla starostka Jana Uhrová s tím, že další pokračování projektu záleží na ekono-
mických možnostech vesnice. Nevýhodou Nové Vsi je právě pět částí na třech kata-
strech s řadou samot, což náklady na sítě zvyšuje. „Ucházíme se i o dotace, pro 
malou obec je ale složité pracovat na náročných žádostech o evropské peníze,“ po-
znamenala starostka obce s 953 obyvateli. 

 
„Pam ěť budoucím“ 
byl „pracovní“ název pro akci, kterou jsme začali v roce 2007 a jejímž cílem bylo 
shromáždit na vhodném místě upomínky starých časů. Paní Vopálenská jako první 
darovala starou Lékařskou knihu a šicí stroj. Materiály z historie začaly také 
v elektronické podobě přibývat na našem webu. Získala jsem a zpracovala Kapitoly 
z dějin Miřejovic 1390-1990 od rodiny miřejovického kronikáře J. Karase, 
v mělnickém archívu jsem našla pozůstalost novoveského kronikáře Josefa Moláčka, 
také archív obce vydal své tajemství v podobě starých fotografií. Zájem lidí z celého 
světa o věci zveřejňované na internetových stránkách strmě stoupal. Požádala jsem 
proto v Novoveském zpravodaji spoluobčany o spolupráci, aby přinesli ukázat své 
fotografie, alba, rodinné kroniky, zápisky našich předků s tím, že materiály pouze 
ofotíme a ihned vrátíme. Historie tohoto kousku země, na kterém žijeme své bohaté 
životy je skutečně zajímavá - a máme se čím pochlubit. 
V květnu pak pan Antonín Hikl ze Starých Ouholic přispěl do našeho budoucího mu-
zea sušičkou švestek, roubem a „krabičkou civilní obrany“. Pan František Svoboda 
z Nové Vsi zapůjčil historické písemné materiály a fotografie. 
 
Činnost Dálni čního odd ělení Policie ČR v Nové Vsi 
Dopis, který začátkem února dostala starostka obce: 



 59 

K nápadu dopravní nehodovosti v katastru obce Nová Ves na tělese dálnice D8 
sděluji, že v roce 2007 došlo celkem k 27 dopravním nehodám, u kterých nedošlo 
k tragickým následkům.  
Dále policisté DO Nová Ves zpracovali celkem 44 skutků trestné činnosti, z nich 13 
bylo majetkových, 3 násilné trestné činnosti a 28 ostatní trestné činy. Z celkového 
počtu 44 trestných činů zpracovaných na DO bylo 24 trestných činů objasněno, což 
činí 54,5 % objasněnosti. Tento dobrý trend chceme i nadále držet. Již od začátku 
letošního roku se policistům DO podařilo zadržet 4 pachatele trestné činnosti, kteří 
na území Ústí n. L. páchali majetkovou trestnou činnost. Dále se policisté DO podíleli 
na odhalení tří ozbrojených pachatelů trestné činnosti, kteří v bílé octavii combi pá-
chali krádeže neplacením za načerpané pohonné hmoty na BČS a dále páchali 
trestné činy loupeže v obcích v okolí dálnice D8.  
V roce 2008 budeme společně se službou cizinecké policie provádět zvýšenou kont-
rolu pohybu cizinců v rámci Schengenského prostoru. Dovolte mi, abych Vám, paní 
starostko, a Vašim spoluobčanům touto cestou poskytl informační letáky „Cestujeme 
po Evropě“, ve kterých občané získají základní informace o tom, co je Schengenský 
prostor. (Letáky byly k dispozici na Obecním úřadě a byly také zveřejněny na inter-
netových stránkách obce.)  
Dovolte mi, abych poděkoval všem občanům obce Nová Ves za toleranci a poskyt-
nutí „občanské pomoci“ při odhalování trestné činnosti naším útvarem. Rovněž Vám, 
paní starostko, jménem dálničního oddělení, přeji úspěšný rok 2008 a těším se na 
další spolupráci s obcí Nová Ves.  

komisař npor. Bc. Tomáš Prachovský, vedoucího dálničního oddělení Nová Ves 
Policie ČR 

 
 

Březen 2008 
 

Sportovní ples  
pořádaný TJ Sokol Nová Ves se konal v pátek 7. března od 20 hodin v restauraci 
U Sokola v Nové Vsi. K tanci hrála kapela Kosí bratři, byla bohatá tombola. Vstupné 
na tuto akci bylo 80 Kč. 
 
Dílny velikono čního tvo ření pro d ěti 
Únorový zpravodaj pozval děti z naší obce na novou akci -  velikonoční tvoření - 
těmito verši Pavlíny Kratochvílové:  

Kdo zdobí, ten nezlobí 
aneb velikonoční tvoření pro děti 

Nebojte se nic, 
bude nás tam víc. 

Mamkám nechte smažení 
a nás čeká tvoření. 
Pohodové sezení 

určitě všichni ocení. 
Kdo zdobí, ten nezlobí, 
zvlášť mamky to ocení. 

O velikonoční Bílé sobotě 22. března dopoledne od 9 do 12 hodin ve Starých Ouholi-
cích v restauraci U Hasiče a odpoledne od 14 do 17 hodin ve zdravotním středisku 
v Nových Ouholicích se uskutečnily dvě dílny velikonočního tvoření, na kterých děti 
pracovaly na výrobě dekorací. Pavlína Kratochvílová s Pavlou Majerovou připravily 
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obě dílny s opravdu rozmanitými možnostmi – děti barvily vajíčka (nejvíce se líbily ty 
vyráběné voskovou technikou), vystřihovaly figurky pro zapichovátka a z proutí vyrá-
běly další pěknou výzdobu. Maminky z jejich výtvorů, tvořených s takovým úsilím 
měly velikou radost, některé se osobně v obou dílnách také připojily. Radek Petr 
poskytl pro obě akce zdarma pohoštění a Alenka Jermářová spolu s Honzou 
Novákem ve Starých Ouholicích připravili příjemné prostředí a zajistili hudbu.  
 
Druhá rybá řská veselice  
se konala v sobotu 22. března od 20 hodin v sále Obecního úřadu.  K tanci zahrála 
kapela Dvořákova Veranda.Tombolou byly živé ryby v kádích. Veselici pořádal Ry-
bářský spolek Vepřecké vydry. 
 
Velikono ční svátky v duchu tradice 
Dvaadvacátého března 2008 byla velikonoční Bílá sobota, kdy se všichni křesťané 
připravují na nedělní Hod Boží velikonoční. Proto se pravidelná bohoslužba během 
dne konat nemohla – ovšem vikář P. Josef Ptáček se rozhodl nahradit ji velikonoční 
bohoslužbou, která byla o týden později 29. března od 14,45 hodin ve vepřeckém 
kostele Narození Panny Marie a byla velmi slavnostní.  
Před mší - díky panu Vladimíru Molíkovi, zvoníkovi z pražského kostela Sv. Vojtěcha, 
který zprovoznil oba zvony na vepřecké zvonici - se po desítkách let poprvé opět 
naše zvony rozezněly do kraje. Na zvonici se vystřídalo několik nadšených zvoníků, 
ale první rozhoupání zvonu patřilo našemu rodákovi panu Jaroslavu Vlasákovi, který 
si ve svých více než osmdesáti letech znovu připomněl, jak zvoníval ve vepřecké 
zvonici jako „takhle malý kluk“... Koncert zvonů trval téměř šest minut. 
Sešlo se nás v našem kostelíku více než 150, ani jsme se všichni nevešli do lavic. 
Přivítali jsme mnoho vzácných hostů, kteří přijeli zblízka i zdaleka. Poslechli jsme si 
vikáře P. Josefa Ptáčka, který přivítal všechny přítomné a mimo jiné ocenil přínosnou 
spolupráci naší obce s kralupskou farností a zahájil mši svatou, doprovázenou nád-
herným koncertem našich hostů z umělecké školy v Kralupech, kterým jsme za 
zdarma provedený báječný zážitek velmi poděkovali. Skvělá akustika našeho kostela 
ještě pozvedla tuto slavnostní chvíli a všechno to pozitivní se přeneslo také na di-
váky, kteří si s sebou domů odnášeli příjemný jarní zážitek. Pan vikář nakonec oslovil 
naši obec s nabídkou spolupráce na pořádání koncertů – varhanních i stejných, jako 
byl tento - také pro veřejnost. Stejnou nabídku potvrdili vystupující umělci.  Varhany 
ve vepřeckém kostele byly v květnu, také za finančního přispění ve výši 20 tisíc Kč 
od našeho obecního úřadu, opraveny.   
Uvádím zde dva články z Mladé fronty DNES, které vyšly v úterý 1. 4. 2008: 
Rubrika "Jak to vidí" Jana Uhrová, starostka Nové Vsi  
Obnova tradic je důležitá 
Chceme obnovit tradiční slavnostní okamžiky v naší obci, chceme oživit staré pa-
mátky, které kolem sebe máme. Například akustika kostela Narození Panny Marie ve 
Vepřku, který patří do naší obce, náleží mezi nejlepší v kraji a jeho historie mezi nej-
starší. Vedle kostela stojí zvonice, ve které jsou dva původní zvony. Po desítkách let 
jsme rozezněli za pomoci nadšenců a zvoníka u sv. Vojtěcha na Novém městě praž-
ském Vladimíra Molíka tyto historické zvony. Od dubna loňského roku se snažíme 
pracovat na obnově tradičních českých svátků. Začali jsme filipojakubskou nocí, po-
kračovali přes dětský den, na podzim jsme organizovali první novoveský jarmark, 
adventní akce, tříkrálový svátek a masopust.  
Historické zvony  
Zvonice se rozezněla po 30 letech  
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Vepřek  - Historické zvony ve zvonici ve Vepřku rozezněl v sobotu před slavnostní 
bohoslužbou v kostele Narození Panny Marie zvoník od svatého Vojtěcha Většího na 
Novém Městě pražském Vladimír Molík. Účastnil se toho i bývalý vepřecký zvoník 
Jaroslav Vlasák. Tento historický okamžik se zapíše do dějin obce Nová Ves, kam 
Vepřek spadá. Zvony lidé slyšeli po nejméně 30 letech. Zvonice ve Vepřku jakožto 
kulturní památka je během roku běžně uzavřena. Do budoucna se to ale možná 
změní. "Neuvažujeme, že by byla zpřístupněna celoročně, ale například během Dnů 
evropského dědictví by mohla být lidem přístupná," uvedla starostka Jana Uhrová.  
  
Humanitární sbírka 
Diakonie Broumov, o.s., ve spolupráci s Obecním úřadem Nová Ves v březnu vyhlá-
sili humanitární sbírku letního a zimního oblečení,  lůžkovin, prostěradel, ručníků, 
utěrek, záclon, látek, domácích potřeb, péřových přikrývek a polštářů, dek a přikrý-
vek, hraček a školních potřeb, novin, časopisů a knih, nepoškozené obuvi, kabelek, 
tašek, batohů a peněženek. Občané mohli odevzdávat tyto věci zabalené do igelito-
vých pytlů či krabic na obecní úřad do 18. června 2008.  
 
Vloupání v našem okolí 
Policie ČR spolu se starostkou obce upozornili v březnu občany, že v té době dochá-
zelo k většímu počtu vloupání do osamocených objektů v našem blízkém okolí a k 
různým krádežím. Požádali o dobré zabezpečení majetku a oznámení neobvyklých 
činností v našem okolí.  
 
Kontrolní m ěření rychlosti na území obce 
Od března začala na základě veřejnoprávní smlouvy uzavřené mezi naší obcí a obcí 
Koleč k zajišťování výkonu činnosti obecní policie provádět  tato obecní policie 
kontrolní měření rychlosti na území obce Nová Ves. 
 

 
Duben 2008 

 
Pálení čarodějnic 
Čarovný poslední dubnový den byl ve znamení pálení čarodějnic. Ve zpravodaji vyšla 
tato zprávička: Tato část zpravodaje je psána tajným inkoustem, který mnozí neuvidí, 
těm se omlouváme – ty které uvidí, jistě pochopí, neboť toto je upozornění pro čaro-
dějnice, vyskytující se na území naší obce: Ta zdejší nejvyšší čarodějnice svolala na  
30. dubna v 17 hodin před poštu generální poradu všech místních čarodějnic, cestou 
na sraziště na Škarechově hodlají navštívit všechny ohně v Nové Vsi a ve Vepřku za 
účelem kontroly hasičské připravenosti a vystrašení smrtelníků. Máte-li některá zá-
važný důvod, proč se tohoto reje nezúčastnit, obraťte se s patřičnou omluvou na nej-
vyšší čarodějnici – máte u ní připravený Exkluzivní čarodějnický manuál.  
Poznámka: Exkluzivní čarodějnický manuál s recepty pro přípravu pernaté zvěře, 
kterou se podaří ulovit během přeletů při filipojakubské noci 2008, obsahující dále 
vybrané lektvary, zaříkávadla a další potřebné znalosti čarodějnické jsem pro ženy 
v naší obci připravila s pomocí technického zajištění (tisk) obecního úřadu. Tento 
manuál byl prvním sešitkem. Později, od jara roku 2009 jsem v receptech pokračo-
vala a od ledna 2010 jsou tyto malé kuchařky již měsíčním pravidlem. Jsou tištěny 
v malém nákladu a určeny především pro náš Klub seniorů, ale také pro další zá-
jemce na požádání v kanceláři obecního úřadu.  
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Sraz místních čarodějnic byl velkým zážitkem! Sešly se zde ty maličké i nejstarší 
z celé naší obce a postupně obešly obě ohniště na hřišti v Nové Vsi i na břehu Vltavy 
ve Vepřku. Všude byly radostně vítány a občerstvovány!  
Čarodějnické ohně vzplanuly celkem třikrát: TJ Sokol Nová Ves zapaloval hranici 
kolem 19. hodiny na svém hřišti v Nové Vsi. Od 18 hodin tam byla dětská diskotéka, 
po 20. hodině hudba 70. až 90. let.  
Rybářský spolek Vepřecké vydry zapaloval hranici v 17 hodin ve Vepřku „U Váhy“. 
K tomu hrála naživo country kapela, občerstvení bylo skvělé – opékalo se maso i 
špekáčky.   
Do třetice byly čarodějnice páleny v hospodě U Sokola v Nové Vsi v 18 hodin. Bylo to 
přátelské posezení s hudbou.  
 
Rozpočet obce na rok 2008 
byl přílohou dubnového Novoveského zpravodaje. Jeho znění uvádím v příloze č. 5. 

 
Květen 2008 

 
Besídka mate řské školy ke Dni matek a s ní spojené sponzorské ak ce 
Největším kulturním zážitkem v tomto měsíci bylo roztomilé vystoupení dětí z naší 
mateřské školy na jejich besídce ke Dni matek, která se konala 5. května - a po něm 
následující vystoupení muzikálových zpěváků. Besídku skvěle moderoval Slávek 
Boura, který nesčíslněkrát rozesmál a roztleskal sál, ve kterém se nás sešla téměř 
stovka. Patron besídky textař Ivan Hladík přivezl do Nové Vsi partu skvělých lidí – již 
zmíněného Slávka Bouru a zpěvačky Kateřinu Mátlovou (muzikály Drakula, Pomáda, 
Malá mořská víla aj.), Zlatu Emily Kinskou (Pražský výběr II., divadlo Ta Fantastika), 
Terezu Hálovou a zpěváka Lukáše Kumprichta (divadlo Ta Fantastika a Národní 
divadlo). Všichni vystoupili ZDARMA – aby tak vyjádřili svoji podporu naší mateřské 
škole a celé obci.  
Děti dostaly dárky od TV Nova a přivedly na jeviště maratonského běžce a našeho 
spoluobčana z Miřejovic Pepu Buriana, který  v neděli 11. května na Mezinárodním 
pražském maratonu pak běžel ve prospěch naší mateřské školy. Poděkovali jsme 
jednotlivým sponzorům, kteří svými finančními příspěvky pomohli projektu dostavby 
naší mateřinky. Naši nejmenší všechny – své maminky, své sponzory, vystupující 
zpěváky a přítomné představitele obce obdarovaly vlastnoručně vyrobenými dárky 
(krásnými - jsou šikovní ti naši malí). Druhá část besídky byla pak nádherným 
vystoupením profesionálů – vyslechli jsme si desítku krásných písní ze známých 
muzikálových a divadelních představení. Můžete si stokrát pouštět cédéčka – slyšet 
a vidět takto naživo skvělé a nadšené umělce je něco úplně jiného!  
Rozhovor s patronem besídky textařem Ivanem Hladíkem a zpěvačkou Zlatou Emily 
Kinskou, který byl zveřejněn ve zpravodaji zde uvádím:  
Děkujeme za krásný umělecký zážitek vám oběma! Ivane, jak se organizuje takový 
skvělý koncert?  
Když se sejde pár nadšených lidí tak snadno. Zkrátka zvednu telefon a obvolám 
všechny své známé z „umělecké branže“ a čekám, kdo bude mít čas. Měl jsem to o 
to jednodušší, že veškerý servis na místě, včetně zvukaře, naprosto profesionálně 
zařídil váš obecní úřad. Škoda, že nebylo na přípravu více času. Mezi oslovenými, 
jak říkal i Slávek Boura, byla třeba i Lucka Bílá, které finišovala příprava na premiéru 
muzikálu „Němcová!“, takže nemohla přijet; dále Dáda Patrasová, kterou jsem pozval 
hlavně pro radost dětí, ale i jako neméně výbornou zpěvačku – bohužel onemocněla. 
Osobně jsem nejvíc doufal, že přijede Zdeněk Troška se svými neuvěřitelnými 
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zážitky z natáčení mnoha komedií a pohádek. Nicméně musel být na premiéře 
„Nejkrásnější hádanky“ na Slovensku, ale vzkazuje vašemu konání podporu a přeje 
úspěch, stejně jako všichni ostatní. Přesto se nakonec sešla skvělá parta lidí z di-
vadla Ta Fantastika a Zlatka Kinská i Katka Mátlová - to jsou všechno lidi, kterých si 
vážím a kteří mají před sebou spoustu úspěchů. A samozřejmě jako vždy brilantní 
Slávek Boura.  
Zlato, předvedla jste nám opravdu krásné vystoupení, to jste určitě poznala podle 
potlesku nadšených diváků. Jak se Vám u nás zpívalo? 
Děkuji, to mě těší, že to říkáte. Pocit jsem měla velmi příjemný, byla  u vás milá a 
taková domácká atmosféra a mě těší i skutečnost, že jsem mohla alespoň nějak 
pomoci vaší mateřské školce.  
Jak se vám oběma líbilo vystoupení nastupující umělecké generace - dětí z naší 
mateřské školy? 
Zlata: Když jsem poslouchala vaše děti, vzpomněla jsem si na dobu, kdy jsem 
vyučovala dramatickou výchovu a divadlo na základní škole. Vidět děti dělat umění je 
povznášející pocit. Jsou spontánní a přirozené.  
Ivan: Mě opravdu vždycky potěší podobné akce. Děti byly prostě kouzelné. Všechny 
byly strašně šikovné a kdoví, jestli mezi nimi není nějaký nástupce současných 
pěveckých nebo hereckých hvězd? 
Kdy se k nám zase přijedete podívat? 
Zlata: Dostala jsem od paní starostky pozvání na vaše Novoveské posvícení, tak 
pokud nebudu tou dobou s kapelou na jednom z koncertů našeho turné či hrát 
v divadle, tak se zanedlouho určitě setkáme. 
Ivan: Rozhodně brzy a doufám, že nejen na posvícení, kam jsme všichni byli 
pozváni. Tenhle kraj se mi moc líbí a sám doufám, že tu někdy v budoucnu zapustím 
kořeny i se svou rodinou. Byla u vás opravdu skvělá atmosféra. Vím, že lidé mají 
spoustu starostí a jdou z práce do práce, o to větší jsem měl radost, že jsme vás 
snad pobavili a potěšili. A rozhodně na mě udělalo a stále dělá velký dojem vaše 
zastupitelstvo. Málokde je vidět takový zájem o obec a občany, jaký projevuje vaše 
paní starostka Jana Uhrová a pan místostarosta Miroslav Červenka. Kdyby byli 
takoví všichni politici, bylo by nám všem moc dobře. Taky doufám, že bude možné 
zrealizovat návštěvu dětí ze školky na Křižíkovu fontánu, kam se jim pokusím zajistit 
volný vstup na muzikál „Malá mořská víla“. Takže se snad uvidíme brzy! 
Děkujeme za rozhovor a těšíme se zase někdy na viděnou! 
Na besídce jsme vybrali dobrovolné vstupné ve výši 2.575 Kč – tato částka 
sponzorsky pokryla jeden z maratonských kilometrů.  
V neděli 11. května pak Pepa Burian zaběhl Pražský mezinárodní maraton ve 
skvělém čase 4:34,13 hod. a na zádech hrdě nesl jmenný seznam těchto našich 
sponzorů:  
 

Obecní úřad Nová Ves 
AZTECH, s.r.o., Nová Ves 

SAKRET, a.s., Ledčice 
RK Mělník Renault, s.r.o., Nová Ves 
Petr Poláček, autolakovna, Nová Ves 

Petr Kožený, s.r.o., Brandýsek 
Jana Uhrová, Nová Ves 

Řeznictví Kosina, Nová Ves 
Miroslav Němeček, Nová Ves 

Pavel Verner, Nová Ves 
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Miloš Uher, Nová Ves 
Petr Gründl, Nová Ves 

DSO Vltava 
DSO Veltrusdominio 

Milan Kratochvíl, Nová Ves 
Miroslav Červenka, Miřejovice 

dr. Štědrá, Praha 
Marcel Němeček, Nová Ves 

Václav Bohuslav, Jiřetín pod Jedlovou 
Hana a Luděk Prušákovi, Nová Ves 

čtyři sponzoři, kteří si nepřejí zveřejnit své jméno 
občané Nové Vsi (vstupné z besídky) 

Po maratonu se přihlásili ještě tito další sponzoři: 
Česká Voda – Czech Water, a.s. 

ELTODO EG, a.s. 
 
Položení kytic k pomník ům padlých 
Ve středu 7. května jsme uctili památku padlých v obou světových válkách. Nejprve 
položila starostka obce kytice k pomníkům v Nové Vsi a Starých Ouholicích. Na 
hřbitově ve Vepřku se pak sešlo více jak dvacet občanů, starostka a představitelé 
zastupitelstva položili kytice k válečnému hrobu vojáků Rudé armády, k památníku 
obětí I. světové války a k hrobu neznámých hrdinů umučených gestapem. Poklonili 
jsme se tak památce našich občanů, neznámých hrdinů a vojáků Rudé armády, kteří 
padli, abychom my mohli žít...  
 
Sběr železného šrotu 
TJ Sokol Nová Ves provedl v sobotu 10. května dopoledne sběr železného šrotu. 
Občané připravili šrot na tato obvyklá místa: Nová Ves u hasičárny, Nové Ouholice 
naproti hospodě, Vepřek u fary, Staré Ouholice otoč autobusu. Větší kusy mohli 
ponechat před domem, nákladní auto projíždělo podle poptávky všude, kde bylo 
třeba.  
 
Setkání d ětí z MŠ s maratóncem  
Ve středu 28. května odpoledne se v naší mateřské škole konalo milé setkání dětí 
s maratonským běžcem Pepou Burianem, který jim přinesl vzácný dárek – tričko, ve 
kterém běžel letošní Pražský maraton a které neslo jména všech sponzorů. Kromě 
toho si děti mohly prohlédnout jeho úctyhodnou sbírku medailí z různých běžeckých 
soutěží. Padlo mnoho zvědavých otázek, děti si postupně vyzkoušely všechny ty 
medaile a nakonec Pepovi poděkovaly vlastnoručně vyrobeným dárkem a hezkou 
písničkou.  
Náš soused a spoluobčan Pepa Burian z Miřejovic oslavil v červnu roku 2008 pětatři-
cáté narozeniny. První maraton běžel v Praze v roce 2004, v současnosti je trenérem 
PIM (Prague International Marathon).  „Neběhám pro rychlost, běhám pro radost...“ 
to je jeho krédo. Ročně běží pět závodů – kromě základního PIM v délce 42,195 km, 
také 1/2maraton (10 km), košický maraton (42,195 km), Grand Prix (10 km) a Olym-
pijský běh (10 km). Je zakladatelem Maraton Klubu Miřejovice. Pepa Burian je hlavně 
člověk, kterému není lhostejný život v obci, ve které žije a chce jí v rámci svých mož-
ností pomáhat. A dokázal to tím nejpoctivějším způsobem – svým maratónským bě-
hem na  42 kilometrů ve prospěch sponzorování dostavby naší mateřské školy.  
 



 65 

Druhý ro čník Dětského dne 
V sobotu 31. května se konal 2. ročník Dětského dne. Sešli jsme se v devět hodin na 
hřišti TJ Sokol Nová Ves a užili jsme si výjimečně pěkný, byť horký den. Děti si za-
hrály v mnoha soutěžích: „norování“ (strachový pytel), skákání v pytlích, kuželky, 
chytání mokrého mýdla (to si zkuste doma! dost dobrý!), vyzkoušely si skákací hrad i 
pavoučí stěnu, velký zájem byl o „ořechobití“, střílení vzduchovkou na terč, lov rybi-
ček a další soutěže. Povozily se na poníkovi, prohlédly si velké koně, diskutovaly 
s vodníkem o živých rybách, které přivezli naši rybáři. Děti i dospělí se zájmem sle-
dovali ukázky tuningu aut a policejní techniky (bylo to včetně ukázek zvukových - a 
na policejní motorku se vešlo šest dětí). Zaujalo vystoupení dětí z umělecké školy ve 
Velvarech, kteří nám ukázali svůj soutěžní tanec z Mistrovství Čech s názvem Kočičí 
jazz a další hezké tance, tatínky pak zaujalo svým vystoupením pět břišních tanečnic. 
Naši rybáři nám upekli velmi dobré selátko, měli jsme párky, pohoštění a v tom horku 
naštěstí všech možných tekutin co hrdlo ráčí.  
Obecní úřad pak jménem nadšených dětí ve zpravodaji poděkoval všem těm báječ-
ným organizátorům a pomocníkům, kteří se na přípravě a organizaci tohoto hezkého 
dne podíleli.  
 
1. rockový HEMMER FEST 
Poslední květnový den roku 2008 patřil také rocku. V jednu hodinu odpoledne na 
dvoře  restaurace U Sokola v Nové Vsi začal  1. rockový HEMMER FEST. Hrály tyto 
kapely: Tři sestry Revival Banda, Ozzy Osbourne Revival, Spups, Hovada, Easy, 
Jebuto, Muttley Band a Desmodus.  
 
Výzva zastupitelstva 
V květnovém Novoveském zpravodaji vyšla tato výzva zastupitelstva obce:  
Zastupitelstvo obce považuje za nutné znovu připomenout všem občanům, že jeho 
zasedání jsou vždy veřejná a podněty občanů mohou práci zastupitelstva jen 
pomoci. Namísto planých kritik někde na rohu či v hospodě (které se na 
zastupitelstvo ani nedostanou – a když, tak cestou silně zkreslené), přijďte raději se 
svými připomínkami na zasedání zastupitelstva, zapojte se do práce pro obec, tak 
jako desítky našich občanů, kteří vždy přiloží ruku k dílu tam, kde je třeba a kterým 
za to patří velký dík!   
 

 
Červen 2008 

 
Zamyšlení starostky 
Červnový Novoveský zpravodaj přinesl následující zamyšlení naší paní starostky:  
Vážení spoluobčané,  
uplynul první letošní půlrok a já bych vás ráda opět všechny oslovila. Naše obec má 
za sebou pestré období – krátce po Novém roce jsme náš návrat k tradicím zahájili 
návštěvou tříkrálovou, za měsíc jsme – opět v duchu tradice – oslavili masopust, pak 
přišly velikonoce se slavnostní velikonoční mší ve vepřeckém kostele a byl tu krásný 
květen – besídka naší mateřské školy sebou přinesla nejen velký umělecký zážitek 
z vystoupení našich nejmenších, ale také jejich hostů: muzikálových umělců 
z pražských divadel s bezvadným moderováním Slávka Boury. Tomu ale předcházel 
skvělý nápad našeho spoluobčana Pepy Buriana, maratonského běžce z Miřejovic, 
který letošní Pražský mezinárodní maraton běžel ve prospěch dostavby naší mateř-
ské školy. Díky jemu, a díky mnoha dalším našim občanům, kteří se podíleli na orga-
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nizaci, se rozeběhla skvělá sponzorská akce, na jejímž konci je více než čtvrt miliónu 
korun, vybraných pro tuto dostavbu naší mateřinky. Věřte mi, je příjemné být starost-
kou obce, která má takové občany! Patří jim velké díky za vše – za nápady, za jejich 
realizaci, za celkovou příjemnou a kulturní atmosféru, kterou svou prací bez nároku 
na odměnu vytvářejí. Jejich práce pro obec je její největší propagací – jistě jste si 
sami povšimli, kolik pozornosti v uplynulém pololetí věnoval naší obci celostátní i re-
gionální tisk. Náš letošní první půlrok pokračoval oslavou Druhého dětského dne a 
završili jsme ho benefičním varhanním koncertem 15. června ve vepřeckém kostele. 
Co měsíc to velká akce, co měsíc to mnoho drobných věcí, co měsíc to mnoho sta-
rostí. Ale všechny ty starosti jsou řešitelné, právě proto, že tady žije tolik srdečných a 
pozitivních lidí, s jejichž pomocí naše obec nabírá dech a postupuje po schůdcích 
pomyslného žebříku jen vzhůru.  
Nedá mi, abych se nedotkla i toho negativního. Již od prvních schůdků tohoto žeb-
říku se dole objevují špinavé pracky, které se nás snaží za kotníky stáhnout dolů. Je 
tomu tak bohužel všude, jistě sledujete sdělovací prostředky. A já mívám občas 
jednu nepříjemnou myšlenku – moc se bojím, aby ty špinavé lži neotrávily svou jedo-
vatou slinou všechny ty desítky výše zmiňovaných aktivních občanů, kterým není 
lhostejný osud, kultura, historie, a hlavně současné dění ve všech pěti částech naší 
obce.  
Chtěla bych vyzvat všechny ty, kdo se snaží tomuto společenství lidí neustálými po-
mluvami ublížit, aby své úsilí věnovali spíše podpoře než rozbíjení – a myslím, že 
léto je k tomu časem nejvhodnějším!  
Vážení a milí moji, nastává čas prázdnin a dovolených. Děti si budou užívat všech 
vymožeností letního času, my dospělí pak zasloužené dovolené. Přeji vám všem, aby 
se tento letní čas vyvedl podle vašich představ a přání, abyste si odpočinuli a nabrali 
nové síly! Dětem pak přeji hodně dobrodružství na prázdninových stezkách, hojnost 
sladkých plodů léta a hodně silný sešit na zapsání všech těch báječných prázdnino-
vých zážitků!  Všichni spolu se pak začátkem září sejdeme na novoveském posví-
cení, spojeném s jarmarkem a můžeme si o všech těch letních zážitcích popovídat, a 
můžeme si také povídat o budoucnosti celé naší velké obce. Ostatně tuto možnost 
máte všichni a neustále – kdykoliv můžete přijít na zasedání zastupitelstva se svými 
nápady, ale i výtkami k naší práci. Když nám to neřeknete, tak se to prostě ne-
dozvíme!  
Ráda bych nakonec zopakovala „reklamní slogan“ z našeho webu – tak jako ruka má 
pět prstů, má naše obec pět částí – přijměte tedy tuto vaším zastupitelstvem vám 
všem podanou ruku, která všechny naše části – od Miřejovic, přes Staré a Nové 
Ouholice a Vepřek do Nové Vsi – chce spojovat a se všemi spolupracovat.  
Hodně zdraví, příjemnou dovolenou a dětem pěkné prázdniny!  

Jana Uhrová, starostka obce 
 
Černý víkend nejen pro rybá ře 
Víkend 7. a 8. června přinesl do slunečné nálady v naší obci hodně temný mrak. 
Cituji článek, který vyšel v MF Dnes 10. června:  
 
Melasa vypuštěná do Bakovského potoka u Slaného na Kladensku zabila v neděli 
desítky ryb v posledním úseku potoka ve Vepřku, části obce Nová Ves na Mělnicku, 
kde se vlévá do Vltavy. Rybáři z občanského sdružení Vepřecké vydry v neděli a 
ještě včera dopoledne vysbírali z potoka 350 kilogramů uhynulých ryb. Podle odbor-
níků je nyní potok mrtvý a nejméně půl roku potrvá, než se tam budou moci ryby na-
sadit znovu.  V potoce zahynuli kapři, líni, candáti, ale i úhoři a štiky. "Připojíme se k 
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trestnímu stíhání s náhradou škody," uvedl předseda revizní komise sdružení Luděk 
Kolář. Případem se zabývá kladenská policie. Vepřeckým rybářům vznikla škoda asi 
350 tisíc korun. "Melasu někdo údajně vypouštěl opakovaně," řekl Kolář. Podle 
Blanky Nedbalové z odboru životního prostředí kralupské radnice se případem úhynu 
ryb v potoce v celé jeho délce zabývá vedle policistů také Česká inspekce životního 
prostředí. 
O víkendu museli rybáři řešit další pohromu. Někdo jim totiž chtěl otrávit rybník na 
návsi v Nové Vsi, který si od obce pronajímají. Zatím neznámý pachatel tam nalil 
modře zabarvenou chemikálii. "Ráno jsme byli na místě, ryby ani želvy neměly pří-
znaky otravy," uvedl Milan Baráth z odboru životního prostředí kralupské radnice. 
Odborná firma Dekonta, která na místě zasahovala, odebrala vzorky vody na rozbor. 
Výsledky budou známy zřejmě koncem týdne. Podle Luďka Koláře se podaří 400 ryb 
a sedm želv královských, které v bezmála hektarovém rybníce žijí, zachránit. "Che-
mikálii, která se drží na hladině, sbírali pracovníci Dekonty spolu s hasiči pomocí 
norných stěn. Zachráníme to," míní Kolář. Podle něj rybáři mají podezření, kdo je 
viníkem. "Trestní oznámení podáme na neznámého pachatele," uvedl Kolář. 
 
Tolik informace z tisku. A osobní zážitek? Nevím co bylo horší: mrtvé, břichem 
vzhůru plovoucí ryby nebo slzy v očích našich rybářů. Stovky hodin práce, desítky 
tisíc korun (které vybrali mezi sebou!), tisíce malých rybích plůdků, které vypustili 
v Bakovském potoce jako čerstvou násadu... všechno zničilo jedno otevření jakéhosi 
kohoutu, kterým člověk - pro kterého nikdo z nás nemá slušné jméno – desítky kilo-
metrů proti proudu vypustil do vody v potoce obrovské množství zkažené melasy, 
která postupně otrávila všechnu vodu v našem povodí Bakovského potoka. K tomuto 
darebákovi se ještě přidaly takzvané orgány státní moci – nikdo totiž nepovažoval za 
nutné informovat obce, které jsou od místa havárie položeny níže, až po tu naši 
obec. Nikdo neměl potřebu varovat ostatní, že k této havárii došlo. Ti lidé si nevidí ani 
na špičku svého vlastního nosu – proč bych informoval souseda, že jeho vodě hrozí 
smrtelné nebezpečí? Ta lhostejnost je nepochopitelná. Vždyť naši rybáři by měli 
možnost ryby odchytit a přemístit je do tůní ve Starých Ouholicích a podstatnou část 
jich tak zachránit. A byl na to čas, protože ke kontaminaci u Slaného došlo o několik 
dní (někdo říká týdnů) dříve. 
A co dodat k případu kontaminace rybníka na novoveské návsi? Předběžná zpráva 
o výsledku rozboru říká, že do rybníka někdo s novoveských sousedů vypustil svoji 
žumpu. Své fekálie, chemikálie, svůj odpad – a chce se říci i svůj mozek tam roz-
pustil. Sousede, který jsi vypustil žumpu: když bydlíš na návsi, nemůže Tvé pozor-
nosti ujít snaha našich občanů o oživení této historické části Nové Vsi! Rybáři sem 
vysadili stovky ryb a také želvy královské, které na hladině hlídá známý nám vodník. 
Kolem rybníka byly vysazeny nové vrby, celá náves prokoukla a začala se usmívat a 
natřásat své sukničky a vítat své četné hosty. A do toho úsměvu šlápneš Ty a vy-
pustíš do čistého rybníka svůj odpad... Jaký je to pocit ničit hodiny práce jiných? Jaký 
to byl pohled na záchranné práce? Jak se Ti to všechno líbilo? A to o těch „božích 
mlýnech“ znáš, člověče?  
Byl vydán zákaz odběru vody z Bakovského potoka i novoveského rybníka.  
 
Benefi ční koncert 
V neděli 15. června 2008 v téměř již letním podvečeru v 18 hodin jsme se dočkali 
benefičního koncertu ve vepřeckém kostele. Poslechli jsem si Frescobaldiho Magnifi-
cat primi toni, Telemannovy sonáty F dur a F moll, Ave Maria a tři z Biblických písní 
Antonína Dvořáka (to nám připomnělo, že na kůru našeho kostela měl Antonín Dvo-
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řák své první vystoupení), dále pak chorál a Fugu Es dur J. S. Bacha a Sonátu a moll 
G. F. Händela. Na zrekonstruované varhany hráli Dušana Vojnová a Jindřich 
Gombos, poslechli jsme si Lenku Rosenmüllerová, Kamilu Kandlerovou  a Jindřicha 
Gombose, kteří hráli na zobcovou flétnu, zpěv Lenky Ratajové a uchvátil nás nád-
herný bas Romana Klimta. Pár slov o složité rekonstrukci našich varhan a jejich his-
torii nám řekl Ing. Martin Poláček, varhanář, který naše varhany opravil s nadšením a 
láskou – jak už tak máme štěstí na báječné lidi, kteří nám pomáhají znovu obnovovat 
kulturní tradice v naší obci. Výtěžek z dobrovolného vstupného na tento koncert ve 
výši 5447 Kč je věnován na záchranu varhan - jejich celková generální oprava před-
stavuje asi 60 tis. Kč, sbírku nastartoval první finanční příspěvek ve výši 20 tis. Kč, 
věnovaný naší obcí. Poděkování patří všem, kteří měli dobrou vůli a pomohli zachrá-
nit jedny krásné staré varhany, jak v závěru koncertu řekl vikář P. Ptáček. Poděkovali 
jsme nadšeným a skvělým umělcům v čele s neúnavnou organizátorkou a báječnou 
varhanistkou Dušanou Vojnovou, kteří nám tímto koncertem připravili neopakova-
telný umělecký zážitek. Neodmyslitelným plamínkem, který zažehoval celé dění ko-
lem sbírky byla paní Marie Kolesniková – jí rovněž patřil dík, který vyjádřili všichni 
přítomní organizátoři této krásné akce.  
Uvědomila jsem si na tomto koncertě jednu maličkost: zněly zde skladby Antonína 
Dvořáka, ke kterému se vztahuje tato vzpomínka slavného skladatele:  
"A jak jsem byl tehda rozechvěn, s jakým strachem jsem ladil své housličky, jak se mi 
třásl šmytec při prvních tónech! Však sebral jsem všecky své síly a řekl jsem si: Ho-
chu, drž se, zde není místa ani času na strach... - a dopadlo to dobře. Jakmile jsem 
skončil, nastal šum a ruch po celém kůru, vše se ke mně tlačilo, přátelé se na mne 
blaženě usmívali, poklepávali mi dobromyslně na rameno a od svého souseda prima-
ria jsem dokonce dostal celý groš." Takto zavzpomínal Antonín Dvořák na své první 
houslové sólo v kostele ve Vepřku.  
 
Setkání d ětí v Mi řejovicích 
Červencový Novoveský zpravodaj přinesl následující milý článek: 
V Miřejovicích se uskutečnilo již čtvrté setkání dětí u příležitosti ukončení školního 
roku 
Všem občanům Miřejovic i sousedním vsím - v neposlední řadě také projíždějícím 
cyklistům - neuniklo, že se v sobotu  21. června konalo již 4. setkání dětí a rodičů 
u příležitosti rozloučení se školním rokem právě v nejmenší části pomyslného 
pětilístku naší malebné obce. 
Před čtyřmi lety se v hlavách miřejovických maminek, sedících celé dny na pískovišti 
hřiště, zrodil nápad setkávat se se svými sousedy a kamarády. Postupem doby 
nejenže přibývalo dětí,  které s nadšením soutěžily ve známých disciplínách, ale zdo-
konalovalo se také zázemí, přibývaly další nápady a pod šikovnýma rukama mami-
nek se rodily další a krásnější kostýmy. 
To vše funguje jen díky ochotě a nadšení všech rodičů, které neodradí ani špatné 
počasí. V neposlední řadě také vstřícnost paní starostky, která jménem obce přispěla 
na odměny ve všech disciplínách. 
Děti soutěžily v deseti disciplínách, za svou účast každý dostal malou odměnu. Na-
konec se všichni nacpali napečenými koláči. Již druhý rok byla zprostředkována obří 
nafukovací skluzavka, na které se všichni -rodiče i děti – dosyta vyřádili. 
Večer se pak většina obyvatel sešla u ohniště na dětském hřišti – duši celých Miřejo-
vic. Popovídali jsme si, popili a pojedli společnými silami vyrobené občerstvení. 
Doufejme,  že se dočkáme i dalších ročníků, že se budou jak děti, tak dospělí rádi 
scházet – a nemusí to být zrovna jen jeden den v roce. 



 69 

     Tamara Musilová  
 

 
Děti z MŠ na K řižíkov ě fontán ě 
Sponzorské akce pokračovaly – agentura Orfeus, která provozuje Křižíkovu fontánu 
na pražském výstavišti, věnovala dětem z naší mateřské školy 25 volných vstupenek 
na muzikál Malá mořská víla (na přímluvu textaře tohoto muzikálu Ivana Hladíka). 
Obecní úřad dětem uhradil autobus a děti s doprovodem absolvovaly po horkém dni 
v  úterý 24.  června příjemné téměř noční představení (začínalo totiž až ve 22 hodin; 
to kvůli světelným efektům). I přes tuto pozdní hodinu děti nadšeně prožívaly krásnou 
pohádku o malé mořské víle v prostředí  nádhery vodní fontány. Poděkovali jsme 
panu Janíčkovi, majiteli agentury Orfeus a našemu patronovi Ivanu Hladíkovi za 
zprostředkování tak pěkného zážitku.  
 
Školní rok 2007/2008 
Tento školní rok skončil 27. června rozdáním vysvědčení a nový školní rok 
2008/2009 začal v pondělí 1. září 2008. 
 
Výzva k založení Klubu senior ů 
V červnovém Novoveském zpravodaji vyšla tato výzva:  
Vážení sousedé, 
obracíme se na vás jako zakládající členky budoucího Klubu dříve narozených (tak 
zní jeho zatím pracovní název). Měli bychom se konečně sejít, stále si to při různých 
kulturních akcích jenom slibujeme. Svoláváme tedy první schůzku nás „dříve naroze-
ných“ ze všech částí naší obce na čtvrtek 17. července od 17 hodin do zdravotního 
střediska v Nových Ouholicích, které by pro začátek mohlo být startovacím místem 
naší činnosti. Milé dámy, vážení pánové, přijďte – dáme si čaj, kávu, popovídáme si 
o tom všem, co by nás mohlo zajímat, co bychom chtěli v rámci našich možností 
podnikat – pro ty později narozené, pro naše děti, vnoučata i pravnoučata - 
v neposlední řadě pak také pro sebe navzájem!  

Božena Nová a Jarka Klímová 
 
Zákon č. 101/2000 Sb., o ochran ě osobních údaj ů  
Červnový Novoveský zpravodaj přinesl následující informaci:  
Vážení občané,  
od tohoto čísla Novoveského zpravodaje přestáváme uvádět údaje ze společenské 
kroniky, ke kterým nemáme písemný souhlas občana. Připojujeme se tím k okolním 
obecním a městským úřadům, které to praktikují již od počátku letošního roku. Vše 
se to pak děje v souladu se zákonem 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů, a 
o změně některých zákonů, v platném znění. Nadále můžeme zveřejňovat pouze 
údaje o občanech, kteří k tomu dali písemný souhlas. Pokud budete souhlasit s tím, 
aby vaše jubileum bylo v tomto zpravodaji zveřejněno, musíte přijít na obecní úřad a 
tam podepsat již připravený formulář. Ani nevíte, jak nás to všechny mrzí... Dlouho 
jsme toto rozhodnutí odkládali, ale litera zákona je nemilosrdná. Zůstává v nás 
trpkost z toho, že opět zvítězil pověstný úřednický šiml – v tomto případě se zákon 
míněný jako pomoc občanům obrátil proti občanům samotným.  
Je opravdu smutné, že „pokyny“ ve formě striktních zákazů úředníků zlikvidovaly 
v našem měsíčním periodiku krásnou příležitost poblahopřát našim jubilantům. Pro-
tože jsme blahopřáli především lidem nad 65 let věku, jednalo se tedy o seniory, kte-
rým je takové připomenutí jistě příjemné a navíc je velmi příhodné pro jejich rodinu, 
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přátele, sousedy – bylo zkrátka připomenutím toho, že ta která nebo ten který právě 
příští měsíc slaví své báječné narozeniny. Tuto možnost jsme ztratili a věřte, je mi to 
osobně nesmírně líto.  
Informace o stavebním zákon ě 
přinesl červnový Novoveský zpravodaj:  
Informace o stavebním zákoně, konkrétně o postupu při realizaci staveb, které podle 
zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), 
nevyžadují stavební povolení ani ohlášení. Velmi diskutovanou skupinou podle § 103 
stavebního zákona jsou stavby, terénní úpravy, zařízení a udržovací práce, které 
nevyžadují stavební povolení ani ohlášení. Zejména se jedná o stavby do 25 m², 
nepodsklepené, o jednom podlaží, mohou to být garáže, sklady zahradního nářadí, 
dále bazény do 10 m², oplocení do výšky 180 cm mezi sousedy, různé pergoly, 
žumpy apod. Stavby sice nevyžadují povolení ani ohlášení, ale vyžadují územní roz-
hodnutí či postačí tzv. územní souhlas.  
K žádosti o územní souhlas je nutné připojit souhlas vlastníků sousedních staveb 
nebo pozemků, jejichž práva mohou být přímo dotčena, jednoduchý popis záměru 
s příslušnými výkresy (nejedná se o projekt, který zpracovává oprávněná osoba), 
stanovisko vlastníků veřejné dopravní infrastruktury, závazná stanoviska dotčených 
orgánů.  
Dodržením uvedeného postupu při vaší stavební činnosti se vyhnete problémům, 
které by mohly vzniknout při zanedbání ustanovení stavebního zákona.  
Územní rozhodnutí či souhlas se stavbou na katastrálním území (k.ú.  705390, 
706582 a 706604) naší obce vydává odbor výstavby a územního plánování Měst-
ského úřadu Kralupy n/Vltavou (Kralupy n/Vltavou, Palackého 6, 1. patro první bu-
dovy – telefon ústředna: 315 739 811.) 

Miroslav Červenka, předseda stavební komise  
 

Červenec 2008 
 

První spole čné setkání Klubu senior ů 
se uskutečnilo pod znakem magických sedmiček – 17. 7. od 17 hodin v  Nových 
Ouholicích. O výborné pohoštění se postarala paní starostka a její neúnavné pomoc-
nice Marie Šimáková a Jindřiška Fialová. Při kávě, čaji a čerstvých chlebíčcích jsme 
si povídali o tom, jak potřebujeme neocenitelné zkušenosti našich seniorů pro práci 
obce a pro ty později narozené vůbec. Naši dříve narození občané se účastní dění 
v obci přímo vzorně – kéž by všechny naše občany tolik zajímalo, co se kolem nich 
v obci děje v současnosti a také v budoucnosti, jako to zajímá naše seniory. A jejich 
elán? Můžeme jen závidět – hned si plánovali, co všechno budou podnikat, kam 
všude se chtějí podívat, jak mohou pomoci třeba při novoveském posvícení v září.  
Jindřiška Fialová jim ukázala své výrobky z umělého proutí, vyřezávané plastické 
pohlednice a přáníčka a slíbila, že na některém z příštích setkání seniorů je tyto 
techniky ráda naučí. Nabídla jsem „malé školení“ práce s počítačem – pár hodin mi-
nimálních základů, prohlížení internetových prezentací, hledání na internetu a další – 
senioři projevili velký zájem. Nově založený Klub seniorů požádal prostřednictvím 
Novoveského zpravodaje také ostatní seniory, kteří na první setkání nedorazili, aby 
přišli na další setkání.  
 
Novoveská paleta – první ro čník 
V červenci 2008 vyhlásil Obecní úřad Nová Ves první ročník soutěže v kreslení pro 
děti. Tématem této první soutěže jsou prázdninové zážitky. Požádali jsme děti, aby 
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se s námi podělily o své prázdninové zážitky – aby nakreslily obrázek z prázdnin 
(největší formát A4), přinesly ho na obecní úřad nebo poslaly poštou či mailem s tím, 
že obrázky budou naskenovány, zavěšeny na naše webové stránky a budou k vidění 
v sále obecního úřadu. Na obou místech bude zároveň probíhat hlasování o nejhezčí 
obrázek. Soutěž začala 1. srpna a její uzávěrka byla stanovena na 30. září 2008. 
 
Fotovoltaická elektrárna 
Červencový Novoveský zpravodaj 2008 přinesl informaci firmy DECCI, a.s., o jejím 
připravovaném projektu Fotovoltaická elektrárna Vepřek. Informaci zde uvádím: 
V letošním březnu oslovila firma DECCI zastupitelstvo naší obce s projektem slu-
neční elektrárny. Jednání o podrobnostech tohoto projektu stále probíhají a nejsou 
ještě uzavřena, přesto jsme navrhovatele projektu požádali o poskytnutí informací 
pro naše občany. Zde jsou:  
Společnost DECCI, a.s., je účelovou společností pro vybudování a provozování foto-
voltaických (slunečních) elektráren na území České republiky. Pro umístění těchto 
elektráren byly vytipovány lokality, které splňují podmínky osvitu, možnosti připojení 
do distribuční sítě a krajinného rázu. Tyto podmínky splňuje i lokalita „Vepřek“. Zde 
by na území cca 65 ha měla v roce 2009 vyrůst fotovoltaická elektrárna o velikosti 30 
MW. Společnost pro realizaci fotovoltaických elektráren sestavila tým složený 
z předních odborníků, působících v této oblasti. 
Životnost elektrárny je plánována na 25 let. Fotovoltaické panely jsou montovány na 
ocelovou konstrukci, která je se zemí spojena zemními vruty. Celý pozemek bude 
zatravněn a tráva bude spásána ovcemi nebo mulčována. Oplocení bude lemováno 
vysazenou zelení. 
Elektrárnu bude provozovat dceřinná společnost, která bude mít sídlo v Nové Vsi. 
Dojde tak k přímému propojení podnikatelského subjektu a obce, ve které je podni-
kání provozováno. Po celou dobu přípravy, budování a provozování elektrárny bude 
společnost zastávat otevřený přístup a seznamovat občany s jednotlivými kroky tak, 
aby toto ekologické dílo mělo jejich pochopení a podporu. 

DECCI, a.s. 
Fungování sluneční elektrárny vysvětluje odborný poradce pro elektrárnu Vepřek 
Prof. Ing. Vítězslav Benda, CSc., z elektrotechnické fakulty ČVUT Praha: 
Fotovoltaické systémy pro výrobu elektrické energie 
Stále rostoucí spotřeba energie a postupné vyčerpávání zdrojů fosilních paliv 
(odhady hovoří o příštích 30 letech) nás nutí hledat nové zdroje energie. Velmi důle-
žitým zdrojem energie je sluneční záření, dopadající na Zemi, které ohřívá zemský 
povrch, vyvolává proudění vzduchu a koloběh vody v přírodě. Velmi důležitou oblastí 
obnovitelných zdrojů energie, která má dnes ve světové energetice nezastupitelné 
místo, je fotovoltaika, tj. přímá přeměna energie slunečního záření na elektrickou 
energii. Chceme zde představit princip, praktické využití a varianty současných foto-
voltaických systémů.  
Fotovoltaické články a moduly 
První fotovoltaické články byly vyrobeny v roce 1883, ale až v roce 1956 bylo dosa-
ženo 6% účinnosti přeměny energie slunečního záření na elektrickou energii na 
článku z monokrystalického křemíku. Na rozšíření praktického využití fotovoltaických 
článků měly nejdříve vliv kosmické programy (napájení družic), později s rozvojem 
technologie došlo k výraznému rozšíření aplikací pro energetické účely. Základním 
prvkem systémů pro přeměnu slunečního záření na elektrickou energii je foto-
voltaický článek. Jedná se o velkoplošnou polovodičovou součástku s alespoň jed-
ním přechodem PN. Přední strana článku je uzpůsobena k pohlcování slunečního 
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záření, přičemž na článku vzniká napětí (několik desetin voltu) a z článku je možno 
odebírat proud o hustotě desítek mA/cm2. Velikost napětí a hustota proudu závisejí 
na materiálu a konstrukci článku. Nejčastěji používaným materiálem pro výrobu FV 
článků je v současné době krystalický křemík (monokrystalický i multikrystalický), ze 
kterého je v současné době vyráběno zhruba 90% celkové produkce. Současné 
křemíkové články mají rozměry až 225x225 mm. Další materiály (amorfní křemík, 
CdTe, CIS, GaAs apod.) jsou velmi perspektivní, stále jsou však vzhledem k techno-
logickým problémům v aplikacích využívány podstatně méně než krystalický křemík. 
Napětí na jednom fotovoltaickém článku je v pracovním bodě menší než 1 V 
(u článků z krystalického křemíku okolo 0,5 V). Pro praktické aplikace je proto třeba 
několik článků zapojovat do série. Pro snazší manipulaci se solárními články, pro 
ochranu před vlivy okolního prostředí a za účelem získání vyššího napětí je několik 
solárních článků spojeno do série (obvykle 32 - 36 článků) do fotovoltaického mo-
dulu, kde jsou hermeticky zapouzdřeny do soustavy vrstev vysoce transparentních 
materiálů. Fotovoltaický modul tvoří konstrukční díl při instalaci. Fotovoltaické moduly 
musí mít vysokou mechanickou pevnost a musí být odolné vůči teplotním změnám 
(vysoké teplotě i mrazu), vodě, krupobití, sněhu, vzdušné vlhkosti, silnému větru, UV 
záření a dalším faktorům. V současné době je u kvalitních modulů s články z krysta-
lického křemíku předpokládána životnost minimálně 20 let (životností se rozumí 
doba, za kterou poklesne maximální výkon článků na 80% původní hodnoty). Tech-
nologie fotovoltaických článků se neustále zdokonaluje, takže účinnost článků mo-
dulů roste. Zároveň roste výkon získaný z jednoho gramu křemíku. Současné foto-
voltaické moduly vyrobí (v podmínkách České republiky) energii potřebnou k jejich 
výrobě za 3 až 4 roky a dalších 20 let již energii pouze produkují.  
Fotovoltaické elektrárny 
Elektrickou energii vyrobenou fotovoltaickými články je možno dodávat i do rozvodné 
sítě. V takovém případě není třeba energii akumulovat a systémy se relativně zjed-
noduší. V takovém případě je třeba stejnosměrné napětí, generované fotovoltaickými 
moduly převést na střídavě napětí sítě o frekvenci 50 Hz. Pro dosažení lepší kon-
versní účinnosti jsou fotovoltaické moduly spojovány sériově (případně i paralelně) 
do fotovoltaických polí. Síťové měniče mohou být jednofázové nebo třífázové (podle 
typu střídače). Musí plnit všechny potřebné ochranné a bezpečnostní funkce (odpo-
jení měniče při poklesu napětí v síti, zkratová ochrana) a musí splňovat normy 
ohledně kvality dodávané energie.  
Dříve byly nejrozšířenější aplikací systémy realizované na budovách (malé systémy 1 
až 10 kWp u rodinných domů, desítky až stovky kWp na budovách institucí) nebo na 
jiných stavbách. S rozvojem technologie cena fotovoltaických systémů přímo napoje-
ných na síť rychle klesá. Velký vliv na cenu produkce má efekt hromadné výroby, kdy 
řádové zvýšení  produkce  má  za   následek  snížení  ceny  na polovinu  (současná 
cena je zhruba pouze 20% ceny před 10 lety), takže se zlepšují podmínky  ke   ko-
merčnímu využití   fotovoltaických   systémů   při  výrobě elektrické energie. V sou-
časné době jsou budovány i relativně velké fotovoltaické elektrárny s výkonem až 
několika desítek MWp. Fotovoltaická elektrárna je moderní a progresivní technologie, 
která v místě realizace nedělá hluk, neprodukuje žádné emise a ani jiným způsobem 
neovlivňuje okolí (pokud není modrá barva fotovoltaického pole považována za ne-
gativní faktor). Případná rekultivace pozemku po skončení životnosti zařízení je velmi 
jednoduchá. V západní Evropě (především v Německu) je již vybudována celá řada 
fotovoltaických elektráren o výkonu převyšujícím 1 MWp. V blízkosti Lipska je např. 
v současné době budována fotovoltaická elektrárna o výkonu 40 MWp a řada dalších 
elektráren je projektována.  
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Fotovoltaika, tj. přímá přeměna energie slunečního záření na elektrickou energii, má 
dnes ve světové energetice nezastupitelné místo. Instalovaný výkon fotovoltaických 
systémů ve světě již dosáhl úroveň 10 GWp, z toho je více než třetina instalována 
v Evropě (převážně v Německu). Fotovoltaika se stala jedním z nejrychleji se 
rozvíjejících oborů (v celosvětovém měřítku) s ročním nárůstem instalovaného 
výkonu převyšujícím 30%.  Z hlediska perspektivy roku 2015 budou při současných 
podmínkách ceny energie vyráběné FV systémy spojenými s rozvodnou sítí blízké 
cenám energie z tradičních zdrojů. V Japonsku již nastala situace, kdy cena energie 
vyráběné fotovoltaickými elektrárnami je nižší než cena energie v síti v době špičky. 
Z hlediska České republiky se stal významným mezníkem rok 2005, kdy vstoupil 
v platnost zákon o podpoře využívání obnovitelných zdrojů energie č. 180/2005 Sb., 
a návratnost investic v této oblasti se výrazně zvýšila. Soukromé investice se 
projevily ve výrazném nárůstu instalovaného výkonu od roku 2006 a tento trend bude 
pokračovat. 
 
Dále přinesl červencový Novoveský zpravodaj tyto dvě výzvy obecního úřadu:  
 
Přihlaste se dom ů  
Stejně jako všechny obce v okolí Prahy i nás trápí jedna věc. Také u nás máme 
„spoluobčany“, kteří zde trvale žijí a využívají všechny služby,  které obec hradí ze 
svého rozpočtu (např. náklady na provoz a investice, opravy silnic a obecního 
majetku, veřejné osvětlení, údržba zeleně, úklid, likvidace odpadů, náklady na kulturu 
atd. – těch položek je mnoho). Naše obec tak jako ostatní dostává od státu z daní 
sumu podle počtu trvale přihlášených obyvatel. Na ty, kteří mají trvalé bydliště třeba 
v Praze nedostaneme ani korunu. A tak zde s námi žijí ti, kdo vlastně zneužívají 
obecní prostředky, které bychom mohli uplatnit jinde. Obracíme se na vás – v obci 
nepřihlášené spoluobčany – zamyslete se nad tímto problémem a přihlaste si trvalé 
bydliště tam, kde skutečně bydlíte – tedy do naší obce! Bude to mít pro vás ještě 
další výhody – všechny potřebné věci si vyřešíte na zdejším úřadě, poplatky za psa 
(60 Kč ročně) a popelnice jsou zde podstatně nižší než třeba v Praze. A žádné fronty 
u nás stát nemusíte!  
Kontejnery na plasty 
Vážení občané, protože pronájem dalších kontejnerů na plasty představuje pro obec 
příliš vysoké náklady, zatím jsme od toho upustili. Proto se na vás všechny obracíme 
s prosbou – sešlapávejte nebo jinak zmenšujte objem plastových lahví, ať se jich do 
stávajících kontejnerů vejde co nejvíce! Určitě to není tak velký problém a obecním 
financím taková maličkost hodně pomůže! Děkujeme. 
 
Posvícení slavíme na Marii  
V červenci jsme začali uvažovat o obnově další naší tradice: Novoveského posví-
cení. Dříve se zde konalo na svátek Narození Panny Marie, který se slaví 8. září a 
svým původem sahá do poloviny 6. století. Svátek pochází pravděpodobně ze slav-
nosti výročního dne posvěcení baziliky postavené na místě, které tamní tradice 
označovala za místo, kde se Matka Boží narodila. Je to jeden z nejstarších marián-
ských svátků. Narození Panny Marie je zasvěcen náš vepřecký kostel a z dávné i 
nedávné historie víme, že byl vždy slavným poutním místem, k němuž se scházely 
stovky poutníků z blízkého i širokého okolí, jak nám o tom vypráví staré kroniky. 
V kalendáři najdeme 8. září svátek Mariany, ovšem pár dní po té – 12. září – slaví 
svátek Marie. A tady se spojila církevní tradice mariánských poutí s civilním svátkem 
Marie a vznikla tradice mariánského posvícení v naší obci, vždy s menší či větší slá-
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vou dodržovaná. Sejdeme se tedy v  sobotu 13. září (podle dávného obyčeje je to 
vždy sobota po svátku Marie 12. září) ve 13 hodin na novoveské návsi.  

 
Srpen 2008 

 
Uzavírka silnice II/608 
Začátkem srpna byla tato silnice uzavřena v úseku mezi Novou Vsí a Novými Ouholi-
cemi. Důvodem byla plánovaná generální oprava mostku přes Bakovský potok 
v tomto úseku. Díky špatně označené objížďce se vytvořila spontánně objížďka jiná – 
bohužel přes Vepřek. Naše starobylé i novější domy, budova zvonice a kostel Naro-
zení Panny Marie se od pondělního rána 4. srpna 2008 do třinácté hodiny 5. srpna 
otřásaly v základech, a také hrůzou, co se s nimi stane. Ve dne v noci kolem nich 
projížděly stovky vysokotonážních automobilů, stovky nákladních, osobních a dodáv-
kových aut... Neukáznění řidiči namísto přikázané objízdné trasy přes Uhy hledali a 
nacházeli kratší cestu - s dnešními GPS bez problému přes naši ves. Bohužel. Již 
před plánovanou uzavírkou bylo slíbeno Kralupským městským úřadem, že do 
Vepřku v době této uzavírky zakáže vjezd nákladním automobilům. Díky účinné po-
moci a neustálému naléhání naší paní starostky k tomu konečně došlo – od 5. srpna 
byly značky osazeny - zákaz vjezdu automobilů nad 3,5 tuny a přikázaná rychlost 30 
km v hodině. Došlo k velkému zklidnění nákladní dopravy - bohužel i nadále existují 
výjimeční řidiči, kteří značky nerespektují... Čekaly nás dlouhé a nepříjemné čtyři 
měsíce. Situaci asi nejlépe popisuje informace starostky obce k této věci, zveřejněná 
v srpnovém Novoveském zpravodaji:  
Vážení spoluobčané,  
od začátku srpna prožíváme značnou změnu v dopravní situaci v naší obci – mám 
samozřejmě na mysli uzavírku silnice mezi Novou Vsi a Novými Ouholicemi a s ní 
spojenou objížďku. Víme, že dopravní zátěž ve Vepřku a Starých Ouholicích se ci-
telně zvětšila, přestože značená objízdná trasa přes tyto části naší obce nevede. 
Věřte mi, že všechna jednání, která této situaci předcházela, byla značně složitá. 
První návrh, že celá objízdná trasa pro všechny linkové autobusy povede přes 
Vepřek a Staré Ouholice naštěstí padl, bohužel pak padl také návrh na uzavření této 
silnice s povolením pouze pro dopravní obsluhu a zůstala třetí varianta: zákaz vjezdu 
nákl. automobilů nad 3,5 tuny a omezení rychlosti na 30 km/hod. v celé zóně (značky 
jsou od odbočky z II/608 směrem od Nové Vsi do Vepřku přes Staré Ouholice až zpět 
na II/608 na křižovatce před Veltruským mostem). Třicetikilometrová rychlost, která 
se má dodržovat v celé zóně, nejen v jejích zastavěných částech, je bohužel porušo-
vána a nadále do této zóny vjíždějí nákladní automobily - to všechno víme. Objevily 
se také případy vandalismu, kdy jsou ničeny a káceny značky. Požádala jsem proto 
Policii ČR a vedení obecní policie Koleč, se kterým máme smlouvu o spolupráci, aby 
se více zaměřili právě na tuto oblast. Požádala jsem konkrétní obyvatele této zóny, 
aby také oni nezajížděli s nákladními auty a respektovali umístěné dopravní značky. 
Nebudeme bránit tomu, aby komukoliv v této oblasti přivezli materiál na stavbu, zem 
na zahrádku nebo něco jiného, co právě potřebujete. Pracovníci obce každý den ob-
jíždějí a opravují značení. Budeme doufat, že dopravní inspektorát Mělník nesplní 
svůj slib “jakmile se tam něco stane, zavřeme to úplně”. Ubezpečuji vás, že se proti 
tomu budeme bránit, protože si neumíme představit jaká by byla dojezdová doba pro 
sanitní a třeba hasičské vozy a jak by vypadala trasa školního autobusu.  
Čtvrtinu doby uzavírky máme již za sebou. Určitě se nenecháme otrávit a budeme si 
nadále užívat všechny naplánované akce. Proto se s vámi všemi těším na viděnou 
na našem staročeském posvícení v sobotu 13. září od 13 hodin na novoveské návsi. 
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Jana Uhrová, starostka obce 
 

 
Klub senior ů na Křižíkov ě fontán ě 
Když jsme si 17. července vyprávěli na prvním setkání Klubu seniorů o tom, jak velmi 
se líbilo představení muzikálu Malá mořská víla našim nejmenším, dostala jsem ná-
pad. Požádala jsem Ivana Hladíka, zda by nezajistil stejnou návštěvu pro naše se-
niory. Protože se dohodl s panem Janíčkem, provozovatelem Křižíkovy fontány a 
získal pro nás 25 volných vstupenek, mohli naši senioři ve středu 6. srpna od 22 ho-
din vidět  představení Malé mořské víly také. Obecní úřad zajistil dopravu autobusem 
zdarma, tak jako dětem.  
 
Srpnové setkání Klubu senior ů 
se uskutečnilo ve středu 13. srpna od 15 hodin v salonku restaurace U hasiče ve Sta-
rých Ouholicích. Jako informaci uvádím článek Boženy Nové, který zveřejnil Novo-
veský zpravodaj 8/2008: 
My senioři máme za sebou docela aktivní léto. Poprvé jsme se sešli v Nových Ouho-
licích 17. července na přátelském setkání, kde jsme si plánovali co a jak bude dál.  
Pak jsme 6. srpna jeli na krásný výlet do Prahy na Křižíkovu fontánu. Protože jsme 
se všichni moc těšili, tak jsme tam byli dříve. Ale malá podvečerní procházka naší 
fyzičce nevadila a pak už jsme se mohli nadšeně účastnit krásného představení. Lí-
bilo se nám možná víc než dětem z mateřské školky. Nakonec nás bylo třicet, a to 
díky dobrému srdci pana Janíčka, majitele agentury Orfeus, a Ivana Hladíka. Když 
viděli, jak velký je o toto představení mezi seniory zájem, tak nám ještě pět lístků při-
dali. Požádali jsme Ivana, který se tam o nás bezvadně staral (lepší místa ke koukání 
už tam nebyla), aby vyřídil naše velké díky panu Janíčkovi a také Ivanovi jsme moc 
děkovali. Poděkování patří samozřejmě také našemu obecnímu úřadu, který nám 
zajistil příjemnou dopravu autobusem zdarma. Tak ještě jednou velké DÍKY všem, 
kdo se o nás seniory tak báječně starali!   
Za týden potom jsme se sešli již ve větším počtu, na našem druhém setkání odpo-
ledne v salonku restaurace U hasiče ve Starých Ouholicích. Při poslechu starých i 
nových gramodesek jsme si naplánovali, čím můžeme přispět k posvícení, ale to ne-
prozradíme, to poznáte na posvícení sami! Všichni se už moc těšíme, že se na něm 
společně všichni potkáme -  malí, mladí, starší – zkrátka s vámi všemi! 
Příští setkání Klubu seniorů bude 24. září od 15 hodin v sále Obecního úřadu v Nové 
Vsi. Hlavně se chystáme podívat se na ten počítač, jak nám slíbila paní Klímová, 
abychom za těmi mladými jen tak neklopýtali. V říjnu nás pak čeká slíbené “školení” 
Jindřišky Fialové na výrobu předmětů z pediku. Tak přijďte zase všichni a vezměte 
sebou další seniory, ještě se zdaleka všichni neznáme! 

Božena Nová, jménem všech členů i příznivců Klubu seniorů  
 

Dopis Klubu senior ů 
Zastupitelstvo naší obce dostalo 30. srpna dopis následující dopis:  
Chceme vám jako důchodkyně poděkovat za vaši snahu o nás dříve narozené, 
abychom se cítili i my senioři v naší obci dobře. Výlet do Prahy na Křižíkovu fontánu, 
na krásnou pohádku, byl překrásný zážitek. Poděkujte prosím pí Klímové a hlavně 
Ivanovi Hladíkovi.  
Nám se líbí i nápad, abychom se setkávali a probrali, co se v naší obci děje nového. 
Dále musíme pochválit náš Novoveský zpravodaj, nejen že se dozvíme o událostech 
v obci, ale že si i zavzpomínáme na tradice obce a že si připomeneme některé už 
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zapomenuté básničky, písničky a pořekadla. Líbí se nám, v jakém duchu nám 
zpravodaj předkládáte.  
Děkujeme                                                Kratinová, Čapková, Hadrbolcová, Byrtusová  
 
Informa ční tabule pro turisty poprvé 
Novoveský zpravodaj ze srpna 2008 přinesl následující informaci: 
Pětice kamínků vltavského náhrdelníku 
Je nás tady několik, kdo přemýšlíme, jak více a hlavně lépe seznámit naše návštěv-
níky s pěti částmi naší obce. Zatím na papíře (spíš na více papírech) existuje zá-
kladní návrh, který zpracoval pan Václav Vopálenský z Nových Ouholic. Doufáme, že 
se do tohoto projektu zapojí více lidí (neboť čím více nápadů, tím lepší bude výsle-
dek), a proto jsme se rozhodli vás s tímto rodícím se nápadem seznámit a vyzvat 
další nadšence, kterým není lhostejný život v naší obci a přinesou další, nové před-
stavy.  
Naučná stezka našimi pěti vesnicemi by částečně využívala stávající červenou a ze-
lenou turistickou trasu, polní cesty s odbočkami po pěšinách pro pěší a v některých 
případech pro cykloturistiku, se kterou je tato navrhovaná stezka úzce spojena. 
Máme u nás náročná i nenáročná stoupání, ale chceme zároveň nabídnout možnost 
kdykoli putování přerušit a dokončit jindy nebo s jiným tématickým záměrem. Na pěti 
místech v jednotlivých částech obce by byly umístěny základní tabule s informacemi 
z historie a současného života, o přírodních zajímavostech, uvedeny zvláštnosti pro 
to které místo typické. Samozřejmostí by  na nich byly mapy s vyznačením všech 
těchto jednotlivých informací. Našich pět částí tvoří pomyslný náhrdelník Vltavy, ty-
pické valouny pak představují kamínky v tomto náhrdelníku.  
Kamínek první – Miřejovice (umístění pokud možno v blízkém okolí dětského hřiště). 
Informace o bývalém pivovaru, železném mostu a elektrárně, upozornění na Nelaho-
zeves a Veltrusy. Vyprávění o převoznictví a loďařích v minulosti, včetně starých fo-
tografií, současný čilý ruch na vltavské hladině. Vltavské tůně, jejich obyvatelé (žáby, 
mloci), upozornění na chráněnou lokalitu (bahník páchnoucí a roháč velký).  
Kamínek druhý – Staré Ouholice (umístění u restaurace U hasiče). Informace o histo-
rii vsi, o bývalých šífařích. Památník obětem obou světových válek. Stará sušárna 
chmele. Nová zástavba rodinných domů. Tůně, s nimi spojená práce Rybářského 
spolku Vepřecké vydry. Vodní ptactvo, typické stromy (topoly, vrby). Kamínek třetí – 
Nové Ouholice (umístění tabule na parkovišti u vchodu na nádraží). Stará vrba. Od-
bočka na vyhlídku nad vsí – Dvořákova stezka, výhled na Mělník, Bezděz, Říp, 
Vltavu. Odsud lze jít po červené turistické značce do Nelahozevsi, po zelené do Sa-
zené či Velvar. Informace o železničním koridoru. Zeleň v zahradách (ionizace vzdu-
chu – každou zeleň je třeba chránit). Koryto Bakovského potoka, vyhlídky směrem 
Nová Ves. Volba další trasy buď Vepřek nebo Nová Ves.  
Kamínek čtvrtý – Vepřek (umístění před zvonicí na kostelním návrší nebo u autobu-
sové zastávky před farou). Vepřkem probíhá cyklotrasa. Důraz na historicky cenné 
stavby – dvě národní kulturní památky (kostel s rekonstruovanými varhanami a 
skvělou akustikou a zvonice se dvěma zvony), fara, pivovar a vodní mlýn, velké sel-
ské grunty. Upozornění na vzácné archeologické nálezy. Soutok Bakovského potoka 
s Vltavou.  
Kamínek pátý – Nová Ves (umístění na parkovišti před obecním úřadem nebo na 
novoveské návsi). Správní a kulturní centrum celé obce. Historický půdorys návsi se 
zvoničkou, umístění starých kreseb a fotografií. Škarechov s pravěkým osídlením. 
Myslivost – posedy, zvěř. Na Homolce jedna z posledních tankových bitev II. světové 
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války. Odkaz na Sazenou a zbytky opevnění. Blízkost Řípu, mělnického soutoku. 
Významná silniční křižovatka – historie výstavby dálnice. Fotovoltaická elektrárna. 
Informační tabule by měly být jednoduché, jejich výroba nenáročná. Jejich obsah 
záleží na nás všech – každý může přispět se svou troškou do mlýna – určitě každého 
napadne ještě další zajímavost, se kterou bychom se mohli našim návštěvníkům 
pochlubit. Chceme na nich také hlásat náš návrat k tradicím českého venkova – vra-
cet se k adventu, posvícení, masopustu. Podtrhnout kulturní a historické zázemí, ze 
kterého vychází také náš současný život. Chceme se zkrátka pochlubit, na jak krás-
ném kousku české země žijeme.     
 
Rekonstrukce mate řské školy Nová Ves 
Další informace z Novoveského zpravodaje 8/2008 je pro dění v naší obci také důle-
žitá a je zde třeba pro informaci uvést:  
Na základě častých dotazů občanů na projekty, které v naší obci probíhají nebo nás 
čekají, vás chceme ve zpravodaji podrobně seznamovat vždy s aktuálním projektem. 
Rádi bychom předložili podrobné informace, abyste si sami mohli udělat úsudek 
o náročnosti a nákladnosti různých staveb, rekonstrukcí, investičních oprav, výstavby 
inženýrských sítí atd. Zároveň tím chceme předejít spekulacím a eventuální ne-
jednotnosti v názorech občanů.  
Rádi kolem sebe vidíme, jak k radosti nás všech okolo přibývá novorozených 
občánků. Tento přibývající trend předpokládáme také v blízké budoucnosti. Proto se 
obecní zastupitelstvo tak usilovně věnuje možnostem rozšíření kapacity naší mateř-
ské školy, která se v několika posledních měsících potýká s velmi tvrdými hygienic-
kými předpisy. Na jejich základě bylo nutné zrekonstruovat kuchyň a posléze přista-
vět část budovy. Rekonstrukce kuchyně začala ihned od začátku prázdnin a do jejich 
konce musela být hotová (včetně postavebního úklidu) tak, aby se děti na začátku 
školního roku měly kam vrátit. V kuchyni se posunuly příčky, zvětšilo a rozdělilo se 
výdejové okno, provedly se nové rozvody vody a elektřiny, vyměnily keramické ob-
klady a dlažby a vyměnila se okna. Součástí rekonstrukce kuchyně byla výměna je-
jího nevyhovujícího vybavení. Šlo především o pulty, skříňky, sporák, mycí část a 
další. Rozpočet na celou tuto akci je 420.000 Kč s tím, že obec požádala Krajský 
úřad o dotaci, která byla ve výši 134.000 Kč přiznána. Zároveň byly použity peníze, 
které se nám podařilo získat sponzorskou akcí letos v květnu. Díky maratonskému 
běžci Pepovi Burianovi, našim kulturním patronům a hlavně díky peněžním darům 
našich sponzorů můžeme pro tuto rekonstrukci použít částku ve výši čtvrt milionu 
korun.  
Přístavba je ta složitější a nákladnější část, která nás čeká. Momentálně se nachá-
zíme ve stádiu přípravy dokumentace a následuje územně-stavební řízení. Technicky 
půjde o zvětšení vnitřního prostoru školky, tak aby vyhovoval poměru 4 m² na jedno 
dítě. Zároveň se vymění zbývající okna a rozvod topení, elektro a vodoinstalaci je 
třeba též nahradit.  Zvažujeme  také  zateplení  pláště   budovy  z  důvodu  úspory 
energie na vytápění. Rozpočet na tuto akci se odhaduje na 2,5 mil. Kč, s tím, že se 
opět pokusíme získat některý z dotačních titulů. 
Nejzazší termín dokončení stavby je konec srpna 2009 a samozřejmě vše bude pro-
bíhat za provozu. Během školního roku bude probíhat realizace přístavby a 
s propojením nového a starého prostoru se počítá o příštích prázdninách. Jak sami 
vidíte, jedná se o náročnou akci, která si vyžádá nemalé investiční náklady. Důležitá 
bude také organizace pracovních postupů, tak aby byl co nejméně narušen běžný 
provoz školky.  

Miroslav Červenka, předseda stavební komise  
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Omezení vyplývající ze zákona o ochran ě osobních údaj ů 
Na základě množících se dotazů občanů reagoval obecní úřad ještě jednou na ome-
zení, vyplývající z tohoto zákona ve svém srpnovém zpravodaji:  
Na četné dotazy občanů musíme ještě jednou zopakovat jak je to se zveřejňováním 
jmen ve společenské rubrice našeho zpravodaje a zároveň také s prací Sboru pro 
občanské záležitosti, jehož činnost je v současné době nesmírně omezena. Jak víte, 
od června jsme ve zpravodaji přestali zveřejňovat jména našich jubilantů. Děje se tak 
po příkladu okolních obcí a měst, kde k tomu přistoupili daleko dříve než my. Od le-
tošního 1. ledna má platnost zákon č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů, 
podle kterého můžeme údaje ve společenské rubrice zveřejňovat pouze na základě 
písemného souhlasu těch, koho se to osobně týká.  
Pokud budete chtít vy sami nebo vaši blízcí ve společenské rubrice údaje o jubileu 
našich spoluobčanů, blahopřání k narození nového občánka či kondolenci zveřejnit, 
musí s tím souhlasit jubilant, rodiče narozeného dítěte či pozůstalí, a tento svůj sou-
hlas vyjádřit svým podpisem na formuláři, který je připraven na obecním úřadě. 
Všechno toto, tedy nutnost písemného potvrzení, se týká rovněž práce našeho Sboru 
pro občanské záležitosti, který také nemůže s gratulacemi navštěvovat jubilanty, po-
kud mu k tomu oni sami nedají písemný souhlas.  
Je to všechno tak nějak smutné. Věřte, že je nám opravdu líto, že se obyčejná lidská 
účast na radostech i strastech našeho života stala cílem úřednické byrokracie a tento 
zákon, jakkoli míněný jako pomoc, se obrátil v tomto případě právě proti občanům. 
Jak rádi bychom například popřáli jedné nově narozené holčičce, blahopřáli konkrét-
nímu sousedovi, který zde žije celý svůj život a završuje kulaté jubileum, vyjádřili 
soustrast rodině, která přišla o někoho blízkého... Bohužel. Paní Spravedlnost je 
opravdu slepá paní – padni komu padni! 
 
Novoveská paleta  
Soutěž Novoveská paleta se v srpnu začala plnit veselými 
obrázky z prázdnin. Děti kreslily své prázdninové zážitky a při-
pravovalo se hlasování: buď osobně na úřadě nebo na webu 
obce po ukončení soutěže. Další možností bylo telefonické 
nebo písemné hlasování v kanceláři obecního úřadu a 
obrázky byly zavěšeny na webové stránky. V srpnu obecní 
úřad vyhlásil ceny této historicky první soutěže Novoveské 
palety, které do ní věnoval. Byly to poukázky na nákup hraček 
podle vlastního výběru v kterékoli prodejně Tesco. Zvolili jsme 
raději formu poukázek, přesvědčeni, že si každá holčička či 
kluk lépe vyberou sami, co by se jim jako odměna líbilo. Ceny 
byly tyto:  1. místo – poukázka na 500 Kč, 2. místo – poukázka 
na 300 Kč, 3. místo – poukázka na 100 Kč. 

 
VERO - taneční skupina z Velvar  
V srpnu 2008 jsem požádala Pavlínu Kratochvílovou, aby občany prostřednictvím 
našeho zpravodaje seznámila s taneční skupinou děvčat, kterou vede a kterou jsme 
mohli vidět v naší obci. Zde je její informace:  
Žijeme v naší obci s báječnými lidmi. Všichni považujeme za samozřejmost, že se 
účastní všeho dění v obci, že přiloží ruku k dílu přesně tam, kde je třeba. Všichni 
známe Pavlínu Kratochvílovou, na kterou to platí zejména. Navíc je to člověk, který 
má svou práci jako obrovského koníčka. Jen díky tomu, že jsou prázdniny a Pavlíně 
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se po jejích tanečnících stýská, podařilo se nám vymámit z ní pěkné povídání o dět-
ském souboru tance, který všichni dobře známe, protože nechybí na žádné z našich 
akcí – tančili na jarmarku, na Dětských dnech, uvítáme je na posvícení. Jací tedy 
jsou? Dejme slovo Pavlíně: 
Takže pěkně od začátku. V základní umělecké škole ve Velvarech učíme dvě: má 
kolegyně Marcela Odvodyová a já (pozn.: obě jsou skvělými choreografkami!). Učíme 
něco kolem 130 žáků, kteří jsou rozděleni do jednotlivých skupin podle věku a také 
pokud je to trochu možné podle výkonnosti. Se všemi nacvičujeme minimálně tři vy-
stoupení za rok, která pak předvedeme na vánočním,  jarním či závěrečném kon-
certu, jako ukázku naší práce pro rodiče v koncertním sále naší školy. Kromě toho 
děti vystupují na různých akcích, jako jsou předtančení na plesech, maškarních bá-
lech, v akcích pro Kapku naděje, Slavnostech na řece a dalších, třeba také v Nové 
Vsi. S vybranými skupinami vyrážíme každý rok na zkušenou za hranice našeho 
okresu. Pro děti je to obrovská zkušenost, která přináší velké zážitky a také motivaci 
a chuť do další práce. Soutěž probíhá vždy ve třech stupních: regionální kolo pro 
Prahu a střední Čechy, po ní Mistrovství Čech a vrcholem je Mistrovství České re-
publiky. Toto vše se děje pod hlavičkou CDO (Czech dance organization), která ještě 
do loňského roku pracovala pod názvem ČMTO (Českomoravská taneční organi-
zace). Tak to je jedna větev soutěží. My většinou absolvujeme ještě jednu soutěž - 
Svazu učitelů tance, kterou vede Jindřich Hes - bratr Richarda Hese, ten mimocho-
dem často zasedá v porotě. (A my ho známe také jako režiséra a choreografa Malé 
mořské víly z Křižíkovy fontány). 
Naše vybrané skupiny každý rok zkouší své štěstí, které se na nás také nejednou 
usmálo. Téměř vždy postoupíme z regionu na Čechy a občas i na republikové 
umístění. Nejlepší místo bylo druhé na republice (to první na nás stále čeká), v roce 
2003 s „Čarodějkou z Amesbury“. Byla to práce mé kolegyně. Vystoupení sklidilo 
ohromný úspěch i na jiných místech. Jaká bych to byla matka, kdybych se nepochlu-
bila, že sólo v něm tančila má dcera! Úroveň tance však kosmickou rychlostí stoupá 
a my jsme rádi, že dokážeme držet krok. 
Oficiální název našich soutěžních skupin, který používáme je Vero při ZUŠ Velvary. 
Přičemž VERO znamená VElvarské ROšťandy. A teď konečně něco o těch mých 
beruškách. V Nové Vsi vystupovala má výběrová skupinka, kterou tvoří  12 dívek, 
které spolu tančí tři roky. Většina se sešla ještě před tím rok v přípravce, kde jako 
pětileté téměř rozplakaly své maminky na závěrečném koncertu, když tančily „Prin-
cové jsou na draka“, a tak jsme začaly pořádně trénovat a vloni vyrazily na zkušenou 
na svou první soutěž. Bylo to vystoupení s deštníčky „Co se děje, venku leje?“ (u nás 
ho předvedly vloni na Dětském dnu). Obsadily v Praze 2. místo a postoupily na 
Mistrovství Čech, kde skončily na sedmém místě, což byl napoprvé obrovský úspěch. 
Letos jsme natrénovaly skladbu „Kočičí jazz“ a jely jsme se s ní nejdříve předvést na 
Lomnické hudební jaro (mezinárodní přehlídka hudby a tance). Není to soutěž a ne-
vyhrávají se zde medaile ani diplomy. Avšak z nejlepších vystoupení je připraven 
program na Galakoncert, který se koná v divadle pro širokou veřejnost. Holky byly 
šťastné jako blechy, když byly vybrány, a to dokonce v konkurenci mezi daleko star-
šími dětmi i tanečníky z Polska. Staly se miláčkem publika a vysloužily si za to ještě 
cenu diváka a obrovský dort. Pak s tímto vystoupením vyjely na soutěž, kde byly 
druhé a tím hned získaly nominaci na Mistrovství republiky. Mezi 15 skupinami se 
probojovaly až do finále a skončily na 7. místě v ČR - opět o kousek lépe!  
Kočičí jazz dívky ukázaly i na letošním Dětském dnu. Pak ještě tančily „Hastrmana“ 
(tak trochu rychlokvaška nacvičená za tři týdny) a „Pátou“. Tu jsme připravily pro 
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legraci a zařadily brášku jedné tanečnice, ten u nás začal tančit v přípravce a myslím, 
že to sklidilo největší úspěch. 
V červnu si holky ještě zatančily na Bezva dni a Slavnostech na řece. Samozřejmě, 
že přijedeme na posvícení. Počítáme s takovým pásmem o lidových řemeslech na 
lidové tance, nechte se překvapit.  
Toto vše by se nikdy nemohlo konat, kdyby naše škola neměla v čele ředitele Jindři-
cha Tichého. Prvořadá je jeho finanční podpora, neboť všechny členské příspěvky, 
startovní poplatky (a že nejsou malé, na jedno dítě a jedno vystoupení je to 100 Kč) a 
veškerou dopravu hradí on sám! Samozřejmá je morální podpora - protože nás téměř 
vždy na všechny akce doprovází (a ty jsou většinou o víkendech, a to od rána do 
noci). Zeptejte se někde nějakého pana ředitele, jestli také tak tráví svůj volný čas! 
Tak ale to už je opravdu vše - snad jsme se vám trochu představili.  
Poděkovala jsem Pavlíně za milou informaci a po dohodě s ní byly na našem webu 
uvedené informace zavěšeny včetně fotografií, aby se s nimi mohla seznámit také 
širší veřejnost.  
 
Rocková kapela SPUPS  
V srpnu 2008 jsem také požádala o rozhovor frontmena novoveské skupiny SPUPS. 
Rozhovor, který vyšel v srpnovém zpravodaji uvádím:  
Poslední den letošního května se U Sokola v Nové Vsi konal 1. rockový HEMMER 
FEST. Zkusme být tolerantní a ponechat stranou ten větší hluk, který sebou rock 
nese... Faktem je, že jsme v něm měli jako obec svého zástupce: novoveskou for-
maci SPUPS, která se řadí ke classic hard rocku. Požádala jsem frontmena této ka-
pely Romana Pánka o pár informací o této vlastně naší kapele. 
Kdy, kde a jak vlastně kapela SPUPS vznikla? 
Rocková kapela SPUPS vznikla v létě 02 v Nové Vsi. Zakládající členové byli Zdeněk 
Valový (bicí), místní to rodák, Radek Červenka (kytara) z Nelahozevsi a já (basa a 
zpěv). Protože jsme měli už nějaké zkušenosti z jiných kapel, kde jsme porůznu pů-
sobili, nebyl až tak velký problém dát dohromady za pár měsíců program k vystupo-
vání. Kromě toho jsme stačili ještě přijmout kytaristu Jardu Krause z Kralup, a v této 
sestavě se natočilo v Mělnickém studiu Strunka první demo s názvem Představa, ze 
které je opravdu cítit začínající formování a sedající stylizace. 
A co následovalo dál?  
Začalo se veřejně vystupovat na rockových akcích. V červnu 03 přemlouvám k hraní 
na basu, která se mi mimochodem pletla u zpěvu, ex-kytaristu pražských kapel Row-
dies či Easy Rider Milana Klinderu, který vnesl do kapely zkušenost a um. Začínají se 
vytvářet nové skladby a tím i jiný program, přitom se docela často koncertuje kde se 
dá. V zimě 04 střídá kytaristu Jardu Krause rodák z nedalekého Postřižína Milan 
Šimkovský. Natáčíme (opět na Mělníku) druhé demo s názvem Pantomima, které je 
znatelně vyzrálejší než to předcházející. Vystupujeme na motorkářských srazech, 
rock-festech, v rock-klubech (pražský Kain, Vagón i Lucerna Music Bar), prostě tam 
kde nás chtěli či kam jsme se natlačili. V lednu 06 po krátké pauze usedá za bicí ná-
stroje zapůjčený bubeník Richard Mastej z Prahy. Mění se program, začínají se hrát 
nové věci a v hostivařském studiu Zděnka Šekýře vzniká zatím poslední demo 
Promo 06, které je zas o něco zralejší než dema předešlá. Pokračujeme v celkem 
intenzivním hraní, hlavně tedy po pražských RC-Klubech a zúčastňujeme  se soutěže 
ROCKOVRAT,  kde se v docela slušné konkurenci umisťujeme na druhém místě a 
získáváme finanční cenu. Tu jsme použili na zaplacení klipu, který jsme natáčeli na 
hudebním kanále TV Óčko pod taktovkou Jiřího Vondráčka. Klip se na TV Óčku vy-
sílá v pořadu Hydepark a Výtah. Na jaře 07 měníme půjčenýho bubeníka za stálého 
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člena Patrika Jirchovského z Brandýsa nad Labem, začátkem roku 08 si pohraje 
s naší písničkou Proměny času šikovný hráč na klávesové nástroje Zdeněk Tvrdík. 
Tato verze se nám tak zalíbila, že jsme nechali Zdeňka vymyslet nějaká intra a poté 
se domluvili i na členství v kapele. Současná sestava SPUPS: Radek Červenka (ky-
tary), Milan Šimkovský (kytary), Milan Klindera (basa), Patrik Jirchovský (bicí), Zde-
něk Tvrdík (klávesy) a já (zpěv). Máme taky textaře, který to s námi táhne od za-
čátku. Jmenuje se Jindřich Kohm a je hodně šikovný. V době rozhovoru máme před 
sebou tři koncerty: RC-Kain, Fest-Postřižín a na Vysočině u Třebíče rockzábava. Září 
až listopad bychom rádi věnovali skládání písniček a novému programu, proto budou 
v tuto dobu koncerty hodně omezeny. V prosinci chystáme vánoční koncert v RC-
Kain. 
Abych nezapomněl! Chtěl jsem ještě poděkovat všem co se podíleli na uspořádání 1. 
HEMMER-FESTu (zvlášť Davidovi, protože šel hlavou proti zdi a proti všem a nebál 
se investovat) a těm co to zkušeně bojkotovali, těm patří taky náš dík, protože i ne-
gativní podpora je reklama! 
Romane, díky za rozhovor! 
SPUPS má svůj web – www.spups.cz. A mají na nich také pár ukázek v mp3 a 
dema. Přiznávám, že jsem – než zaznělo prvních pár tónů – trochu očekávala cosi 
šíleně hlasitého, nesrozumitelné útržkovité texty – a ono ne, naopak. Bezvadný, mně 
se ty písničky líbí! Požádala jsem Romana Pánka o možnost zveřejnění textů ve 
zpravodaji, což slíbil. Požádala jsem o  další informace ze života této novoveské ka-
pely, což také slíbil. Takže se máme na co těšit :o)  

Jarka Klímová 
 
Výstava v Roztokách u Prahy  

Výstava s názvem "Proměny středočeského venkova III. 
Kralupsko a Mělnicko" ve Středočeském muzeu v Roz-
tokách u Prahy byla věnována místopisným kresbám 
širšího regionu Kralupska a Mělnicka a lokalitám na 
pravém břehu Vltavy mezi Prahou a Kralupy. V předsta-
veném souboru kreseb a srovnávacích fotografií je za-
chycena také naše obec. Výstava probíhala od 22. 
srpna do 23. listopadu 2008 a dokumentuje ji zde uve-
dený obrázek vepřecké zvonice.  
 

 
Září 2008 

 
Bezplatné dárcovství krve 
Naše zastupitelstvo na svém zasedání 8. září rozhodlo finančně odměnit naše dva 
sousedy – pana Josefa Filipa ze Starých Ouholic a pana Zdeňka Musila z Miřejovic 
jako poděkování za dobrovolné dárcovství krve. Proč všichni potřebujeme dárce 
krve? Krev hraje v současné medicíně nezastupitelnou a stále rostoucí roli. Nelze ji 
uměle vyrobit. Je třeba při těžkých úrazech, řadě operací (zejména plicní, cévní, 
ortopedické, transplantace), léčbě otrav, ale jsou na ni také odkázáni např. lidé léčení 
umělou ledvinou, lidé se zhoubnými nemocemi krve a léky z krve vyrobené jsou ne-
zbytně nutné pro nemocné s poruchami srážlivosti (např. hemofilici), léčbu poruch 
obranyschopnosti, léčbu popálenin a v řadě dalších situací. V průměru dostane 
každý občan za svůj život 4x krevní transfúzi a 12x preparát vyrobený z krve! Proto si 
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všichni velmi vážíme lidí, kteří svoji krev darují dobrovolně a tím nezištně pomáhají 
druhým.  
 
Mimo řádná sch ůze Rybářského spolku Vep řecké vydry, o.s. 
se konala 12. září od 18 hodin v restauraci Bistro v Nové Vsi.  
 
První ro čník posvícení 
Slunné sobotní odpoledne 13. září 2008 začalo přímo stylově. V rámci našich ná-
vratů k tradicím českého venkova se na našem posvícení nejdříve představil 
Folklorní soubor Lučinka z Prahy. Milá muzika doprovázela roztančené sukně krás-
ných krojů děvčat a paní z tohoto souboru. Zatančily nám později ještě jednou a opět 
bylo na co se dívat! Modrobílé puntíkované šatečky nám již známých dívek ze sou-
boru VERO základní umělecké školy ve Velvarech byly dalším roztančeným vystou-
pením. Pak už to šlo ráz na ráz, rychle se střídalo jedno vystoupení za druhým – ne-
zklamaly báječně soustředěné děti z naší mateřské školy, „pouliční“ divadlo Matýsek 
z Nového Boru nám předvedlo s minimem kulis báječnou pohádku, bez dechu jsme 
sledovali bezchybné „řeže a souboje“ bravurní skupiny historického šermu Bakaláři 
z Kralup nad Vltavou a potěšili se velmi příjemným a pohledným výkonem Dívčího 
kvarteta, rovněž z Kralup nad Vltavou.  
Dospělí i dětští diváci obdivovali divoké ptáky – výra, párek mláďat soviček, mluvící 
papoušky a další ptačí drobotinu – to vše k nám přivezl pan Zdeněk Burghauser ze 
Skur. Vedle něj rozbil svůj stan náš kovář „Ital“ Richard Dvořák a zájem o jeho ře-
meslo byl také velký. Mohli jsme si zde koupit pěkné repliky starých mincí. Samo-
zřejmě nesmíme zapomenout na báječnou kapelu Dvořákova Veranda z Ledčic – 
jejich repertoár je neuvěřitelně široký, s povděkem to přijali všichni návštěvníci na-
šeho posvícení. A bez nich by nebylo ani skvělé večerní zábavy s tancem, která ko-
runovala úspěch toho letošního mariánského posvícení!  
Třináct dětí vystavovalo ve zvoničce své obrázky „řemesel a řemeslníků“ (všechny 
byly k vidění také na našem webu). Nejmladší byla dva a půl roku stará Anička 
Pfefrová se svým obrázkem „Autíčko“, její sestra (5,5 roku) Janička Pfefrová na-
kreslila hrnčíře, čtyřletá Verunka Habartová auto, pětiletý David Jedlička kreslil vod-
níka, se svou verzí vodníka se k němu přidala osmiletá Adéla Kopecká, Šárka Poláč-
ková (7,5 roku) nakreslila kováře, Gábina Stašková (9 let) nakreslila květinářství,  
Lukášek Rouss (7 let) nám představil jak vypadá řidič, osmiletý Matěj Vlasák nakreslil 
pěkného pekaře, a nejstarších tam bylo více – desetiletých: Dominika Pánková na-
kreslila poštu a vyhrála třetí místo, Zuzka Petříčková kreslila také kováře a vyhrála 
místo druhé a Péťa Podrápská nakreslila kuchařku a vyhrála první místo této krásné 
soutěže. Ještě nesmím zapomenout na Lucii Kovaříkovou (10 let) s pěkným obráz-
kem kuchařky.  
Dětem především patřilo naše posvícení – také si ho patřičně užívaly. Před trampolí-
nou a další dětskou atrakcí s míčky byla neustále fronta, vodníci v loďce na rybníce 
se nestačili otáčet, barevná lízátka, bonbony, pendreky všech chutí a vůní lepily 
prsty. A všem moc chutnalo posvícenské pečivo, které zdarma v úctyhodném množ-
ství napekly členky Klubu seniorů a také ostatní děvčata z našich vsí. Byly ho plné 
dva dlouhatánské stoly a přesto bylo za pár desítek minut pryč! Zvláště přítomní pá-
nové se po našich cukrářkách pilně poptávali a nadšeně chválili („Vyřiďte, že je to 
hooodně dobré!“). O posvícenské pečivo se zasloužily skvělé kuchařky a cukrářky 
paní Šindelářová, Alena Tylová, paní Koulová, Anna Svádová, Dáša Klodová, Lída 
Čapková, paní Kratinová, Božena Nová, Jindřiška Fialová, Jana Moravcová a moje 
maličkost.   
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O další hodně voňavé a skvělé občerstvení se postarali naši rybáři – členové Rybář-
ského spolku Vepřecké vydry (jmenovitě pak Luděk Kolář, Petr Kešek, Marcel Ně-
meček a Josef Čmerda), kteří opékali prasátka – a vůně z jejich stánku byla opravdu 
magická a přitahovala hodně dlouhé fronty chtivých návštěvníků! Zdeňkovi Pokor-
nému patřil dík za zajištění vodnické loďky a skvěle veslujícím neúnavným vodníkům 
také za všechny ty nadšené dětské zákazníky! Díky patřily také Radku Petrovi a Janu 
Jermářovi s jejich pomocníky za zajištění občerstvení, kterým byla hašena neustálá 
žízeň všech – malých i velkých – a před jejichž stánkem byla ta druhá dlouhá fronta! 
A že k jejich obětavé práci bylo občas třeba svaté trpělivosti! Ráda bych také jmeno-
vala Petra Petráše a Igora Zelkovského – pracovníky obecního úřadu, kteří přiložili 
pracovité ruce k dílu všude tam, kde bylo třeba a kde to zrovna nejvíce spěchalo. 
Poděkování nás všech patřilo samozřejmě dalším desítkám pracovitých a obětavých 
lidí, bez kterých bychom toto vydařené posvícení nikdy nemohli tak báječně prožívat. 
Všem těm, kdo stavěli stany, nosili stoly, židle, zdobili, převlékali se do dobových 
kostýmů, na místě organizovali a měnili a neúnavně a dlouhé týdny předem připravo-
vali jeden každý z těch príma okamžiků, které jsme na našem posvícení zažili. Viděli 
jsme jejich práci na každém kroku – od krásných rozcestníků, přes vyvěšené pro-
gramy, skvělou organizaci v přípravě tolik potřebného zázemí pro všechny vystupu-
jící (a že jich nebylo málo).  Naše poděkování za organizaci patřilo především 
Pavlíně Kratochvílové (v krásných modrých šatech) a Pavle Majerové z kulturní ko-
mise. 
Je třeba poznamenat, že našimi hosty byli lidé zblízka, ale také zdaleka. Z našeho 
webu se o něm dozvěděli například rodáci z Vepřku, kteří přijeli až z Děčína. Mezi 
hosty našeho posvícení byla také zpěvačka Zlata Kinská, která přijela rovnou 
s televizním štábem TV PUBLIC a s naším patronem Ivanem Hladíkem. Po celou 
dobu posvícení se neustále natáčelo a zpovídalo. Byli jsme rádi, že jsme Zlatě Kin-
ské a Ivanovi Hladíkovi mohli alespoň trochu oplatit jejich báječné vystoupení na 
májové besídce naší mateřinky. A při návštěvě Zlatky  na  poutní  mši  ve  vepřeckém  
kostele  jsem  hned „kula železo, dokud bylo žhavé“ a vysvětlovala jí, že široko da-
leko nejlepší akustika našeho kostela by určitě velmi slušela jejímu operně škole-
nému hlasu. Doufám, že v některém koncertě v našem kostele uslyšíme také ji. 
V neposlední řadě nesmím zapomenout na slavnostní poutní mši, která se konala 
také v sobotu 13. září. Před mší se opět od velikonoc poprvé majestátně rozezněly 
zvony vepřecké zvonice. Rukou našeho velkého příznivce pana Vladimíra Molíka se 
jeden zvon po druhém rozhoupaly a předvedly nám opět koncert, nad kterým se tajil 
dech nám i našim hostům. Jejich slavnostní hlas se nesl do kraje a všem zvěstoval, 
že celá naše obec slaví mariánské posvícení! Slavnostní poutní mši v krásně vyzdo-
beném vepřeckém kostele sloužil nový farní vikář pan Mgr. Marek Petrigal, kterého 
u nás jménem všech přivítala osobně paní starostka. Mgr. Petrigal nastoupil do 
kralupské farnosti v červenci letošního roku, předtím působil ve farnosti Zlonice.  
Naši zprávu o slavné obnově mariánského posvícení po dlouhých desetiletích do-
plním citátem z článku, který o něm byl zveřejněn na společenském webu peprnet.cz:  
Zvláště pro nás - Pražáky, kteří jsme akci navštívili, to byl den nadmíru jiný než praž-
ské víkendy. Nic naplat - lidé z Nové Vsi a okolí ukázali, že pokud je dobrá vůle, jde 
všechno a stojí to za to. A protože v tradici se bude pokračovat i napřesrok, určitě se 
na posvícení zase podívám. Kde jinde už by mělo být člověku lépe, než zase mezi 
milými a veselými lidmi. A vám všem tento kraj rozhodně doporučuji třeba k výletu. 
Spousta historicky zajímavých nebo jen prostě krásných míst přímo vybízí k příjemně 
strávenému dni. 
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Setkání Klubu senior ů  
se konalo 24. září odpoledne v sále obecního úřadu. Seniory potěšil velký zájem 
o jejich účast na přípravě posvícení a seznámili se s internetem, hlavně pak 
s internetovými stránkami naší obce. Prohlédli jsme si opravdu všechny fotografie a 
řekli jsme si, že si to zase za čas zopakujeme, protože těch nových věcí bude jistě 
přibývat.  
 
Mateřská škola a její rekonstrukce 
K rekonstrukci v naší mateřské škole se v Novoveském zpravodaji 9/2008 vyjádřily 
tyto dva příspěvky, které se uvádím: 
Rekonstrukce kuchyně začala hned první den prázdnin. V kuchyni se posunuly 
příčky, zvětšilo výdajové okno, provedly se nové rozvody vody, elektřiny, plynu a ka-
nalizace, vyměnily se obklady, položila dlažba, vyměnilo okno. Součástí rekonstrukce 
byla výměna nevyhovujícího vybavení. Zakoupily se nové sporáky, lednice, myčky, 
vyrobily pracovní stoly. Během rekonstrukce se na doporučení p. ing. architekta Ska-
ličky přesunul kotel do plánované loupárny brambor a loupárna se udělala v bývalé 
kotelně. Touto výměnou jsme sice nabrali zpoždění, ale bylo to ku prospěchu věci. 
Loupárna je větší, a zbyl i prostor pro administrativní práce kuchařky. Začaly se řešit 
rozvody topení, vody a elektřiny pro budoucí přístavbu tak, aby se již nemuselo za-
sahovat do všech zrekonstruovaných částí. Na závěr byly osazeny nové dveře, pro-
vedly se nátěry zárubní, soklů malby všech místností. Byly osazeny nové digestoře a 
zlepšeno odsávání kuchyně podle hygienických předpisů. Jídelna dětí byla vymalo-
vána veselými barvami tak, aby jim chutnalo.  
S velkým pracovním nasazením museli nastoupit všichni zaměstnanci MŠ na úklid 
v polovině srpna, kdy rekonstrukce ještě  probíhala. Všichni zaměstnanci pracovali 
nad rámec svých pracovních povinností, často za přispění členů rodiny, za což jim 
vyslovuji velké poděkování. Touto cestou také děkuji ženám z Nové Vsi, které přišly 
pomoci. Děkuji Jarušce Faixové, Radce Faixové, Haně Karhanové za pomoc při 
úklidu, paní Daně Hartmannové za ušití záclony a drobné opravy oblečků. A na úplný 
konec za všechny děti nynější i budoucí děkuji Obci Nová Ves za to, že sehnala a 
uvolnila na rekonstrukci finanční prostředky, a ta se tak mohla realizovat.  
Marta Kučírková, ředitelka mateřské školy 
Při kontrolách Okresní hygienické stanice Mělník bylo zjištěno, že kuchyň v naší 
mateřské škole neodpovídá současným hygienickým požadavkům. To byl důvod, 
proč byla v tak krátké době pouze během letních prázdnin provedena rekonstrukce 
kuchyně a oprava jídelny v naší mateřské škole. Práce byly provedeny po konzulta-
cích s projektantem p. arch. Skaličkou a pracovnicí OHS Mělník pí Stehlíkovou. Na 
rekonstrukci se podíleli řemeslníci z naší obce a blízkého okolí, kteří prováděli násle-
dující práce: zednické p. Antonín Petříček, voda a topení p. Marcel Němeček, elektro 
práce p. Antonín Salač z Ledčic, vzduchotechnika a instalace zařízení p. ing. Kučírek 
z Kralup nad Vltavou. Po stránce organizační a kooperace prací celou akci zajišťoval 
p. Salač. Po těchto úpravách dostala kuchyň zcela nový moderní vzhled, odpovídající 
všem současným požadavkům. Náklady rekonstrukce jsou hrazeny z dotace Středo-
českého krajského úřadu a z rozpočtu obce. Chtěla bych jménem nás všech velmi 
ocenit práci všech, kdo se stavebních úprav účastnili a také těch, kdo provedli úklid 
po jejich skončení.  

Jana Uhrová, starostka obce  
 
 

Říjen 2008 
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Mobilní svoz nebezpe čných odpad ů 
proběhl v sobotu 4. října v průběhu celého dne ve všech částech naší obce na těchto 
sběrných stanovištích: Nová Ves u pošty 9,40 – 10,10 hod., Nové Ouholice u restau-
race Na Zastávce 11,50 – 12,05 hod., Vepřek u zastávky autobusu u fary 12,20 - 
12,35 hod., Staré Ouholice u restaurace U Hasiče 12,50 - 13,05 hod., Miřejovice 
u dětského hřiště 13,15 – 13,30 hod. Pro zajímavost zde uvádím druhy odpadu, které 
se mohly odevzdávat: znečištěné kovové nebo plastové nádoby, rozpouštědla, kyse-
liny, louhy, fotochemikálie, pesticidy, zářivky a výbojky (nerozbité), oleje a tuky, 
barvy, lepidla, pryskyřice, detergenty - odmašťovací prostředky, zbytky léčiv, galva-
nické a suché články, vyřazené chladicí agregáty, televizory a jiná vyřazená 
elektrozařízení, pneumatiky, olověné baterie. 
Tento mobilní svoz, organizovaný našim obecním úřadem, však přinesl některé zá-
porné otázky, ke kterým se v říjnovém zpravodaji vyjádřila starostka obce takto:  
Vážení spoluobčané, velmi nerada vám oznamuji, že neukázněnost některých našich 
občanů, kterou projevili při odvozu nebezpečného odpadu 4. října, má finanční dopad 
na ostatní spoluobčany. Na sběrných místech byly umístěny nevhodné věci, vznikl na 
nich velký nepořádek. To vše musel obecní úřad na náklady nás všech nechat od-
stranit. Při odevzdávání věcí má být přítomen ten, kdo nebezpečný odpad předává a 
předat ho osobně pracovníkům sběrných surovin. Děkuji všem, kdo se zachovali 
slušně a správně a nenechali po sobě nepořádek.  
 
Volby do zastupitelstva St ředočeského kraje  
Ve dnech 17. a 18. října 2008 se v České republice uskutečnily volby do krajských 
zastupitelstev a jedné třetiny Senátu Parlamentu ČR. V naší obci se volební místnosti 
otevřely pro volby do krajského zastupitelstva Středočeského kraje. Krajská zastupi-
telstva jsou volena jednou za čtyři roky a představují volený samosprávný orgán. 
Z členů krajských zastupitelstev jsou následně voleni členové krajských rad - výkon-
ných orgánů samosprávy - a krajští hejtmani. V minulých krajských volbách byla vo-
lební účast kolem 30% voličů. Senátní volby se konají jednou za dva roky a dochází 
při nich k obměně třetiny mandátů. V roce 2008 v naší obci do Senátu nevolíme. 
Volby do zastupitelstva Středočeského kraje se konaly v pátek 17. října od 14 do 22 
hodin a v sobotu 18. října od 8 do 14 hodin v těchto volebních místnostech naší obce 
(podle tří volebních okrsků):  okrsek č. 1 - Nová Ves: sál obecního úřadu, Nová Ves 
čp. 154; okrsek č. 2 - Nové Ouholice, Vepřek: zdravotní středisko, Nové Ouholice čp. 
43; okrsek č. 3 - Staré Ouholice, Miřejovice: restaurace U Hasiče, Staré Ouholice čp. 
57. 
Týden volbami byly obecním úřadem voličům doručeny hlasovací lístky; s tím, že 
v případě ztráty či poškození obdrží novou sadu lístků a obálku přímo ve volební 
místnosti. Ve volební místnosti bylo po té co prokázal svou totožnost a státní 
občanství ČR občanským průkazem nebo cestovním pasem voliči umožněno 
hlasování. Za zástěnou ve volební místnosti volič vložil do obálky jeden lístek 
s politickou stranou, hnutím či koalicí, který se rozhodl volit a obálku s lístkem vhodil 
do volební schránky. Měl možnost preferenčních hlasů: zakroužkovat nejvýše čtyři 
kandidáty uvedené na jednom vybraném hlasovacím lístku.  
V případě závažných (zdravotních) důvodů mohl volič požádat obecní úřad nebo 
okrskovou volební komisi o hlasování mimo volební místnost, k voliči pak byli vysláni 
dva členové volební komise s přenosnou hlasovací schránkou.  
Výsledky hlasování v naší obci: 
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Ve třech volebních okrscích je ve volebním seznamu zapsáno  768 voličů, voleb se 
zúčastnilo 319 voličů, volební účast u nás tedy byla 41,45 % (volební okrsek č. 1 
42%, č. 2 35%, č. 3 45%). Platných hlasů bylo 318, jeden hlas neplatný. Jak jsme 
u nás hlasovali:  
 
 
 

poř. název strany  
počet 
hlasů 
celkem 

% 
volební 
okr. 1 

volební 
okr. 2 

volební 
okr. 3 

1. ČSSD  99 31,13 47 33 19 
2. ODS  89 27,98 38 30 21 
3. KSČM  73 22,95 36 31 6 
4. Nezávislí 

starostové pro 
kraj  

19 5,97 11 4 13 

5. Dělnická strana 
– zrušení 
poplatků ve 
zdrav. 

10 3,14 6 2 2 

6.+7. Koalice pro 
Středoč. kraj  

8 2,51 2 5 1 

6.+7. Volte Pravý 
Blok  

8 2,51 5 - 3 

8. Strana 
zelených  

6 1,88 2 - 4 

9. Středočeši  3 0,94 1 1 1 
10. Strana 

zdravého 
rozumu  

2 0,62 2 - - 

11. Strana 
důstojného 
života  

1 0,31 - - 1 

 (za ostatní 
strany u nás 
hlasováno 
nebylo) 

     

 
Výsledky voleb ve Středočeském kraji, 
kde se volilo 65 členů krajského zastupitelstva: 
1. ČSSD    35,16 %  26 mandátů 
2. ODS    32,81 % 25 mandátů 
3. KSČM   13,75 % 10 mandátů 
4. Nezávislí starostové 5,73 %        4 mandáty 
 
Výsledky sout ěže Novoveská paleta 
o nejkrásnější obrázek z prázdnin byly vyhlášeny v Novoveském zpravodaji 10/2008:  
První místo získal  počtem 74 hlasů devítiletý Stáňa Kloda z Nových Ouholic a získal 
dárkovou poukázku ve výši 500 Kč. Druhé místo získala počtem 59 hlasů Tereza 
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Veselá z Nové Vsi  (7 let) a získala dárkovou poukázku ve výši 300 Kč. Třetí místo 
získal (49 hlasů) H. Hyndruk z Miřejovic (8 let)  a získal dárkovou poukázku ve výši 
100 Kč. 
Hlasování se na našich webových stránkách a na obecním úřadě zúčastnilo celkem 
232 hlasujících (na obecním úřadě hlasovali tři, na webových stránkách 229). 
Pořadí dalších umístěných obrázků: 
4. místo Veronika Milotová, MŠ Nová Ves, 5 let, 20 hlasů 
5. místo Dáša Klodová, Nové Ouholice, 10 let, 18 hlasů  
6. místo Filip Kašák, MŠ Nová Ves, 5 let, 3 hlasy  
6. místo Petra Podrápská, Nová Ves, 11 let, 3 hlasy  
6. místo H. Hyndruk, Miřejovice, 8 let, 3 hlasy  
7. místo Kateřina Kosinová, Nová Ves, 4 roky, 1 hlas  
7. místo Růženka Točíková, MŠ Nová Ves, 4 roky, 1 hlas  
7. místo opět Kačenka Kosinová, Nová Ves, 1 hlas  
Ceny byly předány v listopadu 2008.  
 
Setkání Klubu senior ů 
se konalo ve středu 22. října opět v sále obecního úřadu v Nové Vsi. Jindřiška Fia-
lová přivedla učitelku práce s pedigem, tak jak slíbila na prvním setkání seniorů 
v Nových Ouholicích. Hlavně naše seniorky jsou velmi šikovné, dlouho jim to netrvalo 
a pod jejich rukama se rodily překrásné věci z pedigu.  
 
Výroční sch ůze Rybá řského spolku Vep řecké vydry 
se konala v pátek 31. října od 19 hodin v restauraci Bistro v Nové Vsi. Na programu 
měli naši rybáři zprávu o hospodaření spolku, volbu nových orgánů, stanovení výše 
příspěvků v roce 2009, přijetí nových členů a další věci. Novým předsedou byl zvolen 
Luděk Kolář, jednatelem Michal Karadi a pokladníkem Ivan Pšenička. Nová revizní 
komise: předseda Milan Jedlička, členové Petr Kešek a Zdeněk Pokorný. Byl stano-
ven členský příspěvek na rok 2009, projednána organizace Rybářské veselice 
22. listopadu a brigády na příští období.  
 
Dvě výzvy pro mladé rodi če 
z říjnového Novoveského zpravodaje:  
Starostka obce spolu se Sborem pro občanské záležitosti našeho obecního úřadu se 
obrací na všechny šťastné rodiče našich nových malých spoluobčánků: Přihlaste se, 
prosím, na obecním úřadě! Rádi bychom začátkem nového roku uspořádali 
slavnostní zápis do Pamětní knihy nově narozených a tedy přivítání nových občánků. 
Děti na tomto slavnostním aktu obdrží Pamětní knížku a již tradičně pamětní groš 
obce Nová Ves.  
Voláme všechny maminky ze všech pěti částí naší obce: Přijďte ve čtvrtek 13. listo-
padu v 17,30 hodin do restaurace U Hasiče ve Starých Ouholicích, kde se koná naše 
první informativní setkání. Sešlo se nás několik a rády bychom v naší obci založily 
mateřské centrum, občanské sdružení. Co je to mateřské centrum? Mateřské 
centrum zřizují zpravidla matky na mateřské dovolené, které se zároveň podílejí na 
jejich samosprávě a zajišťují programy, umožňují matkám s malými dětmi vyjít z izo-
lace, kam se celodenní péčí o dítě dostávají. Je založeno na principu rodinné své-
pomoci a vzájemné služby, poskytuje společenství, solidaritu a otevřenost všem ge-
neracím. Nabízí pomoc, vzájemné naslouchání, výměnu zkušeností a laické pora-
denství. Přijďte mezi nás, přijďte se třeba jen podívat – ať se lépe poznáme!  

Barbora Macáková  
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Výměna občanských pr ůkazů 
K 31. prosinci roku 2008 končila platnost občanských průkazů  bez strojově čitelných 
údajů. Říjnový zpravodaj přinesl tuto výzvu občanům:  
Vyhněte se frontám či pokutě až do výše 10 000 Kč a zažádejte si o nový občanský 
průkaz co nejdříve. Výměna občanských průkazů nepodléhá správním poplatkům. 
Stačí jedna průkazová fotografie, vyplněná žádost a návštěva obecního úřadu s roz-
šířenou působností nebo matričního úřadu. Platnost občanských průkazů bez stro-
jově čitelných údajů vydaných do 31. 12. 2003 končí Silvestrem letošního roku. Jsou 
to ty občanské průkazy, které nemají strojem čitelné údaje - tedy dva řádky písmen, 
číslic a znaků v dolní polovině průkazu. Na úřad musí lidé přijít do konce listopadu, 
protože vyřízení žádosti trvá třicet dní. Průkazy si nemusí měnit lidé narození před 
1. lednem 1936, ti je mají na dobu neomezenou. 
 
 

Listopad 2008 
 

Novoveská paleta 
Ve středu 12. listopadu jsme se sešli na předání cen za krásné obrázky z prázdnin, 
které nakreslily naše děti v rámci podzimní soutěže Novoveská paleta. Děti si 
převzaly kromě cen za první tři místa také drobné dárky (pastelky a omalovánky), 
které věnoval obecní úřad.  

 
Se zpěvem nestárneme aneb stará láska nerezaví  
byl název zábavného pořadu, který našim seniorům uspořádal v sobotu 15. listopadu 
od 14 hodin v sále náš obecní úřad. Pozval na něj nejen seniory, ale také všechny 
další zájemce z řad občanů. Byl to pořad plný písniček a melodií, kterým neublížil 
čas, plný humoru a zpěvu. Slyšeli jsme nestárnoucí melodie, známé populární a ná-
rodní písničky a také písničky na přání. Pořad připravil, uváděl a zpíval Vladimír Po-
láček, humorista, zpěvák a imitátor. Vstup byl samozřejmě zdarma a všem přítom-
ným se to velmi líbilo.  
K této akci přišel na obecní úřad následující dopis, zveřejněný ve zpravodaji:  
Vážení pracovníci obecního úřadu,  
patří vám všem poděkování, jak těm v kanceláři, tak i těm, kteří letos vzorně uklidili 
před svátkem Dušiček hřbitov. Velký dík paní Janě Uhrové i Jarušce Klímové. Nevím 
o nikom jiném, kdo by se staral nejen o předpisy a nařízení, ale i o malé dětičky i 
maminky na mateřské dovolené, různé společenské organizace a o nás seniory. 
Myslím si, že nám okolní obce mohou jen závidět. Vždyť připravit průvod čarodějnic 
nebo posvícení či zájezd na Křižíkovu fontánu a pozvat důchodce na různá odpo-
lední setkání a dokonce některé svážet i odvážet – kdo by to jiný dělal?  
Dostali jsme také pozvání na společenské odpoledne 15. listopadu, kde nás bylo sice 
málo (což je škoda), ale zábava byla úžasná. Je mi líto, že se nezúčastnila větší část 
obce, vždyť kdo naučí lidové krásné a jímavé písničky tu mladou generaci? Naši pís-
ničku českou snad nepohřbí s námi, protože bylo vidět, že zpívat umíme! Tak 
srdečné díky za nás všechny – vyřizuji za ostatní, kteří mě o to požádali.  
Také velké díky za zpravodaj, který vede paní Klímová velice krásně. Mnoho žen se 
na něj těší a já jej nosím ukázat kamarádkám, moc to oceňují. Byla bych nerada, aby 
vás otrávila zlá slova, která si nezasloužíte, vždyť děláte záslužnou práci. Máte du-
šičku i srdíčko na pravém místě, moc lidí vám fandí – já nejvíc ze všech. Tak velký 
dík – díky také za blahopřání k mým narozeninám. 
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Vaše seniorka Božena Nová  
 

 
Ukončení uzavírky silnice II/608 
K tomuto vytouženému ukončení velkého trápení zvláště pro Vepřek bylo 
v listopadovém Novoveském zpravodaji toto poděkování starostky:  
 
Vážení spoluobčané,  
ve čtvrtek 20. listopadu byla znovu otevřena silnice II/608 v Nových Ouholicích. Její 
uzavírka, která začala 4. srpna, způsobila našim spoluobčanům z Vepřku a částečně 
také z Nových i Starých Ouholic četné nepříjemnosti, spojené s tím, že neukáznění 
řidiči, namísto aby použili objízdnou trasu přes Uhy, jezdili přes úzké silničky ve 
Vepřku, rozjížděli silnici v polích pod kostelem a přes zákaz vjezdu se otáčeli 
v Nových Ouholicích. Dopravní zátěž hlavně ve Vepřku byla značná, zákaz vjezdu 
nákladních automobilů v mnoha případech nebyl dodržován, to nehovořím ani 
o přikázané rychlosti 30 km/hod. v celé zóně.  
Jsem moc ráda, že tato pro nás nepříjemná uzavírka skončila o 41 dní dříve, než 
plánoval odbor dopravy Kralupského magistrátu. Chtěla bych poděkovat všem 
občanům, kterých se tento dopravní problém jakýmkoliv způsobem dotkl, za jejich 
trpělivost, se kterou všechny nepříjemnosti s tím spojené snášeli!  

Jana Uhrová, starostka obce 
 
Druhá rybá řská veselice 
se konala v sobotu 22. listopadu 2008 večer v sále obecního úřadu.  
 
Listopadové setkání Klubu senior ů  
se konalo 26. listopadu od 15 hodin Klub seniorů v sále obecního úřadu. Byl to tak 
trochu malý mikulášský večírek, hezky jsme si popovídali také se starostkou obce, 
která seniorům věnovala malé mikulášské dárky – kalendáře a kosmetiku. Senioři si 
plánovali účast na adventních akcích v prosinci.  

 
Poslední listopadový den roku 2008 byl již první adventní nedělí.  

 
Prosinec 2008 

 
Zamyšlení starostky 
V prosincovém vydání Novoveského zpravodaje našli občané následující zamyšlení 
starostky obce Jany Uhrové nad uplynulým rokem 2008: 
Vážení a milí spoluobčané, 
před rokem na tomto místě jsem se s vámi všemi prostřednictvím našeho zpravodaje 
sešla k malému zamyšlení. Ráda bych to na konci letošního roku zopakovala. Máme 
za sebou velmi aktivní rok, ve kterém se nám podařilo znovu obnovit některé tradice 
v naší obci a navázat na ty, které se nám podařilo obnovit v roce loňském. Ten 
letošní nový rok zahájila pěkná nová tradice, kterou byl 2. února náš Masopust se 
svým maškarním rejem. V roce 2009 bude masopustní veselí 21. února, tak se již 
teď všichni těšíme, jak se zase masopustně pomějeme.  
A pak už následovala jedna společenská akce za druhou: velikonoční svátky jsme si 
připomněli tradičně slavnostní velikonoční mší, která tentokrát byla spojena 
s koncertem našich hostů z Kralup. Velkým zážitkem byl ovšem koncert zvonů 
vepřecké zvonice, zvonů, které se rozhoupaly po více jak 30 letech. Děti měly dvě 
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báječné dílny velikonočního tvoření. Jarní duben proběhl ve znamení filipojakubské 
čarodějnické noci – všichni si jistě pamatujete, jak parádně jsme si všichni zařádili. 
Událostmi nabitý květen především ukázal, jak mezi námi stále funguje pocit 
sounáležitosti s naší obcí - od nápadu maratonce Josefa Buriana, přes besídku 
mateřské školy, na které zdarma vystoupili známí umělci až po částku 250.000 Kč, 
která byla vybrána jako sponzorský dar na rekonstrukci naší mateřinky. Dovolte mi, 
abych zde znovu poděkovala všem, kteří se na této velmi povedené akci podíleli – 
jmenovitě Josefu Burianovi, vystupujícím umělcům Slávkovi Bourovi, zpěvačkám 
Zlatě Kinské, Katce Mátlové a Tereze Hálové a zpěvákovi Lukášovi Kumprichtovi a 
hlavně pak našemu patronovi Ivanovi Hladíkovi, který celé to báječné vystoupení 
zajistil. Naše velké díky patří všem zúčastněným sponzorům, díky jimž se podařilo 
vybrat tak velkou částku, která byla použita vskutku smysluplně. Květen byl pak 
korunován již druhým Dětským dnem, který se velmi vydařil.  
Červen proběhl ve znamení benefičního koncertu ve prospěch vepřeckých varhan, 
které byly po mnoha desetiletích rekonstruovány. Moc si to zasloužily a já bych na 
tomto místě chtěla ještě jednou poděkovat všem, kteří se sbírky v jejich prospěch 
zúčastnili. Děti z mateřinky se podívaly na Křižíkovu fontánu na krásnou pohádku a 
v srpnu je pak následovali naši senioři, kteří se v červenci sešli na své první 
společenské schůzce. Klub seniorů se od léta schází každý měsíc a jejich aktivity 
jsou příkladné, senioři se plně zapojili do dění v naší obci a já jim za tuto jejich 
aktivitu velmi děkuji. Na konci léta proběhl první ročník soutěže v kreslení pro děti – 
Novoveská paleta – odměny byly předány na podzim. Dnem 13. září vyvrcholila 
několikaměsíční příprava – uskutečnilo se znovu po mnoha desítkách let naše 
mariánské posvícení. Byla to velmi nabitá akce a měla velký úspěch. Chtěla bych 
znovu poděkovat všem, kteří se na tomto jejím úspěchu podíleli. Celý náš letošní 
společenský život vrcholí nyní v adventním čase, kdy se u nás již vracíme k loňské 
tradici a Nový rok 2009 zahájí 10. ledna novoroční varhanní koncert ve vepřeckém 
kostele a také Ples sportovců 24. ledna.  
Pracovní tempo obecního úřadu bylo v tomto roce také vysoké. Jsem ráda, že mohu 
konstatovat, že jsme úspěšně absolvovali rekonstrukci mateřské školy a že jsme 
společně dokázali řešit každodenní provozní problémy. Máme za sebou 
několikaměsíční uzavírku silnice přes Nové Ouholice, která celé obci přinesla 
nepříjemná dopravní opatření. Ještě jednou chci poděkovat všem občanům, kterých 
se bezprostředně dotkla, za jejich trpělivost. Daří se nám jednání s Povodím Vltavy – 
zásadním výsledkem je spoluúčast obce Nová Ves při projektu protipovodňové 
ochrany v úseky Vltavy od miřejovického mostu po Vepřek. Podařilo se s nimi 
vyjednat podmínky pro změnu využití pozemků z orné půdy pro obytnou zástavbu 
ve Starých Ouholicích.  Obec Nová Ves i v letošním roce byla součástí Dobrovolného 
sdružení obcí Veltrusdominio, které velmi napomáhá při technickém a provozním 
zajišťování různých projektů, a také získávání finančních prostředků. Spolupracu-
jeme především na zklidnění dopravy v Nové Vsi a Nových Ouholicích, které by mělo 
spočívat v zákazu průjezdu tranzitní dopravy silnicí II/608, která jimi prochází a ve 
vybudování bezpečných přechodů.  
V letošním roce se mnoho udělalo ve spojení se změnami územního plánu obce, 
kterými se daří naplňovat představu zastupitelstva o budoucím rozvoji obce. 
Konkrétně se jedná o snahu změnit území dosud určené pro malovýrobu a drobné 
podnikání na obytnou zónu. Změny územního plánu budou plynule v příštím roce 
pokračovat, stejně tak jako pozemková úprava ve všech třech katastrech naší obce.  
V nadcházejícím Novém roce 2009 nás čeká celá řada dalších věcí, které budeme 
průběžně řešit, v první řadě dostavba mateřské školy v Nové Vsi, změny územního 
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plánu a výstavba fotovoltaické elektrárny ve Vepřku. Tento projekt zastupitelstvo 
obce podporuje ze tří důvodů: dotčené území bude zastavěno neškodným a 
ekologickým způsobem, předpokládáme budoucí pro obec výhodnou spolupráci 
s firmou Decci, a.s., a v neposlední řadě si hodně slibujeme od zviditelnění naší obce 
touto unikátní stavbou v celé republice a nebojím se říci, že také v zahraničí.  Čeká 
nás hodně práce v uskutečňování jednoho ze stěžejních úkolů: kanalizace v naší 
obci. První etapou - a my věříme, že to bude již v příštím roce - bude zahájení 
dostavby kanalizačního řádu mezi starou a novou zástavbou ve Starých Ouholicích. 
Dále pak budou samozřejmě probíhat další četná jednání, která by problém 
kanalizace ve všech částech naší obce pomáhala řešit. Je to cíl dlouhodobý, ale 
stále věříme, že reálný. 
 Za sebe osobně a také za členy zastupitelstva slibuji, že budeme samozřejmě, tak 
jako dosud, pokračovat v organizaci společenského života v obci, budeme rádi 
podporovat další vznikající či již existující občanské aktivity, budeme se snažit, aby 
se nám všem v našem domově dobře žilo.  
Nakonec dovolte vyjádřit touto cestou poděkování všem těm desítkám obětavých 
občanů našich vsí, kterým není lhostejné dění v naší obci, kteří jsou hrdí na místo, ve 
kterém žijí a společnými silami se snaží povznést jeho současnost, pracují pro jeho 
budoucnost a nesmírně si váží jeho minulosti.  
Do Nového roku 2009 vám všem přeji pevné zdraví, mnoho úspěchů, radosti a lásky!                                          

Jana Uhrová, starostka obce 
 

Adventní akce v prosinci 2008 
Advent v roce 2008 začal vskutku slavnostně – 1. prosince byl slavnostně rozsvícen 
vánoční stromeček před obecním úřadem. Tento akt doprovodily milé hlásky dětí 
z naší mateřské školy, které nám před stromečkem předvedly své pásmo vánočních 
písniček. Zároveň tím byl odstartován První vánoční trh v naší obci, který se za velké 
účasti konal v sále obecního úřadu. Měli jsme možnost zakoupit vánoční dárky – 
téměř desítka stánků s vánočními ozdobami, pedikovými výrobky, knížkami, svícny, 
šperky, mincemi a adventními věnci byla v obležení dychtivých kupujících. Na trhu 
byl i léčitel a návštěvníci trhu měli možnost nakoupit u něj nejrůznější léčivé 
přípravky. Sál byl plný k prasknutí, takovou účast už jsme dlouho neviděli. 
Vánoční stromečky byly také – již tradičně - rozsvíceny ve všech ostatních částech 
naší obce.  
 
Vánoční besídka mate řské školy 
Ve středu 10. prosince odpoledne jsme se s našimi nejmenšími setkali znovu – na 
krásné vánoční besídce naší mateřské školy. Děti si připravily pásmo vánočních 
písniček, říkanek a jejich vystoupení udělalo radost všem jejich příznivcům, kteří se 
také na této besídce sešli ve velkém počtu.  
 
Myslivecká poslední le č 
Myslivecké sdružení DIANA pořádalo vánoční „Poslední leč“ v sobotu 13. prosince 
od 19 hodin v sále obecního úřadu. K tanci a poslechu hrála kapela Podřipský Band. 
Myslivci měli bohatou zvěřinovou tombolu. 
 
Adventní mše 
Sobota 13. prosince byla dnem slavnostní adventní mše, spojené se žehnáním 
adventních věnců, které jsme si tam přinesli.   
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Křest CD skupiny SPUPS 
V pondělí 15. prosince večer se v pražském rockovém klubu KAIN konala jedna 
velmi zajímavá akce – novoveská kapela SPUPS tam křtila své nové cédéčko 
s názvem „Ten dort nám někdo zblaf...“, jeho kmotry byli Jindřich Kohm a muzikant 
Raven. Fanoušci naší skupiny si na tomto profesionálně zpracovaném CD mohli vy-
chutnat 12 písní, které mapují to nejlepší, co SPUPS za šest let své existence vypro-
dukovali.   
Živý Betlém 
Na Štědrý den od 14 hodin ve zvoničce na novoveské návsi jsme navštívili „Živý 
Betlém“. Přijďte se podívat na toto naše již tradiční milé zastavení ve vánočním 
shonu.  
 
Slavnostní váno ční mše 
V našem vepřeckém kostelíku jsme se sešli ještě jednou – v sobotu 27. prosince od 
14,45 hodin se tam konala slavnostní vánoční mše. 
 

Dovolená a prázdniny  
Obecní úřad Nová Ves čerpal v době od  22. prosince 2008  do 3. ledna 2009  
řádnou dovolenou. Mateřská škola byla uzavřena po dobu prázdnin od 22. prosince 
2008 do 5. ledna 2009. 
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v roce 2009 
 

Leden 2009 
 
Slavnostní novoro ční mše 
se uskutečnila v sobotu 10. ledna od 14,45 hodin v kostele Narození Panny Marie ve 
Vepřku a byla spojená s novoročním varhanním koncertem hostů z Umělecké školy 
v Kralupech nad Vltavou. 
 
Výroční sch ůze TJ Sokol Nová Ves  
se konala 17. ledna 2009 od 18 hodin v restauraci U Sokola. 
 
Poplatky za komunální odpad 
Místní poplatek za komunální odpad podle vyhlášky obce č. 3/2003, který činí 400 Kč 
za rok (za každého trvale hlášeného občana) a 500 Kč za rok (za každý objekt, který 
není trvale obydlen) a místní poplatek ze psů podle vyhlášky obce č. 4/2003, který 
činí 60 Kč za každého psa za rok a 30 Kč za psa, jehož držitelem je občan starší 70 
let, byly vybírány na obecním úřadě od 5. ledna a jednotlivými zastupiteli obce ve 
všech jejích částech v sobotu 17. ledna.  
 
Lednové setkání Klubu senior ů 
se uskutečnilo ve středu 21. ledna v 15 hodin v sále obecního úřadu a bylo příjemnou 
besedou pro všechny zúčastněné seniorky. Měly jsme velkou radost, že jsme mohly 
srdečně blahopřát paní Marii Samohrdové k jejím krásným 88. narozeninám, které 
právě toho dne slavila. Poděkovaly jsme jí za krásné vzpomínky, kterými nás mile 
překvapila.  
 
Sportovní ples  
pořádaný TJ Sokol Nová Ves se konal v sobotu 24. ledna 2009 od 20,00 hodin 
v restauraci Uhy. Sportovci zajistili dopravu tam i zpět. K tanci a poslechu hrála 
skupina GLOBUS, tombola byla velmi bohatá, vstupné 100 Kč.  
 
Rybářský spolek Vep řecké vydry, o. s . 
Jeho členové se v lednu sešli na své členské schůzi. Kromě jiného projednávali bri-
gády na letošní rok. Ta první začala již první únorovou sobotu a rybáři při ní pokračo-
vali v čištění Bakovského potoka. Dále pak v únoru a v březnu to byly brigády 
v úseku od mostku přes silnici 608/II směrem k Sazené v délce asi 1500 metrů, kde 
plánují jarní zarybnění tohoto potoka novou násadou. O tomto plánovaném čištění a 
údržbě potoka již předběžně informovali Obecní úřad Nová Ves, Rybářský svaz Kra-
lupy nad Vltavou a podnik Povodí Vltavy. Řešili  rovněž přípravu společenských akcí 
v roce 2009, kterých se již tradičně zúčastní - na jaře oblíbená rybářská veselice, 
pálení čarodějnic ve Vepřku posledního dubna a pomoc při Dětském dnu.  
 
Poděkování ředitelky mate řské školy 
Ředitelka mateřské školy Marta Kučírková v lednovém vydání Novoveského 
zpravodaje zveřejnila následující poděkování:  
Ředitelka Mateřské školy v Nové Vsi Marta Kučírková děkuje všem sponzorům, díky 
kterým měly děti v MŠ bohatého Mikuláše a pěknou vánoční nadílku. Jsou to: man-
želé Karhanovi, pan Jaroslav Matušák, paní Růžena Matoušková, pan Zdeněk Koří-
nek, pan Milan Štryncl, paní Eva Chmelová, spolek Rybáři. Také velmi děkujeme 
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sportovcům za výborný dort, na kterém si děti moc pochutnaly. Všem v roce 2009 
přejeme pevné zdraví a mnoho osobních i pracovních úspěchů. 
Ředitelka Mateřské školy Marta Kučírková děkuje Obci Nová Ves za spolupráci 
v roce 2008 a zaměstnancům obce panu Petrovi Petrášovi a Igorovi Zelkovskému. 
Práci, kterou jim přidělila obec vykonávat v roce 2008 v MŠ, dělali s ochotou, vstříc-
ností a kvalitně. Také jim přejeme vše nejlepší. 
 
SMS InfoKanál aneb obecní rozhlas do kapsy 
Lednové vydání Novoveského zpravodaje přineslo informaci o nové službě pro 
občany:  
Pro maximální informovanost občanů jsme od 15. ledna 2009 na zkušební dobu jed-
noho roku spustili novou komunikační službu – SMS InfoKanál. Jedná se o rychlý 
systém zveřejňování důležitých informací prostřednictvím textových zpráv (SMS), 
zasílaných bezplatně na vaše mobilní telefony. Takto rozesílané zprávy vás najdou 
bez ohledu na čas a místo prakticky kdekoliv, což je výhodné zejména pro ty z vás, 
kteří trávíte většinu času mimo obec, jakož i pro naše víkendové návštěvníky. Vět-
šinu věcí samozřejmě zjistíte v měsíčníku Novoveský zpravodaj, který ale vychází jen 
jednou za měsíc a některé informace je třeba oznámit dříve. Včasná informovanost je 
často nezbytná, zejména při krizové komunikaci v případě přírodních a povětrnost-
ních kalamit, požárů apod. 
Služba zajišťuje efektivní komunikaci, slouží k informování o novinkách a nejaktuál-
nějším dění. SMS zprávy budou na váš telefon obecním úřadem zasílány zdarma. 
Pro registraci do systému je třeba odeslat textovou zprávu z mobilního telefonu, na 
který chcete zprávy zasílat. Obdobným způsobem lze službu odesláním textové 
zprávy na stejném telefonním čísle kdykoliv zrušit. Je důležité přesně dodržet formát 
zasílané zprávy včetně mezer, velikost písmen nehraje roli. Při špatném zadání textu 
zprávy nebo telefonního čísla k registraci nedojde. Registrace je zpoplatněna operá-
torem mobilní sítě podle vašeho tarifu jako běžná odchozí SMS zpráva a je to pro 
vás jediný náklad spojený s dalším neomezeným poskytováním služby.  
Služba je anonymní a registrovaná telefonní čísla v databázi nemohou být zneužita. 
Služba SMS InfoKanál  a s ní související databáze je chráněna technickými pro-
středky, které zahrnují přístupová jména, hesla, kódovaný přenos dat, firewaly apod. 
Přístup k samotným databázím  je  navíc chráněn také  proti fyzickému odcizení. Pro-
vozovatelem služby je společnost Qbizm technologies, a.s., která je registrována na 
Úřadu pro ochranu osobních údajů. 
Registrace k odběru zpráv: 
odeslat textovou zprávu ve znění 
IK NVES REGISTRUJ Tx na číslo 605 733 680 
Zrušení služby: 
odeslat textovou zprávu ve znění 
IK NVES ODREGISTRUJ Tx na číslo 605 733 680 
Místo x (ve tvaru Tx na konci) napište číslo části obce, která vás zajímá: 
T1 – Nová Ves 
T2 – Nové Ouholice 
T3 – Vepřek 
T4 – Staré Ouholice 
T5 -  Miřejovice 
Pokud budete mít zájem o informace z více částí naší obce, musíte zaslat registrační 
textovou zprávu s označením jednotlivých částí obce, o které máte zájem. (Příklad: 
chci vědět informace o Nové Vsi, Vepřku a zároveň také o Miřejovicích – pošlu re-
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gistrační textovou zprávu ve tvaru IK NVES REGISTRUJ T1 T3 T5. Je třeba dodržet 
mezery mezi jednotlivými znaky.) 
Je samozřejmostí, že pokud se informace bude týkat celé naší obce obdrží infor-
mační textovou zprávu všichni, bez ohledu na rozlišení ve formátu T1 až T5. 
 
Zajímavý článek ze zpravodaje 
V lednovém Novoveském zpravodaji jsem uvedla zajímavý zápis převzatý z vepřecké 
kroniky, o kterém si myslím, že má místo i v této kronice. Jistě bude pro budoucí za-
jímavý… 
Mrazivý leden a horký červenec 1929 
Přesně před osmdesáti lety zažila naše obec zvláštní rok. 
Takto to popsal vepřecký kronikář řídící učitel Karel Husník: 
„Rok 1929 - Zima tohoto roku byla krutá. Mrazy dosahovaly u nás v měsíci únoru až 
34 i 35°C. Ptactvo hynulo, zv ěř trpěla. Domy nebylo možno vytopiti. Tím méně třídy 
školy. Proto s úředním svolením  nebylo od 18. do 28. února a dále až do 10. března 
ve škole vyučováno. Ještě 1. března dostavil se mráz –22°C a 2. b řezna – 23°C. Byly 
to největší mrazy, které se u nás v březnu vyskytly od r. 1785. Teprve dne 4. a 5. 
března počaly mrazy povolovati a za dne stoupla teplota nad bod mrazu. Prvé noci, 
v nichž teplota neklesla pod 0°C, byly na 6. a 7. b řezna. 
Led dosahoval v letošní zimě neobyčejné tloušťky. Muži při ledování pracující tvrdili, 
že byl silný  80 cm i více. Také země byla hluboko promrzlá, někde až do 120 cm 
pod povrchem. Tání nastalo až před 1. jarním dnem a mělo velmi příznivý průběh. 
Odchod ledu nevyvolal velkého rozvodnění Vltavy. Ještě v noci na 3. dubna napadl 
silný sněhový poprašek. 
Kruté zimní mrazy zle řádily v našich četných a krásných zahradách. Sta stromů po-
mrzla nebo namrzla  a živořila, aby zašla v létě nebo až na podzim. Smutně trčely 
holé kmeny v zahradách i alejích.  
Jako protiklad ke kruté zimě, dostavilo se velmi parné léto. Nejparnějšími dny byly 
21. a 22. červenec, kdy teplota na slunci stoupla až na 37°C. Každý v těchto dnech 
vyhledával stín a vodu. Jeden z  denních listů napsal o neděli 21. července:  Již 
v zimě, když jsme zažili „sibiřské mrazy“, říkalo se, že naproti tomu bude parné léto. 
A skutečně. Již poslední dny v týdnu pálilo slunce nemilosrdně a v neděli stejně tak. 
Byla to „tropická neděle“, a proto kde kdo byl hledal ochlazení ve vodě. Plovárny byly 
již od časných hodin ranních plné, břehy Vltavy, Labe, Berounky, Sázavy v okolí 
Prahy byly „ztečeny“ koupajícími. Železnice měly plné ruce práce, aby všechny tyto 
davy odvezly k vodě. Teploměr neustále stoupal a v odpoledních hodinách dosáhl na 
slunci 37°C.“ 
Tolik kronika... Co myslíte, jaké bude léto 2009? 
 

Únor 2009 
 

Rodi čovské sdružení Soptíci 
Schůzka sdružení se konala ve čtvrtek 5. února od 18 hodin v restauraci U Hasiče ve 
Starých Ouholicích. Byla to ustavující schůze a Novoveský zpravodaj 2/2009 přinesl 
rozhovor, kterým jsem občany seznámila s novým občanským sdružením. Zde je:  
V únoru 2009 u nás vzniklo nové občanské sdružení. Požádali jsme jeho představi-
telku paní Barboru Macákovou o informace. 
Mohla byste nám všem, Báro, představit nově vzniklé Rodinné sdružení Soptíci?   
Naše Rodinné sdružení Soptíci vzniklo 12. února 2009. Posláním sdružení je sdružo-
vat rodiče a jejich přátele. Hlavním cílem činnosti sdružení pro naplňování poslání je 
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se scházet a navzájem podporovat vývoj našich potomků. Specifickými cíli činnosti 
sdružení, které vedou k naplnění hlavního cíle a poslání sdružení jsou zejména: Po-
řádání různých společenských a kulturních akcí; vybudování dětského a sportovního 
hřiště; vybudování centra pro děti a mládež; rozvoj dětí ve výtvarných a ručních pra-
cech. Chceme podporovat tradice a svátky s nimi spojené. 
Na koho se mohou obracet další zájemci o práci ve vašem sdružení?  
Zatím mohou kontaktovat mně na mailové adrese našeho sdružení 
rodinne.sdruzeni.soptici@seznam.cz.  
Co máte v plánu na nejbližší období - budou velikonoce, loni jsme měli 
velikonoční dílny, zapojíte se také?  
V nejbližší možné době začneme pracovat na projektu hřiště. Určitě bychom se rádi 
zapojili do velikonoční dílny, nápadů je dost, takže není problém. 
Báro, přejeme vašemu sdružení mnoho úspěchů a těšíme se na další informace 
o něm v příštích vydáních Novoveského zpravodaje. 
 
Masopust roku 2009 
Konec masopustu – stejně jako v loňském roce – jsme oslavili  průvodem masek. 
V sobotu 21. února odpoledne se na novoveské návsi sešel úctyhodný průvod velmi 
vyvedených masek. Uvádím zprávu  o masopustu od Pavlíny Kratochvílové, která 
byla uvedena v Novoveském zpravodaji 2/2009:   
Přesně ve 14 hodin na náves vešel šašek Vašek (Pavlína Kratochvílová) a klauník 
Pepík (Pavla Majerová). Na návsi už nedočkavě přešlapoval velký hlouček lidí a sa-
mozřejmě masek, a to nejen dětských. Za ty velké bych chtěla představit alespoň 
úžasného medvědáře s medvědem (paní Bečvářová se synem Jirkou), gejšu (paní 
Čapková), dále pak Indiána či další klauny. Kolem 40 dětí představovalo nejrůznější 
masky od pohádkových bytostí až po zvířátka. Za bubnování doprovázeného říkan-
kou 

Na vědomost všem se dává tato důležitá zpráva: 
Masopust nám vrcholí a koho nohy nebolí, 

ať se k nám teď připojí. 
Připravte se na tanec, ať ví o nás celá ves! 

Vybubnujem všechny ven, pojďte veselit se jen! 
procházel průvod Novou Vsí do sálu Obecního úřadu. Venku před restaurací Bistro 
už voněla zabíjačka a jak jsem zaslechla pozdější hlasy, byla vynikající - říkali ti, co ji 
ochutnali. 
Za melodie písničky Jede jede mašinka se všechny masky přesunuly do krásně vy-
zdobeného sálu a nastala masopustní zábavička. Kromě tancování na dětské pís-
ničky z večerníčků, seriálů i od Maxim Turbulenc, které nám perfektně připravil a po 
celé odpoledne pouštěl Honza Novák ze Starých Ouholic, se mohly děti také vyřádit 
při několika soutěžích. Za soutěž "Hledej vdolky" a „Puzzle“ si pro své odměny mohly 
sáhnout do kouzelného pytlíčku pro kluka i holčičku. Za soutěž "Šášovy tlapky" je 
zase čekala odměna v podobě štěstíček, která byla schovaná v bříšku zajíčka. Sa-
mozřejmě, že se všechny děti těšily na vyhlašování nejlepší masky. A tak se během 
odpoledne několikrát učily spolu s šaškem Vaškem masopustní tanec: 

Jémine, domine, masopust pomine, 
jémine, domine, masopust pryč. 

Šel tudy, měl dudy, ani nezapískal, 
bodejť mu ty dudy rarášek roztřískal! 

Vinšujem, vinšujem, nemáme co, 
sáhněte do kapsy, dejte nám to! 
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Jémine, domine! 
Když nadešla velká chvíle, děti hromadně předvedly své masky a tento tanec zatan-
covaly. Šašek i klauník se dlouho radili a dospěli k závěru, že všechny masky byly 
pěkné a krásně zatancovaly, a proto byly spravedlivě odměněny všechny. Děti si 
mohly vylosovat čísla z kouzelného klobouku kouzelníka Pokustona a vyzvednout si 
cenu z tomboly. Cen do tomboly tu byl připravený celý dlouhý stůl. Jen tak na okraj, 
kdyby byla v tombole pořádná flaška vína a nejen hračky pro děti, tak by určitě pu-
tovala k medvědovi s medvědářem, a to nejen pro jejich perfektní provedení, ale i 
proto, že tahle maska právě k masopustu neodmyslitelně patří. 
Ale nebyl by to masopust se vším všudy, kdybychom se nezmínili o plném stole ma-
sopustních šišek a jedné moc dobré bábovce, které stály přímo pod pódiem a tam se 
na nás smály. Ale pak už se smály jen děti a ti co je ochutnali, protože byly opravdu 
moc mňam a když veselí skončilo, zbyly tam jen prázdné tácy. Za tyto dobroty děku-
jeme paní Nové, paní Klodové, paní Koulové, paní Čapkové a paní Majerové. A aby 
po nich děti neměly žízeň, věnoval nám pan Radek Petr dobré limonády, za které 
také moc děkujeme!  
Hlavně pak nesmíme zapomenout poděkovat marketinkovému oddělení RK Mělník 
Renault Trucks Nová Ves, které věnovalo část cen do tomboly. 
Myslím, že se nám masopust docela hezky vyvedl. Děti byly spokojené a hodně do-
spělých si pochvalovalo. Domů se někomu vůbec nechtělo, a tak ještě někteří pomá-
hali s úklidem sálu, což od nich bylo moc pěkné. Každá akce má své mouchy, i tahle 
měla jednu - a velkou. Bylo moc lidí a příliš malý (i když jinak útulný) sál.  Nebylo 
možné uskutečnit celý program, ani zapojit dospělé masky s improvizovanými vý-
stupy, které by určitě pobavily nejen děti. Nevadí, alespoň se můžeme těšit na ten 
další a určitě ještě lepší masopust v příštím roce! 
Tečku na konec k letošnímu masopustu pak ve zmíněném zpravodaji přidala sta-
rostka Jana Uhrová:  
Masopust je časem rozpustilého veselí a hodování, je to jeden z nejveselejších 
svátků v roce. Inspirují nás k němu tradice našich předků – ty tradice, na které jsme u 
nás navázali poprvé v loňském roce. Letošní masopust byl, jak všichni jeho účastníci 
dobře vědí, svátkem veselým, plným tance, hudby a dobrého jídla a pití. Maškarní rej 
byl velmi bohatý. Dovolte mi, abych jménem nás všech poděkovala neúnavným 
organizátorkám Pavlíně Kratochvílové a Pavle Majerové za skvělou organizaci na-
šeho masopustu. S poděkováním nesmíme také  zapomenout na naše rybáře 
z Rybářského spolku Vepřecké vydry, kteří kompletně zajistili báječnou staročeskou 
zabíjačku, která voněla po celém okolí. Děkuji také jménem nadšených dětí všem 
těm, kdo jim svými dárky umožnili prožít v letošní chladné zimě báječně hřejivý pocit 
radosti a sounáležitosti.  
 
Soutěž dětí z naší mate řské školy na Peprnetu.cz 
Internetový portál Peprnet.cz, ve spolupráci se starostkou obce Nová Ves Janou 
Uhrovou, vyhlásil začátkem února soutěž pro děti z naší mateřské školy o nejhezčí 
obrázek dětí se zvířátky. Děti měly za úkol nakreslit obrázky svých zážitků se zví-
řátky. Na Peprnetu byly všechny obrázky vystaveny a návštěvníci tohoto portálu 
známkovali obrázky, které se jim nejvíce líbily. Peprnet.cz se svými partnery ZOO 
Praha, Divadlem v Dlouhé, Vydavatelstvím Albatros, SPI International  a časopisem 
„Můj pes, moje kočka“ věnoval do soutěže krásné ceny. A jak to dopadlo? 
První místo a cenu DVD “Příběh modré planety” od SPI International + poukázku na 
čtyři vstupenky za cenu dvou do Divadla v Dlouhé, jako dárek pro rodiče autora 
získal obrázek Žirafa Dominika Němečka,  2. místo a cenu DVD a CD “Malá mořská 
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víla” muzikálu z Křižíkovy fontány získal obrázek ZOO Zuzky Filipové, 3. místo a 
knihu od vydavatelství Albatros “Tintinova dobrodružství: Sedm křišťálových koulí” 
získal obrázek Slon Jakuba Provazníka, 4. místo a roční předplatné časopisu “Můj 
pes, moje kočka” získal obrázek Klokan Růženky Točíkové, 5. místo a knihu od vy-
davatelství Albatros “Tintinova dobrodružství: Sedm křišťálových koulí” získal obrá-
zek ZOO Kačky Kosinové. Všichni ostatní účastníci získali trička ZOO Praha a celá 
mateřská škola pak dostala sadu všech sedmi dílů Harryho Pottera od vydavatelství 
Albatros a všechny děti volné vstupenky do ZOO Praha s roční platností. Jménem 
Peprnetu.cz a sponzorů ceny dětem předali osobně Slávek Boura a Ivan Hladík za 
přítomnosti starostky Jany Uhrové v úterý 24. února. Děti jim jako poděkování zazpí-
valy pěknou písničku. Všechny obrázky byly umístěny na našem webu. 
 
Klub senior ů  
Setkání našich seniorů 25. února bylo příjemným zážitkem pro všechny zúčastněné 
seniory, měli totiž vzácné hosty: přišli jim zazpívat senioři z Kralup – Senior Mini 
Chor, vedený panem Ryntem. Poslechli si jejich vystoupení (zpěv s klávesami) a pak 
si společně s nimi rádi zazpívali krásné české písničky. Dlouhotrvající potlesk všech 
návštěvníků koncertu byl jen malým poděkováním za jejich koncert. 
Po tomto příjemném kulturním zážitku se konala ustavující schůze nového občan-
ského sdružení – Klubu seniorů obce Nová Ves. Na této schůzi bylo přítomno 23 se-
niorů ze všech pěti částí naší obce. Schůze schválila písemně předem předložený 
návrh stanov Klubu a jednomyslně si zvolila předsedkyní Klubu Boženu Novou, jed-
natelkou Hanu Kupkovou, pokladní Miladu Koulovou a členkou revizní komise Lídu 
Čapkovou.  
Zvolený výbor klubu požádal pak písemně o registraci ministerstvo vnitra.  
Cílem klubu je aktivní zapojení seniorů do kulturního a společenského života v naší 
obci, vytvoření prostoru ke společenskému setkávání seniorů k rozhovorům, před-
náškám, předávání zkušeností, rukodělným pracem, poslechu hudby, pořádání po-
znávacích a odpočinkových zájezdů, organizování různých zájmových aktivit a další. 
Členem klubu může být osoba, která souhlasí se stanovami klubu, má zájem na roz-
voji a činnosti klubu, chce se aktivně podílet na práci klubu a zažádá o přijetí písem-
nou formou.  
Veškeré akce sdružení jsou otevřené a přístupné komukoliv, kdo má zájem se na 
nich podílet. Senioři mezi sebou rádi uvítají  každého dalšího nového člena.  
 
Předběžná informace 
Únorový Novoveský zpravodaj přinesl  předběžnou informaci o opravě mostu přes 
Bakovský potok ve Vepřku v době od 8. června do 31. srpna 2009, při které dojde 
k úplné uzavírce tohoto mostu. Budou na něm prováděny opravné stavební práce 
(demontáž stávajícího zábradlí a osazení svodidlového zábradlí, opraveny poško-
zené části klenby, nosné konstrukce, položena hydroizolace, zřízeny nové římsy a 
konstrukční vrstvy a nový kryt vozovky). Prostor pod mostem bude vyčištěn. 
 
Informa ční tabule pro turisty podruhé 
V únoru 2009 jednalo naše zastupitelstvo o způsobu označení budoucích cyklotras, 
které by měly procházet územím naší obce a jejich zařazení do turistických map. 
S tím je spojené plánované umístění informačních tabulí v jednotlivých částech obce, 
nad jejichž obsahem jsme se v srpnu loňského roku v našem zpravodaji společně 
zamýšleli. Návrh na jejich obsah jsem znovu předložila v únorovém zpravodaji a po-
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žádala občany, aby se nad ním zamysleli a své připomínky, náměty či návrhy dali 
vědět na obecní úřad.  
 
RK Mělník, s.r.o., Nová Ves (Renault Truck) 
Ještě jedna informace z Novoveského zpravodaje 2/2009. Byla v ní takto předsta-
vena firma, která sídlí v Nové Vsi:  
Představujeme firmu Renault Truck RK Mělník Nová Ves, která věnovala našim dě-
tem dárky pro tombolu letošního masopustu v naší obci:  
Společnost RK Mělník, s.r.o., působí na trhu od roku 1994 a od jeho začátku je Shell 
preferovaným dodavatelem olejů a maziv. Koncesionář Renault Trucks, který se za-
bývá prodejem a servisem nákladních i užitkových vozidel kompletní modelové řady 
Renault Trucks. Nabízí služby záručního a pozáručního servisu, prodej originálních 
náhradních dílů, provádí výměnu olejů Shell a provozuje asistenční služby 24 hodin 
denně. K dalším službám patří i diagnostika DiagNG3, ověřování tachografů, nabídky 
výhodného financování a spolupráce s nástavbáři. Koncese RK Mělník situuje na 
velmi výhodném místě v bezprostřední blízkosti dálnice D8 exit 18, kde mají 
k dispozici 5 servisních stání. Vyškolený tým RK Mělník vyjde zákazníkům vstříc 
v nově prodloužené pracovní době.  
V loňském roce se na žádost nového majitele zrekonstruoval kompletně interiér. Ne-
zapomnělo se ani na vybudování místnosti pro řidiče, která v koncesi dlouho chyběla. 
Pod vedením ředitele servisu Stanislava Trauče se v letošním roce pokračuje 
v rozvoji společnosti např. ve výstavbě tíženého parkovacího stání. Proměnou prošlo 
i obchodní oddělení, kde je čerstvě zvolena obchodní a marketingová manažerka 
Mgr. Dušana Harvanová, která má podpořit tým prodejců a zaměřit se na potřeby 
zákazníků. Servis RK Mělník letos získal prestižní ocenění Servis roku  a za zmínku 
stojí i výhra v soutěži o titul Nejlepší skladníci za rok 2008.  
RK Mělník, s.r.o., spolupracuje se starostkou obce Nová Ves paní Janou Uhrovou na 
podpoře výchovně-vzdělávacích aktivit pro děti a mládež.  
 

Březen 2009 
 

Vítání nových ob čánků 
Ve středu 11. března v 17 hodin se v sále Obecního úřadu uskutečnilo slavnostní 
uvítání našich nových občánků. Děti byly zapsány do Pamětní knihy nově naroze-
ných a dostaly plyšovou hračku, svoji Pamětní knížku a tradičně si vyzkoušely staro-
bylou kolébku. Také již tradičně obdržel každý nový občánek pamětní groš obce 
Nová Ves.  Děti z naší mateřské školy přivítaly naše nové občánky, jako vždy, svým 
pásmem písniček a říkanek.  
 
Zápis d ětí do Mate řské školy Nová Ves 
Ředitelka MŠ Marta Kučírková vyhlásila zápis dětí  do Mateřské školy v Nové Vsi pro 
školní rok 2009/2010. Rodiče, kteří chtěli zapsat děti k docházce se dostavili do naší 
mateřské školy s dětmi v pondělí 16. března 2009 od 10 do 15 hodin.   
 
Změna č. 3 Územního plánu obce  
V pondělí 16. března od 15 hodin se v sále obecního úřadu konalo veřejné projed-
nání změny č. 3 Územního plánu obce Nová Ves (fotovoltaická elektrárna Vepřek). 
 
 
 



 100 

Návštěva Policie ČR v mate řské školce 
V pondělí 24. března dopoledne navštívili naši mateřskou školu policisté z územního 
odboru Mělník v doprovodu naší starostky. Zde je již netrpělivě očekávala dvacítka 
dětí spolu s ředitelkou Martou Kučírkovou a učitelkou Albínou Uhrovou. Na začátku 
setkání měli policisté krátkou přednášku, ve které děti upozornili na možná ne-
bezpečí, která na ně číhají jako na malé chodce a cyklisty, dále je upozornili na ne-
bezpečí spojená s kontaktem s cizími lidmi, nebezpečnými látkami, zbraněmi a jinými 
nebezpečnými předměty a následně jim odpovídali na jejich zvídavé dotazy týkající 
se policejní práce. 
Největší úspěch mezi malými caparty slavila  ukázka policejní výbavy, poté děti poli-
cistům sborově přednesly básničku na téma bezpečnosti na silnici a nakonec si 
venku se zájmem prohlédly služební vozidlo, na kterém je asi nejvíc zaujala světelné 
a zvukové výstražná zařízení, a také vysílačka a přídavný světlomet pro noční 
kontroly. Na závěr děti policistům poděkovaly a hezky se s nimi rozloučily, na oplátku 
jim policisté zanechali ve školce propagační materiály, týkající se výše zmiňovaných 
problematik. 
 
Březnové setkání Klubu senior ů 
bylo ve středu 25. března od 15 hodin v sále Obecního úřadu.  
 
Hlasování o návrhu znaku a vlajky obce 
V prosinci 2008 zadalo zastupitelstvo obce tvorbu znaku a vlajky pro naši obec. 
Návrh zpracoval Mgr. Jan Tejkal (firma Heraldická tvorba z Ostravy). Znak a vlajku 
schvaluje Poslanecká sněmovna Parlamentu ČR, podmínkou pro schválení je 
heraldická  a vexilologická správnost, kterou splnily všechny firmou Tejkal předložené 
varianty. Z předložených variant vybralo zastupitelstvo tři návrhy – jejich obrázky pak 
uvedlo v příloze Novoveského zpravodaje v březnu 2009. 
Zastupitelstvo obce se v něm obrátilo na všechny občany se žádostí, aby se do 
15. dubna 2009 vyjádřili k předloženým návrhům a hlasovali o nich. Hlasovací lístky 
byly také přílohou uvedeného zpravodaje. Hlasování se mohli zúčastnit také 
víkendoví obyvatelé naší obce, kteří mají v naší obci své nemovitosti. Hlasovalo se 
vhozením hlasovacích lístků se zakroužkovaným písmenem návrhu (A, B, C) a 
s uvedením jména, příjmení a adresy bydliště hlasujícího občana do schránek 
obecního úřadu, které jsou umístěny ve všech pěti částech naší obce (Nová Ves 
obecní úřad, Nové Ouholice u autobusové zastávky, Staré Ouholice restaurace 
U Hasiče, Vepřek u fary a Miřejovice u vývěsní skříňky). Dále pak osobně na 
obecním úřadě, v prodejně potravin v Nové Vsi a v restauraci U Hasiče ve Starých 
Ouholicích. Občané také měli možnost hlasovat elektronicky na mail obecního úřadu.  
 
Velikonoce 2009 na dohled 
Březnový zpravodaj přinesl toto velikonoční přání starostky naší obce  
Milí spoluobčané, 
s prvním jarním úplňkem přichází po dlouhé a chladné zimě znovu ten kouzelný, 
sluncem prozářený velikonoční čas. Velikonoce v naší obci budou opět tradiční: dě-
tem jsme připravili dvě velikonoční dílny a jejich výtvory jistě všem udělají radost. 
Naši rybáři oslaví svátky jara již třetí rybářskou veselicí. Nás všechny čekají veliko-
noční přípravy: budeme péct beránky, mazance, barvit vajíčka, plést pomlázky a 
všechno to vyvrcholí v pondělí velikonoční nejen tradiční pomlázkou, ale také již tra-
diční slavnostní velikonoční mší, spojenou s koncertem našich milých hostů. Mše se 
uskuteční v 11 hodin ve vepřeckém kostele a před ní se opět slavnostně rozezní 
vepřecké zvony.   
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Dovolte mi, abych vám všem jménem svým, jménem všech, kdo se na přípravě veli-
konočních svátků v naší obci podíleli a jménem pracovníků našeho obecního úřadu 
popřála krásné velikonoční svátky, plné jarní slunné pohody. Ať vás pomlázka omladí 
a přinese vám hodně zdraví!  

Jana Uhrová, starostka obce 
Po nedobrých zkušenostech z loňského roku, kdy jsme se setkali s nezodpovědným 
chováním některých, zvláště pak mladších zájemců o přístup na zvonici, která je ve 
velmi špatném stavebním stavu s nebezpečím úrazu, obrátili jsme se na občany 
s touto prosbou:  
Starobylá zvonice ve Vepřku, pocházející ze 14. století, je národní kulturní památkou. 
Její stavební a technický stav není, bohužel, takový, aby mohla přijmout návštěvníky. 
Kromě toho do ní nelze vstupovat v době, kdy se ke své práci připravují zvoníci a 
samozřejmě také v době, kdy se zvony rozezní. Prosíme proto všechny návštěvníky 
velikonoční mše, aby se zdrželi vstupu do zvonice. Děkujeme za pochopení.  
 
Registrace ob čanských sdružení 
V březnu byla v naší obci ministerstvem vnitra zaregistrována tři nová občanská 
sdružení:  
3. března 2009 Rodinné sdružení Soptíci, o.s., IČO 26566966, adresa: Nová Ves, 
Staré Ouholice 80. 
6. března Klub seniorů obce Nová Ves, o.s., IČO: 26566290, adresa: Nová Ves, 
Staré Ouholice 45.  
13. března Maraton Klub Miřejovice, o.s.,  IČO: 26565552, adresa: Nová Ves, 
Miřejovice 16.  
 
Maratón Klub Mi řejovice 
Představila jsem toto nové občanské sdružení v březnovém vydání Novoveského 
zpravodaje rozhovorem s jeho předsedou, který zde uvádím:  
Nové občanské sdružení v naší obci vzniklo z iniciativy Pepy Buriana. Jistě si všichni 
pamatujete jeho účast v loňském Pražském maratónu, hlavně pak sponzorskou akci 
ve prospěch rekonstrukce naší mateřské školy, která tomu předcházela. 
Pepo, můžete nám říct, co Vás vedlo k založení Maraton Klubu Miřejovice - nového 
občanského sdružení v naší obci? 
Tak trochu z recese jsem Maraton Klub Miřejovice založil už v roce 2005. Každo-
ročně jezdím po závodech nejen v Čechách. Je potom příjemné, když ve startovních 
listinách stojí za mým jménem MK Miřejovice. Je to také o tom, že někde v Čechách 
je malá obec, kde žijí suproví lidé. Jsem hrdý na to, že se Miřejovice zase trochu zvi-
ditelnily. V loňském roce po Pražském maratonu bylo vidět, že když se připojí i 
ostatní, dají se dělat dobré věci. Sdružení je založeno výlučně ke sportovním, kultur-
ním a vzdělávacím účelům s cílem napomáhat rozvoji Miřejovic, svých členů a dal-
ších příznivců i podporovatelů sdružení. 
A co letošní Pražský maratón? Zúčastníte se opět? 
Také letos jsem přihlášen a doufám, že nebudu v květnu v pražských ulicích sám: 
v rámci Maratón víkendu je připraven pro širší veřejnost závod na 4,2 km (Volswagen 
Rodinný Minimaratón) nebo procházka pro zdraví v délce 2 km. V roce 2008 se této 
akce zúčastnilo včetně mne dalších šest lidí z Miřejovic - to je 10 procent všech mi-
řejovických obyvatel! 
Už se něco proslechlo o letní akci, kterou v naší obci chystáte. Prozradíte nám o ní 
něco, abychom se mohli už dopředu těšit?  
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Jsem trenérem PIMu a mám kolem sebe skupinu lidí, kteří mají stejné zájmy.  Při 
loňském soustředění v Miřejovicích  vznikl  nápad  uspořádat  
v této krásné lokalitě kvalitní sportovní akci. V současnosti pilně pracujeme na pro-
jektu, který zde doposud nebyl. Tento projekt vyvrcholí 1. srpna v Miřejovicích při 
prvním ročníku Miřejovického půlmaratónu.  Také tímto závodem chceme pomáhat a 
součástí tohoto projektu bude Lidový běh s dobrovolným startovným, které předáme 
Rodinnému sdružení Soptíci, o.s. Kromě tomboly den vyvrcholí Pivním půlmarató-
nem. Teď právě usilovně sháníme prostředky a partnery z řad fyzických i právnických 
osob. 
Přejeme Vám osobně a hlavně pak novému sdružení Maraton Klub Miřejovice 
mnoho úspěchů nejen na sportovním poli a těšíme se na léto! 
 
Žádost vedoucí pošty  
V březnu 2009 se ve zpravodaji obrátila na všechny občany vedoucí pošty v Nové 
Vsi se žádostí o zajištění bezpečného přístupu ke schránkám pro doručovatelky. 
V poslední době se množily případy, kdy jim bylo v bezpečném přístupu ke schrán-
kám bráněno psy.   
 

Duben 2009 
 

Významné výro čí 
V dubnu roku 2009 uplynulo neuvěřitelných čtyřicet let, po které v naší mateřské 
škole pracovala učitelka Albína Uhrová z Vepřku. K tomuto výročí uvádím medailo-
nek, který zveřejnil Novoveský zpravodaj 3/2009:  
Medailonek 
Svůj článek začnu otázkou: umí si někdo představit, že bude pracovat na jednom 
pracovišti čtyřicet let? A vidíte, já takového člověka znám, a vy určitě také. Je jím 
paní učitelka Albína Uhrová z mateřské školy v Nové Vsi. Právě v dubnu letošního 
roku je to již 40 let, kdy poprvé nastoupila jako učitelka do mateřské školy. Nebudu 
přehánět, když prozradím, že jejíma rukama prošly stovky dětí. 
Jenom já jsem měla tu možnost s ní spolupracovat 19 let. I když jsem v této době 
měla za sebou také devítiletou praxi, mnohému jsem se od ní naučila. Za tu dobu 
jsem poznala, že to není ledajaká učitelka. Ke svým svěřencům přistupuje laskavě, 
svou práci dělá s láskou, když je potřeba, umí být přísnější, u dětí i rodičů má auto-
ritu. Často pracuje i nad rámec pracovních povinností. 
A tak touto cestou bych jí chtěla za celý kolektiv mateřské školy poděkovat za její 
dlouholetou práci, popřát jí pevné zdraví, a aby ji všechny děti a spoluobčané měli 
rádi tak, jako dosud.  

Ředitelka MŠ Marta Kučírková 
 
Předvelikono ční úklid  
Na začátku letošního dubna (konkrétně pak na apríla, kdy se dělala příprava a 
hlavně pak v sobotu 4. dubna) naši myslivci provedli brigádu, jejíž rozsah je úcty-
hodný. Ve všech třech katastrech – tedy ve všech pěti částech naší obce – uklidili 
všechny lesní a polní cesty a jejich okolí. Posbírali všechno, co na ně nepatří, a byla 
to pěkná hromada odpadků – 15 metrů kubických objemového odpadu. Pro lepší 
představu: jsou to tři plné avie. K tomuto odpadu musíme připočítat také velkou čer-
nou skládku u silnice I/16 směrem na Velvary nad Sazenou, kterou naši myslivci 
v prvním dubnovém víkendu zlikvidovali.  
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Černé skládky 
Neustálý problém všech obcí. Jsou věčné, sotva jednu za velké peníze obec odklidí, 
objeví se další. Ty peníze pak samozřejmě v rozpočtu obce chybí, určitě by se pro ně 
našlo lepší uplatnění než uklízet za ně cizí nepořádek. O černých skládkách by mohli 
dlouhé hodiny vyprávět naši rybáři ze spolku Vepřecké vydry, kteří uklízejí břehy Ba-
kovského potoka. Mohli by o nich vyprávět také naši myslivci z mysliveckého sdru-
žení Diana, kteří takovou černou skládku likvidovali 4. dubna.  
 
Velikono ční dílny 
Velikonoční svátky v tomto roce zahájily, stejně jako v loňském roce, dílny velikonoč-
ního tvoření pro děti.  První z nich se konala v neděli 5. dubna od 14 hodin 
v hospodě U Hasiče ve Starých Ouholicích pod patronací Rodinného sdružení Sop-
tíci, o.s. Děti tam spolu s maminkami malovaly a vybarvovaly velikonoční obrázky, 
různými technikami zdobily kraslice, vyráběly papírové skládačky a další velikonoční 
dekorace. Všechny výrobky byly na stejném místě vystaveny od 6. do 12. dubna a 
bylo možno si je za malý peníz zakoupit. Vstupné na akci bylo 30 Kč na rodinu, jako 
příspěvek na materiál.  
Druhá velikonoční dílna se konala na Zelený čtvrtek 9. dubna od 15 do 18 hodin 
v sále Obecního úřadu v Nové Vsi.  Zde děti zdobily vyfouklá vajíčka různými techni-
kami, mohly si vyzkoušet například malování voskem. Vyráběly zápichy a další veli-
konoční dekorace a zdobily velikonoční věnce. Vstupné bylo také je 30 Kč na rodinu, 
jako příspěvek na materiál.  
 
Třetí rybá řská veselice 
pořádaná Rybářským spolkem Vepřecké vydry, o.s., se konala v sobotu 11. dubna 
od 20 hodin v sále Obecního úřadu Nová Ves, vstup 60 Kč, hrála kapela Podřipský 
band. Tombola byla opravdu bohatá, zapojili se do ní svými dary tito sponzoři: Unile-
ver - PTZ Nelahozeves - Dana Čmerdová, Potraviny Nová Ves - Radek Petr, Bistro 
Nová Ves - Jan Jermář,  Marcel Němeček, Miroslav Němeček, Montako Kralupy nad 
Vltavou - Roman Pánek a Michal Karadi, YTONG - Jaroslav Ludvík, Vinařství Kraus - 
Michal Kyselo, Vinařství Mutěnice - Jiří Podzemský, Rybářství Liběchov. 
 
Slavnostní velikono ční mše a koncert  
Přesně v pondělí velikonoční 13. dubna 2009 od 11 hodin v kostele Narození Panny 
Marie ve Vepřku se uskutečnila slavnostní velikonoční mše, spojená s koncertem 
našich milých hostů z Umělecké školy z Kralup nad Vltavou. Před mší opět zazněly 
zvony vepřecké zvonice.  
 
Klub senior ů  
se sešel ve středu 22. dubna v 15 hodin v sále Obecního úřadu v Nové Vsi. 
 
Pálení čarodějnic 
Poslední dubnový den připadl tento rok na čtvrtek, po něm následoval volný pátek a 
tedy prodloužený víkend. Těžko bychom si mohli přát lepší termín pro naši oslavu 
filipojakubské noci – noci s čarodějnicemi! Tak jako v loňském roce naši mládenci 
pálili čarodějnice na těchto místech:  
Sportovci zapálili 30. dubna v areálu hřiště TJ Sokol Nová Ves tradiční čarodějnickou 
hranici s přicházejícím soumrakem, hudba a občerstvení jako vždy bylo zajištěno.  
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Rybáři na obvyklém romantickém místě u Vltavy ve Vepřku také 30. dubna navečer 
zapálili v pořadí již třetí svoji hranici na čarodějnice. Hrála k tomu country kapela Blue 
Drát, občerstvení představovalo opékání špekáčků a tradiční pečené selátko.  
Ve Starých Ouholicích se pálily čarodějnice od 17 hodin u čističky. Občerstvení  bylo 
zajištěno a část výtěžku z této obdrželo Rodinné sdružení Soptíci.  
Také v tomto roce se konal slet zdejších čarodějnic. Nejvyšší čarodějnice svolala na 
30. dubna v 18 hodin před místní poštu všechny zde žijící čarodějnice, které cestou 
na sraziště Škarechov navštívily všechny ohně na území naší obce za účelem 
kontroly jejich správné výšky, stavu občerstvení a náležitě občerstvených návštěv-
níků, a hlavně pak za účelem vystrašení všech smrtelníků, kteří se v okolí ohňů vy-
skytli.  
 
Zvolili jsme znak a vlajku naší obce 
Dubnový Novoveský zpravodaj přinesl informaci o tom, jak dopadla anketa k výběru 
občanů. Naši občané si v této anketě vybrali jako vítězný návrh A, pro který hlasovalo 
74 lidí. Pro návrh B hlasovalo 32  a pro návrh C 17 účastníků ankety; celkem se zú-
častnilo 123 lidí. 
 
Vysazování stromk ů v obci  
Denně kolem sebe slyšíme o kácení stromů. Naše obec se rozhodla jít cestou zcela 
opačnou – začali jsme a budeme dále vysazovat ve všech třech katastrech naší obce 
nové stromky. Začali jsme v polovině dubna 2009 osázením stráně „Ve skále“ v Nové 
Vsi směrem na Sazenou, pokračovat budeme založením budoucí aleje podél cesty, 
která vede souběžně s dálnicí. Obecní úřad se v dubnu obrátil na občany, aby navrhli 
další místa, kam stromky, které zajistí nasázet. Pomoc při sázení přislíbilo Mysli-
vecké sdružení Diana.  
 
Vyměření daně z nemovitostí na rok 2009 
Finanční úřad v Kralupech nad Vltavou oznámil svou vyhláškou, že ode dne 20. 
dubna do dne 19. května 2009 je v jeho budově v pondělí a ve středu od 8 do 17 
hod. vyložen k veřejnému nahlédnutí hromadný předpisný seznam o vyměření daně 
z nemovitostí (za nemovitosti nacházející se v územním obvodu uvedeného FÚ pro 
poplatníky, kteří mají trvalé bydliště, sídlo nebo pouze nemovitosti v obci Nová Ves) 
na rok 2009.  
Proti vyměření daně se mohou poplatníci uvedení v tomto hromadném předpisném 
seznamu odvolat písemně nebo ústně do protokolu u správce daně ve lhůtě 30 dnů 
ode dne, který následuje po dni ukončení vyložení tohoto hromadného předpisného 
seznamu. Odvolání nemá odkladný účinek, tj. nestaví placení a vymáhání daně. Od-
chyluje-li se vyměřená daň od přiznání k dani, lze žádat v odvolací lhůtě o sdělení 
důvodu rozdílu mezi stanoveným daňovým základem a daní, jež byla přiznána nebo 
za řízení uznána. Doba počínající dnem, který následuje po dni podání žádosti a 
končící dnem, kdy byl poplatník vyrozuměn o důvodech stanovení daně, se nepočítá 
do běhu odvolací lhůty. Vyměřená daň je splatná: 
a) u poplatníků daně provozujících zemědělskou výrobu a chov ryb ve dvou stejných 
splátkách, a to nejpozději do 31. srpna a do 30. listopadu běžného zdaňovacího ob-
dobí, 
b) u ostatních poplatníků daně ve dvou stejných splátkách, a to nejpozději do 1. 6. a 
do 30. 11. běžného zdaňovacího období. 
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Nepřesáhne-li roční daň z nemovitostí částku 5 000 Kč, je splatná najednou, a to 
nejpozději do 1. 6. běžného zdaňovacího období. Ke stejnému datu lze daň z nemo-
vitostí zaplatit najednou i při vyšší částce. 
Rozdíl mezi daňovou povinností, která je splatná podle hromadného předpisného 
seznamu a částkou, která byla již na dani, splatné najednou či  v zákonných splát-
kách,  zaplacena a zvýšení daně vyměřené z důvodu, že přiznání nebylo podáno 
včas, je splatné do 30 dnů ode dne, jímž končí vyložení hromadného předpisného 
seznamu. 
Z částek, které nebyly zaplaceny včas, se platí úrok z prodlení za každý den pro-
dlení, počínaje dnem následujícím po dni splatnosti až do dne platby včetně, a to ode 
dne původního dne splatnosti. Splatná a nezaplacená daň, včetně příslušenství 
daně, se vymáhá výkonem daňové nebo soudní exekuce. 
Poplatníkům, kteří nejsou uvedeni v hromadném předpisném seznamu, byla vymě-
řena celková daňová povinnost v územním obvodu příslušného finančního úřadu 
dnem zákonného termínu pro podání daňového přiznání v částce daně ve výši, jak ji 
naposled stanovil pravomocně správce daně, nebo jim bude zaslán platební výměr. 
Z dopisu Finančního úřadu v Kralupech nad Vltavou:  
„V souvislosti s vyhláškou č. 412/2008 Sb., která vstoupila v platnost od 1. 1. 2009. 
došlo ke změně průměrné ceny zemědělských pozemků;  v  KÚ Nová Ves je cena 
8,43 Kč/m², v KÚ Nové Ouholice je cena 7,18 Kč/m² a v KÚ Vepřek je cena 7,41 
Kč/m².“ 
 
 

Květen 2009 
 

Besídka mate řské školy ke Dni matek  
Konala se ve středu 6. května v 16 hodin se v sále našeho obecního úřadu. Děti 
maminkám k svátku připravily tradiční hudební představení. Nazkoušely si své vy-
stoupení s velkou odpovědností, bylo jako vždy skvělé. Pak předaly svým maminkám 
vlastnoručně vyrobené dárky.   
 
Položení kytic k pomník ům padlých v naší obci 
Každoročně v předvečer výročí ukončení 2. světové války vzpomínáme na všechny 
naše občany, kteří padli v průběhu obou světových válek. Ve čtvrtek 7. května v 17 
hodin jsme se na hřbitově ve Vepřku poklonili položením kytic na jejich hroby pa-
mátce všech, kteří svými životy vykoupili naši svobodu. 
 
Pražský mezinárodní maratón 2009 
Ve dnech  9. a 10. května se v Praze konal tradiční mezinárodní maratónský víkend 
s mnoha nejrůznějšími akcemi vlastně pro celou rodinu, ať to byla In-line Party na 6,5 
km, Rodinný Minimaraton na 4,5 km nebo Eko procházka na 2 km. Celý víkend 
doprovázelo mnoho dalších kulturních akcí. Podél maratónské trati bude vystupovalo 
30 kapel, vystoupení byla také v Marathon Sport Expu a v sobotu odpoledne se na 
Staroměstském náměstí konal karnevalový průvod. Na všechny uvedené akce nás 
pozval ve zpravodaji náš maratónský běžec Pepa Burian z Maraton Klubu Miřejovice. 
 
Beseda Klubu senior ů s představiteli Policie ČR 
Klub seniorů ve spolupráci s obecním úřadem pořádal ve středu 13. května od 15 
hodin v sále obecního úřadu v Nové Vsi besedu s představiteli Policie ČR, územní 
odbor Mělník. Povídali jsme si nejen o bezpečnosti pro seniory,  ale také o všech 
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ostatních problémech,  které nás trápí. Besedy se účastnilo asi 20 seniorů a za Policii 
ČR pracovníci preventivně informační skupiny a dopravního inspektorátu. Hlavním 
tématem besedy byla prevence kriminality s přihlédnutím na trestnou činnost pácha-
nou na starších spoluobčanech. Policisté seniorům připomněli některá základní pra-
vidla chování při jednání s neznámým osobami a zvláště je upozornili na rizika spo-
jená s pachateli trestné činnosti, kteří se vydávají za zaměstnance různých firem, 
kteří se snaží pod různými záminkami vetřít do domů starších spoluobčanů a zde 
páchat trestnou činnost převážně majetkového charakteru. Dále se policisté zaměřili 
na informace  týkající se pravidel bezpečného pohybu na místech s větším výskytem 
osob (nákupní centra, hromadné dopravní prostředky, kulturní akce), kde hrozí ne-
bezpečí například drobných kapesních krádeží. Na řadu se dostala i problematika 
bezpečnosti silničního provozu a s tím spojené problémy při účasti osob v silničním 
provozu, a to jak v roli chodců, tak cyklistů a řidičů motorových vozidel. 
 
Výlet mate řské školy do ZOO Praha 
V únoru děti v mateřské škole soutěžily o nejhezčí obrázek zvířátek. Soutěž organi-
zoval internetový portál Peprnet.cz a všechny děti získaly jako odměnu od pražské 
ZOO volné vstupenky.  
Ve čtvrtek 14. května ráno jely děti na výlet do pražské ZOO, kde na ně už čekal 
patron celé akce Ivan Hladík spolu se zástupcem pražské ZOO Janem Blažkem a 
děti čekalo dopoledne snů. Podívaly se ke zvířátkům velmi zblízka. Na chvilku se 
ocitly v Madagaskaru, když byly svědky cvičení lemurů doslova zvířátkům nadosah. 
Zjistily, že jim jde nejenom dobře skákání, šplhání a balancování na laně, ale že se 
sami dokážou třeba i zavřít do přepravní bedýnky a beze strachu cestovat. Další za-
stavení bylo u tapíra jihoamerického. Pak už následovala zajímavá procházka 
Indonéskou džunglí a vrchol programu - ukázka zvířátek s možností si je pohladit. 
Úspěch měl gekončík, ale největší vzrušení vyvolala krajta královská. Děti se nebály 
a krajtu si pohladily. Jedna z odvážných dívek si dokonce krajtu chvilku podržela 
v náručí. Tím procházka neskončila. Kromě největšího lákadla pražské ZOO - goril 
nížinných v čele s Richardem a malou Mojou, stihly děti navštívit také tygry, slony, 
“minikrokodýlky” gaviáli, hrochy a spoustu dalších zvířátek.  
 
Povinné o čkování ps ů proti vzteklin ě 
proběhlo v pátek 1. května. Týkalo se psů starších 3 měsíců, poplatek činil 100 Kč, 
konalo se na obvyklých místech: Nová Ves v 9 hodin, Nové Ouholice v 10 hodin, 
Staré Ouholice, Miřejovice v 11 hodin a Vepřek 11,45 hodin. 
 
Policie ČR informuje  
V květnovém zpravodaji vyšly následující informace: 
Distribuce konopí 
Policisté ze služby kriminální policie a vyšetřování územního odboru Mělník zahájili 
dne 23. dubna 2009 trestní stíhání čtyřiadvacetiletého muže z Mělnicka pro trestný 
čin nedovolená výroba a držení omamných a psychotropních látek a jedů, kterého se 
dopustil tím, že v době od března do listopadu 2008 na Mělnicku poskytoval čás-
tečně bezúplatně a částečně za úplatu třem mladistvým, u kterých spolehlivě věděl, 
že jsou mladší 18 let a dalším osobám blíže nezjištěné množství rostliny cannabis 
sativa obsahující psychoaktivní látky THC. Tuto látku jim poskytoval nejméně jednou 
do týdne, kdy jim prodával 1g za 200 Kč, popř. 2 g za 400 Kč. Za výše uvedený 
trestný čin muži hrozí trest odnětí svobody v rozpětí od dvou do deseti let. Muž je 
policisty nadále vyšetřován na svobodě. 
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Vloupání do autobusu 
V době od 21. května do 22. května 2009 poškodil neznámý pachatel boční okno 
autobusu, zaparkovaného v obci Nové Ouholice, vnikl dovnitř a zde odcizil finanční 
hotovost a další osobní věci. Svým jednáním způsobil poškozené přepravní firmě 
celkovou škodu ve výši cca 48.000 Kč. Skutek šetří policisté z obvodního oddělení 
Vojkovice jako podezření z trestných činů  krádeže a poškozování cizí věci. 
 
Jak je to vlastn ě s Vltavou? 
V květnovém Novoveském zpravodaji jsem uvedla následující, jistě zajímavý článek:  
Vltava ústí do Labe. Proč dali naši předkové společnému toku název Labe, když 
Vltava je delší a v místě soutoku má širší a vodnatější koryto, ví dnes už jen oni. K 
tomu se nabízí zajímavý rozbor z knihy „Spor o praotce Čecha“ (1984) autora Bo-
huslava Hlinky: 
„Z českých řek – jejichž vody ovšem odtékají do Severního moře – je nejvýznamnější 
VLTAVA, pro niž samozřejmě nepřijmeme naivní etymologii podle Hájka, že je to 
řeka „hltavá“. Podle vědeckého výkladu je název odvozen z germánského wilth (= 
dravý, divoký, německy = wild) a ahwa (= voda, proud, řeka), což je teorie tradující se 
již od doby Josefa Dobrovského. Vltavu jsme označili jako nejvýznamnější českou 
řeku, což vůbec není žádná nadsázka, ale konstatování skutečnosti, neboť podle 
obecných zeměpisných pravidel je to Vltava, která vytéká z našeho území a u Ham-
burku se vlévá do moře; u Mělníka je přece o polovinu vodnatější než Labe, které 
bychom tedy správně měli považovat za pouhý její přítok! Bohužel, řeka tekoucí od 
Mělníka se jmenuje Labe. Tento donebevolající zeměpisný omyl je velmi dávného 
data. Pátráme-li však po stáří jmen našich řek, máme zároveň i příležitost ukázat na 
viníka, který záměnu Vltavy s Labem způsobil. Zřejmě to má na svědomí nějaký ná-
rod nebo kmen, který se přisouval od severu, přičemž jeho sídelní oblast byla na zá-
padě (a případně na jihu) ohraničena právě řekou, kterou my dnes nazýváme Labem 
a kterou nepřekročil, takže nepoznal vodnatý tok Vltavy protékající celými Čechami; 
pojmenování, jež zavedl, se vžilo, a volky nevolky je převzali i ti, kteří později sku-
tečný stav znali. Antické prameny ji uvádějí jako Albis. Což se vykládá obvykle z 
indoevropského základu albhve významu bílý nebo čistý (= bílý). Hodná pozoru je 
však připomínka, že pojmenování Bílý a Černý se užívá u menších, zpravidla pra-
menných toků, nikoli u veletoků. Vzhledem k příbuznosti se skandinávskou řekou Elv 
a dalším souvislostem razí výklad, že jde o odvozeninu z indoevropského albhis – 
tok, proud, řeka. Že z pozdějšího (germánského) Alba došlo pak v češtině k pře-
smyknutí v Laba a konečnému tvaru Labe, to už je jen závěrečná fáze dlouhého ja-
zykového vývoje.“ 
 
 

 
Červen 2009 

 
Volby do Evropského parlamentu 
Červnové volby do Evropského parlamentu proběhly v naší obci v pátek 5. června od 
14 do 22 hodin a v sobotu 6. června od 8 do 14 hodin ve třech volebních okrscích: 
volební okrsek č. 1 – Nová Ves (sál Obecního úřadu, Nová Ves čp. 154); volební 
okrsek č. 2 – Nové Ouholice, Vepřek (zdravotní středisko, Nové Ouholice čp. 43); 
volební okrsek č. 3 – Staré Ouholice, Miřejovice (restaurace U Hasiče, Staré Ouho-
lice čp. 57). Obecní úřad zanesl do seznamu voličů pro volby do EP údaje ze stálého 
seznamu voličů. Tímto způsobem byl každý občan ČR, který má právo volit ve vol-
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bách do EP a měl na území ČR trvalý pobyt, zapsán automaticky do seznamu voličů 
pro volby do EP. Hlasovací lístky byly dodány včas.  
Novoveský zpravodaj 6/2009 zveřejnil tyto výsledky voleb do Evropského parlamentu 
v naší obci: z 816 oprávněných voličů se voleb zúčastnilo 210 voličů, což představuje 
volební účast 25,74 %.  
Výsledky hlasování:  

pořadí strana počet 
hlasů 

1. ODS  61 
2. KSČM  53 
3. ČSSD 43 
4. Suverenita  12 
5. Věci veřejné  8 
6. KDU-ČSL 7 
7. Evropská demokratická strana 6 
8. Strana zelených  4 
9. Libertas 3 
10. Strana důstojného života  3 
11. Dělnická strana  2 
12. 
13. 
14. 
15. 
16. 
17. 
18. 
19. 

Volte Pravý blok 
Demokratická strana zelených 
Česká strana národně sociální  
Spojení demokraté-Sdruž. 
nezávisl. 
Nejen has. a živn. s uč. do Evropy 
VAŠE ALTERNATIVA 
SNK Evropští demokraté 
NEZÁVISLÍ 

1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 

 celkem       210 
(ostatní strany nezískaly v naší obci žádný hlas) 

 
Dětský den se Soptíky ve Starých Ouholicích 
Další akcí, kterou pořádali Soptíci, byl dětský den 6. června. Zde bylo 10 disciplín, 
kde si děti mohly vyzkoušet svoji šikovnost – třeba stříhání bonbonů, slalom, překáž-
ková dráha, hod na cíl, prolézání tunelem a další. Po splnění všech disciplín si děti 
vylosovaly tombolu, kde byly různé dárečky. Dále byl k dispozici skákací hrad, kde 
děti skákaly celý den.  Přijeli také hasiči, kteří děti povozili na řece v člunu. Na závěr 
nafoukali pěnu, na kterou se těšily nejen děti. Protože počasí moc nepřálo, tak po 
pěně se rozběhli všichni domů převléknout se do suchých věcí.  
 
Informace Policie ČR  
Nedovolená výroba omamných a psychotropních látek 
Dne 8. června 2009 ve večerních hodinách zadrželi policisté ze služby kriminální po-
licie a vyšetřování územního odboru Policie Mělník ve spolupráci se Zásahovou 
jednotkou Krajského ředitelství Policie ČR, Středočeského kraje, v Nové Vsi na Kra-
lupsku dvojici mužů ve věku padesát  a čtyřicet let. Starší z nich z Kralupska,  mladší 
je trvale bytem na Kladensku, které následně obvinili z trestného činu  nedovolená 
výroba a držení omamných a psychotropních látek a jedů, kterého se dopustili tím, že 
starší z nich umožnil svému spolupachateli vyrábět v jedné části hospodářské bu-
dovy situované na pozemku domu ve výše uvedené obci psychotropní látku amfeta-
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min. Mladší z nich za použití prostředků a prekursorů určených k výrobě OPL tuto 
látku na uvedeném místě vyráběl. V rámci akce proběhla domovní prohlídka a pro-
hlídka nebytových prostor, při které bylo mimo jiné zajištěno 131 balení od léků, po-
užívaných k výrobě omamných a psychotropních látek. Mladší z mužů po sdělení 
obvinění putoval rovnou do věznice, protože bylo zjištěno, že na něj byl soudem vy-
dán příkaz k dodání do výkonu trestu odnětí svobody, a to v květnu letošního roku. 
Na staršího muže bude v nejbližších dnech podán podnět k podání návrhu na vzetí 
do vazby. Mužům hrozí trest odnětí svobody v rozmezí od jednoho do pěti let. 
 
Rekonstrukce mostku ve Vep řku 
Odbor dopravy MÚ Kralupy n. Vlt. povolil úplnou uzavírku silnice č. III/0161 z důvodu 
rekonstrukce mostku přes Bakovský potok na dobu od 8. června (8 hodin) do 
31. srpna (22 hodin). Délka uzavírky 50 m. Zároveň nařídil objížďku po této trase: po 
místní komunikaci a silnici č. III/00812 v místních částech Nové a Staré Ouholice, 
dále po silnici II/608 směr Nová Ves na křižovatku se silnicí I/16 a zpět po silnici č. 
III/0161. Objízdná trasa je obousměrná a její délka je cca 7 km. V průběhu stavby byl 
zajištěn přístup k sousedním nemovitostem. Při rekonstrukci mostního objektu byl 
zachován průchod pro pěší. Provoz chodců byl fyzicky oddělen od stavby mostu 
plotovými zábranami, opatřenými výstražnými červenými světly na obou koncích. 
Po projednání s KÚ Středočeského kraje, odborem dopravy, byl během stavebních 
prací v měsíci červnu 2009 umožněn průjezd linky veřejné autobusové dopravy (do-
prava dětí do školy).  
 
Výlet Klubu senior ů 
Senioři byli v úterý 16. června na výletě vlakem v Roztokách, kde navštívili Středo-
české muzeum a ateliér Zdeny Braunerové - starý stylový mlýn, disponovaný jako 
stálá expozice české malířky, grafičky a organizátorky uměleckého a kulturního dění. 
Navozuje atmosféru původního prostředí ateliéru, který si nechala  postavit podle 
vlastního návrhu a jenž byl za jejího života místem setkání významných osobností 
české i evropské kultury. Dále si prohlédli stálé i akční výstavy, například Cesty 
ornamentu - výstava ornamentálních prací z doby před vznikem písma napříč stale-
tími po současnost;  loutky z dílny Marionety Truhlář a výstavu Svět dětí na šlechtic-
kých sídlech. Výletu se zúčastnilo 17 členů klubu a všem se moc líbil.  
 
Dětský den   
byl v sobotu 20. června od 10 hodin. Zprávu o něm přinesl Novoveský zpravodaj:  
Zpráva o Dětském dnu 
Dětský den začal letos včas, přesně v 10 hodin. Až do 12 hodin měly děti možnost 
probíhat různými stanovišti, na kterých obdržely buď jeden nebo dva body, podle 
toho jak byly šikovné. Všechna stanoviště sklidila úspěch, dětem se ale nejvíc líbila 
překážková dráha, běh s kolečkem v holínkách a již tradiční rozbíjení ořechů. Sbírání 
sladkostí s „gumicukem“ u pasu byla jediná atrakce, kde bylo možné získat okamžitě 
sladkou odměnu. Na těch ostatních děti střádaly body a pak si za takto získané body 
šly vybrat ceny do stánku, kde určitě bylo z čeho vybírat. 
Současně si mohly děti zasportovat v dětském koutku na trampolíně nebo ve skáka-
cím hradu. Děti, které mají v oblibě koně, měly možnost se povozit na ponících. Ko-
lem poledne, když se skládala stanoviště, tak děti využily lístečků na kartičkách, které 
u vstupu obdržely a šly se občerstvit limonádou a párkem.  
Před začátkem tanečních vystoupení proběhlo slosování kartiček všech dětí: prvním 
místem byl velký plyšový pes a zbylá čtyři místa krásná puzzle s českými pohádkami. 
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V půl jedné následovala dvě taneční vystoupení: „Saxána“ a „Kostlivci“ taneční sku-
piny VERO a tři vystoupení skupiny aerobiku. Podle nadšených reakcí diváků lze 
soudit, že se všechna tato vystoupení moc líbila.  
Pak už následovalo s nadšením očekávané vystoupení psovodů. Nejdříve agility čili 
výcvik psů na překážkách, pak rychle za sebou následovaly ukázky různých situací, 
kdy psi honili zloděje kola a na závěr nás čekal opravdový bonbónek: přepadení s 
policejním autem.  Celá ta „psí“ akce byla tak báječná, že jsme se na místě dohodli 
s vystupujícími, že si ji na závěr prázdnin zopakujeme. Dopředu tedy oznamujeme, 
že v sobotu 29. srpna organizujeme „Rozloučení s prázdninami“, na kterém určitě 
vystoupí právě tito psí umělci se svými páníčky. Podrobnosti o této chystané akci 
budou v příštím Novoveském zpravodaji.  
Rádi bychom na tomto místě jménem nadšených a spokojených dětí a také všech 
návštěvníků našeho letošního Dětského dne poděkovali všem, kdo se na úspěchu 
tohoto příjemného dne podíleli finančně, věcnými dary nebo vlastními silami. Jsou to 
tito naši příznivci: Obecní úřad Nová Ves,TJ Sokol Nová Ves, Rybářský spolek 
Vepřecké vydry, o.s., Myslivecké sdružení Diana, Řeznictví-uzenářství Kosina, Aero-
bic Nová Ves, Unilever - PTZ Nelahozeves, SWIETELSKY stavební s.r.o., Renault 
RK Mělník, ZŠ a ZUŠ Velvary, MŠ Nová Ves, Velvarské roštandy, dětský aerobic FIT 
FOR YOU, o.s., Dálniční policie Nová Ves, Agility Mělník o.s, Základní kynologická 
organizace Mělník-město (sportovní kynologie), Základní kynologická organizace 
Zvoleněves (služební kynologie), atrakce p. Tříska, poníci paní Jana Uhrová, nápoje 
a mlsky pro děti pánové Kratochvíl,  Verner, Jermář a Petr.  
Na Dětském dnu se vybralo dobrovolné vstupné v celkové výši 2087 Kč, tyto peníze 
budou samozřejmě použity na další dětské akce (například na zmíněné rozloučení 
s prázdninami poslední srpnovou sobotu). Díky Miroslavu Faixovi a Janu Majerovi 
máme také desítky skvělých fotografií. Některé jsou již k vidění na našem novoves-
kém webu, ty ostatní jsou na cédéčku, které je k dispozici na našem obecním úřadě, 
jak už je zvykem u fotografií ze všech našich akcí.  

Pavlína Kratochvílová  
Vážení spoluobčané,  
dovolte mi, abych ke zprávě z letošního Dětského dne připojila pár slov. Jeho přípra-
vou se opět zabývaly dobrovolně desítky našich spoluobčanů, kteří svým úsilím při-
pravili našim dětem a všem návštěvníkům třetího Dětského dne krásné zážitky. Patří 
jim za to velký dík nás všech. Upřímně: na nápady a nadšení, s jakým byly tyto bá-
ječné nápady uskutečněny, jsme si již rádi zvykli. Poděkování patří rovněž všem 
sponzorům této akce, která se také díky jejich přispění moc vydařila. Prožili jsme 
krásnou červnovou sobotu.  
Dětem právě začínají dvouměsíční prázdniny, čas dobrodružství, čas na prázdninové 
zážitky. Ráda bych dětem popřála, aby jejich prázdniny byly dobou her, sladkých 
plodů léta, báječného počasí, dobrodružných výprav za poznáním, aby prázdniny 
byly časem, na který budou dlouho vzpomínat. A aby si řekly, že to byl úžasný čas.  
Dospělým pak přeji příjemnou dovolenou podle jejich představ. Odpočiňte si, naberte 
síly a nevšední zážitky.  Ať je vaše dovolená časem splněných přání, ať je tak vzru-
šující nebo tak příjemná, jak jen si budete přát.  

Jana Uhrová  
 
Den otev řených dve ří v RK Mělník 
RK Mělník – autorizovaný prodejce a servis Renault Trucks je v naší obci  již 15 let a 
v sobotu 20. června 2009 pořádal Den otevřených dveří pro účastníky Dětského dne, 
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zákazníky a milovníky tahačů, kde návštěvníky seznámil s připravovanými novinkami 
na trhu, nabídl možnost nahlédnout do zákulisí společnosti a připravil pohoštění.  

 
Červenec 2009 

 
Udělení znaku a vlajky naší obce Parlamentem ČR  
2. července 2009 převzala starostka obce Jana Uhrová na slavnostním shromáždění 
v Parlamentu z rukou předsedy Parlamentu ČR ing. Miloslava Vlčka listinu o udělení 
znaku a vlajky naší obce. 
Text listiny:  
Vážená paní starostko, vážené členky a vážení členové zastupitelstva obce, vážené 
občanky, vážení občané,  
 na základě Vašeho návrhu, po projednání ve výboru pro vědu, vzdělání, kul-
turu, mládež a tělovýchovu, podvýboru pro heraldiku a vexilologii tohoto výboru Po-
slanecké sněmovny jsem rozhodl udělit Vaší obci 
Znak  
Popis: V modro-stříbrně sníženě vlnitě děleném štítě nahoře polovina stříbrného 
dvouocasého lva s červenou zbrojí držícího zlatý jelení paroh, dole modrá lilie. 
Vlajka 
Popis: Modrý list s bílým vlajícím trojúhelníkem vycházejícím z druhé poloviny dol-
ního okraje listu. V modrém poli polovina bílého dvouocasého lva s červenou zbrojí 
držícího zlatý jelení paroh. V bílém poli modrá lilie. Poměr šířky k délce listu je 2:3. 
Písemné vyhotovení rozhodnutí v příloze přikládám a pěkně Vás zdravím.  

Ing. Miloslav Vlček, předseda Poslanecké sněmovny  
 
Povodn ě v červnu 2009 
Ničivé povodně tehdy řádily na Moravě.  
Naše obec se rozhodla pomoci povodní postižené obci Životice u Nového Jičína a 
v červencovém zpravodaji vyšla následující výzva:  
Obec Nová Ves 
    obec, která zažila ničivé povodně v srpnu 2002, 
    obec, která ví, jak je důležitá rychlá pomoc, 
    obec, která neumí být lhostejná 
         se rozhodla pro humanitární pomoc povodní postižené obci 
Životice u Nového Jičína.  
K této akci se můžete připojit v těchto termínech: 

úterý  7. července 8 – 11  
středa 8. července 8 - 11 14 - 18 
čtvrtek 9. července 8 - 11  
pátek 10. 

července 
8 - 11  

v sále Obecního úřadu Nová Ves. 
Lidé v povodní postižených oblastech (jak si sami dobře pamatujeme), potřebují 
v současné době především: jakékoliv čistící, hygienické a desinfekční prostředky 
(nejvíce teď chybí gumové rukavice, pytle, kýble, lopaty a další nářadí; později budou 
potřeba jakékoliv vysoušeče), bavlněné letní ošacení, pracovní oblečení, trvanlivé 
potraviny a balené vody, hračky a knížky pro děti, dětské pleny, přikrývky, lůžkoviny, 
ručníky, utěrky – vše prosíme čisté, suché a zabalené do igelitových obalů či papíro-
vých krabic. Budeme přijímat také dobrovolné finanční příspěvky. Všechny příspěvky 
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budou rychle předány přímo lidem v obci Životice. Odvezeme je sami a předáme 
Pavlu Hasalíkovi, starostovi této obce, se kterým jsme v kontaktu. 
Děkujeme za vaši pomoc! 
V deseti dnech od 7. do 17. července jsme v naší obci shromažďovali tuto humani-
tární pomoc. Shromáždili jsme velké množství balených vod, všemožných úklidových 
prostředků, hraček pro děti, oblečení pro děti i dospělé, ložní prádlo, deky a spoustu 
jiných věcí, kterými jsme chtěli pomoci povodní postiženým obyvatelům moravské 
obce. V sobotu brzy ráno vyrazila na dlouhou cestu (najelo se více jak 800 km) 
k prasknutí naložená velká dodávka s touto naší pomocí. Vybrali jsme také celkem 
14.500 Kč, také tyto peníze jsme sebou vezli. Starostka Jana Uhrová tuto pomoc 
předávala osobně. Cesta byla náročná – bouřky, objížďky – ale nakonec do Životic 
v pořádku dojeli a tam zástupcům obce předali naši pomoc a po krátké obhlídce a 
popisu místních, jak to bylo o povodních, se v pořádku vrátili zpět. Starostka pak na-
psala ve zpravodaji tuto informaci:   
Ráda vyřizuji velké díky občanů Životic u Nového Jičína za pomoc, kterou jste jim, 
vážení občané, poskytli. K těmto díkům se připojuji jménem naší obce také já, pro-
tože je třeba velmi ocenit dary všech, kdo nejsou lhostejní a všech, kdo se na organi-
zaci celé akce podíleli.  
Ve středu 8. července se mimořádně sešlo zastupitelstvo obce a jednalo o návrhu 
darovat postižené obci Životice z rozpočtu naší obce částku 50.000 Kč. Tato částka 
byla zastupitelstvem odsouhlasena a rychle odeslána na účet životického obecního 
úřadu. Jistě jim také tato částka pomůže v nelehkém životě po povodních.  
Ještě jednou děkuji.  

Jana Uhrová, starostka obce  
Pro dokreslení tehdejší situace uvádím zde článek z magazínu MF Dnes, který byl 
také zveřejněn v novoveském zpravodaji:  
Bezbranní proti vodě  
Děti a starci si bývají podobní. Bezbranní a vystrašení - tím spíš, když do předsíně 
vtrhne potok, který byl včera tak malinký... Zatímco silní příbuzní zachraňují, co se 
dá, oni pláčou a přemýšlejí, jestli už se utopilo kotě nebo jestli se zachová alespoň 
jedna žlutá fotografie... 
Ještě mě pánbíček nechce  
Vlasta Maršálková (75 let), Životice u Nového Jičína 
Nechybělo mnoho a stala se obětí seriálu Ulice. Odmítla opustit dům.  
"Mně je úplně špatně, jsem nateklá, nohy mám až dovrchu modré. V Životicích už 
jsem tolik roků, býváme tu od čtyřicátého šestého, ale toto si nepamatuju. Byly už 
velké vody, ale aby se Jičínka rozlila až do domů, dovnitřku, to vůbec, to ani v deva-
desátém sedmém, kdy jsme museli jít pryč, ale voda jen zalila zahrádku. Tentokrát 
jsem byla doma, dívám se na televizi, na Ulici, a kdosi zvoní. Sousedka: Ber sa, ideš 
k nám! Voda už se valila, ale já říkám, Dano, nikam nejdu. A najednou jsem byla po 
krk ve vodě. Říkala jsem si, manžel už je na věčnosti, tak půjdu za ním. Bylo mi 
jedno, že aji umřu, voda se valila, to vám přišlo v pěti minutách, měla jsem taky šok... 
I můj pes to cítil, měl slzičky v očích, dala jsem ho honem na kredenc, však tam byl 
až do rána... Pravila jsem, neboj sa, jsem s tebou, jaksi to s náma dopadne, ale 
sama jsem hodinu stála na kuchyňské lavičce.  
Potom, když voda trochu opadla, pro mě znovu přišli od súsedů: Musíte jít pryč! Ne-
chtělo se mně z baráku, lehla jsem si do mokrých peřin, ale donutili mě skoro násilím. 
Přišla jsem o všecko, ani fotku dědy už nemám, slepičky odplavaly, mražák letěl 
oknem, dveře vyplavené, však tady u nás jednomu odplavaly dokonce i bagry. Dům 
už ve svém věku opravovat nebudu, ten nikdo nechce, je teď neprodejný. Zůstanu 
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u dcery, nebo půjdu do domova důchodců, to je jedno. Co vám budu vykládat, toto 
jsem nikdy nezažila - ale ještě mě pánbíček nechce." 

Mladá fronta DNES, 9. července 2009 
 
Zájezd Klubu senior ů  
Ve středu 15. července pořádal Klub seniorů zájezd autobusem do Libochovic, 
Budyně a Lázní Mšené. Výlet se velmi vydařil. V Libochovicích senioři navštívili raně 
barokní zámek, dokončený v roce 1690. V nenarušené podobě se zachoval dodnes. 
Mimořádná je 26 hektarová zahrada ve francouzském stylu (vznikla již v roce 1683), 
která byla později upravena na anglický park, v roce 1910 pak podle plánů znovu 
rekonstruována. Po dobrém obědě v Libochovicích, v Zámeckém šenku, navštívili 
senioři starobylé městečko Budyni nad Ohří s jeho vodním hradem, původně 
dřevěným. Ve 13. století jej přestavěl do gotického slohu Přemysl Otakar I., později 
prošel ještě několika rekonstrukcemi, největší provedlo město Budyně v letech 1975 - 
1988, po roce 1989 byl hrad v restitučním řízení přiznán městu. Ve 20. letech 
minulého století bylo v prostorách hradu zřízeno Jandovo muzeum (býval to místní 
učitel), které obsahuje dary cestovatelů a soukromé sbírky občanů, žijících v Budyni 
a jejím okolí. Celá prohlídka muzea je rámována gotickým prostředím hradu a 
zakončena ve Zlatém sále malbami - výjevy života na vodním hradě ze šestnáctého 
století. Prohlídku skončila kolem druhé hodiny a pokračovalo se do blízkých Lázní 
Mšené. V lázních dostali všichni prospekty a ceníky služeb. Výlet se vydařil, i když 
ráno bylo zataženo a Libochovice nás přivítaly deštěm, ale po dobrém obědě se 
vyčasilo a slunce i dobrá nálada nás provázely až do Nové Vsi, kde vystoupila 
většina účastníků.  

 
Novoveská paleta 2009 
V červencovém zpravodaji vyhlásil obecní úřad druhý ročník soutěže v kreslení pro 
děti - Novoveskou paletu 2009. Tématem byly opět prázdninové zážitky. Děti mohly 
v době od 1. do 31. srpna, tak jako v loňském roce, nakreslit své obrázky plné pěk-
ných prázdninových zážitků (největší formát A4) a přinést je na obecní úřad, poslat 
poštou nebo mailem. Hlasování končilo 30. září. Ceny, které věnoval obecní úřad, 
byly stejné jako v loňském roce – poukázky na zboží v Tescu, tak aby si každý vý-
herce mohl vybrat podle svého: 1. místo – poukázka na 500 Kč, 2. místo – poukázka 
na 300 Kč, 3. místo – poukázka na 100 Kč.  
 
Poděkování  
Červencový zpravodaj poděkoval panu Vladimíru Prejzovi z Nové Vsi, který obec-
nímu úřadu poskytl kopie starých pohlednic a fotografií. Všechny jsem je zavěsila na 
naše webové stránky 
 
225 let Nových Ouholic 
Červencový Novoveský zpravodaj informoval o tom, že v roce 2009 uplynulo 225 let 
od založení  Nových Ouholic tímto článkem:  
Na mapě z r. 1759 jsou nynější Staré Ouholice označeny jménem Ouholice Malé. 
Opodál jsou uvedeny Ouholice Velké, a to v místě, které je nyní od Starých Ouholic 
odděleno hlavním řečištěm Vltavy a sluje názvem „Úval“. 
Ouholice Malé i Velké utrpěly v létech 1770 – 1771 velké povodňové pohromy. Nej-
větší však byla v roce 1784, kdy po kruté zimě nastalo 25. února silné oteplení 
s deštěm a během tří dnů byl stráven vysoký sníh a v řece rychle vody přibývalo. 
Rozlámaný led, téměř 1 loket silný vystupoval s vodou z břehů a strhával a bořil vše, 
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co přišlo do cesty. Ve vodě plaval dobytek přivázaný ke žlabům, velké i malé lodi, 
mnoho dříví, klád i prken, mlýnské hřídele i s koly, hospodářské nářadí i nábytku, 
pivo v sudech a také i kolíbku s dítětem bylo viděti, takže to hrůzu budilo.  
Velké Ouholice byly zcela zatopeny a domky povodní strženy. Asi 30 duší se zachrá-
nilo tím, že muži narychlo zhotovili lešení z tyček z chmelnice prostrčených do větví 
stromů jedné zahrady. Lidé z pevniny pro velkou a dravou vodu pomoci nemohli. 
Touto povodní byly Velké Ouholice zcela zničeny. Velká voda si vytvořila nové ře-
čiště, které bylo až v r. 1816 zregulováno a nazváno „Luneta“. V „Úvale“ sluje část 
„Kubantova“, kde bývala osada Velké Ouholice. Za novým řečištěm zůstala část 
ouholského katastru zvaného „Kubantov“, kde byly pole, chmelnice a pastviny.  
Tehdejší veltruský hrabě Chotek daroval chudším postiženým občanům Velkých 
Ouholic, kteří byli povodní zbaveni přístřeší, stavební místa i dříví na stavbu domků 
na stráni za nynější hlavní silnicí, a tak vznikla osada Nové Ouholice. Několik cha-
lupníků přeložil do Veltrus. 
(Z kroniky „Jak se žilo podle kroniky“ od Karla Šorala z Nových Ouholic z roku 1984 – 
celý I. díl této kronikářské práce je na novoveských webových stránkách.) 
 
Sdělení Okresní správy sociálního zabezpe čení Mělník 
Tuto informaci přinesl Novoveský zpravodaj 7/2009: Od 1. července 2009 byla 
agenda lékařské posudkové služby (LPS) úřadu práce převedena z úřadu práce na 
Okresní správu sociálního zabezpečení Mělník. Kontakty na pracoviště LPS: Tyršova 
106, 276 01 Mělník (adresa zůstává stejná), nové telefonní spojení je 315 650 878-9.  
Lékaři OSSZ budou vykonávat posudkové činnosti jak pro účely invalidity, tak pro 
další systémy sociálního zabezpečení, které do té doby posuzovali lékaři úřadů 
práce. Více ke změnám v organizaci a působnosti LPS lze nalézt na www.cssz.cz 
nebo přímo na OSSZ Mělník. 
 

Srpen 2009 
 
Miřejovický p ůlmaraton 
První ročník tohoto půlmaratonu pořádal v sobotu 1. srpna Maraton klub Miřejovice, 
o. s. Trasa: 21,0975 km, rovinatá trať s minimálním převýšením, většinou 
s asfaltovým povrchem. Z Miřejovic vede trasa přes Nelahozeves kolem vodní elek-
trárny, po starém mostě přes Vltavu, západním okrajem Veltrus kolem kempu Obora 
a veltruského zámku, dále kolem Červeného Mlýna do Všestud, mezi chmelnicemi 
přes Dušníky nad Vltavou do obce Dědibaby, kde je obrátka. Návrat stejnou cestou 
do Všestud, probíhá se ale celou obcí. Trasa dále vede z východu přes Veltrusy a 
kolem zámku zpět do Miřejovic.  Limit: 3 hodiny. Start byl v 10 hodin u dětského 
hřiště v Miřejovicích.  
Přihlášky: předem  nebo v den konání při prezentaci  
Prezentace: 8:30 – 9:45 hodin na návsi v Miřejovicích 
Startovné hlavní závod:  
100 Kč – při registraci do 30. 6. 2009  
150 Kč – při registraci po 30. 6. 2009 
Dobrovolní dárci krve mají slevu na startovném! 
Doprovodné závody:  
Lidový běh 
startovné dobrovolné, výtěžek bude věnován Rodinnému sdružení Soptíci, o.s. Trať 
je dlouhá přibližně 2,3 km, start v Miřejovicích, poběží se zadem na silnici před Sta-
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rými Ouholicemi dále kolem hospody U Hasiče, před pomníkem doprava a zpět do 
cíle v Miřejovicích (určeno pro všechny bez rozdílu věku, včetně čtyřnohých přátel).                         
Pivní půlmaraton 
startovné 30 Kč, prvních 100 přihlášených. Tento závod je pouze pro běžce  nad  18 
let,  kteří si  netroufnou na celý půlmaraton. Tady jim stačí uběhnout 1,0975 km. Zbý-
vajících  20 km je nahrazeno dvěma 10° pivy. Sou čet je opět  21,0975 km. 
Doprovodná akce:      
Anketa o nejlepší půlky 
běžci i přihlížející vybírali mezi závodníky nejhezčí sedací svaly v kategoriích muži a 
ženy (kupón je slosovatelný v tombole, která následuje po vyhlášení výsledků) 
Program Miřejovického půlmaratonu a doprovodných akcí 
 

08,30 prezentace Miřejovického půlmaratonu a 
Lidového běhu 

09,45 slavnostní zahájení 
10,00 start Miřejovického půlmaratonu 
10,10 start Lidového běhu 
11,00 vyhlášení nejrychlejších účastníků Lidového 

běhu 
13,00 konec Miřejovického půlmaratonu 
13,05 vyhlášení nejrychlejších,  

vyhlášení ankety “O nejlepší půlky“, tombola 
15,45 konec prezentace na Pivní půlmaraton 
16,00 start Pivního půlmaratonu 

 
Maraton Klub  Miřejovice, o.s., se ve zpravodaji obrátil na obyvatele Miřejovic a části 
Starých Ouholic s prosbou, aby neparkovali v den závodu svá vozidla  na silnici, kudy 
se poběží závody. Dále požádal případné dobrovolníky, kteří by rádi pomohli při 
organizaci závodů, aby se hlásili MK Miřejovice. 
 
Novoveský zpravodaj v srpnu 2009 přinesl tuto zprávu o miřejovickém půlmaratonu:  
První srpnový den proběhl za krásného letního počasí úvodní ročník Miřejovického 
půlmaratonu. Do Miřejovic se sjelo 63 běžců z různých koutů naší vlasti i ze zahra-
ničí. Zvítězit v hlavním závodě na 21 kilometrů a 97,5 metru, se podařilo dřínov-
skému borci Petru Havelkovi v čase 1 hodina 15 minut a 40 sekund. Jako první žena 
doběhla Laura Matulová z Mělníka v čase 1:38:03. Divácká účast byla hojná. Mnozí 
přihlížející se zúčastnili doprovodného programu - ať již Černohorského pivního půl-
maratonu nebo Lidového běhu či ankety o Nejhezčí miřejovické půlky. Závěrem by-
chom rádi poděkovali našim hlavním partnerům: společnosti IVAR CS, Pivovaru 
Černá Hora, Unilever a. s. a Triexpert, bez kterých by tento závod nespatřil světlo 
světa a neobohatil běžeckou termínovou listinu. Poděkování patří samozřejmě tech-
nickým partnerům: firmě Film Dekor, Johnny Servis, PIM s.r.o., ASPV Veltrusy a sta-
roouholické restauraci U Hasiče. V neposlední řadě pak mediálním partnerům webu 
behej.com a rádiu Beat. Při děkování nesmíme zapomenout ani na dobrovolníky, 
kteří pomáhali při samotném závodu: Rodinnému sdružení Soptíci a celému týmu MK 
Miřejovice za dlouhodobou přípravu. Za rok – v sobotu 31. července se těšíme na 
shledanou při startu druhého ročníku Miřejovického půlmaratonu 2010. Tým MK Mi-
řejovice 
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Krádež čerpadla ve studni  
V pátek 7. srpna bylo zjištěno, že došlo ke krádeži čerpadla ve studni, ze které je 
vodou zásobován vepřecký hřbitov. Krádež vyšetřovala  Policie ČR v Lužci nad Vlta-
vou. Obec ze svých prostředků zakoupila nové čerpadlo, které začalo pracovat 
v úterý 11. srpna. Snažili jsme se po dobu výpadku zajistit vodu na hřbitově jejím do-
vážením v kanystrech. To trvalo – bohužel – jen do té doby, než někdo odcizil také 
většinu kanystrů.  
 
Vloupání do benzinového čerpadla 
Informace Policie ČR: Neznámý pachatel v časných ranních hodinách dne 8. srpna 
2009 vnikl do objektu benzinového čerpadla v Nové Vsi, kde následně odcizil kovo-
vou pokladnu, cigarety, alkohol a cukrovinky. Tímto jednáním způsobil poškozeným 
firmám škodu ve výši zhruba 77 500 Kč. 
 
Klub senior ů na Křižíkov ě fontán ě 
Po velmi horkém dni ve čtvrtek 20. srpna večer jelo autobusem 30 členů a příznivců 
našeho Klubu seniorů na Křižíkovu fontánu, kde jsme díky volným vstupenkám od 
provozovatele fontány pana Janíčka viděli nádherné představení „To nejlepší 
z fontány“ - ukázky z Labutího jezera, Carmen, Romea a Julie a také z původního 
muzikálu Malá mořská víla. Večer byl opravdu nádherný, pompézní vodotrysky po 
předchozím horku příjemné. Vystupující tanečníci z Plzeňského národního divadla 
byli odměněni bouřlivým potleskem všech nadšených diváků. K naší velké radosti 
jsme dostali osobní pozvání pana Janíčka a příslib opakování stejné akce v příští 
sezóně!  
 
Sběr železného šrotu 
TJ Sokol Nová Ves pořádal v srpnu sběr železného šrotu. Přistavil kontejnery, do 
kterých se staré železo vhazovalo takto: v sobotu 22. srpna Nová Ves náves, neděle 
23. srpna Vepřek u zastávky autobusu, sobota 29. srpna Staré Ouholice u hospody a 
neděle 30. srpna Nové Ouholice u zastávky autobusu.  
 
Loučení s prázdninami 
Poslední prázdninový víkend – v sobotu 29. srpna se konalo loučení s prázdninami.  
Po velice úspěšném vystoupení našich čtyřnohých kamarádů (a jejich dospělých ky-
nologických průvodců) na Dětském dnu v červnu, které se všem moc líbilo, nás če-
kalo odpoledne s obdobným programem. Velcí a hlavně malí návštěvníci zatleskali 
čtyřnohým kamarádům a hlavně pak jejich kynologickým průvodcům, kteří nám spo-
lečně předvedli své agility vystoupení. Pak měli možnost všichni, hlavně ti nejmenší 
diváci, vyzkoušet si sami na vlastní kůži agility vystoupení na pomůckách, na kterých 
předtím vystupovali psí kamarádi. Některým dětem se to zvlášť dařilo, jak jsme se 
mohli sami přesvědčit z fotografií, umístěných na našem webu. Špekáčky všem dě-
tem také moc chutnaly a když jsme dali děti spát, roztočili jsme to na správné večerní 
a noční taneční zábavě, ke které nám hrála kapela DUOMIX.  
 
Novoveská paleta  
Srpnový zpravodaj přinesl informaci o posunutí termínu odevzdání obrázků do sou-
těže, aby děti měly více času, až do 30. září. Zářijový zpravodaj pak uvedl následující 
informaci:  
Druhý ročník této soutěže v kreslení pro děti se již pěkně rozeběhl. Na našich webo-
vých stránkách jsou k datu uzávěrky tohoto čísla zpravodaje už 24 obrázky a další 



 117 

jsou ještě avizovány. Děti měly čas do 30. září a teď se již rozbíhá hlasování. Aby-
chom vás o jeho výsledcích mohli informovat již v příštím zpravodaji, ukončujeme 
hlasování, tak jako v loňském roce, již v neděli 25. října.  
 
Přístavba a rekonstrukce MŠ v Nové Vsi, financování a kce 
Informace uvedená v srpnovém zpravodaji:  
Vážení spoluobčané, 
rád bych vás dnes informoval o probíhající stavbě v mateřské škole v Nové Vsi, která 
byla pro tento rok prioritní akcí. Jak jistě víte, vzhledem k finanční náročnosti a od-
hadu ceny zhruba 3 miliony korun stavby tzv. na klíč, rozhodlo zastupitelstvo provést 
přístavbu vlastními silami a specifické práce zadat odborným firmám. To mělo snížit 
náklady zhruba na polovinu. V době psaní tohoto článku je hotová zastřešená hrubá 
stavba, uvnitř nainstalované schodiště, sádrokartonářské práce v 1. patře a je připra-
veno propojení původního a nového prostoru. Zbývá tedy dokončit okna, dveře, 
omítky v přízemní části a podlahy. Je jisté, že se nestihne původní termín otevření 
přístavby 1. září 2009, ale to je bohužel daň za provádění stavby svépomocí. Po do-
hodě s hygienou v Mělníku jsme získali čas na dokončení stavby zhruba do podzimu 
letošního roku. 
Celá akce je financována z rozpočtového zůstatku z loňského roku a částečně 
z prostředků letošních. Příjmy a výdaje obce v roce 2008 byly přizpůsobeny právě 
potřebě přistavět školku, tak abychom nemuseli snižovat stav dětí. Do zvýšených 
příjmů se promítla akce pro MŠ konaná v červnu 2008, při které se podařilo získat 
téměř čtvrt milionu korun, dále pak vyšší nájemné za pozemky pod budoucí foto-
voltaickou elektrárnou, které byly od počátku deklarovány jako prostředky pro pří-
stavbu MŠ a také ukončení splátek na odkoupení MŠ do vlastnictví obce. Spolu 
s omezenými výdaji se podařilo ukončit rok 2008 s rozpočtovým zůstatkem 1,9 mili-
onu korun a disponovat tak prostředky na uvedenou přístavbu a na provoz obce 
v prvních měsících roku 2009.  
V souvislosti s přístavbou MŠ se snažíme o získání dotace z ministerstva financí. 
Tato věc nabírá čím dál jasnějších obrysů a je docela možné, že v době kdy čtete 
aktuální vydání zpravodaje, má už Nová Ves zmíněnou dotaci přidělenou. To by 
znamenalo, že část z ušetřených prostředků z loňského roku, uvedených výše, bu-
deme investovat do ostatních oblastí, jako je kanalizace, dopravní zklidnění, oprava 
komunikací a podobně. 
Momentálně se tedy dokončují práce v místnosti stávající školky, která byla přístav-
bou též dotčena a bude se upravovat bezprostřední okolí budovy, tak aby mohly děti 
po prázdninách bez problémů zahájit vyučování. Dokončení přístavby bude pokračo-
vat za zvýšené bezpečnosti při provozu školky. 
Přeji vám barevný podzim a dětem šťastné vykročení do nového školního roku 

Miroslav Červenka     
 
Poděkování 
V srpnovém zpravodaji jsme poděkovali jménem celé naší obce panu ing. Jiřímu Vy-
kusovi ze Starých Ouholic za sponzorský dar, který nám všem poskytl. Jedná se 
o šest kusů nosičů informačních tabulí, které budou umístěny v jednotlivých částech 
naší obce, a ta šestá pak na rozcestí u miřejovické elektrárny - ta ponese pozvání 
turistů k návštěvě naší obce. Ostatní informační tabule budou informovat o jednotli-
vých částech obce, ve kterých budou umístěny, tak jak jsme o tom již několikrát psali 
ve zpravodaji.   
 



 118 

 
Oprava polní cesty na Škarechov 
Společnost Decci, a.s., za podpory obce Nová Ves i místních obyvatel, chystá vý-
stavbu jedné z největších solárních elektráren v Evropě. V současné době je zhoto-
veno oplocení pozemku a po dohodě s obecním úřadem, zastoupeným starostkou 
Janou Uhrovou, došlo k úpravě přístupové komunikace. Polní cesta využívaná dosud 
převážně zemědělskou technikou jako příjezd na pole mezi Novou Vsí a Škarecho-
vem byla v srpnu společností Decci upravena. Došlo k odvozu a vyčištění celého 
okolí cesty, jejímu zpevnění a přetvoření v tzv. „provizorní komunikaci“, která bude 
sloužit ke snadnějšímu přístupu do uvedené lokality. Sníží se tak prašnost i nánosy 
nečistot, které se z původní cesty dostávaly až do obce. Decci, a.s., ve spolupráci 
s obecním úřadem připravila také osazení nově vybudované komunikace zelení od-
povídající charakteru krajiny. Zkrátka – cesta na Škarechov prokoukla.  
 

Září 2009 
 
Začal nový školní rok 
V úterý 1. září začal všem předškolákům, školákům a studentům nový školní rok, 
který skončí ve středu 30. června 2010. Vyučování v 1. pololetí končí ve čtvrtek 28. 
ledna 2010. Podzimní prázdniny připadnou na čtvrtek 29. října a pátek 30. října 2009. 
Vánoční prázdniny budou zahájeny ve středu 23. prosince 2009 a skončí v pátek 
1. ledna 2010. Vyučování začne v pondělí 4. ledna 2010. Jednodenní pololetní 
prázdniny připadnou na pátek 29. ledna 2010. Jarní prázdniny v délce jednoho týdne 
jsou podle sídla školy stanoveny pro okres Mělník v termínu od 1. do 7. února 2010. 
Velikonoční prázdniny připadnou na čtvrtek 1. dubna a pátek 2. dubna 2010. Období 
školního vyučování ve školním roce 2010/2011 začne ve středu 1. září 2010. 
 
Ukončení léta v kovbojsko-indiánském stylu 
Rodinné sdružení Soptíci, o.s. pořádalo v sobotu 5. září od 15 hodin v areálu restau-
race U Hasiče ve Starých Ouholicích odpoledne v kovbojsko-indiánském stylu. Sešlo 
se docela dost kovbojů nejen mezi dětmi, bylo to moc hezké. Po šipkách každý došel 
do cíle a se zpěvem podle svého výběru. Terče se také prostřílely skrz naskrz a špe-
káčky ty chutnaly hlavně dětem. Největší úspěchem byla jízda na ponících, kde se 
vystřídaly všechny děti a se spokojeností jsme se rozešli domů.  
 
Autorské čtení 
Informace z Novoveského zpravodaje od Boženy Nové, předsedkyně Klubu seniorů:  
7. září jsme se sešli na autorském čtení Jaroslavy Klímové. Přečetla nám dvě části 
(jednu veselou, druhou smutnější) z její knihy „Pražská taxikářka“ a také dvě povídky 
z knihy připravované. Čtení a vyprávění paní Klímové se nám moc líbilo a její knížka 
je opravdu poutavá, jak se už přesvědčili všichni, kdo ji četli. Také nás potěšilo, že 
v článku v deníku MF Dnes při rozhovoru paní Klímová vyzvedla náš aktivní Klub 
seniorů.  
 
Druhý ro čník posvícení 
Informaci o jeho průběhu přinesl zářijový zpravodaj:  
Druhý ročník mariánského posvícení začal sluníčkem, které nás provázelo až sou-
mraku. Už samo pěkné počasí bylo zárukou, že nás čeká příjemné odpoledne. A zda 
se vyvedlo? Posuďte sami:  
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Už od ranních hodin bylo na návsi rušno. Chystaly se stánky na občerstvení, připra-
vovala se zvonička i loďka, vyrostl rozcestník a také kryté pódium pro muzikanty. 
Vedle rybníku se roztápěl gril na odpolední grilování posvícenské krůty a pašíka. 
Krátce po obědě se již začali trousit první zvědaví návštěvníci. Na loďce se objevili 
dva vodníci a byli jako z pohádky. Zatím si ještě povídali s vílou Evelínkou, která si 
na břehu připravovala své pohádkové rybičky, ale už se těšili, jak svezou své první 
dětské zájemce na lodičce. Za zvoničkou již byly přichystány barevné terče a jeden 
panák – skoro jako živý – a čekaly na první odvážlivce, kteří na nich vyzkouší svůj luk 
a šíp.  
U zvoničky se připravoval posvícenský stůl a první pekařky a cukrářky již přicházely, 
aby se mohly pochlubit svými sladkými výtvory a zároveň se zaregistrovat do soutěže 
„O nejlepší posvícenský koláč“. K tomu všemu se kolem linula báječná vůně grilo-
vané krůty. 
Náves se pomalu zaplnila a úderem 14. hodiny zahájila starostka obce druhý ročník 
našeho posvícení a tím odstartovala kulturní program. Folklórní soubor Jarošáček 
pod vedením Šárky Kuželové přitáhl okamžitě všechny návštěvníky na kulturní 
scénu. Tanečníci i muzikanti byli velmi šikovní. Zejména starší generace si s nimi 
ráda zazpívala, dokonce si s nimi i někteří odvážlivci s chutí zatančili poslední tanec. 
Roztomilé vystoupení dětí z naší MŠ vykouzlilo úsměv snad na každé tváři. Malé děti 
vystřídaly nám dobře známé Velvarské rošťandy a svým vystoupením „Z babiččiny 
truhly“ nechaly nejen zdejší babičky zavzpomínat na charleston. Hned jak si kralupští 
Bakaláři připravili své kulisy,  rozjeli  báječné pohádkové  vystoupení.  A že  se  při 
něm  nikdo 
nenudil, bylo zřejmé i z mnohých výbuchů smíchu, které je doprovázely. Kralupské 
Bakaláře vystřídala mladičká Hanka Mazochová z Velvar. Její nesmělý pěvecký za-
čátek povzbudili diváci velkým potleskem a tak závěrečná skladba „Teče, voda teče“ 
od skupiny Rangers byla natolik výborná, že si diváci vytleskali její opakování.  
Pak už nastala dlouho očekávaná chvíle. Do této doby totiž chodily naše pekařky 
registrovat svá voňavá díla. Všem výborným koláčům, koláčkům, řezům a zákuskům 
bylo přiděleno číslo a poté byly vystaveny na obdiv očím i chuťovým pohárkům všech 
návštěvníků. A že byly opravdu skvělé o tom není pochyb, neboť se na stole dlouho 
neohřály. Komu moc chutnaly, mohl nahlásit zvolené číslo do zvoničky, kde paní 
Albína Uhrová a Zuzka Faixová, které měly celou soutěž na starost, pečlivě sečetly 
všechny hlasy, vypsaly diplomy a připravily odměny pro výherce. Za nejlepší pekařku 
koláčků byla vyhlášena Jarka Klímová z Vepřku, druhé místo získala Marie Samohr-
dová z Nových Ouholic, třetí místo Věra Uhrová z Nové Vsi. První místo ve skupině 
zákusků získala Alena Tylová ze Starých Ouholic, druhé pak Martina Srncová z Nové 
Vsi a třetí Bára Macáková ze Starých Ouholic. Všechny vítězky dostaly ke svým di-
plomům navíc od našeho obecního úřadu kuchařské knihy. 
Pak už  začala soutěž pro děti v pojídání obrovských koláčů se zapečenou pětikoru-
nou. Z počátku nesmělé a decentní okusování se nakonec změnilo v bujaré a veselé 
soutěžení. Za bouřlivého potlesku přihlížejících byl svedený urputný boj o poslední 
pátý koláč. Byly moc dobré a děti spokojené a upatlané až za ušima, z čehož měly 
určitě i velkou radost Eva Veverková a Albína Uhrová, které je pro tuto dětskou sou-
těž upekly.  
Další půlhodinka patřila dívčí skupině Decoy. Letos přijely výhradně s vlastní tvorbou 
a jejich krásný zpěv se rozléhal po celé návsi. Byly opravdu skvělé. Po krátké pauze 
dokončila své přípravy kapela Dvořákova Veranda pod vedením pana Salače (která 
nám celé odpoledne ozvučovala kulturní scénu) a již bylo vše připravené k pravé 
vesnické tancovačce, která trvala až do pozdních nočních hodin. 
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Pro všechny, především pak pro děti, byl připraven doprovodný program. Děti měly 
možnost svézt se na rybníku s dvěma veselými vodníky Richardem Brejšou a Milo-
šem Uhrem a ještě dostat na rozloučenou sladký perníček. Na louce před rybníkem u 
víly Evelínky mohly vyzkoušet svoji šikovnost chytáním rybiček. Ani od víly neodešly 
s prázdnou. Vedle rybníka se mohly dostatečně vyřádit v dětském koutku, na tram-
políně nebo ve skákacím hradu.  
Zcela nová atrakce – lukostřelba - kterou připravil Jiří Kloda z Nových Ouholic, děti 
zaujala natolik, že se celé odpoledne neobešla bez fronty. Děti, které mají ráda zví-
řátka, také nepřišly zkrátka. Pod dohledem Moniky Uhrové se mohly povozit na poní-
kovi. A určitě si nenechaly ujít zajímavou přednášku o ptácích, kterou jim připravil 
sokolník Zdeněk Burghauser. Kdo měl chuť na něco dobrého nebo chtěl udělat ně-
komu radost dárečkem, mohl navštívit stánek s cukrovinkami, perníčky, malovanými 
šátečky, výrobky z drátků a další. Ke spokojenosti všech návštěvníků sloužily také 
stánky s občerstvením – u prvního se měli co otáčet naši rybáři, kteří grilovali posví-
censkou krůtu a tradičně také vepřové kýty (krůtu i s grilem zajistil a hlavně dobře 
ugriloval Josef Macák ze Starých Ouholic), u druhého pak pánové Radek Petr a Jan 
Jermář se svými pomocníky, protože fronta u jejich stánku s tekutým občerstvením 
byla neustálá a nekončící!  

Pavlína Kratochvílová  
 
Druhá zářijová sobota byla opravdu pěkná. Sotva jsme zahájili ve dvě hodiny druhý 
ročník našeho posvícení, rozezněly se v půl třetí do kraje rukou pana Vladimíra Mo-
líka zvony vepřecké zvonice, aby uvítaly návštěvníky slavnostní poutní mše, která se 
uskutečnila ve vepřeckém kostele Narození Panny Marie. Nádherná varhanní hudba, 
zpěv a slova pana vikáře P. Ptáčka navodily slavnostní atmosféru.  
Na návsi ale už bylo pěkně veselo, kulturní program tak perfektně organizovaný  ne-
únavnou  Pavlínou  Kratochvílovou,  jejíž  zprávu  jste právě dočetli, běžel jak po 
másle. Všechna vystoupení se moc líbila, však je také provázel velký potlesk všech 
návštěvníků našeho posvícení. Vzdali jsme také hold cukrářskému umění našich pe-
kařek, kterým za jejich výtvory patří také velké poděkování a jak leckdo pronesl, už 
se všichni těšíme na ty příští posvícenské koláče!  
Mám milou povinnost poděkovat všem těm neúnavným organizátorům této vrcholné 
akce letošního léta a podzimu, ať děvčatům z kulturního výboru: Pavlíně Kratochví-
lové, Báře Macákové, Pavle Majerové a jejich pomocníkům; všem pracovníkům 
obecního úřadu, Albíně Uhrové, Evě Veverkové, Zuzaně Faixové, Rybářskému 
spolku Vepřecké vydry a Josefovi Macákovi, Radkovi Petrovi a Honzovi Jermářovi, 
kolektivu naší mateřské školy, Jiřímu Klodovi a celé rodině Kratochvílových, všem 
představitelům pohádkových bytostí: Martině Bečvářové, Richardovi Brejšovi a Milo-
šovi Uhrovi, nesmím zapomenout ani na dceru Moniku, zkrátka všem těm nadšeným 
pomocníkům, bez kterých bychom si to krásné posvícenské odpoledne nemohli tak 
báječně užít. Báře Macákové, Miroslavu Faixovi a Pavlu Srncovi pak patří díky za 
krásné fotografie.  
Protože naši fotografové se po celou dobu posvícení velmi činili, je na obecním úřadě 
k dispozici cédéčko s fotografiemi z této povedené akce, které si můžete vypůjčit a 
třeba si i nechat udělat fotky do rodinného alba. Mnoho fotografií je již k vidění na 
našem webu.  

Jana Uhrová, starostka obce 
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Mělnické vinobraní  
Bylo zahájeno v pátek 18. září ve 14 hodin fanfárami z radnice a zvony chrámu sv. 
Petra a Pavla, skončilo v neděli večer. Jeho program byl opravdu bohatý – od zná-
mých i méně známých hudebních formací, přes staročeský jarmark, množství dět-
ských představení, cirkus, folklórní vystoupení, průvod Karla IV., folk a country, šer-
mířské skupiny, loutkáře po bohatou přehlídku historických řemesel. Nechyběl samo-
zřejmě ani burčák. Děti do 6 let, občané nad 70 let a držitelé ZTP zdarma; děti do 12 
let vstupné na 3 dny 50 Kč; dospělí a děti od 12  vstupné na 3 dny 200 Kč.  
 
Výlet Klubu senior ů na Zahradu Čech 
Ve čtvrtek 24. září se Klub seniorů vypravil na výstavu „Zahrada Čech“. Dvě desítky 
účastníků si nejdříve prohlédly rozsáhlou výstavu. Pak si poslechli kulturní program 
(vystupoval pan Krampol), hodně zaujaly ochutnávky všech možných zahrádkář-
ských výpěstků a výrobků, to všechno doprovázela vůně grilovaných masíček a dob-
rých nápojů, ať burčáku či třeba medoviny. Celý výlet si všichni báječně užili, už 
proto, že to byl  poslední výlet Klubu seniorů v roce 2009. 
 
Informace Obecního ú řadu Nová Ves 
Novoveský zpravodaj 9/2009 přinesl tyto informace:  
Prosíme občany, aby si více všímali svého okolí. V poslední době dochází 
k vandalismu na cestě z Nové Vsi do Nových Ouholic – někdo tam záměrně ničí za-
řízení pouličního osvětlení. Pokud něco zjistíte, dejte nám vědět na obecní úřad! 
Upozorňujeme zároveň všechny občany na skutečnost, že veškerý bio odpad (kom-
postování) si musí likvidovat každý na svém pozemku, je zakázáno jej vyvážet na 
obecní pozemky a je to považováno za černou skládku se všemi důsledky.  
Na přelomu září a října jsou prováděny záruční opravy mostku na silnici II/608 mezi 
Novou Vsí a Novými Ouholicemi. Provoz je omezen na jeden pruh a je řízen sema-
fory. 
Jak jistě všichni víte, rozhodnutím Ústavního osudu byly zrušeny původně plánované 
volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, které se měly konat 9. a 10. října, 
jak jsme vás informovali v minulém zpravodaji. 
 
Výstražná informace Českého hydrometeorologického ústavu 
Ve středu 23. září byla vydána výstražná informace na jevy „sucho s nebezpečím 
požárů (vysoký stupeň nebezpečí)“, s platností  od středy 23. září od 10,30 hodin do 
odvolání, pro celou Českou republiku.  Obnovující se oblast vysokého tlaku vzduchu 
s přechodem nevýrazné studené fronty a dlouhodobě nízké srážkové úhrny způso-
bovaly na území ČR plošně velké oblasti s nejvyšším rizikem sucha a zejména na 
jižní Moravě a v severozápadní polovině Čech hrozí zvýšený stupeň nebezpečí po-
žárů. Zhruba od počátku třetí srpnové dekády docházelo v ČR k poklesu zásob půdní 
vláhy, zejména v nízkých a středních polohách. Tento pokles byl pouze lokálně a 
dočasně přerušován slabými srážkami. Změřené i vypočtené hodnoty zásob půdní 
vláhy pod travním porostem byly v srpnu nejnižší v Polabí, Poohří a v části jižní Mo-
ravy. V těchto oblastech se zásoby v orniční půdní vrstvě pohybovaly mezi  5 a 20 % 
využitelné vodní kapacity (100 % je množství vody, které může rostlina z daného 
půdního profilu využívat). Naposledy nastala analogická situace, tedy sucho, v zá-
věru kalendářního léta, v roce 2003. ČMHÚ požádal, abychom se chovali tak, aby 
nemohlo dojít ke vzniku požáru a šetřili vodou. 
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Kruhové objezdy 
V září 2009 se konalo jednání, na kterém byla předvedena tzv. vizualizace plánova-
ného „Dopravně-technického řešení dopravní situace na MÚK D8 – I/16 – II/608 
Nová Ves“. Pod tímto dlouhým názvem se skrývají dva naší obcí iniciované a vytou-
žené kruhové objezdy na křižovatkách dálnice D8 a silnice z Mělníka do Slaného. 
Jejich realizace se předpokládá v roce 2015. Studie ve svém úvodu zaznamenává 
velkou nehodovost, kdy v období od ledna 2007 do března 2009 došlo na obou kři-
žovatkách celkem k 62 nehodám; převažují nehody s nárazem z boku a čelní a došlo 
ke dvěma nehodám se smrtelným zraněním dvou osob, dále pak ke 4 těžkým a 28 
lehkým zraněním.  
Studie dále zmiňuje složité podmínky nájezdů do těchto dvou křižovatek, vysokou 
intenzitu provozu a vysokou rychlost projíždějících vozidel. Čekání vozidel 
v křižovatkách na bezpečnou mezeru v dopravním proudu je časově náročné.  
Kromě návrhu okamžitých řešení (např. zdrsnění povrchu vozovky, umístění mod-
rých směrových sloupků na svodidla, údržba zeleně a zlepšení rozhledových podmí-
nek, obnovení vodorovného značení, opravy okrajů vozovky a další) předkládá studie 
řešení přebudováním křižovatek na dvě okružní. To bylo prověřeno normovým vý-
počtem a dynamickou mikrosimulací. Z nich vyplývají tyto závěry: Obě okružní křižo-
vatky by kapacitně vyhovovaly. Při simulaci v nich nebyly patrny žádné kapacitní ne-
dostatky, prakticky v nich nevznikají dlouhodobé kolony na žádném vjezdu a časové 
zdržení při průjezdu křižovatkou nepřesáhlo 15 sekund. Nárazové kolony nezpůso-
bují vzájemné ovlivňování obou křižovatek.  
Podrobnosti celé studie, která vznikla v červenci 2009, jsou k dispozici na obecním 
úřadě a několik fotografií vizualizace na našich webových stránkách.  
 
Regenerační masáže 
V září začaly na žádost občanů v sále Obecního úřadu v Nové Vsi každý sudý čtvrtek 
od 13 hodin; první termín je 3. září. Všichni důchodci mají slevu 10 %. Ceny masáží:  
šíje 80 Kč za 15 minut, záda bez šíje 150 Kč za 25 minut, záda + šíje 180 Kč za 40 
minut, nohy obě strany 220 Kč za 40 minut, ruce 150 Kč za 30 minut, celé tělo 
(včetně hýždí, břicha, hrudníku) 460 Kč za 120 minut. Jedná se o regenerační ma-
sáž, která zklidňuje organizmus, napomáhá přívodu okysličené krve do svalů a od-
plavení toxických látek, přispívá k odstranění únavy, zlepšuje regeneraci sil po zátěži, 
pomáhá udržovat tělesnou a duševní kondici.  

 
Říjen 2009 

 
Z Miřejovic do Košic 
Říjnový zpravodaj přinesl tento článek o 86. ročníku Košického maratónu:  
Je sobota 3. října,  krásný slunečný den, kdy se teplota šplhá ke 20°C. Pro nás 
běžce je to skoro ideální počasí. Jen máme obavy, jestli se předpověď splní.  Schá-
zíme se u maratonského Expa, kde začíná v 11 hodin  bohatý doprovodný program 
prezentace elitních běžců s autogramiádou. V půl dvanácté přibíhá skupina vytrvalců 
s maratónským ohněm, kteří vyběhli ráno z místa, kde byl odstartován z Turně první 
ročník nejstaršího maratónu v Evropě. Poté se maratónský oheň přesouvá za dopro-
vodu bouřlivého potlesku přihlížejících diváků na náměstí Maratónu mieru, které je 
vzdálené od Dolní brány přibližně jeden kilometr. Na náměstí Maratónu mieru jsou již 
připraveni u pomníku maratónce přední představitelé kulturního i společenského ži-
vota. V čele s předsedkyní Slovenského atletického svazu paní Marií Mračnovou, 
někdejší vynikající výškařkou, prezidentem maratónského klubu  Štefanem Daňou a 
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dvojnásobným olympijským vítězem v maratónu z Montrealu 76` a Moskvy 80` Wal-
demarem Cerpinskim, kterému byl 86. ročník Mezinárodního maratónu míru věno-
ván. 
Odpoledne si jdeme  prohlédnout výstavu k osmdesáti letům trvání Košického mara-
tónu v hotelu Doubletree by Hilton. Poté ještě v Expu MMM 2009 vedu jednání s ře-
ditelem Bratislavského maratónu panem Jozefem Pukalovičem o spolupráci mezi 
našimi závody. Sobota se pomalu krátí a vyrážíme s ostatními běžci na „Pasta party“, 
která je mezi maratónci velmi preferovaná. Zde se potkávám s některými běžci, kteří 
se zúčastnili našeho Miřejovického půlmaratónu. Těstoviny jsou snědeny a my se 
přesouváme k odpočinku před nedělním maratónem. 
V neděli ráno se scházíme u bazénu, kde jsou každoročně pro běžce připraveny 
šatny. Převlékáme se a jdeme se ještě před plovárnu do parčíku proběhnout,  vyfo-
tografovat do alb a po malém protažení si jdeme na start vyšlápnout dobrou pozici. 
Letošního 86. ročníku MMM se účastní rekordní počet běžců. Na start hlavního zá-
vodu je přihlášeno na 1000 běžců, z toho 106 z České republiky, na půlmaratón 
1500 a na doprovodné běhy přibližně 2.500. Pět minut před hlavním závodem je od-
startován závod pro inlaine bruslaře na 20 km. Odbíjí desátá a za velkého potlesku 
vybíhá na trať MMM na 2.500 běžců. Teplota k 20°C, nebe bez mrá čků, to je počasí, 
které mi příliš nevyhovuje. Neběžím rychle, snažím se držet tempo na cílový čas 
4:30, to se mě daří po 20 km. Začíná mě pobolívat sval levé nohy a začínám si uvě-
domovat, že to nebude procházka růžovým sadem. Když se kolem mne na 20,5 km 
mihne jako černá šmouha jeden z afrických běžců, uvědomím si, že bych měl přidat, 
ale nejde to. Když na 21. km otáčím do druhého kola, tak někteří afričtí borci jsou již 
v cíli a přede mnou je ještě jedno kolo a v košických ulicích nebojuji jen se sebou, ale 
i s poměrně velkým větrem. V Košicích kolem trati panuje výborná atmosféra, i když 
v druhém kole trať prořídne o běžce půlmaratónu. Jsou úseky, kde se fandí jmény 
běžců. Velkou vzpruhou je úsek na 29. a 36. km, kde se místní nálevny posouvají za 
obvodové zdi k trati a celá osazenstva za pomocí bubnů a trumpet vám vhání energii, 
o které si myslíte že už ji nemáte. Díky těmto košickým patriotům se každý Košický 
maratón musí dokončit. Letos jsem dokončil bohužel až pět minut a jednu vteřinu po 
pětihodinovém limitu. Ale jsem šťastný, že jsem se doplazil do cíle 86. ročníku. Pro-
bíhám cílovou bránou, jsem strašně unavený, ale nesmírně šťastný, že jsem svůj 
dvanáctý maratón dokončil. Ještě na modrém koberci dostávám medaili za účast a  
zde si  uvědomím, že za rok opět v Košicích nesmím chybět. Košický maratón se 
stává pro mě srdeční záležitostí.  

Z nejstaršího evropského maratónu zdraví Pepa Burian 
 
Klub senior ů v říjnu 
se sešel v pondělí 19. října od 15 hodin v sále obecního úřadu, plánovaly se další 
akce a program klubu do konce roku.   
 
Bezplatné dárcovství krve 
Naše zastupitelstvo se v říjnu 2009 rozhodlo finančně odměnit naše dva sousedy – 
pana Zdeňka Kratochvíla z Nové Vsi a pana Jana Kremperera z Nových Ouholic jako 
výraz poděkování nás všech za jejich dobrovolné dárcovství krve. Pan Kratochvíl 
obdržel od Českého červeného kříže Zlatou medaili prof. MUDr. Jana Janského a 
pan Kremperer Bronzovou medaili prof. MUDr. Jana Janského. Mnoho let se vědci 
pokoušejí vyrobit umělou krev, výzkumy a pokusy však říkají, že něco takového není 
možné. Krev hraje v současné medicíně nezastupitelnou a stále rostoucí roli. Proto si 
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všichni velmi vážíme lidí, kteří nejsou lhostejní a svoji krev darují dobrovolně a tím 
nezištně pomáhají druhým.  
 
Záchranná stanice pro zran ěné živo čichy 
Informaci přinesl říjnový zpravodaj:  
Našli jste malého ježka, který by nepřežil zimu? Kontaktujte Záchrannou stanici 
AVES Kladno, která zachraňuje všechna zvířata v nouzi a podpořit ji můžeme také 
my! Tato stanice pro zraněné a handicapované živočichy byla založena v roce 2000 
jako občanské sdružení. Svou působností pokrývá území pověřených obcí Kladna, 
Slaného, Rakovníka, Kralup n. Vlt., Neratovic a Mělníka. AVES lze podpořit zasláním 
rádcovské SMS ve tvaru: DMS ZVIREVNOUZI KLADNO na telefon 87 777 (cena 
SMS je 30 Kč, 27 Kč obdrží AVES).  Kontakty: telefony 602 336 014 (pan Petr Starý), 
723 468 462, 312 283 993, mail: zachr.stanice@seznam.cz, Brandýsek u Kladna 60. 
 
Pneu servis K+M 
byl otevřen v říjnu v Nových Ouholicích 57. Pracovní doba: pondělí až pátek 16 – 19 
hodin, sobota 8 – 12  hodin. Objednávky na telefonních číslech: 737 911 912, 
732 258 358. 
 
140. výro čí narození Františka Pence 
František Penc se narodil před 140 lety 20. října 1869 ve Vepřku, zemřel 20. května 
1938 a je pochován na vepřeckém hřbitově. Hře na několik nástrojů se začal učit 
doma - a pokračoval v tom v saské Pirně, kde pracoval jako zedník. Záhy se však 
vrátil do Nových Ouholic a po svatbě téměř tři desetiletí bydlel ve Velvarech, kde za-
stával místo městského kapelníka.  
Osobně nebyl Penc příliš šťasten. Byl dvojnásobným vdovcem, jednoho ze dvou 
synů musel dokonce přenechat na vychování bezdětným příbuzným. Těžce pak byl 
postižen za 1. světové války, neboť ve věku přes pětačtyřicet let musel narukovat na 
východní frontu, a to přímo do bojových linií. K vojenské hudbě, u níž se nevyučil, 
nebyl přes opakované žádosti přidělen. Válka proto značně jeho podlomila zdraví. 
Musel se později dlouhodobě léčit a velmi tím strádal. Na sklonku života pak žil v No-
vých Ouholicích, kde mu ale všechno zlé vynahrazovala hudba. Měl ji nesmírně rád a 
cele se jí věnoval. Ve Velvarech a později v Ouholicích řídil velkou kapelu, která si 
získala proslulost na celém Podřipsku i Mělnicku. Leckdy se také dělila na menší 
skupiny, aby zvládla všechny zakázky - takový býval o její produkce zájem (její re-
pertoár přebíraly i ostatní lidové hudby z celého kraje).  
František Penc si zřídil později hudební vydavatelství, které pod názvem „Pencův 
Podřipský Odeon“ přinášelo jak jeho skladby či úpravy, tak také tvorbu dalších 
autorů. Jeho dílo vydávalo také pražské nakladatelství F. A. Urbánek. Památka Fran-
tiška Pence v tomto bohatém notovém materiálu podnes přežívá, vždyť jsou stále 
hrány. Pořadové číslo jeho skladeb končí stopadesátkou. Svědčí to o jeho plodné hu-
dební tvorbě. Píseň "Česká chaloupka" byla hrána na scéně kralupských ochotníků. 
Mnohé Pencovy skladby hrával i Český rozhlas. František Penc byl lidovým muzi-
kantem, které své umění rozdával pro potěchu posluchačů.                                                 
V Pamětní knize Vepřku 1919 – 1939 najdeme článek o jeho tvorbě, který přinesl 
„Hudební zpravodaj“ dne 30. 9. 1934:  
Hudební skladatel a kapelník František Penc 
v Nových Ouholicích u Kralup n. Vlt.  a jeho české populární operety 
„Našim populárním skladatelům máme děkovati, že ještě dnes slyšíme českou pís-
ničku při různých příležitostech: od křtu až k hrobu. Pro českou píseň, vloženou do 
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polky, valčíku či pochodu, do směsi, ztráceli mnozí na své popularitě i finančně, po-
něvadž přišla doba, kdy česká píseň se přestala líbit a byla čím dále více vytlačována 
bezhlavou, bezpatou melodií cizí. Někteří však obzvlášť vytrvali, psali co srdce dalo, 
co svědomí, a proto dobře, že aspoň těch některých máme.   
Jméno Frant. Pence, hudebního skladatele a ředitele kůru v Nových Ouholicích 
u Kralup n. Vltavou slyšíme velmi často hlásit v radiu a pak následuje projev jeho 
dobré nezkažené, české muzikantské duše, která dovede, byť i v té polce promluvit 
každým nástrojem se srdcem každého ctitele české muziky.   
Frant. Penc se v posledních letech začal obírati však další populární skladbou - čes-
kou lidovou operetou. Spojil se se stejně oddanými písmáky Panochou-Veltruským a 
F. Votavou – všichni z kraje mělnického – a stvořili postupně roztomilé tři vesnické 
obrázky, které hudba Frant. Pence velmi pěkně pozvedla. A ač díla jejich nejsou 
ještě dlouho na světě, můžeme zaznamenati, že operetu V našem pivovaře, zpraco-
vanou do tří jednání z pivovarského života, provozovali již Sokol ve Střemách, ve 
Vysoké, Dram. odbor D. T. J. ve Veltrusích a Těl. jednota Sokol Hleďsebe-Podbo-
řany.   
Další: Svatojánské mušky, obrázek z českého mlýna se zpěvy a tanci provozoval 
Komenský v Úpici, Spolek div. ochotníků Tyl ve Velvarech, Spolek čsl. lidové divadlo 
ve Vídni, Ochotnický spolek Jizeran v Loukově a „Scéna“ , spolek div. ochotníků 
v Kralupech n. Vlt.  Maloměstský obrázek, operetu o 3 jednáních sehrál Dramat. 
odbor sboru dobrovol. hasičů v Nelahozevsi (rodišti Mistra A. Dvořáka) a Dramat. 
odbor mládeže strany soc. demokratické ve Veltrusích. 
Již názvy těchto operet dávají tušiti svůj lidový původ, nicméně hudba i zpěv k dějům 
jsou komponovány v širokém rozsahu, však k snadnému provedení v obsazení 2 
houslí, violy, violoncella, kontrabasu, flétny, 2 klarinetů, 1 tromby do C, 2 lesních 
rohů, trombonu a bicích nástrojů. Pro zkoušky je napsán též klavír. Hudební vložky 
nejsou nikde přetíženy a taneční by mohly i na náročná podia, zvláště svojí hudbou.   
Všechny tyto operety mají ušlechtilou tendenci a hudba jejich je velmi milá, a co 
hlavního, zpěvná, dobře a lehce k zapamatování.   
Frant. Penc vyšel z nejskrovnějších poměrů lidských, jeho život byl pestrý, doma i 
v cizině, kde musel hledat obživu ne zcela hudbou, ale v těžkém povolání, prošel 
školou vojenské hudby a svým nadáním a vlastním  přičiněním dopracoval se k plat-
nému místu ve společnosti a hudbě. A právě snad proto, že svoje nejmladší léta byl 
v cizině, zůstala mu česká píseň nenahraditelnou, ba svatou, že ji dnes vkládá do 
všeho, co na papír nanese. Penc má za sebou několik set lidových, tanečních i kon-
certních skladeb, komponovaných i s ohledem na hudební sbory méně početné a pro 
snadné jich zahrání a proto jeho skladby jsou stále hrány, i v radiu, i na gramofono-
vých deskách.   
Mohli bychom mluvit o štěstí, dokud máme ještě více takových Penců, vážiti si prací 
jejich.   
Jeho posledními pracemi byly pochod „Podřipsku zdar!“, oficielní pochod Podřip-
ských výstavních trhů v Roudnici n/L. a opereta „Na Řipu bílá kaplička“ na libreto 
Karla a Jindry Husníka.“ 
 

Listopad 2009 
 

Podzimní zdobení   
Tvořivá dílna pro děti se konala v neděli 1. listopadu od 16 hodin v restauraci 
U Hasiče ve Starých Ouholicích. Organizovalo ji Rodinné sdružení Soptíci. Vyráběly 
se  panenky z kukuřičného šustí a podzimní výzdoba z přinesených materiálů. 
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Písni čky naší babi čky 
Obecní úřad pořádal pro všechny, především pak pro naše seniory, vystoupení sou-
boru Zdeňka Černohouze Písničky naší babičky ve středu 11. listopadu od 16 hodin  
v sále Obecního úřadu. Poslechli jsme si písně z období Národního obrození, písně 
kramářské či staropražské, písničky lidové ze všech koutů naší vlasti (zvláště pak 
valašské a slovácké). Slyšeli jsme písně méně známé, ale hlavně jsme si pak mohli 
spolu s účinkujícími zazpívat písničky známých a populárních autorů, jako jsou na-
příklad Fanoš Mikulecký, Karel Hašler, Jaromír Vejvoda, Karel Vacek a další. Nechy-
běly ani písničky na přání posluchačů. Vstup byl zdarma.  
V listopadovém zpravodaji pak vyšel tento článek:  
Ve středu na sv. Martina odpoledne jsme se sešli v sále našeho obecního úřadu na 
vystoupení, které nám seniorům věnoval náš obecní úřad. Přivítali jsme soubor 
Zdeňka Černohouze a víc jak dvě hodiny jsme se výborně bavili! Zněly krásné pís-
ničky opravdu z celé naší vlasti a účinkující jsme neuvedli do rozpaků ani písničkami 
na přání – všechny je uměli! Krásně jsme si na parketu zatančili, od polky až po 
tango. Účast na tomto společenském setkání byla pěkná, sešlo se nás víc jak třicet. 
Děkujeme naší paní starostce za krásný předvánoční dárek a také za pohoštění ve 
formě čerstvých chlebíčků, po tom velkém tancování nám pomohly doplnit „ztracené“ 
kalorie.  

Božena Nová, předsedkyně Klubu seniorů  
 
Rybářský spolek Vep řecké vydry 
měl v pátek 13. listopadu od 19 hodin v Bistru v Nové Vsi svoji výroční schůzi.  
V říjnovém Novoveském zpravodaji vyšel následující rozhovor s předsedou tohoto 
spolku Luďkem Kolářem:  
Už dlouho se nám naši rybáři neozvali, tak jsme využili příležitosti a vyzpovídali před-
sedu jejich spolku pana Luďka Koláře:  
Co vlastně děláte, jak se mají naši rybáři?  
Stále se něco děje. V květnu jsme si vyjeli na Rybářský víkend u rybníka Staňkov  
v Jižních Čechách, kde jsme nachytali asi 160 pěkných kapříků. V červnu jsme po-
máhali s letošním Dětským dnem. V létě jsme se byli na rybářských závodech u ryb-
níka Jordán u Odolené Vody. Přes malou účast a nestálé počasí jsme byli úspěšní. 
Rybářem roku se stal Robert Papp, putovní pohár našeho sdružení pro rok 2009 je 
tedy v jeho rukách a k vidění na naší „základně“ v Bistru v Nové Vsi. V září jsme se 
úspěšně zúčastnili našeho mariánského posvícení. V průběhu roku jsme měli v plánu 
vysadit do Bakovského potoka novou násadu, ale kvůli dlouhodobému suchu a tím 
velkému snížení vody v potoce jsme to odložili a nový termín budeme hledat na naší 
výroční schůzi. Čekají nás podzimní brigády – ve Starých Ouholicích budeme pokra-
čovat na Trojhrance a Čtyřhrance. A také chystáme už tradiční mikulášskou nadílku 
pro děti z naší mateřské školy.  
Chtěl bych využít této příležitosti a pozvat všechny členy našeho Rybářského spolku 
k účasti na výroční schůzi, protože potřebujeme (kromě volby nového výboru) pro-
jednat mnoho důležitých otázek ze života našeho spolku. Tak přijďte všichni!  
Přejeme našim rybářům hodně úspěchů a děkujeme za jejich zájem o dění v naší 
obci a hlavně pak za nezastupitelnou pomoc při všech akcích!  
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Pravá česká zabíja čka  
se konala v sobotu 14. listopadu od 10 hodin v restauraci U Hasiče ve Starých 
Ouholicích. Byl ovar, prdelačka, byly jelítka, jitrnice, guláš, tlačenka a ostatní 
zabíjačkové dobroty a všichni se dobře poměli.  
 
Mobilní svoz nebezpe čných odpad ů 
byl v sobotu 14. listopadu podle následujícího časového harmonogramu: Nové 
Ouholice u kontejnerů na separovaný odpad  9,00 – 9,30 hod., Nová Ves u pošty                          
9,40 – 10,10 hod., Vepřek u zastávky autobusu u fary 10,40 -  11,10 hod., Staré 
Ouholice u restaurace U Hasiče 11,40 - 12,10 hod., Miřejovice u dětského hřiště 
12,40 – 13,10 hod. Při svozu jsme mohli odevzdat stejné druhy odpadu jako v roce 
2008.   
 
Novoveská paleta 2009 
Výsledky této soutěže přinesl Novoveský zpravodaj 10/2009 a jejich slavnostní pře-
dání se konalo ve středu 18. listopadu v 16 hodin v sále obecního úřadu: 
Výsledky soutěže o nejkrásnější obrázek z prázdnin 2009 
Druhý ročník naší soutěže v kreslení pro děti byl letos velmi úspěšný. V loňském roce 
děti nakreslily 18 obrázků, hlasovalo 232 lidí. Letos děti přinesly 26 obrázků, jeden 
hezčí než druhý, na kterých nakreslily své prázdninové zážitky. Hlasování se zúčast-
nilo 1177 hlasujících (v anketě na našem webu hlasovalo 1036 lidí, v emailech 63 lidí 
– ti dali celkem 113 hlasů; telefonicky a osobně na obecním úřadě hlasovalo 28 lidí). 
Účast v hlasování byla opravdu velká.  
A jak to dopadlo:  
Na prvním místě s obrázkem č. 17 se umístila jedenáctiletá Dominika Pánková 
z Nové Vsi a získává dárkovou poukázku ve výši 500 Kč. Hlasování: celkem 270 
hlasů (250 v anketě na webu, 19 hlasů z emailů a 1 hlas telefonicky). 
Na druhém místě s obrázkem č. 4 se umístil sedmiletý Jakub Rous ze Starých Ouho-
lic a získává dárkovou poukázku ve výši 300 Kč. Hlasování: celkem 260 hlasů (224 
v anketě na webu a 36 hlasů z emailů). 
Na třetím místě s obrázkem č. 1 se umístila šestiletá Kateřina Kosinová z Nové Vsi a 
získává dárkovou poukázku ve výši 100 Kč. Hlasování: celkem 104 (97 v anketě na 
webu a 7 hlasů z emailů). 
Vítězům druhého ročníku Novoveské palety srdečně všichni blahopřejeme. A jaké je 
pořadí dalších obrázků? 
 
místo malíř, malířka anketa 

web 
email osob., 

telef. 
celkem 

4. Barbora Macáková, obr. 22  80 4 16 100 
5. Eliška Hőrnerová, obr. 25 72 3 0 75 
6. Lucinka Filipová, obr. 12 48 3 0 51 
7. Zdeněk Karhan, obr. 6 37 2 0 39 
8. Tereza Veselá, obr. 5 22 2 9 33 
9. Dagmar Klodová, obr. 3 28 3 1 32 
10. Zuzana Petříčková, obr. 26 18 2 0 20 
11. Terezka Karásková, obr. 20 15 2 0 17 
12. Růženka Točíková, obr. 7 13 2 0 15 
 Veronika Podhajská, obr. 8  13 2 0 15 
13. Veronika Podhajská, obr. 24 11 2 1 14 
 Kubíček Kašák, obr. 16 12 2 0 14 
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14. Kačenka Kosinová, obr. 9 11 2 0 13 
 Monika Hartmannová, obr. 10 11 2 0 13 
 Lucie Filipová, obr. 19 11 2 0 13 
15. Natálka Karhanová, obr. 2 10 2 0 12 
16. Adéla Štorková, obr. 18 9 2 0 11 
 Kristýna Podhajská, obr. 21 9 2 0 11 
17. Natálka Karhanová, obr. 11 8 2 0 10 
 Adámek Kuchta, obr. 15 8 2 0 10 
 Vojta Mládek, obr. 23 8 2 0 10 
18. Šimůnek Kuchta, obr. 13 6 2 0 8 
19. Adámek Kuchta, obr. 14 5 2 0 7 
 
Děkujeme všem soutěžícím za krásné obrázky! Děkujeme také všem, kdo pro ty 
krásné obrázky hlasovali. Tady je jeden mail za ty ostatní:  
„Dobrý den, protože jsem byl pozván k návštěvě webu Nové Vsi a zároveň do galerie 
dětských obrázků ve vaší soutěži Paleta, nedá mi, abych také nehodnotil. Pokaždé 
mě totiž „dostane“, jak jsou děti z vaší školky a vašich vsí šikovné. Obrázky jsem si 
prohlížel dlouho a kromě toho, že mě pořád udivuje jejich fantazie, kterou jim mů-
žeme my dospělí závidět, marně jsem se rozhodoval, kterému obrázku hlas udělit. 
Jsou totiž všechny „své“, každý jeden je něčím zajímavý a krásný. Takže bych chtěl 
každému z nich dát 100 bodů, ale protože vím, že to nejde – každému dám aspoň 
jeden velký bod. A dětem přeji krásný podzim a vlastně i pomalu, pomalinku přichá-
zející vánoce. A také přeji to samé rodičům těch šikovných dětí (vždyť - po kom to asi 
mají?) a učitelkám v mateřské škole za jejich práci. S pozdravem Ivan Hladík“ 
Také pro všechny soutěžící, kteří se neumístili na prvních třech místech máme při-
praveny drobné dárky za účast ve druhém ročníku naší Palety. Všechny obrázky si 
můžete znovu prohlédnout, třeba při hudebním odpoledni 11. listopadu, jsou vysta-
veny v sále obecního úřadu. K vidění jsou stále na našich webových stránkách, kde 
se pro ně hlasovalo nejvíce.   
 
Výroba adventních v ěnců a vánočního aranžmá 
se konala v sobotu 21. listopadu od 14 hodin v sále našeho obecního úřadu. Velká 
část materiálu byla obecním úřadem připravena (chvojí, větvičky, břečťan, sláma, 
šišky, krepový papír, stuhy, vázací drátky, kleště, nůžky). Kdo měl zájem, přinesl si 
podle vlastní fantazie také další vlastní materiál (sušené květy, tykve, dýně, svíčky).  
Na místě byla možnost zakoupení aranžovací hmoty nebo slaměných věnečků jako 
podkladového materiálu. S pomocí paní Ireny Škobisové jsme si vyrobili adventní 
věnce a další vánoční výzdobu.  

 
Slavnostní adventní mše se žehnáním v ěnců  
byla v sobotu 28. listopadu  od 14,45 hodin ve vepřeckém kostele Narození Panny 
Marie. Tradičně, již třetím rokem jsme se sešli v našem kostele, abychom zahájili 
adventní čas. V rámci slavnostní adventní mše nám pan vikář požehnal adventní 
věnce. 
 
Myslivecké sdružení DIANA 
Listopadový zpravodaj přinesl tento rozhovor s předsedou tohoto sdružení:  
Požádali jsme pana Luďka Prušáka, předsedu Mysliveckého sdružení Diana, aby 
nás všechny informoval o činnosti sdružení.  
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Myslivecké sdružení Diana má v současné době 19 členů a spoustu příznivců, kteří 
nám pomáhají. Každý člen má na starosti jedno krmné zařízení a stará se o pořádek 
v jeho okolí. Neustále uklízíme do kontejnerů odpady po neukázněných návštěvní-
cích, protože víme, že každá sebemenší hromádka odpadu je zárodkem budoucí 
černé skládky a tím možností rozšíření nebezpečných chorob a nenávratného po-
škození přírody.  
V červnu jsme pomáhali s Dětským dnem: byly zakoupeny věcné ceny, zorganizovali 
jsme soutěžní disciplíny „střelba ze vzduchovky“ (Václav Vlach, Zdeněk Karhan, Mi-
lan Štryncl,  David Došek  a Luděk Prušák) a „tlučení ořechů“, což je již tradiční sou-
těž Josefa Sedláčka.  
V letošním roce jsme měli v plánu výsadbu keřů a stromů, ale vzhledem 
k dlouhodobému suchu by tato práce byla zbytečná, proto se k výsadbě vrátíme na 
jaře 2010. Výsadbou se snažíme, aby byly zachovány polní cesty a krytina pro zvěř. 
Náš revír je propleten množstvím silnic, máme proto velké ztráty jak na přírůstcích, 
tak na kmenových stavech zvěře. Každý keř, každý strom navíc může situaci zlepšit.  
Celé léto jsme připravovali krmivo a 1. září nám začala krmná sezóna, protože 
krmení drobné i spárkaté zvěře právě na podzim je důležité – přiberou a lépe přečkají 
zimu. V zimě samozřejmě přikrmujeme také.  
V současné době máme loveckou sezónu na drobnou zvěř, v sobotu 7. listopadu 
začaly hony. Drobné zvěře v naší honitbě není mnoho – z důvodu rušení zvěře a 
ztrátami jedinců. Způsobují to tato fakta: 
revír je propleten silnicemi, chybějí meze, časté zemědělské práce (velký záběr 
agregátů, vysoká pojezdová rychlost), neukázněnost lidí v revíru, výskyt predátorů 
(lišky, kuny), mnoho dravců (káně, jestřáb, krkavec, moták), velký výskyt prasete di-
vokého. Nakonec bych chtěl upozornit zvláště na volné pobíhání psů (to je podle zá-
kona o myslivosti v § 9 a 11 zakázáno a může být pokutováno). Přesto se nám naší 
celoroční usilovnou prací podaří určité množství odchovat, což umožňuje i omezený 
lov na našich honech. Z drobné zvěře lovíme pouze bažanta-kohouta. Zajíce nelo-
víme vůbec. Přírůstky jsou zanedbatelné a my chceme, aby i naši potomci věděli, jak 
vypadá živý zajíc. 
Náš letošní první hon byl ve Starých Ouholicích a Miřejovicích a po něm jsme pose-
děli v restauraci U Hasiče. Druhý byl 21. listopadu v Nové Vsi a po něm následovalo 
posezení v restauraci U Sokola. Třetí bude 19. prosince na Škarechově a po něm se 
večer koná v sále obecního úřadu tradiční „poslední leč“, na kterou vás všechny 
srdečně zveme. Je připravena bohatá zvěřinová tombola! Poslední, čtvrtý hon bude 
29. prosince, říká se mu „klepačka“ a uskuteční se ve Vepřku.  
V adventním čase zajistíme vánoční stromky, které se rozsvítí 2. prosince ve všech 
částech naší obce a na Štědrý den vyzdobíme zvoničku na novoveské návsi, kde 
bude opět tradiční Živý betlém.  
V únoru 2010 nás čeká vakcinace spárkaté zvěře. Směs vakcíny, antibiotik a šrotu 
předkládáme na místa, kde je zvěř navyklá na přikrmování. Vakcína působí např. 
proti střečkovitosti, plicní červivosti a parazitům.  
Děkujeme za rozhovor a přejeme našim myslivcům hodně úspěchů v jejich záslužné 
práci a děkujeme za pomoc, kterou v akcích v naší obci všem poskytují! 
 
Průzkum zájmu o svoz a využití bioodpadu 
Společnost A.S.A. nabídla v listopadovém zpravodaji tyto podmínky svozu biood-
padu: přistavení sběrových nádob o objemu 120 nebo 240 litrů,  pravidelný  vývoz 
1x14 dní přímo od domu (zejména ve vegetačním období), zajištění využití 
bioodpadů na kompostárně.     
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Dále nás firma A.S.A. informovala takto:  
Proč se do systému zapojit? 
Biologicky rozložitelný odpad tvoří v současnosti až 40 % komunálního odpadu. Od-
děleným sběrem umožníte jeho další využití. Odpadnou každoroční starosti kam 
s padanými jablky, listím a trávou. Na odpad budou dodány popelnice se speciální 
konstrukcí o objemu 120 nebo 240 litrů, omezující zahnívání a šíření zápachu. Kom-
postování je levnější než skládkování a není zatíženo  rostoucími zákonnými po-
platky za uložení odpadu  
omezující zahnívání a šíření zápachu. Kompostování je levnější než skládkování a 
není zatíženo rostoucími zákonnými poplatky za uložení odpadu na skládku. Povin-
nost  třídění bioodpadu přijde s novým zákonem o odpadech v nejbližším období 
také do ČR. 
Pro jaký odpad je služba určena?  
bioodpad ze zahrad (listí, tráva, plevel, spadané ovoce, zkrácené větve keřů a 
stromů). 
bioodpad z domácností (zbytky zeleniny a ovoce, pečivo, odpad z přípravy kávy a 
čaje, skořápky z vajec, ořechů, exkrementy drobných domácích zvířat apod.). 
Jaký odpad do nádoby nepatří?  
Jsou to kosti, maso, uhynulá zvířata, jedlý olej, tekuté a kašovité zbytky jídel, obaly, 
směsný komunální odpad, kamení, suť či jiné nerozložitelné odpady. 
Cenové podmínky pro vývoz 1x14 dní, v období od 1. 4. do 30. 11., celkem 18 svozů 
(cena zahrnuje pronájem nádoby, svoz odpadu a využití na kompostárně) 
nádoby o objemu 120 litrů 845 Kč za svozové období (vč. DPH) 
nádoby o objemu 240 litrů 1.066 Kč za svozové období (vč. DPH) 
Žádáme občany, kteří by měli zájem o tento svoz biologicky rozložitelných odpadů ze 
zahrad a z domácností, aby se přihlásili do 15. ledna 2010 na obecním úřadě.  
 
Nové smlouvy na nájem hrobového místa 
Na konci roku 2009 končily smlouvy o nájmu hrobů na našem hřbitově ve Vepřku. 
Obec Nová Ves informovala, že začne začátkem nového roku 2010 poštou rozesílat 
nájemcům jednotlivých hrobových míst nové smlouvy, které budou opět na období 10 
let. Po předchozích deseti letech platnosti starých smluv dochází k logickému zvý-
šení ceny za tuto službu (nájem hrobu, odběr vody, údržba hřbitova a opravy). Ceny 
se lišily podle výměry hrobového místa.  
 
Invalidní d ůchody od p říštího roku 
Informace uvedl Novoveský zpravodaj 11/2009:  
Vyhlášku, na jejímž základě se od ledna 2010 zpřísní kritéria pro vyplácení invalid-
ních důchodů, vydalo v říjnu t.r. ministerstvo práce a sociálních věcí. Místo plného a 
částečného důchodu se budou lidem, kteří mohou kvůli svému zdraví pracovat jen 
omezeně či si nemohou vydělávat vůbec, vyplácet tři druhy penzí. Změny vyplývají 
ze zákona o důchodovém pojištění přijatého loni, který upravuje první fázi chystané 
penzijní reformy. 
Plný invalidní důchod teď dostane člověk, kterému kvůli nepříznivému zdravotnímu 
stavu klesne schopnost vydělávat si nejméně o 70 procent. Na plnou invalidní penzi 
tedy nedosáhnou někteří lidé, kteří by na ni měli nárok podle dnešních pravidel. 
Do dvou stupňů bude rozdělen částečný invalidní důchod. Nyní ho mají ti, jejichž 
schopnost pracovat je nejméně o 33 % nižší. Nově lidé s poklesem schopností o 35 
až 49 % dostanou menší částečnou penzi než dosud. Stejný důchod jako nyní získají 
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osoby se sníženou schopností pracovat, a to o 50 až 69 %. Výše důchodu by se ne-
měla měnit nynějším invalidním důchodcům. 
Při stanovení nároku na invalidní důchod se bude vycházet z toho, na kolik zdravotní 
stav dlouhodobě či trvale omezuje možnosti člověka pracovat. Přihlédne se i k mož-
nosti rekvalifikace a získání místa. 
Invalidní důchod se skládá ze dvou částí. Pevný díl je pro všechny stejný a činí od 
srpna 2008 2170 korun. Procentní část se stanovuje jako procento za každý rok po-
jištění z výpočtového základu. U plných invalidních penzí je to nyní 1,5 %, u částeč-
ných 0,75 %. Tyto sazby budou dál platit pro důchod třetího a druhého stupně, tedy 
u nejvážněji a vážněji postižených. V prvním stupni bude důchod nižší než dosud, vy-
počítá se sazbou 0,5 % ze základu. 
Kompletní znění vyhlášky č. 259/2009 Sb., kterou se stanoví procentní míry poklesu 
pracovní schopnosti a náležitosti posudku o invaliditě a upravuje posuzování pra-
covní schopnosti pro účely invalidity, je k dispozici na obecním úřadě. Obsahuje ta-
bulky procentní míry poklesu pracovní schopnosti podle druhu zdravotního postižení 
(více než 90 stran).  
 
Datové schránky 
Datová zpráva 
Dokumenty orgánů veřejné moci doručované prostřednictvím datové schránky a 
úkony prováděné vůči orgánům veřejné moci prostřednictvím datové schránky mají 
formu datové zprávy. Je-li dokument nebo úkon určen do vlastních rukou adresáta, 
vyznačí tuto skutečnost odesilatel v datové zprávě.  
Datová schránka 
Datová schránka je elektronické úložiště, které je určeno k doručování a k provádění 
úkonů vůči orgánům veřejné moci. Datovou schránku zřizuje a spravuje Ministerstvo 
vnitra. 
Doručování dokumentů 
Pomocí datové schránky můžete posílat a přijímat úřední dokumenty v elektronické 
podobě (datové zprávy) od  orgánů veřejné moci. Tento způsob komunikace vyna-
hrazuje klasický způsob doručování v listinné podobě. Pokud si tedy založíte datovou 
schránku, bude se vám většina korespondence od orgánů veřejné moci doručovat 
elektronicky. 
Do datové schránky jsou dodávány úřední listiny v elektronické podobě, které jsou 
opatřeny  elektronickým podpisem odesílatele (orgánů veřejné moci). Pokud budete 
posílat dokument (např. odvolání k soudu), musíte označit vámi vytvořený dokument 
zaručeným elektronickým podpisem. Identifikátor datové schránky zaručuje integritu 
dokumentu. V datové schránce jsou obsaženy veškeré písemnosti, které jsou již vy-
plněné vašimi osobními údaji. 
Datová schránka není e-mailová schránka, nemůžete s její pomocí komunikovat 
přímo s jednotlivými úředníky, pouze s celým úřadem. Pomocí datové schránky také 
nemůžete komunikovat s jinou fyzickou osobou, podnikající fyzickou osobou nebo 
právnickou osobou.  
Jakmile je do vaší datové schránky dodán nový dokument (datová zpráva), dle va-
šeho nastavení se doručí na váš mobilní telefon (za poplatek), popřípadě do vaší e-
mailové schránky (zdarma), oznámení o doručení. Toto je obdoba upozornění o ulo-
žení listovní zásilky. 
Dokument (datová zpráva), který je dodán do datové schránky, je doručen okamži-
kem přihlášení do datové schránky oprávněnou osobou. Obdobně jako u listovních 
zásilek funguje fikce doručení: nepřihlásíte-li se do datové schránky ve lhůtě 10 dnů 
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ode dne, kdy byl dokument dodán do datové schránky, považuje se tento dokument 
za doručený posledním dnem této lhůty. 
Pokud ve stanovené lhůtě nevyzvednete datovou zprávu z datové schránky z důvodu 
dočasné nepřítomnosti nebo z jiného vážného důvodu, můžete požádat o prominutí 
zmeškání úkonu (do 15 dnů ode dne, kdy  vznikla překážka, která podateli bránila 
úkon učinit). Doručení dokumentu má stejné právní účinky jako doručení do vlastních 
rukou. 
Po odeslání datové zprávy je odesílateli oznámeno, zda zpráva byla doručena, pří-
padně že nemohla být doručena z těchto důvodů: Datová schránka adresáta ne-
existuje nebo je znepřístupněna nebo byla zrušena. Toto oznámení je označeno e-
značkou ministerstva. Všechny datové zprávy jsou evidovány. 
Jestliže bude mít datová zpráva chybný formát nebo bude obsahovat počítačový 
program, bude zničena. O zničení datové zprávy ministerstvo neprodleně vyrozumí 
odesílatele. 
Přístup do datové schránky mají osoby oprávněné, pověřené a administrátor. 
Datovou schránku si můžete zřídit na kontaktním místě Czech POINT, kde také mů-
žete zažádat o nové přihlašovací údaje, zneplatnění přístupových údajů nebo zne-
přístupnění datové schránky. Datovou schránku lze znepřístupnit pouze subjektům, 
které o datovou schránku zažádaly. 
Informace pro fyzické osoby 
Datová schránka je pro fyzické osoby nepovinná. 
Zřízení datové schránky: 
- bezplatně na žádost fyzické osoby 
- zřízení do 3 pracovních dnů ode dne podání žádosti 
Náležitosti: 
- jméno, popřípadě jména, příjmení, jejich případné změny 
- rodné příjmení, 
- den, měsíc a rok narození; 
- místo a okres narození, pokud se fyzická osoba narodila v cizině, místo narození a 
stát, na jehož území se narodila; 
- státní občanství, není-li fyzická osoba státním občanem ČR; 
- žádost musí obsahovat úředně ověřený podpis fyzické osoby. 
Způsob podání žádosti 
- osobně: vyplněnou žádost předáte na podatelnu ministerstva vnitra; 
- poštou: vyplněnou žádost s úředně ověřeným podpisem pošlete na adresu mi-
nisterstva vnitra. Úředně ověřený podpis si zajistíte na obecním úřadě. Poplatek za 
ověření činí 30 Kč; 
- elektronickou poštou: elektronicky vyplněnou žádost podepsanou zaručeným elek-
tronickým podpisem, který je založen na kvalifikovaném certifikátu vydaném akredi-
tovaným poskytovatelem certifikačních služeb v případě, posíláte-li žádost přes inter-
net. Adresa pro zaslání žádosti je posta@mvcr.cz. 
Kontaktní místo Czech POINT: Žádosti a oznámení lze podat rovněž na kontaktních 
místech veřejné správy. K vyřízení žádosti potřebujete pouze občanský průkaz. 
 
Czech POINT 
Cílem projektu Czech POINT (pod touto šifrou se ukrývá  Český podací ověřovací 
informační národní terminál) je poskytnout občanům ověřené výpisy z centrálních 
státních evidencí a rejstříků na jednom místě, aniž by museli navštívit několik růz-
ných úřadů státní správy.  
Czech POINT vydává ověřené výpisy 
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- z Katastru nemovitostí 
- z Obchodního rejstříku  
- ze Živnostenského rejstříku  
- z evidence Rejstříku trestů 
Služba Czech POINT není určena k nahlížení do registrů, ale pouze k vydávání ově-
řených výpisů z příslušné evidence. Vydávání snímků z katastrálních map zatím není 
možné.  
Pro vystavení ověřeného výpisu je nutné, aby žadatel znal:  
- u výpisu z Obchodního a Živnostenského rejstříku identifikační číslo hledaného 
subjektu (IČ). Totožnost žadatele se neověřuje (veřejný seznam); 
- u výpisu z Katastru nemovitostí katastrální území a číslo listu vlastnictví, nebo par-
celní číslo pozemku, případně číslo popisné budovy a číslo bytové (nebytové) jed-
notky. Totožnost žadatele se neověřuje (veřejný seznam);  
- u výpisu z evidence rejstříku trestů (RT) se musí žadatel osobně dostavit a doložit 
svoji totožnost platným občanským průkazem nebo cestovním pasem, a podepsat 
písemnou žádost. Výpis z RT je možné vydat i cizincům, kteří mají povolení k dlou-
hodobému nebo trvalému pobytu v ČR, a bylo jim přiděleno rodné číslo. Výpis z RT 
je možno vydat i v zastoupení, zmocněnec (osoba pověřená výpis z RT vyzvednout) 
musí doložit písemnou plnou moc k tomuto úkonu s úředně ověřeným podpisem 
zmocnitele a svoji totožnost.  
Poplatky: výpis z evidence Rejstříku trestů 50 Kč. U ostatních výpisů záleží na počtu 
jejich stran, za první stránku výpisu je poplatek 100 Kč a za každou další stránku 50 
Kč.  

 
Škola ve Vep řku  
V říjnu roku 2009 začalo zastupitelstvo obce jednat o projektu na multifunkční 
zařízení v budově bývalé školy ve Vepřku. Je to samozřejmě běh na dlouhou trať…  
Pamětní kniha obce Vepřku 1919 – 1939 o naší škole uvádí:  
„Z dějin školy: Dle zápisů školní „Pamětní knihy" (k nimž užito dat zjištěných dříve již 
jmenovaným P. Ant. Kolářem) nelze přesně určiti, kdy škola ve Vepřku byla zřízena. 
Ježto Vepřek byl zbožím probošta Sv.-Vítského, soudí se, že týž staral se o školu již 
před válkami husitskými. Avšak jména učitelů vepřeckých, která se vyskytují ve far-
ních matrikách r. 1681, 1685, 1712, 1714 a 1717 nasvědčují, že již tehdy u nás škola 
stávala. Od r. 1720 není posloupnost učitelů přerušena, což dokazuje, že od toho 
roku byla zde škola stálá. Rovněž nelze udati, zda alespoň od tohoto roku (1720) 
byla pro školu zvláštní budova.  
Prvá škola: P. Frant. Kirschbaum, prvý farář zdejší po obnovení fary, zapsal ve farní 
knize památek: „R. 1744 započal jsem stavěti školu nákladem jmění kostelního a 
pomocí dobrodinců a r. 1745 stavbu jsem dokonal.“ Dle zádušních účtu z r. 1744 a 
1745 činilo vydání na tuto stavbu 149 fr 51 kr. O škole té poznamenal v r. 1883 řídící 
učitel Vilém Liehmann dle popisu 77ti-letého pamětníka: „Budova toliko přízemní byla 
z kamene a slamou kryta. Stála na témž místě na němž stojí nynější šk. budova. 
Sklep školní byl až u schodů hřbitovních. Výš uvedená budova šk. se v r. 1820 roz-
bourala, což se 9. září počalo díti.“  Nová škola: Základ k nynější škole položen roku 
1821 a dostavěna v r. 1823. Stavba byla provedena gotickým slohem a náklad nesl 
Jan Rudolf Chotek hrabě z Chotkova a Vojnína. Až do r. 1846 byla školou 
jednotřídní.“ 
„Dne 23. listopadu 1930 slavnostně odevzdávána veřejnosti přístavba školní budovy. 
Po zahajovacím dětském sboru uvítal řídící učitel hosty, zvláště p. okres. škol. 
inspektora, Ludvíka Kohouta z Kralup n/Vlt, který byl přítomen za okres. škol. výbor. 
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Na to pronesl zahajovací řeč, v níž vzpomínal 107mi letého trvání školy, bývalých 
jejích žáků, kteří se domohli význačného postavení společenského a srovnal poža-
davky školy někdejší s požadavky, které na školu kladou potřeby dneška. Pak přál 
škole, by jí byl zachován posavadní zájem veřejnosti, by se jí dostávalo svědomitého 
učitelstva,  které by mělo pochopení  pro potřeby  doby  a  přál zdaru poslání školy, 
snahám jejího učitelstva i budoucnosti žáků školy.  Po několika příležitostných bás-
ních přednášených dětmi, učinil projev předseda místní školy rady p. Frant. Pokorný 
z Vepřku, který vysvětlil hlavně proč k přístavbě školy došlo a jak se míst. škol. rada 
svého úkolu zhostila.   
Na to se ujal slova p. okresní školní inspektor, který poděkoval míst. šk. radě za to, 
že příkaz okr. šk. výboru o rozšíření školy splnila nejen ochotně, ale i v době po-
měrně krátké. Přítomné rodiče nabádal, by školu a učitelstvo v jejich práci podporo-
vali, žákům kladl na srdce, by měli školu za druhou matku, která jim dává největší 
věno – vzdělání, k dnešnímu životnímu zápolení tak potřebné. Po té učitelka sl. M. 
Přenosilová recitovala báseň E. Krásnohorské: „České mládeži“.  
V doslovu poděkoval říd. učitel míst. šk. radě za zájem a dobrou snahu, zastupitel-
stvům přiškolených obcí za finanční oběti pro rozvoj školy přinešené a končil výzvou 
k zapění národ. hymen, při nichž k dětským hlasům se připojily hlasy všech přítom-
ných.   
Slavnost ukončena prohlídkou přístavby a výstavky žákovských prací. O výstavku byl 
opravdový zájem, kterému se těšily i vystavené památky ze staré školy. Při přístavbě 
školy bylo zřízeno nové betonové schodiště ke hřbitovu.“ 
 

 
Prosinec 2009 

 
Zamyšlení starostky na konci roku  
bylo zveřejněno v Novoveském zpravodaji 12/2009 
Vážení a milí spoluobčané,  
čas nikdo z nás nezastaví a tak mám již potřetí v prosincovém Novoveském zpravo-
daji možnost setkat se s vámi všemi a zamyslet se nad rokem, který nás právě 
opouští, aby uvolnil místo novému, doufejme hlavně ekonomicky příznivějšímu roku. 
Naše obec má za sebou aktivní rok a v ohlédnutí za ním si můžeme optimisticky říci, 
že to pro nás nebyl špatný rok. Na jeho konci, konkrétně 10. prosince, stálo zúročení 
mnohaměsíční práce, neboť jedním z našich hlavních cílů byla přístavba naší mateř-
ské školy. Od příštího roku nám hrozilo snížení počtu míst ve školce na pouhých 16 
(to aby bylo vyhověno normám EU). Letošní  přístavbou a rekonstrukcí MŠ bylo na-
vázáno na v loňském roce  provedenou rekonstrukci kuchyně. Práce letos zahájili 
pracovníci obecního úřadu a po získání státní dotace byly práce po výběrovém řízení 
předány firmě Realizace a stavební činnost Juriga, která stavbu dokončila kvalitně a 
v dohodnutém termínu. Při této rekonstrukci vznikla potřeba stavebních úprav stáva-
jící herny dětí, což se podařilo během prázdnin. Přístavbou a rekonstrukcí naší mate-
řinky se počet dětí zvýšil na 28. Začátkem prosince došlo ke kolaudaci. Proto jsme 
mohli 10. prosince dopoledne na slavnostním otevření rukou I. náměstka ministryně 
zdravotnictví Marka Šnajdra přestřihnout vstupní pásku. Jistě všichni chápeme, že 
v současné době, kdy míst v mateřských školkách nejen díky milému nárůstu nových 
dětí, ale také bohužel díky velice přísným normám EU silně ubývá, jsou nová místa 
v mateřské školce velkým přínosem. Všichni pak máme radost z našich nejmenších 
při všech našich akcích. 
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Kromě celoroční údržby byly konečně po mnoha letech v Nové Vsi na průjezdní sil-
nici vybudovány dva přechody pro chodce s výstražným světlem a na otočce před 
poštou nová autobusová zastávka. Na podzim jsme se seznámili s vizualizací uvažo-
vaných dvou kruhových objezdů (které jsme iniciovali) na křižovatce silnice I/16 
s dálnicí. Předpokládáme, že významně přispějí k podstatně větší bezpečnosti. Jejich 
výstavba  je přislíbena  nejpozději do roku 2015.  Zastupitelstvo  
obce věnovalo na rekonstrukci naší národní kulturní památky, kterou je kostel ve 
Vepřku, 20 tis. Kč, částka byla použita na nutnou opravu střechy kostela. V příštím 
roce budou samozřejmě pokračovat projektové přípravy na kanalizaci všech částí 
naší obce, jednání o protipovodňových opatřeních a také nás čeká další velký úkol: 
projekt na multifunkční využití budovy vepřecké školy.  
Letos se znovu konalo velké množství společenských akcí a jsem velmi ráda, že 
každým rokem přibývají nové a z těch původních se stávají akce tradiční, bez kterých 
si již dění v naší obci nedovedeme představit. Přivítali jsme tři nová občanská sdru-
žení: v únoru bylo zaregistrováno Rodinné sdružení Soptíci, občanské sdružení, se 
sídlem ve Starých Ouholicích. Jeho předsedkyní se stala paní Barbora Macáková. 
Sdružení má v současné době kolem dvacítky členů - maminky s malými dětmi při-
bližně od dvanácti měsíců do osmi až deseti let. Také v únoru proběhla registrace 
občanského sdružení Klub seniorů, jehož předsedkyní byla zvolena paní Božena 
Nová. Naši senioři jsou velmi aktivní již od loňského roku a jejich činorodost je závi-
děníhodná. V květnu proběhl v Miřejovicích I. ročník Miřejovického půlmaratónu, 
organizovaný občanským sdružením Maratón Klub Miřejovice, které vzniklo díky ini-
ciativě a úsilí maratónce Pepy Buriana a bylo zaregistrováno v březnu letošního roku. 
Pan Burian se stal předsedou tohoto sdružení.  Stávající občanská sdružení - naši 
sportovci z TJ Sokol Nová Ves, Rybářský spolek Vepřecké vydry a Myslivecké sdru-
žení Diana letos vyvíjela činnost velmi aktivní a všude a při každé příležitosti to bylo 
znát.  
První letošní velkou akcí, již tradiční, byl báječný masopust, kdy krásné maškary pro-
šly Novou Vsí a v sále se pak konal jejich velký taneční rej. V březnu jsme přivítali 
nové nejmenší občánky s tradičním zapsáním do Knihy narozených a dárky (kromě 
hračky také náš novoveský groš). V dubnu byly dvě velikonoční dílny – jedna v Nové 
Vsi a druhá organizovaná Soptíky ve Starých Ouholicích, poslechli jsme si koncert 
našich hostů z Umělecké školy v Kralupech, který se konal při příležitosti velikonoční 
mše právě na velikonoční pondělí, opět zazněly vepřecké zvony, konala se rybářská  
veselice  a  duben  byl zakončen pálením čarodějnic na hřišti TJ Sokol Nová Ves, ve 
Vepřku a ve Starých Ouholicích. Květen pak tradičně pokračoval besídkou MŠ ke Dni 
matek, děti z mateřinky byly na krásném výletě v ZOO, naši občané vybírali znak a 
prapor obce, v upomínkové slavnosti jsme položením kytic k pomníkům padlých 
vzpomněli našich hrdinných předků. Dvacátého června se uskutečnil již třetí Dětský 
den, který byl tradičním setkáním malých, ale i velkých občanů ze všech pěti částí 
naší obce. Pak přišly velké červnové povodně, které se nás naštěstí tentokrát ne-
dotkly. V červenci jsme uspořádali sbírku  humanitární pomoci ve prospěch moravské 
obce Životice u Nového Jičína, které letošní povodně velmi ublížily. Výtěžek z ní jsme 
18. července spolu se 14.500 Kč, kterými přispěli naši občané, dovezli přímo do po-
stižené obce. Zastupitelstvo obce uvolnilo z rozpočtu obce částku 50 tis. korun ve 
prospěch zmíněných Životic. Rok 2009 byl pro naši obec významný také tím, že se 
v něm podařilo nechat zpracovat a hlasováním občanů ze tří návrhů vybrat náš znak 
a prapor. Jmenovací listinu jsem převzala na slavnostním setkání starostů 
s předsedou Parlamentu ČR ing. Vlčkem 2. července. V srpnu se uskutečnil I. ročník 
Miřejovického půlmaratónu, v závěru měsíce pak loučení s prázdninami v Nové Vsi 
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pro celou obec a Soptíci organizovali, také pro celou obec, krásné kovbojsko-indián-
ské ukončení léta. Podzim pak začal 12. září třetím naším posvícením (když počí-
táme posvícenský jarmark 2007), které bylo ještě lepší než to loňské a obohaceno 
bylo o novou soutěž o nejchutnější posvícenský koláč. Ve vepřeckém kostele se ko-
nala slavnostní poutní mše, doprovázená našimi zvony. V říjnu vyráběly děti 
z rodinného sdružení Soptíci panenky z kukuřičného šustí, senioři se sešli na sv. 
Martina u pořadu Písničky naší babičky,  18. listopadu jsme předávali ceny druhého 
ročníku Novoveské palety, které se zúčastnilo 26 obrázků a v anketě hlasovalo ne-
uvěřitelných 1177 lidí. Třetí listopadovou sobotu jsme úspěšně vyráběli adventní 
věnce, které nám byly požehnány na adventní mši poslední sobotu v listopadu. 
Advent jako obvykle, přinesl již tradiční vánoční trh, který byl velmi úspěšný a letos 
poprvé ovoněný výbornou medovinou, rozsvítili jsme vánoční stromy ve všech čás-
tech naší obce, konala se tradiční vánoční besídka  MŠ  plná  milých   účinkujících a 
nadšených  diváků,   čertovská  diskotéka ve Starých Ouholicích a myslivecká po-
slední leč. Na Štědrý den odpoledne nás čeká „Živý betlém“ u zvoničky na novo-
veské návsi, kde máme všichni možnost se v tom předvánočním spěchu sejít a po-
povídat si se svými sousedy a společenský život naší obce bude v letošním roce 
ukončen slavnostní vánoční mší 26. prosince. Všechny naše letošní akce byly dopro-
vázeny zájmem regionálních médií, považujeme to za přínos, neboť v naší republice 
existuje 95 obcí či jejich částí s názvem stejným, jako má naše obec. Jsme tedy rádi, 
že nás česká veřejnost začíná vnímat jako obec ve středočeském kraji, nedaleko 
Mělníka, která má pět částí, jednu hezčí a aktivnější než druhou!  
Rok 2010 bude rokem volebním. Čekají nás již jednou odložené parlamentní volby a 
na podzim pak volby komunální. V těchto volbách budete mít všichni možnost vyjádřit 
svůj názor na to, zda naše práce měla pro naši obec smysl. 
Lidé si většinou dávají na Nový rok nejrůznější předsevzetí a pak se celý rok snaží 
tato předsevzetí úspěšně i neúspěšně plnit. I já jsem vyslovila jedno předsevzetí 
nebo spíše přání, a to, aby to v naší obci pořád takto žilo, abychom znovu uskutečnili 
mnoho dalších pěkných tradičních i nových akcí, abychom byli pořád tak optimističtí, 
společenští a neváhali podat pomocnou ruku pro dobrou věc. Rok 2009 je již téměř 
minulostí, ale zapomenout na něj se jen tak nedá a já bych ráda ještě jednou vám 
všem poděkovala za vaši aktivitu a pomoc při všech pořádaných akcích, zejména 
pak všem občanským sdružením a naší mateřské školce, neboť oni všichni jsou těmi, 
bez nichž by naše akce neměly svůj lesk a šarm. Chtěla bych také poděkovat všem 
ostatním, kteří přiložili ruku k dílu a všem těm, kteří naše akce podpořili svojí účastí. 
Vážení spoluobčané, přeji vám, abyste si v novém roce 2010 užili každou chvíli. Ať 
jste hlavně zdraví a plni energie, ať máte někoho, kdo vás obejme a neopouští vás 
štěstí, radost a pohoda. Přejme si také, aby tolerance a vzájemné pochopení našly 
místo v našich srdcích. Zkrátka ať je to pro vás rok ve všech směrech úspěšný! 

Jana Uhrová, starostka obce 
 
Přání k vánoc ům a Novému roku 
Prosincový zpravodaj přinesl mnohá přání k vánočním a novoročním svátkům. Pro 
ilustraci je zde uvádím:  
 
Veselé vánoční svátky, hodně zdraví, osobní pohody, pracovních úspěchů, štěstí a 
lásky v novém roce 2010 všem spoluobčanům přeje zastupitelstvo obce Nová Ves 
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Až zazvoní zvoneček, rozsvítí se stromeček. Malý dárek rozbalte si a na všechny 
vzpomeňte si. Pak vykročte rovným krokem za tím krásným novým rokem! 
Pracovníci Obecního úřadu Nová Ves 
 
Děti z mateřské školy v Nové Vsi přejí maminkám a tatínkům, babičkám a dědečkům,  
všem sousedům v naší obci, aby nový rok 2010  prožívali spolu s námi radostně,  
v plném zdraví a spokojenosti!  
 
Pod stromeček balík zdraví, vzácný poklad, jak se praví, lásku, štěstí, žádné hádky, 
spokojenost, hezké svátky, radost, úspěch, pevný krok a pak šťastný nový rok. 
Veselé Vánoce přeje Rodinné sdružení Soptíci 
 
Do nového roku přejeme víc než trochu lásky, štěstí, peněz, zdraví, ať jsme staří 
nebo mladí,  ať máme vždy naše srdce plná plánů rozdělit se se všemi,  co chtějí se 
lépe míti tady na zemi. Klub seniorů 
 
Sokol Nová Ves přeje všem našim občanům a příznivcům fotbalu: Hodně štěstí, 
protože je ho málo, hodně zdraví, protože je ho potřeba, hodně lásky, protože je 
krásná. Šťastný nový rok 2010, ať to kope „ Ňůwendajku“ dalších 70 let. 
 
Nechť zvony zvoní a srdce plesají, nechť svíce hoří a číše cinkají, ať šťastný je váš 
každý krok, přejeme krásné vánoce a úspěšný celý nový rok! Myslivecké sdružení 
Diana  
 
Urazil se na nás kapr, že ho vážně nebereme, nejvíc se ho však dotklo, že ho večer 
seže.. sníme. Tvářil se moc potměšile, když nás viděl s paličkou, ukazoval z vany 
sprostý gesta ploutvičkou. Vyhrožoval sebevraždou, že vypustí si vanu, nechce žu-
pan ze strouhanky, nesnese tu hanbu! A tak vyhověli jsme mu přece, odnesli tu rybu 
k řece, ať si oslavuje sám! A my přejeme krásné vánoce i vám! V novém roce hodně 
zdraví, krásné žití, splnění všech přání! Rybářský spolek Vepřecké vydry 
 
Krásné svátky vánoční, i přípitek půlnoční.  V novém roce hodně síly,  doběhněte 
k svému cíli. Maratón Klub Miřejovice, o.s.  
 
Jede, jede, poštovský panáček, v ruce má stromeček a pro vás dáreček! A my vám 
všem přejeme zdraví, štěstí,  pohodu a spokojenost v novém roce 2010! Kolektiv 
pošty v Nové Vsi  
 
Cukroví plnou mísu, dárků nespočet,  čerstvé chlebíčky než přijde nový letopočet. Se 
silvestrovskou půlnocí ať vstoupíte všichni  do nového roku zdraví, veselí a šťastní!  
Potraviny Nová Ves 
 
Radostné vánoce a šťastný nový rok, na stole ať voní grog, dobré pití na připití, stro-
meček ať krásně svítí, co nebylo tento rok, ať se splní příští rok. Bistro Nová Ves  
 
Příjemné prožití vánočních svátků a mnoho štěstí v novém roce přeje kolektiv restau-
race U Sokola  
 
Příjemné a hlavně pohodové vánoce, šťastný nový rok 2010, hodně štěstí, zdraví a 
NA ZDRAVÍ  to vám všem přeje hospoda U Hasiče ve Starých Ouholicích 
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Adventní čas v roce 2009 
jsme zahájili ve středu 2. prosince v 17 hodin slavnostním rozsvícením vánočního 
stromu před obecním úřadem. Svým bezprostředním vánočním vystoupením nás 
potěšily děti z naší mateřské školy. Další vánoční stromy byly tradičně rozsvíceny 
také v ostatních částech naší obce:  v Nových Ouholicích u zdravotního střediska, ve 
Starých Ouholicích u restaurace U Hasiče, ve Vepřku proti faře  v Miřejovicích na 
dětském hřišti. 
 
Vánoční trh   
Již druhý vánoční trh začal ve středu 2. prosince v 16 hodin. Byl opravdu pestrý: 
mohli jsme si tam nakoupit dárky pod vánoční stromeček, čerstvé ovoce a zeleninu, 
vánoční výrobky k nejširšímu použití. Zavoněl také svařák a medovina a všichni  
jsme si užívali báječnou předvánoční atmosféru. Šperky, vánoční věnce, svícny a 
různá aranžmá na vánoční stůl, ozdoby, svíčky, řetězy, „bleší trh“ Klubu seniorů, 
mince pro štěstí, keramika, loutky a výrobky z pediku, knihy, přírodní kosmetika, 
dárky pro děti i dospělé, ruční výroba (batikované a na hedvábí malované), bižuterie, 
vánoční balení a jiné vánoční zboží - to je jen malý výčet toho, co jsme mohli vidět a 
zakoupit na našem vánočním trhu. 
 
Vánoční besídka mate řské školy   
se konala 9. prosince od 16 hodin v sále obecního úřadu. Byla to krásná předvánoční 
akce, prosvícená a prozářená dětskou radostí a hravostí, dětským veselím a nad-
šením, se kterým nám naši nejmenší předvedli všechno, co se ve své mateřské škole 
naučili – tančit, zpívat a hrát si.  
 
Slavnostní otev ření přístavby MŠ 
Jako malá komorní slavnost – to vzhledem k plnému provozu naší mateřské školy – 
proběhlo ve čtvrtek 10. prosince dopoledne slavnostní otevření přístavby MŠ. Sym-
bolickou pásku přestřihl pan Marek Šnajdr, I. náměstek ministryně zdravotnictví. 
Druhý den jsme si mohli v Mělnickém deníku přečíst tento článek:  
Přístavbou školka získala dalších osm míst 
Nová Ves - Stísněné prostory mateřské školy jsou minulostí. Děti mají novou ložnici a 
rozšířenou hernu. 
Každé všední odpoledne musely učitelky z mateřské školy v Nové Vsi zápasit s dět-
skými lehátky. Ve stísněných prostorách jediné místnosti, kde si ještě během dopo-
ledne hrály, pak děti uléhaly do svých postýlek. Teď už mají konečně místa dost. 
Obec nechala postavit přístavbu, díky níž v patře vznikla samostatná ložnice se so-
ciálním zařízením pro děti i personál. Rozšířila se i herní místnost. 
Právě čtvrtek byl pro novoveské děti velkým dnem. Zástupci obce společně s hosty 
slavnostně prostory uvedli do provozu. Starostka Nové Vsi Jana Uhrová uvedla, že 
díky úpravám může zařízení navštěvovat více dětí. „Kapacita školky se zvýšila z dva-
ceti na osmadvacet dětí,“ připomněla Uhrová. 
Obě místnosti zatím čekají na nový nábytek. Podle ředitelky školy Marty Kučírkové 
bude opožděným vánočním dárkem. „Nábytek pro děti budeme mít vyrobený na 
míru. Měl by být hotový do konce ledna příštího roku,“ doplnila ředitelka mateřské 
školy. Obec na rekonstrukci budovy získala dotaci přes dva miliony korun, další mi-
lion pak musela zaplatit ze svého rozpočtu. 
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Čertovská diskotéka 
ve Starých Ouholicích pro děti i dospělé se konala v sobotu 12. prosince od 15,30 
hodin v restauraci U hasiče. Sešlo se na ní mnoho zamaskovaných čertíků, andělů, i 
ten Mikuláš tam byl a všichni si báječně zatancovali a zařádili. Vstupné 30 Kč. Akci 
organizovalo Rodinné sdružení Soptíci. 
 
Svoz velkoobjemového odpadu 
se konal v sobotu 12. prosince podle obvyklého harmonogramu. Občané mohli na 
obvyklých místech v jednotlivých částech obce odevzdat vše, co jim doma překáželo 
a  co nebylo nebezpečným odpadem, jehož svoz proběhl 14. listopadu.  
 
Tradi ční „Poslední le č“ 
Pořádalo Myslivecké sdružení Diana v sobotu 19. prosince od 19 hodin v sále obec-
ního úřadu. Opět na něm byla bohatá zvěřinová tombola.  
 
Dovolená obecního ú řadu a prázdniny v MŠ 
V době od 21. prosince 2009 do 4. ledna 2010 čerpají pracovníci našeho obecního 
úřadu řádnou dovolenou.  
Mateřská škola Nová Ves je po dobu prázdnin uzavřena od 24. prosince 2009 do 
3. ledna 2010. 
 
Živý Betlém  
Tradičně – v roce 2009 již potřetí – se na Štědrý den 24. prosince od 14 hodin ve 
zvoničce na novoveské návsi konalo představení živého Betlému, v tomto roce po-
jaté jako „andělské zvonění“ – děvčata . Prosincový zpravodaj přinesl tuto pozvánku 
Pavlíny Kratochvílové:   

Až na Štědrý den přestanete spěchat 
a na zlaté prasátko budete chtít čekat, 
zajděte procházkou k rybníku na návsi. 
Pozdravit sousedy, vzájemně popřát si, 
vychutnat kouzelnou chviličku sváteční, 
koštnout si cukroví nebo čaj vánoční. 
Andělé nebeští přijdou vám zvěstovat, 

co stalo se v Betlémě, proč máme se radovat. 
Nalaďte hlásky na koledy známé, 

po andělském zvonění si pěkně zazpíváme. 
Po hezké chvilce s náladou sváteční, 

půjde se vám hezky tou cestou zpáteční. 
Ani mráz a sníh neodradily pak na Štědrý den zvědavé diváky, kteří se odpoledne 
sešli, aby se podívali na tradiční vystoupení našich „betlémských“ umělců. Letos to 
bylo velmi pěkné vystoupení „andělů, kteří nám přišli zvěstovat jak to bylo v Bet-
lémě…“. Účinkovaly: Zuzana Petříčková, Dominika Pánková, Kačka Kysilková, Dáša 
Klodová, Kristýna Podhajská a Jindra Halířová (z Nové Vsi, Nových a Starých Ouho-
lic.) Vše s nimi nacvičila Pavlína Kratochvílová, která také spolu s děvčaty ušila 
krásné kostýmy. Zkřehlí diváci pak vzali za vděk svařákem,  který dodal David Hemr 
z restaurace U Sokola. 
 
Slavnostní váno ční mše svatá 
se konala v sobotu 26. prosince  od 14,45 hodin ve starobylém vepřeckém kostele. 
Na mši nás opět pozvaly zvony vepřecké zvonice,  které se rozezněly do vánočního 
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kraje. Ve 14,30 hodin před mší sv. jsme si  poslechli  koledy s varhanním doprovo-
dem. 
 
Zpráva o činnosti TJ Sokol Nová Ves 
Prosincový zpravodaj přinesl následující zprávu o činnosti naší TJ:  
V současné době má naše TJ 135 členů. Bohužel v listopadu naši veřejnost opustil 
nejstarší člen a  věrný fanoušek Sokola p. Václav Uher – čest jeho památce! 
V posledních letech má však počet členů v naší TJ sestupnou tendenci, způsobenou 
především slabými ročníky. Dostali jsme se do krizové situace, a tak nám nezbylo 
než řešit ji zrušením žákovského mužstva. Zbytek žáků jsme přesunuli do sousední 
TJ v Sazené. Žáci zde trénují pod vedením Ivana Baloga a myslím, že si vůbec ne-
vedou špatně. Bohužel stejný problém jsme v roce 2009 museli řešit i s dorostem. 
Nedostatek kmenových hráčů, ale i nezájem některých dorostenců, kteří zde byli na 
hostování způsobil, že i dorostenecké mužstvo bylo zrušeno. V současné době 
máme tedy v soutěži přihlášené jen „A“ mužstvo dospělých. Sekunduje mu ještě 
mužstvo Staré gardy, která v sezóně každý týden pravidelně odehrává utkání se 
stejně starými (mladými) vrstevníky. Určitě jste si povšimli, že už druhou sezónu naše 
hřiště zbytečně nezahálí, ale poskytuje svoji zelenou plochu pro mistrovská utkání 
sokolům z Ledčic. Takže fotbalových utkání pro fanoušky je víc než dost. Do sezóny 
2009–2010 naše „A“ mužstvo postoupilo z III. třídy do Okresního přeboru (OP) Měl-
nicka. Myslím, že tato soutěž bude našemu mužstvu slušet a obci budeme dělat 
dobré jméno v okrese. Po podzimní části soutěže přezimujeme na pěkném 5. místě 
OP. 
Nejvíce starostí v průběhu každého ročníku musíme věnovat našemu areálu hřiště a 
kabin. A proto bych chtěl poděkovat p. Zdeňkovi Karhanovi, který nám vychází vše-
možně vstříc a pomáhá nám při údržbě areálu. Dále bych chtěl touto cestou poděko-
vat za výbor TJ našemu obecnímu úřadu za finanční i lidskou výpomoc, bez které by 
nemohla naše organizace existovat.  
Ještě si dovolím přetisknout pár řádků z naší bohaté historie klubu. Rok 2010 je pro 
náš fotbal jubilejní a my budeme slavit 70 let sportovního a finálového dění v Nové 
Vsi a  v Nových Ouholicích. Cituji pana Františka Kocourka, který vše krásně zazna-
menal v naší první kronice: 
„10. srpna 1940 byl v Nové Vsi založen Sportovní klub (sdružení) Nová Ves – Nové 
Ouholice. Prvním sekretářem a  jednatelem klubu byl jednohlasně zvolen bratr Fran-
tišek Kocourek. První přátelský zápas odehrálo naše 1. „A“ mužstvo na hřišti 
v Sazené, kde jsme hostili Sportovní klub Uhy – bylo to 19. září 1940. Prohráli jsme 
vysoko 9:1 a jedinou branku za naše mužstvo vstřelil Antonín Mácha. Historicky první 
sestava našeho klubu byla: Štrop František, Vlasák Karel, Mácha Antonín, Doubek 
Josef, Toms Miroslav, Mykyna Václav, Petříček Antonín, Minks Miroslav, Krahulík 
Jaroslav, Štryncl Václav a Štryncl Jaroslav.“ 
Pamětníci i později narození mohou kdykoli nahlédnout do naší fotbalové historie 
v částečně dochovaných kronikách oddílu. K nahlédnutí, popřípadě zapůjčení, jsou u 
pana Jaroslava Kratochvíla, Nová Ves čp. 174. Modernější verze nebo–li webové 
aktuální stránky jsou k vidění na www.tjsokolnovaves.cz.  
Výbor Sokola Nová Ves připravuje na rok 2010: 
prosinec (ještě 2009): právě probíhá zimní halová příprava v Roudnici leden a únor: 
zimní soustředění na horách 
zimní turnaj v Roudnici na umělé trávě 
výroční členská schůze v restauraci U Sokola 23.ledna od 17 hod. 
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březen: sportovní ples 13. března – restaurace Uhy, od 20 hod., hraje skupina Glo-
bus 
duben: pálení čarodějnic v areálu hřiště 
květen: Dětský den v areálu hřiště 
srpen: oslavy 70 let fotbalu v Nové Vsi, turnaje „A“ mužstva a Staré gardy a možná 
ještě nějaké překvapení (ale to bychom moc předbíhali) 
září: výpomoc při posvícení 
Sběry železného šrotu průběžně podle potřeb obce.  
Další plánované akce jsou ještě v jednání. 
Šťastný nový rok 2010, ať to kope „Ňůwendajku“ dalších 70 let. 
Pozn. autora: Ňůwendajk – Ňůvendajk sportovní anglicko-český novoveský hantec 
pro výraz Nová Ves, odvozeno od slavného kanadského hokejisty.                 

Hospodář oddílu Jaroslav Kratochvíl 
Novoveská rocková kapela SPUPS 
Rádio Beat vyhlásilo koncem roku 2009 soutěž pro rockové kapely s názvem „Naděje 
beatu“. V prosinci se do finále dostali SPUPS, což byl velký úspěch! Hlasovat jsme 
mohli všichni, jak uvedl prosincový Novoveský zpravodaj, v němž bylo uvedeno tele-
fonní spojení, kde to bylo pomocí sms možné.  
 
Silvestrovský úpln ěk 
Úplněk přesně na Silvestra roku 2009 byl zajímavý také částečným zatměním. Infor-
maci o tom přinesl Novoveský zpravodaj 12/2009:  
Jenom několik hodin předtím než nastane nový rok, zatímco se bude ve čtvrtek 
31. prosince většina pozemšťanů chystat na silvestrovské oslavy, proběhne na 
obloze zřejmě poslední zajímavý úkaz roku 2009 - částečné zatmění Měsíce.  
Náš nebeský soused se v podobě téměř dokonalého úplňku nad obzor vyhoupne 
krátce před 16. hodinou středoevropského času. Zatmění, v celém průběhu viditelné 
z Evropy, Asie, většiny Afriky a taky Indického oceánu, začne přesně v 18 hodin a 17 
minut. Zpočátku nebude nic patrné, avšak s uplynulými desítkami minut ztratí levá 
spodní část měsíčního kotouče poněkud na jasu a kontrastu. Náš nejbližší kosmický 
soused se totiž bude pozvolna nořit do zemského polostínu - pro kosmonauta na 
měsíčním povrchu by nastalo částečné zatmění Slunce.  
Zhruba v 19 hodin a 53 minut se objeví i plný zemský stín (tam, kam dopadá, je 
patrné úplné zatmění Slunce). Zmizí v něm ale jen nepatrná část měsíčního povrchu 
- necelých deset procent. Ve 20 hodin a 23 minut si tak můžeme všimnout, že jinak 
symetrický úplňkový kotouč z pravé strany zřetelně ukrajuje temný stín. Částečné za-
tmění skončí ve 20 hodin 53 minut, aby pak následující tři čtvrtě hodiny pokračovalo 
zatmění polostínové.  
Silvestrovské zatmění Měsíce je sice „pouze“ částečné, ale ujít bychom si jej neměli 
nechat. Vždyť příští takový úkaz bude přímo z České republiky patrný až 21. pro-
since 2010. A opět půjde o částečné zatmění, na úplné si totiž musíme počkat do 
15. června 2011!  

Jiří Dušek, ředitel Hvězdárny a planetária Mikuláše Koperníka v Brně 
 
Kalendá ř roku 2010 
Informaci o tom, jak to bude v roce 2010 vypadat přinesl prosincový zpravodaj:  
Kdy přesně začínají v nastávajícím roce jednotlivá roční období? Jaro začne 
20. března v 18,32 hodin, léto 21. června ve 13,28 hodin, podzim 23. září ráno v 5,09 
hodin a zima 22. prosince 38 minut po půlnoci.  
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 Kdy začíná a končí letní čas?  Letní čas začíná poslední neděli v březnu (28. března 
2010), kdy se ve 2:00 hodiny posunou o jednu hodinu napřed, na 3:00. A končí po-
slední neděli v říjnu (31. října 2010), kdy se ve 3:00 hodiny posunou o jednu hodinu 
nazpět, na 2:00.  
Masopust příští rok začíná masopustní sobotou 13. února a od úterý 16. února za-
číná velikonoční půst. Velikonoce budou od Velkého pátku 2. do velikonočního pon-
dělí 5. dubna, pak si na prodloužený víkend počkáme až do července, kdy bude 
volno od soboty 3. do úterý 7. 7., květnové sváteční dny připadají na soboty, 28. září 
je v úterý a svátek 17. listopadu připadá na středu; vánoční svátky budou od pátku 
24. do neděle 25. prosince, proti letošnímu roku o jeden den kratší. 
 
Kosmetický salón Lucienne 
byl od 1. ledna 2010 otevřen v Nové Vsi 174. Provozuje ho Lucie Kratochvílová. Po-
skytuje tyto služby: kosmetika, manikúra, masáže a péče o tělo. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 143 

Tiskové informace o naší obci od února 2008 do pros ince 2009 
 
Mělnický deník 4. 2. 2008 
Indián vybubnoval, že se Nová Ves vrací k tradicím 
NOVÁ VES - Daleko od pražského shonu a na místě plném vzpomínek na dávné 
dějiny je už šest let spokojená Jaroslava Klímová z Vepřku, která patří mezi nad-
šence snažící se vrátit do Nové Vsi tradice. 
"Masopustní rej je další zastávkou právě na cestě zpátky k tradicím, která v Nové Vsi 
začala loni v létě,“ řekla Jaroslava Klímová v sobotu po poledni u zvoničky na návsi, 
kde se právě scházely masky. Na cestě vesnicí je vedl indián, který halasným bub-
nováním hlásil, že masopustní veselí právě začíná. 
Cílem průvodu, ve kterém se za dětmi a pár statečnými dospělými v převlecích řadily 
desítky místních lidí, byla hospoda U Sokola. Tam už čekala na děti kapela Houpací 
kůň a maškarní rej. Večer se na stejném místě bavili dospělí.  
K tradicím už se Nová Ves vrátila loni úvodními ročníky dětského dne, jarmarku, 
adventních setkání a živého betléma na Štědrý den ve zvoničce na návsi. „Tam se 
právě v adventním čase vrátil po letech kdysi ukradený zvon. Ukovali ho šikovní 
místní řemeslníci a byl posvěcen v kostele ve Vepřku,“ připomněla Jaroslava Klí-
mová, která už spolu s dalšími ženami z vesnice přemýšlí o Velikonocích.  
K hlavním záměrům Nové Vsi, k níž patří vedle Vepřku ještě Miřejovice a Staré i 
Nové Ouholice, náleží v příštích letech stavba kanalizace. „Zatím ji máme jen v nové 
zástavbě v Ouholicích, nyní ji chceme rozšířit o další větev ve staré zástavbě,“ 
uvedla starostka Jana Uhrová s tím, že další pokračování projektu záleží na ekono-
mických možnostech vesnice. Nevýhodou Nové Vsi je právě pět částí na třech kata-
strech s řadou samot, což náklady na sítě zvyšuje. „Ucházíme se i o dotace, pro 
malou obec je ale složité pracovat na náročných žádostech o evropské peníze,“ po-
znamenala starostka obce s 953 obyvateli. 
 
MF DNES 1. dubna 2008 
Rubrika "Jak to vidí" 
Obnova tradic je důležitá  
Jana Uhrová, starostka Nové Vsi  
Chceme obnovit tradiční slavnostní okamžiky v naší obci, chceme oživit staré pa-
mátky, které kolem sebe máme. Například akustika kostela Narození Panny Marie ve 
Vepřku, který patří do naší obce, náleží mezi nejlepší v kraji a jeho historie mezi nej-
starší. Vedle kostela stojí zvonice, ve které jsou dva původní zvony. Po desítkách let 
jsme rozezněli za pomoci nadšenců a zvoníka u sv. Vojtěcha na Novém městě praž-
ském Vladimíra Molíka tyto historické zvony. Od dubna loňského roku se snažíme 
pracovat na obnově tradičních českých svátků. Začali jsme filipojakubskou nocí, po-
kračovali přes dětský den, na podzim jsme organizovali první novoveský jarmark, 
adventní akce, tříkrálový svátek a masopust. 
Historické zvony  
Zvonice se rozezněla po 30 letech  
Vepřek - Historické zvony ve zvonici ve Vepřku rozezněl v sobotu před slavnostní 
bohoslužbou v kostele Narození Panny Marie zvoník od svatého Vojtěcha Většího na 
Novém Městě pražském Vladimír Molík. Účastnil se toho i bývalý vepřecký zvoník 
Jaroslav Vlasák.  
Tento historický okamžik se zapíše do dějin obce Nová Ves, kam Vepřek spadá. 
Zvony lidé slyšeli po nejméně 30 letech. Zvonice ve Vepřku jakožto kulturní památka 
je během roku běžně uzavřena. Do budoucna se to ale možná změní. "Neuvažu-
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jeme, že by byla zpřístupněna celoročně, ale například během Dnů evropského dě-
dictví by mohla být lidem přístupná," uvedla starostka Jana Uhrová. V sobotu se lidé 
nahoru ke dvěma původním zvonům podívat mohli po strmém schodišti. 
 
MF DNES 4. dubna 2008 
NOVÁ VES  
Lidé mohou darovat obnošené šaty 
Humanitární sbírky pro občanské sdružení Diakonie Broumov se mohou zúčastnit 
také obyvatelé obce Nová Ves. Letní a zimní oblečení, lůžkoviny, domácí potřeby, 
deky a přikrývky a další potřebné věci přijímá obecní úřad. Lidé by měli věci ode-
vzdávat zabalené v krabicích nebo igelitu, aby se převozem nepoškodily.  
 
Týdeník M ělnicko 9. dubna 2008 
Zvony zněly vesnicí po více než třiceti letech  
Historické zvony ve zvonici ve Vepřku rozezněl v sobotu 29. března před slavnostní 
bohoslužbou v kostele Narození Panny Marie zvoník od svatého Vojtěcha Většího na 
Novém Městě Pražském Vladimír Molík. Historického momentu pro vesnici se účast-
nil také bývalý vepřecký zvoník Jaroslav Vlasák. Ještě před samotným zvoněním 
však nahoru do zvonice mířily desítky zvědavých obyvatel, zvonice totiž nebývá moc 
často otevřená. Další příležitostí by mohly být Dny kulturního dědictví. "Uvažujeme 
o tom, že zvonici zpřístupníme v ten jeden den," řekla starostka Nové Vsi Jana 
Uhrová.  
Historický okamžik se zapsal do dějin obce Nová Ves, kam Vepřek spadá. Zvony lidé 
slyšeli po nejméně třiceti letech. Uchvátil je ale i samotný pohled na zvony, ze zvo-
nice se pak dívali i do okolí. Zvonice vznikla v roce 1456 a měla původně tři zvony. 
Dnes tam jsou jen dva, v současné době po tom pátrají nadšenci z Vepřku. Původně 
v ní byly podle pramenů zvony Marie z roku 1522 - okolo koruny má gotickou mi-
nuskulí tři centimetry vysoko latinský nápis, jinak je bez ozdoby. Zvon Jan Křtitel 
z roku 1494 má okolo koruny nápis latinský gotickou minuskulí ve dvou řádkách, na 
plášti je pak reliéf svatého Petra a takzvaný malý zvon z roku 1456. Ten má okolo 
koruny český nápis a je bez ozdoby. Nyní jsou tam pouze dva. Podle kronik Jan 
Křtitel, ve skutečnosti se zřejmě jedná o zvon Marie. V současné době se to nadšenci 
z obce snaží zjistit. K záměně podle nich došlo pravděpodobně při rekvizici během 
první světové války.  
Zvonice se naposledy opravovala přes šesti roky. Zásluhu na znovuzprovoznění 
zvonů po desítkách let má Vladimír Molík, zvoník od Svatého Vojtěcha Většího na 
Novém Městě Pražském. Podle Jaroslavy Klímové z Vepřku je to obrovský nadšenec 
a milovník zvonů (www.sweb.cz/vojtech.ludmila). Kostel i zvonici má ve své správě 
Římskokatolická farnost Kralupy nad Vltavou. Zvonice ve Vepřku je kulturní památ-
kou od 17. prosince 1991. Poslední březnová sobota pokračovala po rozeznění 
zvonů ve vepřeckém kostele. Konala se tam, trochu se zpožděním, velikonoční mše. 
Zúčastnily se jí desítky lidí. Kostel Narození Panny Marie ve Vepřku je národní kul-
turní památkou od 3. května 1958. Umístění kostela v krajině ukazuje na složitější 
historický vývoj ve spojení se starším osídlením v památkově i archeologicky vý-
znamné lokalitě na návrší, na kterém kromě kostela se hřbitovem stojí ještě zvonice 
a škola. Značná síla zdiva a technické detaily zpracování naznačují, že by se dalo, ve 
shodě s možnou interpretací nejstarších dosud známých archivních údajů, uvažovat 
o možnosti existence zbytku starého jádra stavby snad z období již raného 13. sto-
letí. Vzniku nejstarších částí kostela ve 13. století by odpovídalo i samotné zasvěcení 
kostela Narození Panny Marie. První písemná zmínka je známa z roku 1346, kdy byl 



 145 

kostel majetkem pražské svatovítské kapituly. V roce 1420 zapsal král Zikmund zá-
stavně Vepřek Štěpánovi z Hlazenovic. Panství Byškovice včetně Vepřku v roce 
1559 koupil Kryštof Popel z Lobkovic. O jednašedesát let později koupila novo-
městká obec statky zabavené katolickým institucím. Rudolf Chotek kupuje Vepřek 
v roce 1752 od metropolitní kapituly i s farním kostelem. Podle historických pramenů 
vystupoval v kostele ve Vepřku poprvé s houslovým sólem skladatel Antonín Dvořák, 
kostel má skvělou akustiku. Jeho varhany potřebují opravit, na obnovu snad dojde 
letos v květnu. Obec na jejich rekonstrukci uvolnila z rozpočtu podle starostky Jany 
Uhrové dvacet tisíc korun. Zvony opět "zpívají".  
Jeden ze dvou zvonů ve zvonici ve Vepřku potřebuje opravit, jeho srdce patrně po-
chází z mnohem většího zvonu.  
 
Čarodějnice na hranice  
NOVÁ VES. Blíží se pradávný zvyk pálení čarodějnic. Na 30. duben se těší také 
v Nové Vsi a satelitních vsích. Ve středu 30. dubna navečer kolem sedmnácté hodiny 
jsou všichni zváni do Vepřku na místo zvané "U Váhy", aby již podruhé zaplálili co 
nejvyšší hranici. K tomu jim bude naživo hrát country kapela. Občerstvení je zajiš-
těno. Akci pořádá Rybářský spolek Vepřecké vydry. Na pálení čarodějnic zve také 
kolektiv TJ Sokol Nová Ves. Uskuteční se 30. dubna v areálu TJ Sokol. Zapálení 
hranice proběhne mezi 19. a 20. hodinou. Na programu bude dětská diskotéka, po 
20. hodině začne hrát hudba ze 70. až 90. let. Pálení čarodějnic v hospodě U Sokola 
v Nové Vsi začne v 18 hodin. Bude to přátelské posezení s hudbou.  
 
MF DNES 25. dubna 2008 
Maratonec poběží pro záchranu mateřské školy  
Pohled místostarosty  
Nová Ves - Nová Ves u Kralup nad Vltavou na Mělnicku zachraňuje svoji mateřskou 
školu, které hrozí snížení počtu míst. "Přísným podmínkám Evropské unie nevyho-
vuje zařízení kuchyně," uvedl místostarosta obce Miroslav Červenka  
Je to jediný důvod, proč sháníte peníze?  
V budově jsou potřeba další stavební úpravy. Obec proto hledá možnosti financování 
tak nákladné investice. Potřebuje zhruba milion korun. Kapacitu školy zvýší přístav-
bou.  
O kolik jde míst? 
Obecní úřad rekonstrukcí kuchyně a budovy udrží dvacet míst, která tam nyní jsou. 
Chceme ale získat dalších aspoň pět míst pro děti předškolního věku, která akutně 
potřebujeme. V obci se totiž staví a mladých rodin s dětmi bude přibývat.  
Začátkem dubna vymyslel trenér pražského maratonského klubu Josef Burian z Mi-
řejovic, které jsou součástí Nové Vsi, jak získat peníze.  
Rozhodl se absolvovat blížící se pražský maraton sponzorským způsobem. Každý 
maratonský kilometr by finančně zaštítil některý sponzor. Letošní ročník, který se 
koná 11. května, tedy poběží Josef Burian ve prospěch Mateřské školy Nová Ves. 
Všechny vybrané peníze pak půjdou na stavební úpravy a vybavení školy.  
Co pro shánění peněz dělá obec sama?  
Nová Ves už oslovila všechny podnikatele v obci, sama zatím uvolnila deset tisíc ko-
run. Zatím má 11 sponzorů ze 42 maratonských kilometrů. Chtěl bych zde vyzvat 
k účasti na této sponzorské akci také všechny dobré lidi - připojte se k nám. Na webu 
obce www.nova-ves.cz/maraton.html je zveřejněn sponzorský teploměr a seznam 
sponzorů.  
Mateřská škola chystá besídku se zajímavým programem.  
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Další peníze si slibujeme získat dobrovolným vstupným z akce ke Dni matek v pon-
dělí 5. května. Děti ze školky na ní přivítají své sponzory. Akce se koná v sále Obec-
ního úřadu v Nové Vsi od 16 hodin. Besídku moderuje Slávek Boura, jejím patronem 
je známý textař Ivan Hladík. Vystoupí na ní například Zlata Kinská, Katka Mátlová 
nebo Tereza Hálová.  
 
Mělnický deník 30. dubna 2008 
Maratonec poběží pro školku!  
Bez rekonstrukce sídla školky v Nové Vsi, které neodpovídá evropským normám, by 
musela být snížena kapacita. Obec ale naopak potřebuje více míst pro předškoláky 
Nová Ves - Josef Burian z Miřejovic poběží letošní Pražský maratonský běh ve pro-
spěch školky v Nové Vsi, které hrozí zánik. "Každý z dvaačtyřiceti kilometrů mara-
tonu by měl sponzorsky zaštítit některý z podnikatelů," vysvětlil místostarosta Nové 
Vsi Miroslav Červenka.  
Získané peníze padnou na stavební úpravy sídla školky, které neodpovídá evrop-
ským normám. "Chceme tím k dvaceti místům získat dalších nejméně pět míst, která 
nutně potřebujeme," doplnil Červenka s tím, že náklady na přístavbu, bez níž by ka-
pacita školky musela být ještě snížena, mají být asi milion korun.  
Přísným evropským podmínkám nevyhovuje ani kuchyně školky. Na její rekonstrukci 
naštěstí přispěl vesnici kraj.  
Další peníze by měla školka získat z dobrovolného vstupného na pondělním setkání 
ke Dni matek, které v sále radnice začíná v 16 hodin. Besídkou, na níž se vedle dětí 
představí například zpěvačky Kateřina Mátlová nebo Zlata Kinská, bude návštěvníky 
provázet Slávek Boura.  
Maratonec Josef Burian pochází z Miřejovic, které patří k Nové Vsi. Start letošního 
Pražského maratonského běhu je 11. května v devět hodin na Staroměstském ná-
městí.  
 
MF Dnes 2. kv ětna 2008 
Obyvatelům obce vadí neukáznění řidiči  
Pohled starostky  
Nová Ves - Nová Ves se nedávno stala členem dobrovolného svazku obcí Vel-
trusdominio, který chce obnovit park ve Veltrusích. "To je jedna z úspěšných věcí," 
uvedla starostka obce Nová Ves Jana Uhrová.  
Co obec nejvíce trápí? 
Hlavně velká dopravní zatíženost. Jsme obklopeni ze všech stran komunikacemi, 
dálnicí a silnicí I/16 a také bývalou teplickou silnicí. V rámci svazku obcí se proto 
snažíme žádat o dotace z evropských fondů, které by nám pomohly problém s do-
pravou vyřešit.  
Vyřešila by to třeba výstavba protihlukových valů?  
Dálnice má protihlukovou stěnu, nás spíše trápí auta, která jezdí přes obec. Jde 
zvláště o bývalou teplickou silnici. Zatím to řešíme domluvou s policií, která tady 
často měří. Většina řidičů totiž nejvyšší povolenou rychlost nedodržuje.  
Chybí vám ale také místa v mateřské škole, proč?  
Přibývají tu nové rodinné domy, takže se zvyšuje i počet dětí ve školce, a tak kapa-
cita nestačí. Plánujeme přístavbu. Dnes je kapacita dvacet dětí, do budoucna 
chceme mít ještě o pět míst více. Nevyhovuje nám ale plocha hrací a spací na dítě 
podle norem Evropské unie. Do rekonstrukce se chceme pustit letos, je to investice 
kolem jednoho milionu korun.  
Plánujete i budování kanalizace?  
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Kanalizaci máme jen v malé části Starých Ouholic. Chystáme tedy prakticky kom-
pletní kanalizaci obce, která je rozložena na třech katastrech. Máme stavební povo-
lení na dokončení kanalizace ve Starých Ouholicích, kterou bychom chtěli letos do-
končit. Pokusíme se získat dotaci z krajského úřadu ve výši pěti milionů korun. Na 
celkovou kanalizaci máme jen územní rozhodnutí. Nechci ale hádat, kdy bychom 
mohli začít.  
   
MF DNES 3. června 2008 
NOVÁ VES  
Dálniční policisté začali s prevencí  
Dětského dne v Nové Vsi u Kralup nad Vltavou a v obci Úžice se o víkendu zúčastnili 
také policisté z oddělení dálniční policie mělnického ředitelství. Dětem ukázali slu-
žební vozidlo, také si s nimi povídali o bezpečnosti před blížícími se prázdninami. 
Dálniční police tak pokračovala v preventivních besedách, které jsou letošní novin-
kou. Podle vedoucího oddělení Tomáše Prachovského budou policisté v prevencích 
pokračovat, zájemci se mohou obrátit přímo na dálniční oddělení v Nové Vsi.   
 
MF DNES 10. června 2008 
Na Mělnicku uhynuly ryby  
Nová Ves (zik) - Melasa vypuštěná do Bakovského potoka u Slaného na Kladensku 
zabila v neděli desítky ryb v posledním úseku potoka ve Vepřku, části obce Nová Ves 
na Mělnicku, kde se vlévá do Vltavy. Rybáři z občanského sdružení Vepřecké vydry 
v neděli a ještě včera dopoledne vysbírali z potoka 350 kilogramů uhynulých ryb.  
Podle odborníků je nyní potok mrtvý a nejméně půl roku potrvá, než se tam budou 
moci ryby nasadit znovu.  
V potoce zahynuli kapři, líni, candáti, ale i úhoři a štiky. "Připojíme se k trestnímu stí-
hání s náhradou škody," uvedl předseda revizní komise sdružení Luděk Kolář. Přípa-
dem se zabývá kladenská policie. Vepřeckým rybářům vznikla škoda asi 350 tisíc 
korun. "Melasu někdo údajně vypouštěl opakovaně," řekl Kolář. Podle Blanky Ne-
dbalové z odboru životního prostředí kralupské radnice se případem úhynu ryb v po-
toce v celé jeho délce zabývá vedle policistů také Česká inspekce životního pro-
středí. 
O víkendu museli rybáři řešit další pohromu. Někdo jim totiž chtěl otrávit rybník na 
návsi v Nové Vsi, který si od obce pronajímají. Zatím neznámý pachatel tam nalil 
modře zabarvenou chemikálii.   
"Ráno jsme byli na místě, ryby ani želvy neměly příznaky otrava," uvedl Milan Baráth 
z odboru životního prostředí kralupské radnice.  
Odborná firma Dekonta, která na místě zasahovala, odebrala vzorky vody na rozbor. 
Výsledky budou známy zřejmě koncem týdne.  
Podle Luďka Koláře se podaří 400 ryb a sedm želv královských, které v bezmála 
hektarovém rybníce žijí, zachránit.  
"Chemikálii, která se drží na hladině, sbírali pracovníci Dekonty spolu s hasiči pomocí 
norných stěn. Zachráníme to," míní Kolář. Podle něj rybáři mají podezření, kdo je 
viníkem. "Trestní oznámení podáme na neznámého pachatele," uvedl Kolář. 
 
MF DNES 12. června 2008 
VEPŘEK 
Koná se koncert na záchranu varhan  
Sbírka na opravu kostelních varhan ve Vepřku vyvrcholí koncertem v neděli 
15. června, který začíná v 18 hodin. Zazní zde skladby autorů období baroka a také 
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hudba Antonína Dvořáka, který měl kdysi na kůru vepřeckého kostela své první vy-
stoupení.  Na nedělním koncertu posluchači uslyší učitele kralupské Základní umě-
lecké školy Jindřicha Gombose, Romana Klimta a Dušanu Vojnovou. Místní varhany 
jsou v současné době rozebrané a píšťaly poškozené červotočem, jejich opravy se 
ujal zkušený varhanář Martin Poláček.  
 
Mělnický deník 13. června 2008 
Vepřek/ Koncert přispěje na záchranu varhan v kostele ve Vepřku. V kostele Naro-
zení Panny Marie ve Vepřku se zítra koná benefiční koncert, který má přispět k zá-
chraně místních historických varhan. Mezi skladbami mistrů, které tam zaznějí, bude 
i Ave Maria Antonína Dvořáka. Ten právě v kostele ve Vepřku hrál jako dítě své první 
houslové sólo. Vstupné na koncert, který začíná v osmnáct hodin, je dobrovolné. 
Výtěžek bude věnována na záchranu varhan, na jejichž opravě pracuje zkušený 
pražský varhanář Martin Poláček.  
 
MF Dnes 27. června 2008 
VEPŘEK 
Opravené varhany požehná kněz 
Žehnání opravených varhan z kostela ve Vepřku a slavnostní bohoslužba se koná již 
zítra ve 14.45, zváni jsou všichni dárci veřejné sbírky. Generální oprava přijde na 60 
tisíc korun, při nedávném benefičním koncertu v kostele se vybralo přes pět tisíc ko-
run. Červotočem zničené varhany opravoval  varhanář Martin Poláček. 
 
Týdeník M ělnicka 9. července 2008 
Nová Ves 
Místní poplatek za komunální odpad na 2. pololetí 2008 v Nové Vsi je v úředních ho-
dinách na obecním pro všechny části již vybírán a nálepky vydávány.  Kromě toho si 
občané mohou nálepky vyzvednout a poplatek zaplatit také  v sobotu 12. července 
v Nových Ouholicích od 13 do 15 hodin ve zdravotním středisku, ve Starých 
Ouholicích od 13 do 15 hodin v hospodě U hasiče, ve Vepřku od 13 do 15 hodin 
vybírá p. Carda v čp. 64 a v Miřejovicích od 13 do 15 hodin vybírá p. Červenka v čp. 
23. 
 
Ve čtvrtek 17. července od 17 hodin ve zdravotním středisku v Nových Ouholicích se 
koná první setkání "dříve narozených" občanů ze všech částí obce. Vítáni jsou 
všichni, jistě bude o čem hovořit a na co vzpomínat.  
 
Ve středu dne 9. července od 10 hodin v zasedací místnosti Obecního úřadu Nová 
Ves se koná společné jednání o návrhu změny č. 1 územního plánu obce Nová Ves. 
Ode dne jednání bude umožněno nahlížet do návrhu změny č. 1 územního plánu po 
dobu třiceti dnů v Obecním úřadě Nová Ves, podle dohody také v Městském úřadě 
Kralupy nad Vltavou - odboru výstavby a územního plánování, Palackého náměstí 6, 
Kralupy nad Vltavou.    
 
Týdeník M ělnicka 9. července 2008 
Nová Ves/ S penězi za svoz odpadků lidé nemusejí až na radnici. Obyvatelé vesnice 
už si mohou na radnici v úředních hodinách po uhrazení místního poplatku za komu-
nální odpad na druhou polovinu letošního roku vyzvedout nálepky na popelnice. Na-
víc mají stejnou možnost zítra odpoledne od 13 do 15 hodin přímo ve čtvrtích, kde 
bydlí: ve zdravotním středisku v Nových Ouholicích, v hospodě U Hasiče ve Starých 
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Ouholicích, u pana Cardy v domě číslo 64 ve Vepřku a u pana Červenky v domě 
číslo 23 v Miřejovicích. 
 
Mělnický deník 10. července 2008 
NOVÁ VES. Obecní úřad Nová Ves vyhlašuje první Novoveskou paletu - soutěž 
kreslení pro děti. Tématem jsou prázdninové zážitky. Děti mohou nakreslit obrázek 
z prázdnin a své dílko pak odevzdat na Obecním úřadě v Nové Vsi. Soutěž zahajuje 
prvním srpnovým dnem a vyhodnocena bude po 30. září.  
 
Týdeník M ělnicka 16. července 2008 
Nová Ves/ Prázdninové obrázky dětí budou v sále radnice a na webu. Prázdninové 
zážitky jsou tématem dětské soutěže v kreslení nazvané Novoveská paleta, kterou 
vyhlásila radnice. Své obrázky mohou děti odevzdávat od 1. srpna do 30. září. Zá-
jemci si jejich díla budou moci prohlédnout na místním webu a v sále radnice, na 
obou místech rovněž budou mít příležitost zapojit se do hlasování o nejhezčí obrá-
zek. 
 
Mělnický deník 17. července 2008 
NOVÁ VES - Obecní úřad vyhlásil dětskou soutěž 
První Novoveskou paletu vyhlásil nedávno Obecní úřad v Nové Vsi. Do výtvarné 
soutěže pro děti s tématem Prázdninové zážitky mohou malí malíři odevzdávat 
obrázky do formátu A4. O vítězi rozhodne veřejnost v hlasování v sále obecního 
úřadu a na oficiálních webových stránkách vesnice. Soutěž končí 30. září.  
 
MF Dnes 18. července 2008 
NOVÁ VES - Obecní úřad vyhlásil dětskou soutěž 
První Novoveskou paletu vyhlásil nedávno Obecní úřad v Nové Vsi. Do výtvarné 
soutěže pro děti s tématem Prázdninové zážitky mohou malí malíři odevzdávat 
obrázky do formátu A4. O vítězi rozhodne veřejnost v hlasování v sále obecního 
úřadu a na oficiálních webových stránkách vesnice. Soutěž končí 30. září. 
 
Týdeník M ělnicka 23. července 2008 
SENIOŘI VZPOMÍNALI 
NOVÁ VES. Ve čtvrtek 17. července od 17 hodin se v Nových Ouholicích uskutečnila 
milá akce - po delší době první setkání “dříve narozených” občanů ze všech částí 
obce. Bylo o čem hovořit a na co vzpomínat. 
 
MF Dnes 25. července 2008 
Začala s obecním webem, teď dělá i zpravodaj 
Pohled správkyně webových stránek  
Nová Ves - Obec Nová Ves se může pochlubit obsáhlými webovými stránkami, které 
jsou plné aktualit. Kdo nemá doma internet, informace najde v Novoveském zpravo-
daji.  
"Ten v obci vycházel vždy, i když v jiné podobě. Když se na mně loni obrátila sta-
rostka Jana Uhrová s prosbou o pomoc při jeho vydávání, nebylo od práce na webu 
k tomuto periodiku nijak daleko," říká obyvatelka Vepřku Jaroslava Klímová.  
Pracujete na zpravodaji obce, spravujete skvělý web. Proč to všechno?  
Za pár dní poté, co jsme se v roce 2002 do části obce Nová Ves Vepřku nastěhovali, 
přišla povodeň. Naštěstí se Vltava zastavila u našich vrat. Když jsme uvedli dům, 
dvůr a zahradu do obyvatelného stavu, zjistila jsem, že Vepřek je historickým skvos-
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tem. Založili jsme soukromý web veprek.cz  a na něm se začaly objevovat historické 
materiály o Vepřku. Když už existoval vepřecký web, nabídla jsem obecnímu zastu-
pitelstvu, že zajistím také ten obecní, což se v únoru 2004 stalo. Letos v lednu byla 
spuštěna jeho nová podoba. 
Minulý týden se uskutečnilo setkání dříve narozených,myslíte si, že si máte co říct? 
Právě že máme, potřebujeme jejich neocenitelné zkušenosti. Chceme v obci obnovit 
všechny vesnické tradice. Loni jsme s tím začali, konal se podzimní jarmark, 
adventní akce, Tříkrálová sbírka, masopust, Velikonoce a 13. září nás čeká novo-
veské posvícení. Naši senioři jsou velmi aktivní, na všech těchto akcích je potkáte, 
všech se účastní. A plánů mají moc. V srpnu chystají taneční pro pokročilé - setkání 
u starých gramodesek, plánují společné výlety, návštěvy kulturních akcí a já je lákám 
na internet. Naplánovaly jsme s paní starostkou, že uděláme malé školení, jen pár 
hodin. Ráda bych se také jim pochlubila novoveským webem.   
Co všechno se bude do budoucna v obci rozvíjet? 
Doufám, že se podaří rozšířit naši mateřskou školu a  najít peníze na zklidnění do-
pravy. Lidé by také ocenili, kdyby přes Novou Ves nejezdila nákladní auta. Velkým 
plánem je také kanalizace. A snad také konečně najdeme nějaké místo pro pláno-
vané muzeum naší vesnice, exponáty do něj se nám pomalu scházejí. Těším se na 
koncerty ve vepřeckém kostele s jeho čerstvě opravenými varhanami. A těším se na 
každou dobrou věc, která se nám podaří, aby bylo čím se chlubit na našem webu a o 
čem psát v našem zpravodaji, který vydáváme každý měsíc.  
 
Mělnický deník 29. července 2008 
Mělnicko/ Rekonstrukce Bakovského potoka zavře na pět měsíců část silnice. Letní 
rekonstrukci mostu přes Bakovský potok bude provázet uzavírka silnice druhé třídy 
číslo 608 od sjezdu z dálničního nadjezdu u Nové Vsi až k hospodě u vlakové za-
stávky v Nových Ouholicích. Provoz se tam zastaví už na začátku příštího týdne. 
Uzavírka potrvá až do posledního letošního dne! Zavřenou část silnice budou muset 
řidiči v obou směrech objíždět dvanáct kilometrů dlouhou trasou, která je povede od 
Nové Vsi směrem na Velvary a dále přes nelahozeveské části Hleďsebe a Podho-
řany na křižovatku se silnicí druhé třídy číslo 608.  
 
MF Dnes 29. července 2008 
Jak to vidí  
Jana Uhrová, starostka obce Nová Ves  
Kamiony nás velice zatěžují  
Silnici druhé třídy II/608, která přes naši obec vede, využívají nákladní automobily, 
které by přes Novou Ves vůbec jezdit nemusely. Usilujeme o to, aby sem tranzitní 
doprava neměla vůbec přístup, jako je tomu v Postřižíně nebo Klíčanech. Nyní naši 
žádost projednávají všechny dotčené orgány, krajský úřad jako správce komunikace 
je našemu návrhu nakloněn. Jak uspějeme, budeme vědět asi v září. Nákladní do-
prava v obci by pochopitelně zůstala zachována, pískařů se asi nezbavíme. Nad 
námi jsou dvě pískovny, ale provoz nákladních aut s pískem lze tolerovat. Jde nám 
o kamiony, které jezdí na trase Teplice - Praha a mohly by jezdit po dálnici, jenže 
šetří na mýtném. Nás tak ale velice zatěžují.  
 
Týdeník M ělnicka 30. července 2008 
NOVÁ VES. Obecní úřad Nová Ves vyhlásil první „Novoveskou paletu“ - soutěž 
kreslení pro děti. Tématem jsou prázdninové zážitky. Děti, nakreslete obrázek 
z prázdnin a přineste jej nebo pošlete. Začínáme 1. srpna a uzávěrka je 30. září.  
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MF Dnes 1. srpna 2008 
Řidiči musejí dát pozor na opravy silnic  
Silnice druhé třídy II/608 ve směru od Mělníka do Veltrus bude od pondělí 4. srpna až 
do 31. prosince uzavřena v úseku od Nové Vsi až k železniční zastávce do Nových 
Ouholic. Objízdná trasa je stanovena z Nové Vsi do Velvar přes Nelahozeves, Hleď-
sebe a Podhořany. Délka objížďky je 12 kilometrů. Důvodem půlkilometrové uzavírky 
je oprava mostu přes Bakovský potok.  
 
Mělnický deník 2. srpna 2008 
Silnice mezi Novou Vsí a Novými Ouholicemi: čtyři měsíce bez aut  
Mělnicko/ Cesta z Mělníka do Kralup nad Vltavou bude o dvanáct kilometrů delší! 
Od zítřka budou auta, která sjedou z dálničního nadjezdu ke křižovatce u Nové Vsi, 
pokračovat pouze směrem na Novou Ves. Novými Ouholicemi až do konce roku ne-
projedou. Cestou z Mělníka do Kralup nad Vltavou sjedou auta ze silnice I/16 ke kři-
žovatce mezi Novou Vsí a Novými Ouholicemi zítra naposledy, alespoň v letošním 
roce. Rekonstrukce Bakovského mostu totiž zavře silnici II/608 právě mezi Novou Vsí 
a Novými Ouholicemi od začátku příštího týdne až do posledního prosincového dne. 
Omezení zasáhne pět set metrů dlouhou část vozovky od sjezdu ze silnice I/16 až 
k hospodě u vlakové zastávky v Nových Ouholicích. 
Objízdná trasa povede od pondělního rána řidiče ve směru z Mělníka do Kralup nad  
Vltavou  přes  dálniční  nadjezd  u  Nové  Vsi dále po silnici I/16 směrem na Velvary, 
pak sjedou u vesnice Uhy na silnici II/616 a přes nelahozeveské části Hleďsebe a 
Podhořany se dostanou na křižovatku se silnicí II/608, dále už budou pokračovat 
známou cestou. Objízdná trasa měří dvanáct kilometrů. Řidiči z toho nejsou nadšení, 
stejně jako lidé z Nové Vsi a Nových Ouholic, které omezení zasáhne nejvíce, ale 
musejí být trpěliví.  
Na změny, které potrvají čtyři měsíce, si přitom musejí zvyknout i cestující autobuso-
vými spoji mezi Mělníkem a Kralupy nad Vltavou. Podle Štěpána Ševčíka ze společ-
nosti ČSAD Střední Čechy se mění jízdní řády. Objízdná trasa totiž totiž natáhne 
dobu jízdy mezi oběma městy až o osmnáct minut. Navíc došlo i k mírnému omezení 
počtu autobusových spojů na trase. Se změnami musejí počítat lidé, kteří cestují 
autobusovými spoji na linkách číslo 250028, 250029 a 250030. Jízdní řády, které 
budou platit po dobu uzavírky silnice mezi Novou Vsí a Novými Ouholicemi, už jsou 
vylepené na zastávkách. Cestující je naleznou i na webových stránkách www.csad-
sc.cz.  
 
Týdeník M ělnicka 6. srpna 2008 
NOVÁ VES. Ve středu 6. srpna, díky agentuře, která věnovala vstupenky, odjíždí 
pětadvacet seniorů z Nové Vsi na muzikál „Malá mořská víla“, probíhající na Křiží-
kově fontáně v Praze. Dopravu zajišťuje Obecní úřad Nová Ves opět zdarma.  
NOVÁ VES. Až do konce letošního roku bude probíhat plánovaná úplná uzavírka 
silnice číslo II/608 od sjezdu z I/16 u obce Nová Ves (ze směru od Mělníka) k restau-
raci u železniční zastávky v Nových Ouholicích z důvodu rekonstrukce mostu přes 
Bakovský potok. Objížďka je vedena z Nová Vsi po silnici č. I/16 směr obec Velvary, 
dále po II/616 (sjezd u obce Uhy) přes místní část obce Nelahozeves - Hleďsebe a 
Podhořany na křižovatku se silnicí č. II/608. Délka objízdné trasy je 12 kilometrů. Ob-
jížďka je obousměrná.  
 
MF Dnes 7. srpna 2008 
Elektrárna se začne stavět za rok  
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Vepřek - Sluneční elektrárnu za více než tři milardy korun postaví ve vesničce 
Vepřek u Nové Vsi na Mělnicku, která má pouhých 108 obyvatel, firma Decci. Obec 
Vepřek si společnost nevybrala náhodou.  
Investor hledal v regionu místo, které by splňovalo několik kritérií nutných pro vý-
stavbu. A právě Mělnicko je z hlediska délky slunečního svitu vhodný okres, kde mo-
hou sluneční elektrárny vzniknout.  
"Vytipovali jsme několik lokalit, které splňovaly podmínky osvitu, ale také možnosti 
připojení do distribuční sítě a krajinného rázu," uvedl Jarmil Šeba ze společnosti 
Decci. Vepřek odpovídal všem těmto požadavkům. 
Proti výstavbě sluneční elektrárny ve vsi místní obyvatele nic nemají. "Lidé to spíše 
uvítali, zejména vlastníci pozemků díky nájmům," řekla starostka obce Nová Ves 
Jana Uhrová. Obec projekt plně podporuje a chystá se na změnu územního plánu, 
aby byla stavba vůbec možná.  
"Zastupitelstvo to schválilo. Vidíme to jako přínos, protože dceřiná společnost inves-
tora bude sídlit u nás, takže daně z příjmu půjdou do naší pokladny," poznamenala 
Jana Uhrová.  
Na pozemku o rozloze 65 hektarů, kde dosud hospodařil místní zemědělec, vznikne 
sluneční elektárna o výkonu 30 megawatt.  
Již nyní tam nechá investor zasít trávu, aby se pozemek zpevnil. Příští rok v září se 
začne stavět a první zelenou energii vyrobí elektrárna v prosinci.  
 
Mělnický deník 12. srpna 2008 
Seniorka nehodu nepřežila! 
Nová Ves/ Skoro sedmdesátiletý řidič nedal přednost kamionu a vrhl se mu pod kola 
na nadjezdu dálnice D8 u Nové Vsi 
Další z řady vážných dopravních nehod se stala včera dopoledne na dálničním nad-
jezdu u Nové Vsi. Střetl se tam osobní automobil s kamionem. Jedna žena nehodu 
nepřežila. 
Řidič osobního vozidla Fiat nedal včera před jedenáctou hodinou dopoledne před-
nost kamionu, který jel po nadjezdu dálnice D8 směrem z Mělníka na Slaný. Přestože 
jel kamion po hlavní, rozjel se mu osmašedesátiletý řidič do cesty směrem od obce 
Nová Ves. Řidič kamionu se ještě na poslední chvíli snažil střetu zabránit, přesto 
čelně narazil do pravého boku osobního auta. 
Na místě podlehla zraněním pětašedesátiletá žena jedoucí v osobním autě. Řidič 
utrpěl velmi vážná poranění, stejně jako jeho spolujezdec, jehož museli záchranáři 
přepravit letecky do Prahy. Škoda na vozidlech byla odhadnuta na přibližně 85 tisíc 
korun. 
K nehodám na nadjezdu dálnice D8 dochází velmi často. Přestože je úsek silnice 
relativně dobře přehledný, řidiči tam často nedají přednost v jízdě. Více o nehodách u 
Nové Vsi čtěte v zítřejším vydání Mělnického deníku. 
 
Mělnický deník 13. srpna 2008 
Nová Ves: šestnáct dopravních nehod na jediné křižovatce! 
Nová Ves/ Při posledním střetu dvou vozidel zemřela starší žena. Mohl za to řidič, 
který nedal přednost v jízdě 
Šestnáct dopravních nehod se stalo od začátku letošního roku na jediné křižovatce. 
Je jí křížení silnic I/16 a 608 na nadjezdu dálnice D8 u Nové Vsi. Na kritickém úseku 
řidiči často nedávají přednost v jízdě a hazardují tak se zdravým svým i ostatních. 
Většinu nehod řidiči způsobují hlavně nedostatečnou soustředěností a zbrklostí. Ji-
nak si nelze vysvětlit, že letošních třináct nehod z celkových šestnácti, jež se zatím 
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na křižovatce odehrálo, bylo způsobeno právě nedáním přednosti v jízdě. Situaci na 
křižovatce zhoršuje výrazným způsobem fakt, že velké množství řidičů na hlavní sil-
nici nedodržuje šedesáti kilometrovou rychlost, která je v úseku předepsaná. Vysta-
vují se tak sami nebezpečí srážky s vozem, jehož řidič je nestačí spatřit a vjede jim 
do cesty. Nedání přednosti v jízdě bylo i důvodem srážky z úterý tohoto týdne. Skoro 
sedmdesátiletý řidič vjel s osobním autem pod kola kamionu, který už nestačil srážce 
nijak zabránit. Na místě zemřela starší žena, další dva muži z osobního auta utrpěli 
těžká zranění. Jednoho z nich musela do nemocnice transportovat helikoptéra. O 
tom, že je křižovatka u Nové Vsi riziková, vědí své především šoféři, kteří přes ni mu-
sejí často jezdit. K nepříjemným situacím dochází v celé délce nadjezdu, nicméně 
křižovatka se silnicí od Nové Vsi s protějším sjezdem z dálnice D8 ve směru na 
Prahu je však nejhorší. “Projíždím tam skoro každý den a už jsem si zvykl. Pravda 
ale je, že výhled na silnici od Slaného, když vyjíždím od Nové Vsi, je dost mizerný. 
Hlavně, když někdo jede rychle,” řekl pro Mělnický deník řidič z Kralup nad Vltavou. 
Patnáct nehod za sedm a půl měsíce není málo. Ještě více aut tam ovšem za stejné 
období bouralo v loňském roce. “Za stejné období loňského roku tam došlo k 20 ne-
hodám,” uvedla mělnická policejní mluvčí Markéta Johnová. Do konce minulého roku 
se na této jediné křižovatce stalo celkem 36 nehod, z toho čtyřiadvacet kvůli nedání 
přednosti v jízdě. Řidiči by na nadjezdu u Nové Vsi měli sundat nohu z plynu a do-
držovat předepsanou šedesátku. Podstatně se tak zmenší riziko střetu s méně po-
zornými šoféry přijíždějícími po vedlejší komunikaci. Ti by zase měli klást větší důraz 
na pořádné rozhlédnutí a křižovatkou vždy projet co nejbezpečněji. Počet nehod na 
kritické křižovatce by neměl růst takovým tempem, jako v předchozích letech. Do 
začátku roku 2009 je totiž uzavřena část silnice 608 vedoucí před Nové Ouholice. Na 
křižovatku tak nemohou jezdit řidiči od Kralup nad Vltavou a Veltrus. 
 
Týdeník M ělnicka 13. srpna 2008 
NOVÁ VES. Nejbližší setkání Klubu seniorů proběhne ve středu 13. srpna od 15 ho-
din v salonku restaurace U hasiče ve Starých Ouholicích. Zváni jsou všichni senioři 
ze všech pěti částí obce. Na setkání se budou tentokrát přehrávat staré desky na 
starém gramofonu a připravovat účast na posvícení.  
 
Mělnický deník 21. srpna 2008 
Další nehoda nad dálnicí u Nové Vsi! Srazila se tam tři vozidla 
Nová Ves/ Stejně jako u většiny předchozích nehod bylo i včera příčinou střetu ne-
dání přednosti 
Na kritickém úseku silnice na dálničním nadjezdu u Nové Vsi se včera ráno stala 
další nehoda, jejíž příčinou bylo opět nedání přednosti v jízdě. Srazila se tam tři auta! 
Řidič vozu Opel Kadet jedoucí od Nové Vsi při odbočování na Velvary přehlédl 
Škodu Favorit. “Řidič favoritu už nedokázal střetu zabránit. Jeho auto narazilo přední 
částí do levého boku opelu, tím bylo odhozeno na další projíždějící vůz,” popsala 
ranní nehodu mělnická policejní mluvčí Štěpánka Zatloukalová. Střet tří aut u Nové 
Vsi se tentokrát naštěstí obešel bez zranění. “Způsobené škody byly odhadnuty na 
65 tisíc korun,” dodala Zatloukalová. 
 
MF Dnes 22. srpna 2008 
Kruhový objezd? Nebude  
Policie navrhla kvůli nehodám upravit křižovatku v Nové Vsi. Správce silnice změnu 
neplánuje 
Nová Ves - Šestnáct dopravních nehod se od začátku roku odehrálo na složité křižo-
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vatce silnice první třídy I/16 a komunikace druhé třídy II/608 na nadjezdu dálnice D8 
v Nové Vsi. Ve spleti výjezdů a nájezdů na dálnici řidiči zapomínají na přednost 
v jízdě. Správce komunikace Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) zatím žádnou změnu 
nechystá. 
Složitý dopravní uzel vadí i samotným motoristům. „Je to šílená křižovatka, kolikrát i 
odbočit dolů na křižovatku na Veltrusy je umění,“ řekl čtyřicetiletý řidič Karel, který 
tudy jezdí denně do zaměstnání v Kralupech nad Vltavou. Při poslední dopravní ne-
hodě, která se tady stala začátkem srpna, zemřela starší spolujezdkyně. Řidič auta, 
ve kterém zahynula, nedal přednost při vyjíždění z vedlejší silnice na hlavní. Smetl ho 
nákladní vůz. 
Křižovatka je problematická kvůli hustému provozu a také kvůli tomu, že řidiči na 
hlavní silnici nedodržují nejvyšší povolenou rychlost. „Je to jedno z nejnebezpečněj-
ších míst v regionu,“ potvrdil vedoucí dopravního inspektorátu mělnické policie Miro-
slav Štrombach. Jde vlastně o dvě čtyřramenné křižovatky, které na sebe navazují. 
Letos je sice nehod méně než v loňském roce, škody jsou ale podle Miroslava 
Štrombacha vyšší. Za stejné období loňského roku se tam stalo 20 nehod. „Do konce 
minulého roku se na této jediné křižovatce stalo celkem 36 nehod, z toho čtyřiadva-
cet kvůli nedání přednosti v jízdě,“ doplnila mluvčí mělnické policie Markéta Johnová. 
„Je to velice nebezpečné místo s vysokým počtem aut z dálnice D8,“ podotkl vedoucí 
dopravního inspektorátu. Sami policisté proto správci komunikace poslali doporučení 
změnit komplikovanou křižovatku na kruhový objezd. „Navrhovali jsme tam buď ob-
jezd, nebo dvě kruhové křižovatky,“ uvedl Štrombach. Situace je ale stále stejná. 
„O změně křižovatky u dálnice D8 na silnici I/16 se zatím neuvažuje, a tedy se ani 
nepřipravuje,“ uvedl Roman Kluzák z tiskového oddělení ŘSD. 
Nejideálnějším řešením by podle policie byla výstavba kruhového objezdu v kombi-
naci s umístěním stacionárního radaru. „Každý kruhový objezd zpomalí provoz a tím 
se zvýší bezpečnost,“ vysvětlil argumenty vedoucí dopravky mělnické policie. V kři-
žovatce je také podle policistů složité dohlížet na bezpečnost provozu. „Mít tam stále 
pevné hlídky nelze, i kvůli připojovacím pruhům. Jde o dlouhý úsek a nebylo by to 
bezpečné,“ zdůvodnil Miroslav Štrombach. Proto řidičům doporučuje, a to i kvůli jejich 
vlastní bezpečnosti, aby dodržovali zákonem stanovenou rychlost. Na složité novo-
veské křižovatce platí šedesátka. Snižuje se tak riziko střetu s auty řidičů z vedlejší 
silnice, kteří zapomenou, že mají dát přednost. 
Až do příštího roku je uzavřena část silnice II/608 přes Nové Ouholice. Na křižovatku 
tak nyní nepřijíždějí motoristé z Kralup nad Vltavou a Veltrus. I proto by počet nehod 
mohl být nižší než v loňském roce. 
 
Týdeník M ělnicka 3. zá ří 2008 
NOVÁ VES. Obecní úřad Nová Ves, kulturní komise, Klub seniorů a Rybářský spolek 
Vepřecké vydry připravily na sobotu 13. září od 13 hodin na novoveské návsi staro-
české posvícení, spojené s jarmarkem řemesel. V odpoledních hodinách se ve 
vepřeckém kostele Narození Panny Marie uskuteční slavnostní poutní mše. 
Podrobný program staročeského posvícení v Nové Vsi přineseme v příštím čísle. 
 
MF Dnes 3. září 2008 
Neukáznění řidiči ohrožují lidi  
Objízdná trasa je dlouhá, motoristé si zkracují cestu  
Nová Ves - Historické objekty i nové domy ve Vepřku a ve Starých Ouholicích na 
Mělnicku se od srpna otřásají v základech. Řidiči osobních a zejména nákladních aut 
si přes vesnice zkracují cestu, místo aby využili označené objížďky. Uzavírka staré 
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teplické silnice od Nové Vsi po Nové Ouholice potrvá do konce roku.  
Kvůli opravě mostu přes Bakovský potok je od 4. srpna až do 31. prosince uzavřena 
silnice druhé třídy II/608 od sjezdu z hlavního tahu do Slaného až k restauraci u že-
lezniční zastávky v Nových Ouholicích. Obousměrná objížďka, která je viditelně 
označena, vede na Velvary, přes Uhy, Nelahozeves a Podhořany. Měří dvanáct ki-
lometrů. A to je zřejmě důvod, proč řidiči hledají kratší cestu. A pomocí GPS navi-
gace to pro ně není vůbec složité.  
Do Veltrus a Kralup nad Vltavou jezdí přes Vepřek se zvonicí ze 14. století, kde je 
silnice čtvrté třídy úzká tak, že se tam nevejdou ani dvě osobní auta proti sobě. Lidé 
se bojí o svůj majetek a také zdraví.  
Dopravní značky nikdo nerespektuje  
"Je to nezodpovědnost řidičů, kteří si přes nás zkracují cestu, místo aby jezdili ob-
jížďkou. Řidiči náklaďáků sem vjedou i přes zákaz a pak provádějí kaskadérské 
kousky na úzké cestě v poli pod kostelem. Jezdí sem i autobusy, které mají také ob-
jízdnou trasu nařízenou jinudy," uvedla rozhořčená obyvatelka Vepřku.  
Od druhého dne objížďky jsou v postižených vsích dopravní značky, které nařizují 
třicetikilometrovou rychlost. Jenže málokdo ji dodržuje. A přikázaná třicítka je ve ves-
nici důležitá, protože na mnoha místech není vidět ani na pár metrů dopředu. "Máme 
strach o své děti, o sebe, málokdo si dnes u nás troufne jet na kole. S dětským ko-
čárkem nemáte šanci, oni nás prostě nevidí," postěžovala si obyvatelka Vepřku.  
Po dobu uzavírky staré teplické silnice ve Vepřku a Starých Ouholicích navíc přibyly 
značky, které zakazují vjezd nákladním automobilům nad 3,5 tuny. Když se však re-
portér MF DNES vydal na místo, přesvědčil se o opaku. Potvrdila to i starostka Nové 
Vsi Jana Uhrová. "Nadále sem vjíždějí nákladní automobily," řekla starostka.  
"O problému víme, policisté z dopravního inspektorátu a také z obvodního oddělení 
Lužec nad Vltavou místo ve zvýšené míře sledují," uvedla mluvčí mělnické policie 
Markéta Johnová.  
 
MF Dnes 4. září 2008 
Smrt miminka plná nejasností  
Nové Ouholice - Případ úmrtí teprve třítýdenní holčičky z obce Nové Ouholice na 
Mělnicku právě vyšetřují mělničtí kriminalisté. Nedělní smrt miminka provázelo něko-
lik neobvyklých okolností. 
Policie se snaží dopátrat toho, jak se všechno odehrálo a proč novorozenec zemřel. 
“Nařízená soudní pitva už vyloučila cizí zavinění,” uvedla mluvčí mělnické policie 
Markéta Johnová. 
“V půl jedenácté v neděli nám volali rodiče, že dítě nedýchá a je v bezvědomí,” 
uvedla mluvčí středočeské záchranné služby Tereza Janečková. Miminko záchranáři 
resuscitovali na místě a také cestou do nemocnice. “Při předávání lékař konstatoval 
smrt,” doplnila Janečková. 
Na zánět středního ucha ale holčička zemřít nemohla  
Záchranáři se domnívali, že zemřelo na syndrom náhlého úmrtí kojence. Jenže podle 
prvotního zjištění lékaře při soudní pitvě mělo děvčátko oboustranný zánět středního 
ucha. 
Byl však zřejmě jen vyvolávacím faktorem. “Samotný zánět nemůže být příčinou 
smrti,” domnívá se lékař z oboru ORL, který je s případem seznámen a nepřál si být 
jmenován. Infekce se ze středouší mohla dostat do mozku a způsobit tam zánět nebo 
se krví roznést do celého těla a způsobit otravu. “Pak selhaly orgány,” nastínil lékař 
příčiny, které mohly vést ke smrti dítěte. Jenže k obojímu je potřeba nejméně 48 ho-
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din. Miminko podle něho mělo při zánětu teplotu nebo horečku. “Takže muselo určitě 
hodně plakat,” popsal renomovaný lékař. 
Policisté nyní čekají na další výsledky odborných vyšetření. 
*) Poznámka: Výšeuvedený článek, byť obsahuje velkou lidskou tragédii, jsme 
zveřejnili na webových stránkách naší obce ze dvou důvodů: za prvé proto, že uvádí 
na pravou míru okolnosti, které v naší obci “putují” ve velmi zkreslené podobě (např. 
o napadení dítěte psem aj.) a za druhé v rámci objektivity, neboť zde uvádíme 
všechny články z tisku, které o naší obci vyjdou. Musíme také uvést na pravou míru 
pohlaví dítěte - jedná se o chlapce. Zřejmě došlo cestou k napsání tohoto článku 
někde k nějakému informačnímu šumu. Vydání MF Dnes 5. září přineslo v tomto 
smyslu tiskovou opravu. 
 
MF Dnes 6. září 2008 
Úmrtí dítěte doprovázejí pochybnosti  
Nové Ouholice - Určité pochybnosti v okolnostech nedělního úmrtí třítýdenního chla-
pečka z Nových Ouholic na Mělnicku se nyní potvrzují. Dosud jenom neurčité ná-
znaky, že smrt miminka provází řada otazníků, nyní dosvědčují i odborníci. Proč 
chlapeček starý čtyřiadvacet dní zemřel, nyní vyšetřují kriminalisté. „Miminko bylo již 
při příjezdu posádky na místo jednoznačně mrtvé, okolnosti úmrtí jsou podivné,“ 
uvedla ředitelka Asociace samaritánů z Kralup nad Vltavou Alena Rechová. Záchra-
náři se ho snažili přivést k životu, při předávání v nemocnici konstatoval lékař smrt. 
Nařízená soudní pitva ale cizí zavinění vyloučila. Vyvolávacím faktorem úmrtí mohl 
být nalezený oboustranný zánět středního ucha, který je u novorozenců vzácný. 
Kralupská záchranná služba samaritánů na místo v neděli vyjela. Rodiče zavolali na 
tísňovou linku v půl jedenácté, že syn nedýchá a je v bezvědomí. „Časové údaje ro-
dičů na místě se značně rozcházely,“ dodala lékařka Rechová. 
 
MF Dnes 9. září 2008 
NOVÉ OUHOLICE - Lékařka bude zase ordinovat. 
Ve zdravotním středisku Nové Ouholice bude ve čtvrtek 11. září k dispozici svým 
pacientům praktická lékařka pro dospělé Marie Hájková. Ordinovat začíná ve 13 ho-
din.  
 
Týdeník M ělnicka 10. zá ří 2008 
NOVÁ VES BUDE MÍT POSVÍCENÍ  
Obecní úřad Nová Ves, kulturní komise, Klub seniorů a Rybářský spolek Vepřecké 
vydry srdečně zvou na staročeské posvícení, spojené s jarmarkem řemesel. Usku-
teční se již tuto sobotu 13. září od 13 hodin na novoveské návsi. Program zahájí 
Folklorní soubor Lučinka z Prahy, dále vystoupí taneční skupina Vero Velvary, Di-
vadlo Matýsek z Nového Boru uvede představení “O Honzovi”, všichni se mohou těšit 
na pásmo dětí z novoveské Mateřské školy, zahraje Kvarteto Dvořákova gymnázia 
z Kralup nad Vltavou a představí se i kralupská skupina historického šermu 
“Bakaláři”. K tanci i poslechu bude vyhrávat kapela Veranda. Když posvícení a 
jarmark, tak nesmějí chybět ani pouťové atrakce, grilování prasátka, prodejní stánky, 
posvícenské občerstvení, ukázka kovářského řemesla, projížďka loďkou po rybníce 
s překvapením u vodníka, dětské kresby na téma řemesla a řemeslníci a pořadatelé 
nevylučují případné další novinky. Ve 14.45 hodin se ve vepřeckém kostele Narození 
Panny Marie odehraje slavnostní poutní mše. 
 
 



 157 

RYBÁŘI NA MIMOŘÁDNÉ SCHŮZI 
NOVÁ VES. Rybářský spolek Vepřecké vydry, o.s. svolává na pátek 12. září od 18 
hodin do Bistra v Nové Vsi mimořádnou členskou schůzi. K projednání je připravena 
řada důležitých bodů. proto účast všech členů spolku je nutná! 
 
Internetový server peprnet.cz 15. zá ří 2008 
Mariánské posvícení v Nové Vsi 
Když kolem třetí hodiny odpolední začala ve vepřeckém kostele Narození Panny Ma-
rie slavnostní poutní mše, bylo už v plném proudu posvícení, které navázalo na sta-
robylou tradici. A mladí i staří z širokého okolí se bavili, pili, jedli, jako za starých 
časů. I tahle akce byla důkazem, že lidé si váží svých kořenů a rádi oprašují staré 
tradice. Navíc s úspěchem.  
Po dlouhých třech desetiletích poprvé o velikonoční mši v letošním roce a teď opět 
pan Vladimír Molík, velký nadšenec zvonů, rozezněl zvony vepřecké zvonice. Ma-
jestátní zvuky vepřeckých zvonů se nesly nad krajem omývaným Vltavou, nedaleko 
hlavního města, mezi Kralupami a Mělníkem, kde se rozkládá obec Nová Ves, kraj 
Středočeský. 
Skládá se z pěti částí (řazeno podle počtu obyvatel): Nová Ves, Nové Ouholice, 
Staré Ouholice, Vepřek a Miřejovice. Dnes zde žije kolem tisícovky obyvatel. Vzhle-
dem ke svému umístění má nesmírně zajímavou historii (od archeologických nalezišť 
z doby kamenné, přes středověká hradiště až po současnost). Toto místo má velké 
kulturní zázemí a vždy bylo osídleno pracovitými lidmi s velkými cíli. Je to místo ro-
mantických meandrů Vltavy, úrodná krajina kolem Řípu, ale i moderní křižovatka ruš-
ných cest. Nová Ves představuje přirozené kulturní a obchodní centrum, ve Starých 
Ouholicích a Miřejovicích vzniká klidná obytná zóna, Nové Ouholice se rozkládají na 
starodávné ostrožně nad Vltavou, Vepřek je historicky cenným skvostem uprostřed 
rozlehlého území obce. Místo ohraničuje levý břeh stříbrné Vltavy, ostrožny se zbytky 
původních hradišť, ale také obci protíná dálnice a rychlostní silnice...  
Většina zdejších obyvatel ukazuje už několika zdařilými akcemi, o co je například 
Praha ochuzena, totiž to, jak skvělé to může být, když se lidé spojí v realizaci ně-
čeho, co je pobaví a přinese užitek. Tak i tentokrát, za podpory všech místních sdru-
žení a spolků a zastupitelů obce, kteří jsou skutečně důkazem toho, že státní insti-
tuce jsou tu především pro lidi, se podařilo zrealizovat a navázat tak na staré zvyky 
Mariánských posvícení v tomto kraji. 
Nedbaje na nepříznivou třináctku a první chladný, téměř podzimní den, přišli se oby-
vatelé obce a návštěvníci zblízka i daleka, bavit a také se bavili. 
Pouťové atrakce, grilování prasátka, prodejní stánky, posvícenské občerstvení (na-
pekly členky Klubu seniorů a další děvčata ze všech pěti částí obce), ukázka kovář-
ského řemesla, projížďka loďkou po rybníce s překvapením u vodníka, dětské kresby 
na téma řemesla a řemeslníci... Vše doplněno vystoupeními dětí z místní mateřinky, 
nebo folklorními soubory, ale také šermíři. To vše a další program udělal z této so-
boty velmi příjemný den. 
Zvláště pro nás - pražáky, kteří jsme akci navštívili, to byl den nadmíru jiný, než praž-
ské víkendy. Nic naplat - lidé z Nové Vsi a okolí ukázali, že pokud je dobrá vůle, jde 
všechno a stojí to za to.  
A protože v tradici se bude pokračovat i napřesrok, určitě se na posvícení zase podí-
vám. Kde jinde už by mělo být člověku lépe, než zase mezi milými a veselými lidmi. A 
vám všem tento kraj rozhodně doporučuji třeba k výletu. Spousta historicky zajíma-
vých nebo jen prostě krásných míst přímo vybízí k příjemně strávenému dni. 
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MF Dnes 16. září 2008 
Papoušek ara se líbil i dospělým 
POSVÍCENÍ 
Nová Ves - Pouťové atrakce, posvícenské koláče a také jarmark tradičních řemesel 
čekal o víkendu na návštěvníky staročeského posvícení v Nové Vsi. Sobotní program 
zahájil soubor Lučinka z Prahy, kterou vystřídala taneční skupina Vero z Velvar, a 
pak následovalo Divadlo Matýsek z Nového Boru s pohádkou O Honzovi. Návštěv-
níci viděli také pásmo dětí z místní mateřské školy. 
Právě ti malí využili projížďky loďkou po rybníce nebo skákací trampolíny. Všem se 
líbil papoušek ara zelenokřídlý (na snímku), výr velký nebo sovy pálené. Kovář před-
váděl na návsi kousek ze svého umění. Atraktivní podívaná byla také u kouzelníka 
Zdeňka Burghausera ze Skur. V rámci posvícení se také v kostele Narození Panny 
Marie uskutečnila mše. 
 
Mělnický deník 18. zá ří 2008 
Úzkými silnicemi ve Vepřku jezdí auta až sedmdesátkou 
Řidiči se chtějí vyhnout dvanáct kilometrů dlouhé objížďce a zkracují si cestu malou 
vesnicí.  
Je to ale nebezpečné.  
Vepřek/ Úzké místní silnice ve Vepřku jsou už přes měsíc plné aut. Řidiči si přes 
malou vesnici krátí cestu, aby nemuseli zavřenou část vozovky mezi Novou Vsí a 
Novými Ouholicemi objíždět značeným, dvanáct kilometrů dlouhým okruhem. Většina 
z nich přitom jezdí rychleji než stanovenou třicítkou.  
"Přestal jsem jezdit po vesnici na kole, protože to začalo být nebezpečné. Když se u 
nás na silnici míjejí dvě auta, sotva se tam vejdou," řekl sedmašedesátiletý senior 
z Vepřku. Pěšky přitom musí chodit až do posledního letošního dne, kdy skončí 
opravy Bakovského mostu, které jsou příčinou dopravního omezení.  
Silný provoz je ve Vepřku zejména ve všedních dnech ráno a odpoledne, kdy lidé 
cestují auty do zaměstnání. "Bylo by to únosné, kdyby byli řidiči slušní a jezdili, jak 
mají," řekla starostka Nové Vsi Jana Uhrová.  
Zóna se stanovenou rychlostí třicet kilometrů v hodině začíná ve směru od Mělníka 
pár metrů za odbočkou na Vepřek a platí až do Nových Ouholic. "Někteří řidiči ale 
jezdí až sedmdesátkou," řekla starostka.  
Vesnice je přitom plná úzkých zatáček, kde proti sobě dvě auta ani volně neprojedou. 
Stejné je to na dlouhé rovince podél kolejí od Vepřku k Novým Ouholicím. Auta tam 
musejí čekat na kraji cesty, až vozy mířící proti nim projedou. Řidiči na sebe většinou 
s díky mávnou. Místní chodci ale se stejnou slušností počítat nemohou.  
Před rekonstrukcí Bakovského mostu byla ve hře i možnost, že by křižovatka za ro-
vinkou, kde se stýkají auta od Nových Ouholic, Starých Ouholic a Vepřku, byla úplně 
zavřená. "Nechtěli jsme ale, aby místní lidé museli jezdit domů dlouhou objížďkou," 
vysvětlila zamítnutí záměru Jana Uhrová.  
Podle starostky provoz ve vesnici hlídají policisté i najatí strážnící z Kolče, navíc by 
ve Vepřku na podzim mělo přibýt ještě další dopravní značení.  
Úsek silnice II/608 od křižovatky pod dálničním nadjezdem až k hospodě u vlakové 
zastávky v Nových Ouholicích má být zavřený ještě tři a půl měsíce. Oficiální 
objízdná trasa vede auta ve směru z Mělníka přes dálniční nadjezd u Nové Vsi dále 
po silnici I/16 směrem na Velvary, u vesnice Uhy sjedou na silnici II/616 a přes nela-
hozevské části Hleďsebe a Podhořany se dostanou na křižovatku se silnicí II/608 a 
dále už pokračují směrem na Veltrusy a Kralupy nad Vltavou známou cestou.  
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Mladá Fronta DNES 23. zá ří 2008 
Naučná stezka povede všemi částmi obce  
Nová Ves - S pěti částmi obce Nová Ves zájemce seznámí nová naučná stezka. Zá-
kladní návrh na její vytvoření zpracoval Václav Vopálenský z Nových Ouholic. Vedle 
nich a Nové Vsi patří do pětice ještě Miřejovice, Vepřek a Staré Ouholice.  
"Naučná stezka našimi pěti vesnicemi by částečně využívala stávající červenou a 
zelenou turistickou trasu, polní cesty s odbočkami po pěšinách pro pěší a v některých 
případech pro cykloturistiku," uvedla Jaroslava Klímová z Nové Vsi, která pro obecní 
úřad zpracovává zpravodaj a webové stránky.  
Na pěti místech v jednotlivých částech obce by byly umístěny základní tabule s 
informacemi z historie a současného života a přírodních zajímavostech. V Miřejovi-
cích by měla být podle plánů umístěna informační tabule co nejblíže dětskému hřišti. 
Lidé by tam našli informace o bývalém pivovaru, železném mostu a elektrárně.  
Ve Starých Ouholicích by panel byl u restaurace U Hasiče. "Na něm by si turisté pře-
četli o bývalých šífařích nebo staré sušičce chmele. Také o tůních a rybářském 
spolku Vepřecké vydry," uvedla Klímová. V Nových Ouholicích by byla tabule na par-
kovišti u nádraží. Ve Vepřku se na naučné stezce návštěvníci dozvědí zejména 
o dvou národních kulturních památkách, kostelu a zvonici. Naučná stezka skončí 
v Nové Vsi. 
 
Týdeník M ělnicka 8. října 2008  
NOVÁ VES. SENIOŘI SE SETKAJÍ S PEDIGEM 
Čtvrté setkání Klubu seniorů se uskuteční ve středu 22. října od 15 hodin v sále 
Obecního úřadu v Nové Vsi. Účastníci si prohlédnou výrobu krásných předmětů 
z pedigu. 
 
Týdeník M ělnicka 15. října 2008  
NOVÁ VES. Již jen do 25. října je možné hlasovat v anketě o nejhezčí dětský obrá-
zek z prázdnin. Prozatím pořadatelé shromáždili celkem osmnáct obrázků, jeden je 
prý hezčí než druhý. Umístěny jsou na webových stránkách obce v odkaze Kultura - 
paleta. Jeden počítač rovná se jeden hlas. Hlasovat je také možno osobně na obec-
ním úřadě.  
 
Týdeník M ělnicka 22. října 2008  
NOVÁ VES. Výroční schůze občanského sdružení Rybářský spolek Vepřecké vydry 
se koná v pátek 31. října od 19 hodin v restauraci Bistro v Nové Vsi. Na programu 
bude zpráva o hospodaření spolku, volba nových orgánů, stanovení výše příspěvků 
v roce 2009, přijetí nových členů a další.  
 
Mělnický deník 26. října 2008  
AKTUALIZOVÁNO: Po nehodě na dálničním nadjezdu skončily dvě ženy a dvě děti 
v nemocnici 
Nová Ves/ Dvě ženy se zlomeninami a dva školáci skončili v nemocnicích po střetu 
dvou aut, ke kterému došlo v neděli krátce před polednem na dálničním nadjezdu u 
Nové Vsi. 
"Jedna z pacientek měla zlomenou stehenní kost, druhá měla zlomené předloktí," 
řekla o následcích dopravní nehody mluvčí středočeské záchranné služby Nina 
Šeblová. Sanitky záchranářů převezly obě ženy na traumatologii pražské nemocnice 
na Bulovce. V jednom z vozů byly při srážce i dvě děti školního věku, po nešťastné 
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zkušenosti byly otřesené. "Obě děti jsme přepravili na pozorování do mělnické ne-
mocnice," doplnila mluvčí záchranářů Šeblová. 
Po srážce zůstalo stát jedno z aut přímo na křižovatce, krátce po nehodě tam proto 
policisté museli řídit dopravu. Vozů tam naštěstí projíždělo málo. Druhé auto vyletělo 
po nárazu z vozovky na travnatou plochu u odbočky směrem k Nové Vsi a Starým 
Ouholicím. 
Dálniční nadjezd u Nové Vsi patří ke kritickým dopravním místům na Mělnicku. Od 
začátku letošního roku se tam stalo už asi dvacet nehod, většinou patřily k jejich pří-
činám příliš rychlá jízda nebo nedání přednosti v jízdě. Příčiny nedělní bouračky poli-
cisté vyšetřují. 
 
Týdeník M ělnicka 5. listopadu 2008  
NOVÁ VES. V červenci vyhlásil Obecní úřad Nová Ves první soutěž Novoveské pa-
lety - soutěž v kreslení pro děti. Premiérovým tématem byly prázdninové zážitky. 
Hlasování o nejlepších kresbách skončilo 25. října a soutěžilo se o ceny Obecního 
úřadu Nová Ves v podobě poukázek na nákup hraček podle vlastního výběru. Pře-
dání cen autorům všech obrázků se odehraje ve středu 12. listopadu v 17 hodin 
v sále obecního úřadu. První místo obsadil Stáňa Kloda z Nových Ouholic (9 let) a 
získává dárkovou poukázku ve výši 500 korun, druhé místo Tereza Veselá z Nové 
Vsi (7 let) a získává dárkovou poukázku v hodnotě 300 korun a na třetím místě stanul 
H. Hyndruk z Miřejovic (8 let), kterého jistě potěší stokorunová dárková poukázka.  
 
Mělnický deník 11. listopadu 2008  
Nová Ves: aut projíždí méně, nehod ale neubývá! 
Nová Ves/ Uzavírka silnice v Nových Ouholicích nemá na nehodovost na nadjezdu 
D8 výrazný vliv 
Uzavírka silnice v Nových Ouholicích zapříčinila, že na silnici dálničního nadjezdu D8 
přijíždí menší počet řidičů. Nehod ale výrazným způsobem neubylo. Za říjen naštěstí 
zavinil nehodu pouze jeden řidič. 
Od letošního srpna je následkem dlouhodobé uzavírky řidší provoz na silnici vedoucí 
od Nové Vsi. Hodně řidičů si už zvyklo jezdit úzkými silnicemi Vepřku, počty aut při-
jíždějících na křižovatku přesto nedosahují takového počtu jako před uzavírkou. 
Hned několik dní po uzavření mostku v Ouholicích došlo na křižovatce k dopravní 
nehodě, první smrtelné za poslední dva roky v tomto místě. 
Řidič osobního vozidla fiat tehdy nedal přednost kamionu, který jel po nadjezdu dál-
nice D8 směrem z Mělníka na Slaný. Přestože jel kamion po hlavní, rozjel se mu 
osmašedesátiletý řidič do cesty. Řidič kamionu se ještě na poslední chvíli snažil 
střetu zabránit, přesto čelně narazil do pravého boku osobního auta. Na místě pod-
lehla zraněním pětašedesátiletá žena jedoucí v osobním autě. 
Jen za srpen se staly na nadjezdu D8 tři nehody, což počtem odpovídá i každému 
z předchozích dvou letních měsíců. S nástupem podzimu začal počet nehod klesat. 
Během září se v místě staly jen dvě dopravní nehody, v říjnu pouze jedna. Celkově 
nehodovost na nadjezdu D8 klesla, alespoň v porovnání s minulým rokem. Zatímco 
od začátku letošního roku došlo k 18 dopravním nehodám, za stejné období loň-
ského roku to bylo ještě o osm více. 
Rok 2008 je smutnější v bilanci vážných zranění. Zatímco v loňském roce se těžce 
zranila pouze jedna osoba, letos museli lékaři z místa nehody odvážet v průběhu 
roku čtyři osoby s vážnými zraněními. 
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Týdeník M ělnicka 12. listopadu 2008  
NOVÁ VES. Obecní úřad a Klub seniorů Nová Ves zvou na zábavný pořad „Se zpě-
vem nestárneme aneb stará láska nerezaví“, který se koná v sobotu 15. listopadu od 
14 hodin v sále obecního úřadu. Pořad písniček a melodií, kterým neublížil čas, po-
řad plný humoru a zpěvu. Připravil, uvádí a zpívá Vladimír Poláček, humorista, zpě-
vák a imitátor.  
 
Týdeník M ělnicka 19. listopadu 2008  
BLUE DRÁT ZAHRAJÍ RYBÁŘŮM 
NOVÁ VES. Rybářský spolek Vepřecké vydry zvou na Rybářský country večer. 
Uskuteční se v sobotu 22. listopadu od 20 hodin v sále Obecního úřadu Nová Ves. 
Hrát bude kapela Blue Drát. 
 
Mladá fronta DNES 23. prosince 2008  
Na Boží hod si jdou otužilci zaplavat 
Sejdou se u pískovny v Tišicích. V Nové Vsi bude živý betlém 
Neratovice - Živý betlém, koupání na Boží hod vánoční v pískovně, výstava nebo 
mše v kostelích. Těsně před Štědrým dnem a krátce po Vánocích se však na Měl-
nicku moc kulturních akcí nepořádá. 
Za živým betlémem mohou zítra, tedy na Štědrý den, zájemci vyrazit do obce Nová 
Ves. Živý betlém bude k vidění na tamní návsi. „Stejně jako v loňském roce bude 
k vidění ve zvoničce,“ uvedla starostka obce Jana Uhrová. Lidé tam svatou rodinu 
uvidí od 14 do 15 hodin. 
Tím vánoční program v Nové Vsi nekončí. V sobotu 27. prosince je v kostele ve 
Vepřku, který patří k Nové Vsi, připravena slavnostní vánoční mše, začíná čtvrt ho-
diny před třetí hodinou odpoledne. Novoroční bohoslužba se uskuteční 10. ledna, 
spojená bude s varhanním koncertem. Začíná také ve tři čtvrtě na tři. 
Rubrika Kam o svátcích:  
středa 24. 12.  
Nová Ves náves Živý betlém, který se po loňském úspěšném ročníku koná znovu. 
K vidění bude od 14 do 15 hodin.  
 
Mladá Fronta DNES 5. prosince 2008  
Myslivci pořádají poslední leč 
NOVÁ VES. Sál Obecního úřadu v Nové Vsi bude v sobotu 13. prosince od 19 hodin 
patřit vánoční poslední leči. Za hudebního doprovodu Podřipského Bandu čeká na 
hosty zvěřinová tombola. Akci pořádá myslivecké sdružení Diana.  
 
Mělnický deník 11. prosince 2008  
SPUPS chystají rockový debut 
Kralupy/ Středočeská rocková formace SPUPS vydává v předvánočním čase své 
debutové album Ten dort nám někdo zblaf 
Fanouškům nabídne dvanáct písní, které mapují to nejlepší, co kapela za dobu své 
šestileté existence vyprodukovala. Profesionálně zpracované cédéčko bude obsaho-
vat i šestnáctistránkový booklet, který byl stylově nafocen na zámku v Nelahozevsi. 
Křest alba, které se nahrávalo v listopadu ve studiu v Brandýse nad Labem, pro-
běhne v pondělí 15. prosince v rockovém klubu KAIN na pražském Žižkově.  
Radost z dotaženého projektu neskrývá zpívající frotman kapely Roman Pánek 
z Nové Vsi: “Do cédéčka se nám podařilo vložit spoustu energie, která se v kapele 
nakumulovala za šest let pravidelného hraní. Věřím, že ji naši fanoušci budou také 
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cítit.”  
Kapela SPUPS je zejména na Kralupsku hodně populární, hrává například na míst-
ních letních festivalech Zelenej zákal i v hudebním baru Ponorka. V současné době 
působí ve složení Roman Pánek - zpěv, Radek Červenka a Milan Šimkovský - kytary, 
Radek Pachota - baskytara, Patrik Jirchovský - bicí a Zdeněk Tvrdík - klavír. 
 
Mladá Fronta DNES 12. prosince 2008  
Kapela pokřtí své první album  
(pohled zpěváka rockové skupiny) 
Kralupy nad Vltavou - Středočeská rocková formace SPUPS vydává v předvánočním 
čase své debutové album.  
"Ten dort nám někdo zblaf... je album zasloužené," říká zpěvák Roman Pánek.  
Fanoušci na Kralupsku populární kapely si budou moci vychutnat dvanáct písní, které 
mapují to nejlepší, co skupina za dobu šestileté existence vyprodukovala.  
Skupina SPUPS vydává po šesti letech své existence první album. Jaké bude?  
No, pro tuhle otázku použiju odpověď našeho kytaristy Míly Šimkovského, který ji 
dostal při reportáži pro kralupskou kabelovku. Jeho opravdu trefná odpověď zněla: 
Zasloužené! 
Jak a kde album přicházelo na svět? Byl to porod pohodový, nebo se řezalo?  
Cédéčko vznikalo vlastně už v březnu 2006 ve studiu Hostivař u Zdeňka Šikýře, na 
basu tehdy hrál Milan Klindera a na bicí nástroje Richard Mastej. Oba jsou již dnes 
bývalými členy kapely. Produkce alba se ujal Tomáš Volek. Z nahrávky vzešlo třípís-
ňové promo-demo. Celé jsme ho zařadili na současnou placku, kterou jsme nahrávali 
v Brandýse nad Labem ve studiu Landscape.  
Můžete vysvětlit název alba Ten dort nám někdo zblaf...?  
Už jednou jsem tuhle otázku dostal a odpovím stejně. Ten, kdo nás zná, pochopí, co 
za tím názvem vidíme nebo cítíme, a ten, kdo nás nezná, ať pozorně poslouchá texty 
a třeba na to přijde.  
Křest jste naplánovali do klubu Kain na 15. prosince, kdo bude kmotrem?  
Na křtu společně zahrajeme s naší spřátelenou skupinou Easy, která nám před lety 
dala možnost si zahrát i jinde než kolem komína. Běžně se v Kainu začíná hrát ve 21 
hodin, ale my chceme pustit nějaké zajímavosti z natáčení a možná i z minulosti, tak 
by se mělo startovat o půl hodiny dříve, ve 20,30. Kmotrovství nám přislíbil vynikající 
muzikant Raven a zároveň s ním u toho kmotrovství nesmí chybět strůjce celého 
projektu Jindra Kohm.  
 
Týdeník M ělnicka 10. prosince 2008  
NOVÁ VES. V sobotu 13. prosince od 14,45 hodin se ve vepřeckém kostele Naro-
zení Panny Marie uskuteční adventní mše, spojená s žehnáním adventních věnců. 
Tentýž den od 19 hodin se v sále Obecního úřadu Nová Ves koná vánoční „Poslední 
leč“. K tanci a poslechu hraje kapela Podřipský Band. Připravena bude bohatá zvěři-
nová tombola. Všechny srdečně zve myslivecké sdružení Diana.  
 
Týdeník M ělnicko 17. prosince 2008  
NOVÁ VES. Na Štědrý den - ve středu 24. prosince od 14 do 15 hodin - stejně jako 
v loňském roce bude ve zvoničce na novoveské návsi k vidění „Živý betlém“. 
V sobotu 27. prosince od 14,45 hodin se ve vepřeckém kostele uskuteční slavnostní 
vánoční mše.  
Upozorňujeme, že Obecní úřad Nová Ves bude od pondělí 22. prosince 2008 do 
3. ledna 2009 v důsledku čerpání dovolené, uzavřen.  
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Mladá fronta DNES 23. prosince 2008 
V Nové Vsi bude živý betlém 
Za živým betlémem mohou zítra, tedy na Štědrý den, zájemci vyrazit do obce Nová 
Ves. Živý betlém bude k vidění na tamní návsi. „Stejně jako v loňském roce bude 
k vidění ve zvoničce,“ uvedla starostka obce Jana Uhrová. Lidé tam svatou rodinu 
uvidí od 14 do 15 hodin. 
Tím vánoční program v Nové Vsi nekončí. V sobotu 27. prosince je v kostele ve 
Vepřku, který patří k Nové Vsi, připravena slavnostní vánoční mše, začíná čtvrt ho-
diny před třetí hodinou odpoledne. Novoroční bohoslužba se uskuteční 10. ledna, 
spojená bude s varhanním koncertem. Začíná také ve tři čtvrtě na tři. 
Rubrika Kam o svátcích:  
středa 24. 12.  
Nová Ves náves Živý betlém, který se po loňském úspěšném ročníku koná znovu. 
K vidění bude od 14 do 15 hodin.  
 
Týdeník M ělnicko 7. ledna 2009  
Fotbalisté zasedají 
NOVÁ VES. Výroční schůze TJ Sokol Nová Ves se koná 17. ledna od 18 hodin 
v restauraci U Sokola. Občerstvení zajištěno. Všechny příznivce fotbalu zve výbor 
tělovýchovné jednoty.  
Novoroční mše 
VEPŘEK. V sobotu 10. ledna od 14,45 hodin se ve vepřeckém kostele uskuteční 
slavnostní novoroční mše spojená s varhanním koncertem. 
Místní poplatky 
NOVÁ VES. Místní poplatky za komunální odpad a ze psů budou vybírány v Nové 
Vsi od 5. ledna v úředních hodinách na obecním úřadě; v sobotu 17. ledna v Nových 
Ouholicích od 14 do 16 hodin ve zdravotním středisku; ve Starých Ouholicích od 14 
do 16 hodin v hospodě U hasiče; ve Vepřku od 10 do 12 hodin, vybírá p. Branse a 
v Miřejovicích od 10 do 12 hodin, vybírá p. Červenka. 
 
Týdeník M ělnicko 14. ledna 2009  
Senioři se setkají ve středu 
NOVÁ VES. Nejbližší setkání Klubu seniorů v novém roce se uskuteční ve středu 
21. ledna od 15 hodin v sále Obecního úřadu v Nové Vsi.  
NOVÁ VES. TJ Sokol Nová Ves připravuje na sobotu 24. ledna od 20 hodin v restau-
raci Uhy Sportovní ples. Doprava tam i zpět je zajištěna. K tanci a poslechu zahraje 
skupina Globus. Ani v Nové Vsi se nechtějí zahanbit a pilně připravují bohatou tom-
bolu.  
 
Mladá Fronta DNES 29. ledna 2009  
NOVÁ VES. Obec nabízí rozhlas do kapsy 
Zájemci z obce Nová Ves na Mělnicku mohou nově dostávat zdarma textové zprávy 
o tom, co se v obci děje. S novinkou SMS Infokanál přišel obecní úřad v polovině 
ledna, bude ji testovat do konce roku.  
 
Mladá Fronta DNES 3. února 2009  
NOVÉ OUHOLICE. Smrt dítěte způsobil syndrom náhlého úmrtí 
Kriminalisté odložili případ úmrtí zhruba třitýdenního chlapce z Nových Ouholic na 
Mělnicku, který zemřel loni poslední srpnový den. "Případ byl odložen s tím, že se 
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nejedná o trestný čin. Příčinou úmrtí byl syndrom náhlého úmrtí novorozence," uvedl 
včera mluvčí mělnických policistů Václav Tichý. Cizí zavinění vyloučila pitva už něko-
lik dní po smrti dítěte.  
 
Internetový portál Peprnet.cz 4. února 2009  
Mateřská školka v Nové Vsi soutěží s tapírem 
Ve spolupráci s paní starostkou Janou Uhrovou, vyhlašuje internetový portál Pe-
prnet.cz, jako mediální partner, soutěž pro děti z mateřské školy v Nové Vsi o nej-
hezčí obrázek dětí se zvířátky. 
Děti z mateřské školy v Nové Vsi mají za úkol jediné - nakreslit obrázky svých zážitků 
se zvířátky. Jak si s nimi hrají, jak je cvičí nebo se o ně starají. Obrázky nesmí být 
větší než formát A4. Obrázky pošlou do neděle 8. února tapírovi (maskotovi Pe-
prnetu). 
Na Peprnetu pak budou všechny obrázky vystaveny ve fotogalerii na stolku peprníka 
tapíra a z návštěvníků portálu Peprnet.cz se stane porota, která zvolí obrázek, který 
se jim bude nejvíce líbit. Hlasování začne v úterý 10. února a skončí v neděli 15. 
února o půlnoci. Výsledky budou vyhlášeny v pondělí 16. února na portálu Pe-
prnet.cz a na novoveském webu. 
Peprnet.cz a jeho partneři, kterým děkujeme, do soutěže věnují tyto ceny: 
1. místo: DVD “Příběh modré planety” od SPI International + poukázku na čtyři vstu-
penky za cenu dvou do Divadla v Dlouhé, jako dárek pro rodiče výherce 2. místo: 
DVD + CD “Malá mořská víla”, muzikál z Křižíkovy fontány 3. místo: knihu od vyda-
vatelství Albatros “Tintinova dobrodružství: Sedm křišťálových koulí” 4. místo: roční 
předplatné časopisu “Můj pes, moje kočka” 5. místo: knihu od vydavatelství Albatros 
“Tintinova dobrodružství: Sedm křišťálových koulí” 6. - 13. místo: tričko se zvířecím 
motivem od ZOO Praha 
Celá mateřská škola pak dostane od Peprnetu a jeho partnerů sadu všech sedmi dílů 
Harryho Pottera (od vydavatelství Albatros) a všechny děti volné vstupenky do ZOO 
Praha s roční platností. 
Na obrázky se jménem Peprnetu těší Slávek Boura, Ivan Hladík a maskot tapír! 
 
Mladá Fronta DNES 17. února 2009 
Děti soutěžily o nejhezčí obrázek na internetu 
Nová Ves - Do nedělní půlnoci se mohly obrázky dětí z Mateřské školy v Nové Vsi 
ucházet o přízeň návštěvníků internetu. Školka se zapojila do soutěže s maskotem 
Peprnetu tapírem o nejhezčí obrázek se zvířátky. Soutěž vyhlásila starostka Nové 
Vsi Jana Uhrová společně s internetovým portálem Peprnet. 
Děti měly za úkol nakreslit obrázky svých zážitků se zvířátky, jak si s nimi hrají, cvičí 
je nebo se o ně starají. Dílka byla vystavena ve fotogalerii na www.peprnet.cz a ná-
vštěvníci stránek svým hlasováním rozhodovali o nejzdařilejším. 
Do soutěže se zapojilo celkem dvanáct obrázků, při hodnocení musel každý porotce 
z řad veřejnosti oznámkovat všechny obrázky od jedničky do pětky jako ve škole, kdy 
jednička je nejlepší a pětka nejhorší. Celkové výsledky pořadatelé vyhlásí na portálu 
Peprnet.cz a také na oficiálních stránkách Nové Vsi. Na autory nejpovedenějších 
obrázků čekají ceny jako DVD, CD, knihy, zvýhodněné vstupenky do pražského Di-
vadla v Dlouhé pro rodiče nebo předplatné časopisu Můj pes, moje kočka. 
Celá mateřská škola pak dostane od Peprnetu a jeho partnerů sadu všech sedmi dílů 
Harryho Pottera z vydavatelství Albatros a všechny děti volné vstupenky do Zoolo-
gické zahrady Praha s roční platností. 
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Redakce projektu Peprnet vítá i tipy na další podobné soutěže probíhající ve škol-
kách, podmínkou je, aby školka byla mimopražská. 
 
Týdeník M ělnicko 18. února 2009  
PRŮVOD VYCHÁZÍ Z NÁVSI 
NOVÁ VES. Novoveský masopust s průvodem masek v sobotu 21. února zahájí ve 
14 hodin na novoveské návsi. Následovat bude dětská masopustní zábava. 
NOVÁ VES. Setkání Klubu seniorů se uskuteční ve středu 25. února od 15 hodin 
v sále Obecního úřadu v Nové Vsi. Účastníci mezi sebou přivítají Senior Mini Chor 
z Kralup nad Vltavou, vedený panem Ryntem a poslechnou si jejich zpěv s doprovo-
dem klávesových nástrojů.  
 
Internetový portál Peprnet.cz 25. února 2009  
Tapír rozdával v Nové Vsi ceny a radost 
Včera jsme navštívili mateřskou školku v Nové Vsi a v zastoupení tapíra předávali 
ceny vítězům, kterými se nakonec staly všechny děti, autoři krásných obrázků v tapí-
rově soutěži. Návštěva to byla velmi příjemná. Děti měly z vyhraných cen velikou 
radost. My jsme zase byli rádi, že je můžeme odměnit.  Jak jsme si totiž všimli, v no-
voveské školce byly vystavené velmi podařené práce dětí a bylo se na co koukat. 
Děti napjatě očekávaly, na kterém místě se umístily a dárky od našich partnerů jim 
rozsvítily oči více, než nesmělé slunce včerejší studený den. Děkujeme tímto porotě, 
tedy vám, peprníkům. A vlastně také dětem, které nám nakonec také daly dárek a 
zazpívaly nám moc hezkou písničku. Děkujeme také paní starostce Janě Uhrové a 
všem učitelkám z mateřské školky za pozvání a příjemnou atmosféru, ale také za 
jejich skvělou práci pro děti a obec.  
Pro úplnost dodáváme, že na prvních třech pozicích v soutěži se umístily se svými 
dílky tyto děti: 1. Dominik Němeček s obrázkem žirafy, získal DVD ”Příběh modré 
planety” od SPI International a poukázku na 4 vstupenky za cenu dvou do Divadla 
v Dlouhé jako dárek pro své rodiče, 2. Lucka Filipová s obrázkem ZOO, získala DVD 
a CD ”Malá mořská víla” muzikálu z Křižíkovy fontány, 3. Jakub Provazník 
s obrázkem slona, jeho výhrou byla kniha od vydavatelství Albatros ”Tintinova 
dobrodružství: Sedm křišťálových koulí”. Ještě jednou gratulujeme vítězům, 
děkujeme našim partnerům. Pěkný den vám a vašimi dětem přeje redakce! 
 
Týdeník M ělnicko 25. února 2009  
NOVÁ VES. Na svém letos prvním zasedání zastupitelé obce Nová Ves rozhodli o 
příspěvcích pro místní spolky a organizace na rok 2009 takto: TJ Sokol Nová Ves 
získá 65000 korun, Rybářský spolek Vepřecké vydry 20000 korun, stejně jako Mysli-
vecké sdružení Diana a Klubu seniorů byla přidělena desetitisícová částka. Rozhod-
nuto bylo také o účelové dotaci ve výši 20000 korun, která je určena na opravu stře-
chy kostela ve Vepřku.  
 
Týdeník M ělnicko 11. b řezna 2009 
Do školky již v pondělí  
NOVÁ VES. Ředitelka Mateřské školy v Nové Vsi vyhlašuje zápis dětí do Mateřské 
školy pro školní rok 2009/2010. Rodiče, kteří chtějí zapsat děti k docházce se dostaví 
s dětmi do Mateřské školy v pondělí 16. března od 10 do 15 hodin. Nutný bude do-
klad o trvalém bydlišti.  
Slavnost připomene groš  
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NOVÁ VES. Ve středu 11. března v 17 hodin v sále Obecního úřadu v Nové Vsi pro-
běhne slavnostní uvítání nových občánků, spojené s vystoupením dětí z místní Ma-
teřské školy. Děti budou zapsány do Pamětní knihy nově narozených, dostanou 
drobné dárky a tradičně pamětní groš obce.  
 
Mladá Fronta DNES 13. b řezna 2009 
Míst ve školkách je stále málo  
Mateřské školy v regionu pořádají zápisy, ale upozorňují, že všechny zájemce ne-
uspokojí 
Přihlásit své dítě do mateřských škol na Mělnicku mohou rodiče už za tři dny. Břez-
nový zápis se však týká spíše mateřinek v obcích, větší školy mají zápisy až začát-
kem dubna. Už nyní je jasné, že míst je méně, než je skutečně potřeba.  
Ředitelka Mateřské školy v Nové Vsi vyhlásila zápis do mateřské školy pro následu-
jící školní rok na 16. března. Rodiče, kteří chtějí děti zapsat, musí v pondělí přijít od 
10 do 15 hodin. Potřebovat budou doklad o trvalém bydlišti. 
 
Mladá Fronta DNES 3. dubna 2009  
Děti budou malovat vajíčka v dílnách 
Nová Ves - Velikonoce začínají v Nové Vsi podobně jako v loňském roce Velikonoč-
ním tvořením pro děti, které v restauraci U Hasiče ve Starých Ouholicích pořádá ro-
dinné sdružení Soptíci. Akce se koná v neděli 5. dubna od 14 hodin.  
 
Týdeník M ělnicko 8. dubna 2009  
Na mši pozvou vepřecké zvony  
VEPŘEK. Slavnostní velikonoční mše, spojená s koncertem hostů z kralupské Zá-
kladní umělecké školy, se koná o velikonočním pondělí 13. dubna od 11 hodin ve 
vepřeckém kostele. Před mší zazní vepřecké zvony. 
NOVÁ VES. Rybářský spolek Vepřecké vydry zve na třetí rybářskou veselici, která se 
koná v sobotu 11. dubna od 20 hodin v sále Obecního úřadu Nová Ves. V tombole 
budou živé ryby v kádích, hrát bude kapela Podřipský band.  
 
Mladá Fronta DNES 9. dubna 2009  
Kam o Velikonocích - výběr akcí 
Vepřek - 13. 4. Velikonoce ve Vepřku. Slavnostní velikonoční mše spojená s kon-
certem hostů ze ZUŠ v Kralupech nad Vltavou zahájí vepřecké zvony. Začátek: 11 
hodin.  
 
Mladá Fronta DNES 10. dubna 2009  
Rybáři pořádají veselici 
Nová Ves - Rybářský spolek Vepřecké vydry zve na třetí rybářskou veselici, která se 
koná 11. dubna od 20 hodin v sále obecního úřadu. Na hosty čeká bohatá tombola, 
kapela Podřipský band a vstupné je 60 Kč. 
 
Týdeník M ělnicko 15. dubna 2009  
NOVÁ VES. Ti, kteří mají zájem zapojit se do výběru znaku a vlajky obce Nová Ves, 
mají poslední možnost. Podrobné informace jsou k dispozici na webových stránkách 
obce. Vybírat se může již jen do středy 15. dubna!  
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Týdeník M ělnicko 22. dubna 2009  
NOVÁ VES. Filipojakubská noc s čarodějnicemi se blíží. 30. dubna bude připravena 
hranice na čarodějnice tradičně v areálu TJ Sokol Nová Ves a na vltavském břehu 
U váhy ve Vepřku. Sraz sletu zdejších čarodějnic je v 18 hodin před poštou.  
 
Mladá Fronta DNES 24. dubna 2009  
Svezou nebezpečný odpad  
Nová Ves - Další možností, jak se zbavit třeba starých televizorů, pneumatik nebo 
zářivek či zbytků léčiv a barev, je sobota 25. dubna. Firma zajede do všech částí 
obce, začíná v 9 hodin v Nových Ouholicích a pokračuje přes Novou Ves, Vepřek a 
Staré Ouholice do Miřejovic. 
 
Týdeník M ělnicko 29. dubna 2009  
ZA ODMĚNU DO ZOO 
NOVÁ VES - Besídka Mateřské školy v Nové Vsi, věnovaná Dni matek, se bude ko-
nat ve středu 6. května od 16 hodin v sále Obecního úřadu Nová Ves. Ve čtvrtek 
14. května děti se děti mohou těšit na zájezd - společně navštíví pražskou 
Zoologickou zahradu. 
 
Týdeník M ělnicko 6. kv ětna 2009  
SETKÁNÍ S POLICISTY 
NOVÁ VES. Klub seniorů ve spolupráci s Obecním úřadem Nová Ves pořádá ve 
středu 13. května od 15 hodin v sále obecního úřadu besedu s představiteli Policie 
ČR, územní odbor Mělník. Bude se povídat nejen o bezpečnosti pro seniory. 
PIETNÍ VZPOMÍNKA 
VEPŘEK. Ve čtvrtek 7. května v 17 hodin se na hřbitově ve Vepřku účastníci pietního 
setkání pokloní památce všech, kteří v obou světových válkách svými životy vykoupili 
naši svobodu. 
 
Týdeník M ělnicko 13. kv ětna 2009  
NOVÁ VES. Klub seniorů ve spolupráci s obecním úřadem Nová Ves pořádá ve 
středu 13. května od 15 hodin v sále obecního úřadu besedu s představiteli Policie 
České republiky, územní odbor Mělník. Povídat se bude nejenom o bezpečnosti pro 
seniory.  
 
Mělnický deník 15. kv ětna 2009   
Provoz na křižovatce zastavil převrácený náklaďák 
Nová Ves/ Vůz Hyundai Sonata minul ve středu odpoledne na dálničním nadjezdu 
u Nové Vsi značku Dej přednost v jízdě, srážka byla nevyhnutelná. 
Nehoda, ke které došlo ve středu na dálničním nadjezdu u Nové Vsi, zastavila na 
dlouhou dobu provoz ve všech směrech. Křižovatka byla neprůjezdná. Na silnici totiž 
leželo na boku nákladní auto, které se převrátilo po čelním nárazu vozu Hyundai So-
nata. To stálo o pár metrů dále se zdemolovanou přední částí. Řidiči v autech, které 
nehoda uvěznila na silnici I/16, se k místo nehody blížili hodně pomalu. Podle jejich 
odhadu se kolona pohnula každých pět až deset minut o pár metrů. Když měli na 
dohled rozmlácený osobní vůz, byli přesvědčeni, že následky nehody byly zoufalé. 
Podle mělnického policejního mluvčího Václava Tichého byl ale při střetu zraněn 
pouze řidič nákladního vozu. “Sedmapadesátiletý řidič z Mělnicka byl s lehkým zra-
něním převezen do nemocnice, odkud byl po ošetření propuštěn,” potvrdil policejní 
mluvčí. Osobní vůz Hyundai Sonata s šestašedesátiletým řidičem z Prahy-venkov, ve 
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kterém seděla ještě osmašedesátiletá žena, se blížilo z dálnice D8 ke křižovatce se 
silnicí I/16. Z vedlejší silnice s dopravní značkou Dej přednost v jízdě ale vjel přímo 
do křižovatky, kde se střetl s nákladním vozem Iveco Daily, přojíždějícím po hlavní 
silnici. Zřejmě auto nestihl ubrzdit. “Osobní vůz narazil svou přední částí do pravého 
boku nákladního vozu, který se po nárazu převrátil na bok, osobní vůz se po nárazu 
přetočil kolem své osy,” popsal chvíle bezprostředně po srážce policejní mluvčí. 
Škody na obou vozidlech podle předběžných odhadů dosáhly čtyř set tisíc korun. Ani 
jeden z řidičů před jízdou nepopíjel. Podle Tichého to vyloučily výsledky dechových 
zkoušek. “Přesná příčina, míra zavinění a výše škody jsou nadále v šetření mělnic-
kých dopravních policistů,” doplnil policejní mluvčí. 
Na křižovatce na dálničním nadjezdu u Nové Vsi dochází k častým nehodám. Příči-
nou většiny z nich bývá právě nedání přednosti v jízdě nebo příliš rychlá jízda, pře-
sahující stanovenou šedesátku. 
 
Týdeník M ělnicko 20. kv ětna 2009   
NOVÁ VES. Členové mysliveckého sdružení “Diana” ve všech pěti částech Nové Vsi 
uklidili všechny lesní a polní cesty a jejich okolí. Posbírali patnáct kubíků objemového 
odpadu, což jsou tři plné avie. Pro lepší představu: jsou to tři plné avie. K tomuto je 
třeba připočítat také velkou černou skládku u silnice I/16 směrem na Velvary nad Sa-
zenou, kterou myslivci zlikvidovali.  
 
Týdeník M ělnicko 10. června 2009  
SENIOŘI MÍŘÍ DO ROZTOCKÉHO MUZEA 
NOVÁ VES. Klub seniorů v Nové Vsi na 16. červen připravuje výlet do Roztok. Na-
vštíví tam Středočeské muzeum, kde v současné době probíhají výstavy „Cesty 
ornamentu“, „Loutky z dílny Marionety Truhlář“ a „Svět dětí na šlechtických sídlech“. 
Ze stálých expozic je zajímavý například salon ve stylu biedermeieru, který je vyba-
ven mobiliářem ze 30. až 50. let 19. století a připomíná tak dobu počátků nejstaršího 
pražského letoviska, kterým se Roztoky staly v době národního obrození, kdy panství 
patřilo rodině Lederů. Dále pak renesanční klenutá síň z období gotiky, která byla na 
přelomu 16. a 17. století přestavěna na velký sál, určený pro slavnostní hostiny a 
zábavy. Z původní výzdoby se kromě malovaných ostění a vlysů zachoval malovaný 
záklopový strop. 
 
Mělnický deník 11. června 2009  
Dva muži vařili v domě drogy 
Nová Ves - Policisté odhalili na Mělnicku letos v pořadí už čtvrtou varnu drog. 
Dvojici mužů, která se podílela na výrobě opiátů v hospodářské budově u rodinného 
domu v Nové Vsi, zadrželi policisté v pondělí ve večerních hodinách. Na vytipované 
místo dorazili jak policisté z Mělníka, tak speciální zásahová jednotka. 
Oba muže policisté obvinili ze stejného trestného činu, a to i přesto, že drogu - 
amfetamin - měl vyrábět pouze jeden z nich. Mluvčí mělnické policie Václav Tichý 
vysvětlil, že každý měl na výrobě svůj podíl: “Starší z nich, padesátiletý muž z Kra-
lupska, umožnil svému spolupachateli vyrábět látku v hospodářské budově, mladší 
z dvojice látku vyráběl.” 
A právě čtyřicetiletý tvůrce jedů, který pochází z Kladenska, okamžitě putoval do vě-
zení. Policisté totiž zjistili, že nelegální výroba drog není jeho první překročení zá-
kona. Nastoupit do nápravného zařízení měl už v květnu letošního roku. 
“Na staršího muže bude v nejbližších dnech podán podnět k podání návrhu na vzetí 
do vazby,” dodal k případu policejní mluvčí s tím, že oběma hříšníkům hrozí za nedo-
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volenou výrobu a držení omamných a psychotropních látek a jedů vězení v rozmezí 
od jednoho do pěti let. 
Při pondělní bleskové akci policisté provedli také domovní prohlídku a zkontrolovali 
všechny nebytové prostory. Nakonec zajistili přes sto třicet balení léků a další před-
měty, které muž k výrobě drog potřeboval. 
 
Mladá fronta DNES 15. června 2009  
Oprav bude méně, stát nedá peníze  
Rekonstrukce mostů v kraji  
Řada mostů je ve špatném stavu, může za to především jejich stáří a nadměrné zatí-
žení. Opravy však neprobíhají odpovídajícím tempem. Ředitelství silnic a dálnic navíc 
hlásí, že plánované rekonstrukce pozastaví kvůli nedostatku peněz.  
Střední Čechy - O sedm kilometrů delší cestu do okresního města mají kvůli padesá-
timetrové uzavírce obyvatelé Vepřku na Mělnicku. Bez mostu přes Bakovský potok, 
který vesnici spojuje se silnicí do Mělníka, se budou muset obejít tři měsíce. Jde za-
tím o poslední zahájenou rekonstrukci ve Středočeském kraji.  
Navržená objížďka se dotkne jen venkovanů. Po silnici třetí třídy, která Vepřkem 
vede, příliš aut nejezdí. Navíc místní lidé znají i jinou objížďku. "Můžeme jet zkratkou 
pod železničním viaduktem, a cesta se tak prodlouží jen o půl kilometru," řekl jeden 
z obyvatelů Vepřku.  
Podobných uzavírek kvůli mostům ve správě kraje je nyní v regionu dvacet, z toho tři 
jsou částečné. Jen jediná skončí před prázdninami. Šest pak v červenci. Dalších 
sedm do podzimu, zbytek pak do konce roku a tři budou pokračovat i v roce 2010... 
(článek pokračuje, text se však již netýká naší obce). 
 
Týdeník M ělnicko 17. června 2009  
NOVÁ VES. V sobotu 20. června je od 10 hodin na hřiště TJ Sokol Nová Ves připra-
ven Dětský den. Tak jako v loňském roce, letos již potřetí, tuto akci pořádá Obecní 
úřad Nová Ves ve spolupráci s TJ Sokol Nová Ves. Pro nejmenší děti bude připraven 
koutek s překážkovou dráhou a samozřejmě i s odměnami, pro starší děti netradiční 
soutěže, ve kterých budou sbírat body, za které si budou moci „koupit“ cenu, která se 
jim bude líbit. Vystoupí taneční skupina VERO Velvary a aerobní skupina FIT FOR 
YOU. Dětem bude k dispozici skákací hrad, lukostřelba a dětský koutek. Děti se také 
budou moci svézt na ponících. Občerstvení bude zajištěno, pro děti samozřejmě 
zdarma. 
 
Mladá fronta DNES 19. června 2009  
Pro rodiny s dětmi  
Nová Ves - Na děti čeká pestrý program  
Na hřišti TJ Sokol Nová Ves na Mělnicku se zítra uskuteční dětský den. Program je 
připraven pro mladší i starší děti. V netradičních soutěžích budou malí závodníci sbí-
rat body, za které si pak vyberou cenu. Během dopoledne vystoupí taneční skupina 
Vero Velvary a aerobní skupina Fit for you.  
 
Týdeník M ělnicko 1. července 2009   
Nová Ves. Policistům se v Nové Vsi na Kralupsku podařilo zadržet dvojici mužů ve 
věku padesát a čtyřicet let, které obvinili z trestného činu nedovolená výroba a držení 
omamných a psychotropních látek a jedů. Starší z nich umožnil svému spolupacha-
teli v jedné části hospodářské budovy, umístěné na pozemku domu v Nové Vsi, vy-
rábět psychotropní látku amfetamin.  
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V rámci akce proběhla domovní prohlídka a prohlídka nebytových prostor, při které 
bylo mimo jiné zajištěno 131 balení od léků, používaných k výrobě OPL. Mladší 
z mužů po sdělení obvinění putoval rovnou do věznice. Ukázalo se totiž, že byl na 
něj soudem vydán příkaz k dodání do výkonu trestu odnětí svobody, a to v květnu 
letošního roku. Mužům hrozí trest odnětí svobody v rozmezí od jednoho do pěti let. 
 
NOVÁ VES. Klub seniorů v Nové Vsi připravil na středu 15. července autobusový 
zájezd do Libochovic, Budyně a Lázní Mšené. Odjezd je v uvedený den stanoven na 
8. hodinu od pošty v Nové Vsi. Autobus pokračuje na zastávku v Nových Ouholicích, 
přes Staré Ouholice na veltruský most v Miřejovicích. Zájemci se na zájezd mohou 
přihlásit telefonicky u Boženy Nové. 
 
Mladá Fronta DNES 2. července 2009  
Trend: slunce místo uhlí  
V obci Vepřek na Mělnicku vyroste solární elektrárna za tři miliardy korun. Stavět se 
bude i jinde 
Střední Čechy - Na první pohled je Vepřek s takřka stovkou obyvatel nenápadnou 
částí Nové Vsi na Mělnicku. Ještě letos by tu ale měla vyrůst jedna z největších so-
lárních elektráren ve Středočeském kraji. A přibudou i desítky dalších jinde. Zájem 
o výstavbu solárních zdrojů totiž v kraji výrazně vzrostl.  
„Za letošní rok ve středních Čechách evidujeme již 350 žádostí o připojení solárního 
zdroje do sítě. Celkový výkon požadovaných připojení se prakticky rovná výkonu 
uhelné elektrárny Mělník III,“ potvrdil mluvčí Skupiny ČEZ pro střední Čechy Martin 
Pavlíček. Elektrárna Mělník III je přitom druhý největší elektrárenský blok v Česku, 
výkonem 500 megawattů dosahuje například čtvrtiny výkonu elektrárny Temelín. Po-
kud by začaly fungovat všechny solární zdroje, na něž ČEZ eviduje žádosti, svým 
výkonem by teoreticky mohly zásobovat asi 133 tisíc domácností.  
Podle Martina Pavlíčka se jedná o enormní zvýšení počtu žádostí. Kdyby se jejich 
počet zvyšoval stejným tempem, na konci roku by ČEZ mohl evidovat kolem sedmi 
set žádostí. Loni jich přitom bylo 544. „Jestli bude počet připojených elektráren letos 
vyšší, nelze ale zatím odhadnout,“ uvedl Pavlíček.  
Mělnicko a Český Brod  
Největší požadavky na připojení fotovoltaických elektráren ve středních Čechách 
souvisí s projekty u Českého Brodu a také Vepřku na Mělnicku. Tam vyroste elek-
trárna za tři miliardy korun.  
„Vytipovali jsme několik lokalit, které splňovaly podmínky osvitu i možnosti připojení 
do distribuční sítě a krajinného rázu,“ řekl Jarmil Šeba ze společnosti Decci, která 
elektrárnu buduje.  
„Je to tak, tam, kde se pěstuje víno, jsou vždy lepší podmínky,“ přitakává starostka 
Nové Vsi Jana Uhrová. Místní proti záměru nic neměli. Naopak. Mnozí na elektrárně 
ještě vydělají. Vyroste totiž jak na obecních, tak soukromých pozemcích, které jejich 
majitelé investorovi na 25 let pronajmou. Kolik do obecní kasy díky tomu poputuje, 
ale nechtěla starostka prozradit. „Ovšem je to pro nás výrazný přínos,“ řekla Uhrová 
s tím, že roční rozpočet obce je osm milionů. Elektrárna nebude ani hyzdit krajinu, 
bude ležet na horizontu poblíž hlavní silnice mezi Mělníkem a Slaným.  
 
Mladá Fronta DNES 3. července 2009  
Středočeši posílají peníze, hračky i nářadí 
Střední Čechy - Do záplavami poničené jihočeské Putimi včera odjeli představitelé 
Příbrami. Na radnici vezli 20 tisíc korun. Středočeských obcí, které chtějí pomoci 
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oblastem postiženým povodněmi, rychle přibývá. „Dvacet tisíc není mnoho, ale je to 
maximum, co může rada odsouhlasit. Vybrali jsme konkrétní místo na základě toho, 
co jsme viděli v televizi,“ řekl příbramský starosta Josef Řihák. Podle něj je pod-
statné, že Putim dostane peníze v hotovosti a hned. „Kdo rychle dává, dvakrát dává,“ 
dodal Řihák. 
Pomoci zaplaveným oblastem chtějí i na opačném konci kraje, například v Nové Vsi 
na Mělnicku. „Zažili jsme ničivé povodně v srpnu 2002 a víme, jak je důležitá rychlá 
pomoc. Neumíme být lhostejní, proto jsme se rozhodli uspořádat humanitární pomoc 
pro Životice u Nového Jičína,“ uvedla starostka Jana Uhrová. Místní lidé mohou od 7. 
do 10. července do sálu obecního úřadu přinášet čisticí a dezinfekční prostředky. 
„Nejvíce teď chybějí gumové rukavice, pytle, kýble, lopaty a další nářadí,“ řekla 
Uhrová. Přijímat budou i ošacení, hračky, pleny, přikrývky či peníze. „Vše sami odve-
zeme a předáme starostovi Životic,“ doplnila. 
Také obec Kly na Mělnicku vyhlásila sbírku. Posílat peníze je možné ode dneška na 
účet číslo 182-0460008329/0800. Účet založil i Mělník. Věcnou sbírku vyhlásily třeba 
Mníšek pod Brdy v okrese Praha západ, Slaný na Kladensku či Mladá Boleslav. 
 
Týdeník M ělnicko 8. července 2009  
NOVÁ VES. Obec Nová Ves, která zažila ničivé povodně v srpnu 2002, obec, která 
ví, jak je důležitá rychlá pomoc, obec, která neumí být lhostejná se rozhodla pro hu-
manitární pomoc povodní postižené obci Životice u Nového Jičína. K této akci se 
občané mohou připojit od úterý 7. do pátku 10. července. Lidé v povodní postižených 
oblastech potřebují v současné době především jakékoliv čistící, hygienické a desin-
fekční prostředky. Nejvíce teď chybějí gumové rukavice, pytle, kýble, lopaty a další 
nářadí. Dále bavlněné letní ošacení, pracovní oblečení, trvanlivé potraviny a balené 
vody, hračky a knížky pro děti, dětské pleny, přikrývky, lůžkoviny, ručníky, utěrky. 
Novoveská radnice bude přijímat i dobrovolné finanční příspěvky.  
Humanitární pomoc bude rychle předána vedením obce Nová Ves přímo lidem v obci 
Životice prostřednictvím Pavla Hasalíka, starosty těžce zkoušené obce Životice. 
 
Web behy.cz    
článek Miřejovický půlmaraton: závod, v němž vyhrává nejen první v cíli  
Jsou závody s mnohaletou tradicí, ale vznikají i závody nové. Mezi ty druhé patří Mi-
řejovický půlmaraton, závod, jehož první ročník je přichystán na první srpnový den. 
Pořadatelé berou přípravu se vší vážností. Rádi by přilákali na start spolu se závod-
níky i jejich doprovod, na programu je totiž několik doprovodných akcí. Proč se tedy 
do Miřejovic na půlmaraton vydat? „Závod by mohl být vhodnou přípravou na některé 
maratony, které se konají koncem srpna či v září, třeba Rychnov Classic Marathon, 
Kladenský maraton, Baroko maraton nebo Medzinárodný maraton mieru v Košicích," 
říká hlavní pořadatel závodu, Josef Burian. „V oblasti je navíc celá řada památek či 
pozoruhodných míst a tak je možné spojit sportovní výkon s návštěvou těchto krás-
ných míst," dodává. 
Kde vlastně ty Miřejovice jsou? Je to ve středních Čechách nedaleko Kralup nad 
Vltavou. Blízko leží obec Nelahozeves, rodiště Antonína Dvořáka s krásným zám-
kem. Dalším zámkem se mohou pochlubit nedaleké Veltrusy, daleko to není ani na 
památnou horu Říp. Návštěva těchto míst může být dalším důvodem, proč by závod-
níci měli přibrat i neběhající partnery a partnerky či další členy rodiny. 
Pro samotný závod je připravena rovinatá trať s minimálním převýšením a převážně 
asfaltovým povrchem. Vede přes Nelahozeves kolem vodní elektrárny, po starém 
mostě přes Vltavu, západním okrajem Veltrus kolem campu Obora a zámku, dále 
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kolem Červeného Mlýna do Všestud, mezi chmelnicemi přes Dušníky nad Vltavou do 
obce Dědibaby, kde je obrátka. Návrat stejnou cestou do Všestud, probíhá se ale 
celou obcí. Trasa dále vede z východu přes Veltrusy a kolem zámku zpět do Miřejo-
vic. Probíhá se atraktivními místy, výmluvné jsou připojené fotografie. Trať bude zna-
čena šipkami na asfaltu, na každém kilometru budou umístěny horizontální a verti-
kální kilometrovníky. Na trase budou připraveny 4 občerstvovací stanice. 
Prezentace na hlavní závod probíhá na návsi v Miřejovicích v den konání závodu od 
8:30 do 9:45. Chcete-li se přihlásit předem, můžete kontaktovat přímo pořadatele na 
e-mailové adrese maratonklubmirejovice@seznam.cz nebo na telefonním čísle  723 
008 921. Startovné činí 150 Kč, platí se při prezentaci a dobrovolní dárci krve mohou 
uplatnit slevu. Start půlmaratonu je v 10 hodin, časový limit 3 hodiny. Již pět minut po 
uplynutí časového limitu je připraveno vyhlášení s cenami pro první tři v každé kate-
gorii, chybět nebude ani tombola. 
V pěti kategoriích budou závodit muži, hlavní kategorie je pro závodníky ve věku 18-
39 let a dále po deseti letech, pro ženy jsou připraveny čtyři kategorie, hlavní pro zá-
vodnice od 18 - 34 let, dále kategorie 35-44, 45-54 a kategorie nad 55 let. „Máme již 
registraci od 70 letého závodníka, mezinárodní punc dává závodu britský běžec, od 
něhož jsme již také obdrželi registraci," říká Josef Burian. 
Trasa závodu prochází chmelařskou oblastí a tak není divu, že mezi doprovodnými 
akcemi nechybí ani pivní půlmaraton. Ten startuje v 16 hodin a zúčastnit se jej mo-
hou tedy i závodníci, kteří budou mít za sebou hlavní závod. Není třeba se stracho-
vat. Při pivním půlmaratonu není nutné uběhnout další půlmaratonskou vzdálenost. 
Po vypití 10°piva následuje b ěh na vzdálenosti 0,54875 km, pak další 10°pivo a na -
konec finiš znovu na trase 0,54875 metru. Dohromady tedy v součtu dostanete číslici 
21,0975. 
Že Miřejovský půlmaraton bude ve znamení půlek, to dokládá i další připravená 
soutěž, a to anketa o nejhezčí ženské a mužské pozadí. 
Připraven je i Lidový běh o délce 2,3 km pro příchozí a čtyřnohé miláčky. Prezentace 
k němu probíhá ve stejnou dobu jako prezentace k hlavnímu závodu, start je v 10.10 
hod. 
Pokud nemáte na první srpnový víkend ještě žádný program a nechcete jej proleno-
šit, neváhejte a zamiřte do Miřejovic.  
 
Mladá Fronta DNES 16. července 2009   
Dary pro zatopené se na auto nevešly 
Obec musela sehnat větší. Sbírky jsou i nadále otevřené 
Střední Čechy - Darů od obyvatel Nové Vsi na Mělnicku pro povodní postiženou mo-
ravskou obec Životice u Nového Jičína se sešlo tolik, že objednané auto na ně ne-
stačilo. Starostka Jana Uhrová proto musí na humanitární pomoc sehnat větší ná-
kladní vůz. 
„Sešlo se nám od lidí tolik věcí, že nám domluvený náklaďák nestačil. Sháníme jiný,“ 
řekla Jana Uhrová. Přiznala, že s takovým množstvím darů ani nepočítala. Obec Ži-
votice na severní Moravě, kterou od Nové Vsi dělí 382 kilometrů, doporučil Novo-
veským jičínský krizový štáb. Nákladní automobil poveze pozítří zejména čisticí a 
dezinfekční prostředky, ale i hračky. Nová Ves přijímá i peníze do zapečetěné 
kasičky. Obec má s povodní své zkušenosti, před sedmi lety tady museli po velké 
vodě zbourat sedm domů. 
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Týdeník M ělnicko 22. července 2009  
MIŘEJOVICE. Miřejovický půlmaratón se uskuteční v sobotu 1. srpna. Jeho více než 
jednadvacetikilometrová trasa povede rovinatou tratí s minimálním převýšením, vět-
šinou s asfaltovým povrchem, z Miřejovic přes Nelahozeves kolem vodní elektrárny, 
po starém mostě přes Vltavu, západním okrajem Veltrus kolem kempu Obora a vel-
truského zámku, dále kolem Červeného Mlýna do Všestud, mezi chmelnicemi přes 
Dušníky nad Vltavou do obce Dědibaby, kde je obrátka. Návrat stejnou cestou do 
Všestud, probíhá se ale celou obcí. Trasa dále vede z východu přes Veltrusy a kolem 
zámku zpět do Miřejovic. Start bude v 10 hodin u dětského hřiště v Miřejovicích. Při-
hlášky se přijímají předem nebo v den konání při prezentaci, která proběhne od 8,30 
do 9,45 hodin na návsi v Miřejovicích. Vyhlášeny jsou i doprovodné akce - „Lidový 
běh“, Pivní půlmaratón“ a „Anketa o nejlepší půlky“. 
 
Mělnický deník 29. července 2009  
První ročník Miřejovického půlmaratonu klepe na dveře 
Nová Ves - První srpnová sobota bude zasvěcena premiérovému ročníku Miřejovic-
kého půlmaratonu. Závod odstartuje v 10:00 v Miřejovicích na návsi. Jedenadvacet 
kilometrů dlouhá rovinatá trať zavede běžce nejrůznějších kategorií i družstev přes 
Nelahozeves, Veltrusy a Všestudy do obce Dědibaby, kde bude obrátka. Akce, jejíž 
součástí bude pestrý doprovodný program jako pivní půlmaraton nebo anketa o nej-
lepší půlky, pořádá pod záštitou obecního úřadu Nová Ves občanské sdružení Ma-
raton klub Miřejovice. Přihlášky je možné podat v den konání při prezentaci (8:30 - 
9:45), nebo předem na adrese maratonklubmirejovice@seznam.cz, či Josef Burian, 
Miřejovice 16, Nová Ves, 277 51 Nelahozeves. 
 
Mladá Fronta DNES 31. července 2009   
Lidé nastřádali peníze pro postiženou obec  
Nová Ves - Pro Životice u Nového Jičína, obec postiženou povodněmi, nastřádali 
obyvatelé Nové Vsi vedle sbírky věcí také peníze. Ty sbírali do zapečetěné kasičky 
v rámci humanitární pomoci. Povedlo se shromáždit bezmála 15 tisíc korun. Ještě 
předtím uvolnila obec ze svého rozpočtu padesátitisícovou sumu.  
Nová Ves - Starostka Nové Vsi Jana Uhrová převzala v Parlamentu České republiky 
od jeho předsedy nový znak a prapor obce. Návrh vybírali sami obyvatelé ze tří va-
riant, ankety se zúčastnilo 123 obyvatel. Znaku i praporu dominuje dvouocasý lev 
držící jelení paroh. Vychází z erbovních znaků rodin, kterým dříve patřila tvrz v obci.  
 
Týdeník M ělnicko 5. srpna 2009  
NOVÁ VES. Obecní úřad Nová Ves vyhlašuje druhý ročník soutěže v kreslení pro 
děti - Novoveskou paletu 2009. Tématem této soutěže jsou opět prázdninové zážitky. 
Mladí výtvarníci mohou v době od 1. do 31. srpna nakreslit své obrázky plné pěkných 
prázdninových zážitků a přinést je na obecní úřad, poslat poštou nebo mailem. 
Obrázky budou opět naskenovány, zavěšeny na obecní webové stránky a navíc bu-
dou k vidění v sále obecního úřadu. Na obou místech bude zároveň probíhat hlaso-
vání o nejhezčí obrázek, které skončí 30. září. Nejúspěšnější autoři získají poukázky 
na zboží v hodnotě 100 až 200 korun. 
 
NOVÁ VES. V deseti dnech - od 7. do 17. července - v Nové Vsi shromažďovali hu-
manitární pomoc pro Životice u Nového Jičína. Jednalo se o velké množství balených 
vod, všemožných úklidových prostředků, hraček, oblečení pro děti i dospělé, ložní 
prádlo, deky a spoustu jiných věcí. V sobotu 18. července brzy ráno vyrazila na dlou-
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hou cestu k prasknutí naložená velká dodávka s touto pomocí. Občané navíc vybrali 
14 500 korun. Cesta byla náročná - bouřky, objížďky - ale nakonec náklad do Životic 
dojel v pořádku. Dodejme, že zastupitelé Nové Vsi se rozhodli navíc Životickým 
z rozpočtu obce uvolnit padesátitisícovou částku, která byla okamžitě odeslána na 
účet Obecního úřadu Životice u Nového Jičína. 
 
Mělnický deník 10. srpna 2009  
Vrtulník odhalil předjíždění na plné čáře 
Mělnicko - Čtyřicet policistů a kriminalistů, radary a vrtulník policejní letky. 
Takové překvapení čekalo v neděli 9. srpna od rána až do večera na řidiče na Měl-
nicku, kde se konalo dopravně bezpečnostní opatření nazvané podle kalendáře Ro-
mana. Hlavními cíli byly dvě silnice první třídy, šestnáctka od dálničního nadjezdu 
u Nové Vsi k Mělníku a devítka, která vede dále směrem na Českou Lípu. Tam 
jezdila vesnicemi už dopoledne auta i motorky nejvýš padesátkou. Stačilo, aby na 
řidiče z dálky zasvítila žlutá na vestách policistů stojících za radarem, a až k cíli už 
byli vzorní. 
Vrtulník, který létal nad  rychlou silnicí mezi Hořínem a Spomyšlí, už na ně ale tak 
výrazně nepůsobil. Přestože museli vědět, že jim krouží nad střechami aut, našlo se 
dost řidičů, kteří tam předjížděli na plných čárách. A klidně i na křižovatkách.  Podle 
mělnického policejního mluvčího Václava Tichého byla Romana vedle dohledu nad 
bezpečností silničního provozu zaměřena i na pátrání po osobách, vozidlech nebo 
věcech pocházejících z trestné činnosti. 
Podrobné výsledky bezpečnostního opatření přineseme v pondělí. 
 
Mělnický deník 11. srpna 2009  
Rychleji jezdí každé jedenácté auto 
Mělník - Skoro čtvrtina řidičů se dopustila přestupku. Taková je statistika nedělního 
bezpečnostního opatření mělnických policistů a kriminalistů, které bylo podle kalen-
dáře nazváno Romana. Na části akce, zaměřené na dopravu, se podílel i vrtulník 
policejní letky. Například nad silnicí první třídy číslo 16, která vede od Mělníka k dál-
ničnímu nadjezdu u Nové Vsi, sledovali policisté především předjíždění. A nemuseli 
čekat dlouho. Řidičů, které plná čára ve spěchu nezajímá, bylo dost. Předjížděli 
klidně i na křižovatkách, nebo se snažili rychle předstihnout už předjíždějící auta. 
Podle mělnického policejního mluvčího Václava Tichého bylo nejčastějším přestup-
kem překročení stanovené rychlosti. Ze 393 kontrolovaných řidičů jich závodilo čty-
řiatřicet. Dvacet z nich zaplatilo na místě pokutu, dohromady přišli o pětadvacet tisíc 
korun. Další dva řidiči před jízdou popíjeli, šest nemělo zapnuté bezpečnostní pásy, 
deset jich vyrazilo na cesty v autech v nevyhovujícím technickém stavu a tři neměli 
doklady o pojištění odpovědnosti. Celkově zaplatilo sedmaosmdesát provinilých ři-
dičů za přestupky skoro sedmdesát tisíc korun. Další čeká správní řízení. A čtyři 
šoféři se dokonce dopustili trestných činů. „Tři řídili motorová vozidla bez řidičského 
oprávnění a jeden pod vlivem návykové látky,“ doplnil Tichý. Dopolední část akce 
byla zaměřena na kontrolu lesních a polních cest, po kterých se rádi prohánějí jezdci 
na čtyřkolkách nebo crossových speciálech. Dokážou přitom vážně poškodit lesy i 
pole. Ve vytipovaných lokalitách se sice tentokrát žádné stroje tohoto typu neobjevily, 
další kontroly ale budou podle policistů následovat. Do bezpečnostního opatření 
Romana, které pokračovalo od rána dalších jedenáct hodin až do večera, se vedle 
vrtulníku zapojilo čtyřicet policistů a kriminalistů. 
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Týdeník M ělnicko 12. srpna 2009   
Běh z Miřejovic se vydařil přinejmenším na chvalitebnou 
V sobotu 1.srpna se běhalo v Miřejovicích, řeknu vám, bylo děsné vedro! Teploty na 
slunci přes 30°C a p ůlmaratón před námi. No prostě už od začátku bojové podmínky. 
A v těch se na trasu přes starý most, kolem kempu Obora Dlouhou alejí až k Červe-
nému mlýnu a dál přes Všestudy, Dušníky a Dědibaby, kde byla obrátka, se vydalo 
přes šedesát běžců a běžkyň. Celkem se jich na startu sešlo třiašedesát.  
Po vyběhnutí hlavního závodu se poblíž startu konaly různé doprovodné akce, jako 
je závod dětí (samozřejmě na kratší trati) a rovněž Lidový běh, také na trati, která 
nedosahovala délky půlmaratónu. 
Trať hlavního závodu byla pořadateli, v čele s Pepou Burianem, vybrána velmi 
pečlivě. Ti, kdo „zakufrovali“ buďto ve Všestudech nebo pak při vbíhání do veltrus-
kého parku, se mohou vymlouvat jen a jen na svou nepozornost. Vždyť právě proto 
se dělá před startem výklad trati od startéra závodu. I když je fakt, že ta vstupní 
brána do parku byla téměř zatarasena auty některých „takyturistů“. Přesto se pořa-
datelé těm, kteří zabloudili, slušně omluvili. 
Ještě k organizaci závodu: Podle hlavního pořadatele příprava na takový závod za-
bere aspoň půl až tři čtvrtě roku času (jedná se o lidi, kteří musí chodit normálně do 
práce); a je třeba zapojit minimálně patnáct až dvacet nadšenců, kteří pak v posled-
ním týdnu před akcí pomalu ani nespí. To jen pro hrubou představu. V den závodu je 
třeba obsadit příjem přihlášky a výdej čísel; samozřejměji třeba zajistit i poměrně ne-
vděčné práce, jako je obsluha občerstvovacích a osvěžovacích stanic, dále rozvézt 
směrníky a kilometrovníky trati, zajistit cyklisty, kteří pojedou před prvním a za po-
sledním závodníkem, mezičasy a pořadí na obrátce, atd. Nesmíme zapomenout ani 
na součinnost s policií aspoň při startu, kde vyrazí klubko běžců přes frekventovanou, 
byť dnes již vedlejší silnici… 
To všechno zajistili pořadatelé ne sice na jedničku, ale podle mého názoru na jedna 
mínus až na dvojku, čili minimálně chvalitebně. Takže stále je co vylepšovat. Na zá-
vodě byl přítomen i ostřílený komentátor běhů mimo dráhu Ivo Domanský. Určitě jste 
o něm slyšeli, monitoroval například MS v Běhu do vrchu a další významné akce. 
Ten se o našem půlmaratónu vyjádřil velice pochvalně, něco v tom smyslu jak jsme 
napsali výše. A to je co říci! Pro nováčka mezi běhy v našem regionu je to určitě 
vzpruha do další práce.  
A teď ke sportovní části závodu: Po startu se vytvořila na čele skupinka, kde byl poz-
dější vítěz Havelka (bydlí nyní v Dřínově) a M.Michálek (ten byl nakonec druhý). Po 
asi pěti kilometrech se skupina rozpadla a vedoucí dvojice získávala náskok, který už 
nikdo další nestáhnul. Posléze se odpoutal Havelka i od Michálka a nikým neohrožo-
ván zvítězil v čase 1:15:44. Za ním druhý Michálek skončil v čase 1:20:14. Překva-
pením závodu se stal V.Mráz, který tento závod pojal spíše jako test své vytrvalosti 
pro trénink před závěrem ligy a s umístěním „na bedně“ vůbec nepočítal. Doběhl třetí 
v čase 1:21:55. 
Mezi ženami zvítězila Laura Matulová, startující za Mělník, v čase 1:38:02. Nechala 
tak své další soupeřky za sebou o více než sedm minut. Druhá a třetí, L. Fenclíková 
a J. Krausová, doběhly svorně v čase 1:45:46, resp. 1:45:47.  
Dále pořadatelé vypsali soutěž smíšených tříčlenných družstev, ve které zvítězilo 
družstvo ve složení Krausová, Havelka a Mráz před týmem, který tvořili Matulová, 
Bernard a Michálek.  
No a v soutěži o nejlepší půlky zvítězila L. Matulová…(Co to je za soutěž, to poznáte 
31.7.2010).  
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Samozřejmě, našly by se věci, které mohli pořadatelé zlepšit, ale buďme tolerantní, 
jedná se o první ročník. Navíc, je tento závod JEDINÝM!! regulérním půlmaratónem 
v okrese Mělník a v širém okolí; ve Středočeském kraji je pouze jeden další – 
v Bakově. Tak tomuto „našemu“ závodu bychom měli pomoci i my, kteří máme rádi 
atletiku a běhy obzvlášť.  
Na startu druhého ročníku Miřejovického půlmaratónu jistě bude účast daleko vyšší 
než letos. A pokud si pořadatelé vyjednají lepší (běžecké) počasí, tak ani traťový re-
kord neodolá. 
 
Mělnický deník 17. srpna 2009   
Miřejovický půlmaraton má za sebou úspěšnou premiéru 
Miřejovice - Běžci se kromě trati museli prát s úmorným vedrem. 
Miřejovický půlmaraton má za sebou premiéru. Na start se postavilo přes šest desí-
tek vytrvalců převážně ze středních Čech, které neodradilo ani teplé počasí. Závod 
nabízel pěkný souboj tréninkových partnerů - expražského Petra Havelky a mělnic-
kého Michala Michálka. Měsíce a týdny příprav na první ročník Miřejovického půlma-
ratonu zakončil dlouho očekávaný den D. Pořadatelům se předběžně přihlásila pa-
desátka zájemců, někteří nepřijeli, ale nahradili je jiní, kteří se hlásili přímo u pre-
zentace na dětském hřišti v osadě, která má pouze 74 stálých obyvatel a je nejmenší 
z pěti osad obce Nová Ves u Kralup. Nakonec se tedy v premiéře jediného půlmara-
tonu ve Středočeském kraji představilo 63 mužů a žen. Byla mezi nimi řada „nových“ 
běžců, které přilákala propagace ředitele závodu Josefa Buriana a snad také po-
zvánky na webu behy.cz. Dostavili se i zkušení mělničtí atleti Michal Michálek a 
Václav Mráz a s nimi rovněž známý maratonec Petr Havelka, který nedávno i s rodi-
nou vyměnil lákadla velkoměsta za přírodu venkova a nyní bydlí jen několik kilometrů 
od Miřejovic. Prezentovalo se rovněž hodně žen a také zde převládaly běžkyně 
mladších ročníků narození. 
„Půlmaraton jsme dlouhodobě připravovali ve dvou s tajemníkem našeho Maraton-
klubu Jirkou Karasem. Dnes mi pomáhá jak rodina, tak naši známí a kamarádi z obce 
Miřejovice. Celkem asi deset až patnáct lidí včetně osazenstva občerstvovacích sta-
nic,“ svěřoval se viditelně unavený Josef Burian, který toho za poslední týden mnoho 
nenaspal. „Musím také poděkovat vedení obce za podporu a pomoc a samozřejmě 
těm, kteří ke zdaru akce přispěli sponzorsky.“ 
Uprostřed léta je málo závodů a Miřejovický půlmaraton by mohl sloužit jako test pří-
pravy na některý z časně podzimních maratonů. „Chci tento termín na konci čer-
vence nebo na začátku srpna ponechat, na jaře i na podzim je termínovka dost na-
plněná,“ potvrdil ředitel závodu. 
Samotná trať je naprosto rovinatá a částečně také chráněna vzrostlými stromy, ale 
poměrně složitá orientačně. Po startu u dětského hřiště vede do Nelahozevsi kolem 
vodní elektrárny, která je technickou památkou, a přes železný most z roku 1920, na 
němž by se daly natáčet exteriéry historických filmů. Zahýbá kolem hotelu Libuše ke 
kempu Obora a pak dále po místních asfaltových komunikacích a cyklostezkách do 
obce Všestudy. Už tam měli někteří běžci problém s nalezením správného směru. Ti 
šťastnější pokračovali přes Dušníky nad Vltavou na obrátku do Dědibab a pak se 
vraceli převážně stejnou trasou zpět. Další problémy s orientací vznikly na 17. kilo-
metru u brány do veltruského parku, kde scházelo správné označení dalšího směru, 
takže někteří závodníci pokračovali rovně po silnici až do cíle. Od startu udávala 
tempo podle očekávání dvojice Petr Havelka - Michal Michálek, ale mělnický Michá-
lek stačil expražákovi pouze do pátého kilometru (podle tabulek to byl jeho první delší 
závod od loňského září), pak začal výrazně zaostávat a Havelka proběhl cílem 
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v čase 1.15.40, s téměř pětiminutovým náskokem na obávaného soupeře. 
„Tomu bych nevěřil, my s Michalem v poslední době trénujeme společně a často 
jsem mu v tréninku nestačil,“ kroutil hlavou první vítěz Miřejovického půlmaratonu. 
Michal Michálek si postěžoval, že se mu chvílemi dělalo špatně, takže zvolnil. Sku-
pinu pronásledovatelů dovedl do cíle další Mělničan Václav Mráz, kterému patřilo 
zaslouženě třetí místo za čas 1.21.39. Za překvapení lze považovat až čtvrté místo 
Andrey Macourkové z TJ Praskolesy, kterou pozdější vítězka Laura Matulová z Měl-
níka také předbíhala už po první čtvrtině závodu a před níž se dostaly nakonec i další 
dvě běžkyně. 
Sportovně-technické nedostatky miřejovické premiéry neodradily pořadatele ani zá-
vodníky. V cíli se očekávaly dramatické výlevy zbloudivších běžců, ale panující po-
hoda asi pramenila ze skutečnosti, že do Miřejovic přijeli především borci a borkyně, 
kteří chápou závody jako relaxaci a částečně společenskou událost. Po časech se 
nikdo zvlášť nepídil, v sobotním horkém dopoledni stejně moc osobních rekordů ne-
padlo. Známí se bavili u občerstvení a počkali, až organizátoři vše spočítají, včetně 
originální soutěže o „miřejovické půlky“. Jaká je to soutěž a co tato dvě slova zname-
nají, vám neprozradíme. Zkuste přijet do Miřejovic poslední červencovou sobotu 
v příštím roce a uvidíte sami. Už během odpoledne pořadatelé nad mapou 
rozhodovali o změně stanovišť občerstvovacích stanic pro příští ročníky. 
 
Mělnický deník 19. srpna 2009  
Nová Ves: Obec vyhlásila druhý ročník soutěže o nejhezčí prázdninový obrázek  
Obecní úřad v Nové Vsi vyhlásil už druhý ročník soutěže Novoveská paleta. Jedná 
se o soutěž v kreslení pro děti. Letošním tématem jsou, stejně jako minulý rok, 
prázdninové zážitky. Ještě do konce srpna mohou děti z Nové Vsi kreslit obrázky na 
papír o velikosti A4 a donést je na místní obecní úřad. Všechny obrázky budou na 
začátku září vystaveny na webových stránkách obce a také v sále obecního úřadu. 
Do 30. září pak potrvá hlasování o nejhezčí obrázek. Autor nejvíce obodované 
kresby získá poukázku na nákup zboží v Tescu za pět set korun. 
 
Mladá Fronta DNES 21. srpna 2009  
Řidiči pozor! Na deseti místech zpomalte! 
Střední Čechy - Nejnebezpečnější křižovatkou v kraji je ta na východním okraji Ko-
lína, na hlavním tahu z Prahy, v místech,  kde ji protíná silnice od Nymburka. Vyply-
nulo to z průzkumu, který právě ukončilo Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD). To zmapo-
valo deset nejnebezpečnějších míst na silnicích prvních tříd ve Středočeském kraji. 
Průzkum vycházel z policejních statistik nehodovosti z let 2005 - 2007, zohledněny 
byly i příčiny a následky havárií. „Na přední místa jsou zařazeny lokality se smrtel-
nými nehodami,“ uvedl Zdeněk Mečíř z ŘSD. 
Do první desítky se nedostaly jen křižovatky, ale i části silnic nebo kruhové objezdy. 
Důvody zvýšeného počtu vážných nehod jsou různé. „Může za to většinou neukáz-
něnost řidičů,“ poznamenal Mečíř. Někde k tomu však přispívají i další aspekty, na-
příklad rozlehlé a málo přehledné křižovatky, jako je tomu v případě Nové Vsi na 
Mělnicku. Jiný typ problému mají řidiči u Líbeznic, na dalším místě v „top 10“. „Kvůli 
špatně zvolenému výškovému vedení silnice tu vznikají takzvané falešné mizející 
horizonty a řidiči nevidí na větší vzdálenosti,“ popsal Zdeněk Mečíř. 
Všechny nebezpečné silnice s rizikovými místy vyznačila do mapy společnost City 
Plan, jež se na mapování podílela. Mapu lze najít na jejich stránkách 
www.cityplan.cz. Na mapě lze ve Středočeském kraji najít sedm vysoce rizikových 
silnic, ty jsou vyznačeny černě, pak dalších pět červených, které pro řidiče předsta-
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vují středně vysoké riziko. Nejhůř dopadlo křížení silnice od Nymburka I/38 s hlavním 
tahem z Prahy I/12 do Kolína na východním okraji města. Tam se za dva roky stalo 
dvě stě nehod. Kolínská policie tam k bouračce vyjížděla minimálně jednou týdně. 
„Křižovatka byla přehledná, na vině byla často nepozornost řidičů,“ řekla mluvčí ko-
línské policie Věra Žídková. V současnosti jsou řidiči pozornější. Může za to stavba 
obchvatu kolem Kolína, kvůli němuž je bývalá křižovatka dočasně posunuta. „Řidiči 
tam nyní jezdí pomalu,“ potvrdila Žídková. Po dokončení stavby bude křižovatka mi-
moúrovňová. 
Křižovatka ve zmiňované Nové Vsi na Mělnicku má jiné úskalí - je příliš složitá. Ve 
spleti výjezdů a nájezdů na dálnici řidiči často zapomínají na přednost v jízdě. A na-
víc jezdí rychle. „Je to jedno z nejnebezpečnějších míst na Mělnicku,“ uvedl vedoucí 
dopravního inspektorátu mělnické policie Miroslav Štrombach. Jde o dvě čtyřra-
menné křižovatky, které na sebe navazují. Problémy by mohly vyřešit dva kruhové 
objezdy. Podle Štrombacha by každý takový objezd zpomalil provoz a zvýšil bezpeč-
nost. Silničáři mají úpravy v plánu, stavba však začne nejdřív v roce 2011. 
V plánu jsou i změny na jiných rizikových místech. Někde už se dokonce začalo, jako 
třeba v Kolíně, jinde lze s úpravami počítat už příští rok. „To by mohla začít první 
etapa výstavby obchvatu Mělníka,“ uvedl Zdeněk Mečíř z ŘSD. 
Jinde to však bude kvůli vysokým finančním nákladům nejdříve za deset let. Třeba 
v Kladně, kde problémy jedné křižovatky vyřeší až přeložka celé silnice mimo město. 
 
Mladá fronta DNES 24. srpna 2009  
Zájem o sluneční elektrárny stoupá  
Kolín - Sluneční elektrárna by mohla brzy vzniknout nedaleko Kolína. Pět firem se 
totiž nyní uchází o její výstavbu v průmyslové zóně Kolín-Ovčáry, kde město ještě 
vlastní 95 hektarů pozemků. „Zájem zřejmě vyvolala všeobecná podpora této garan-
tované energie,“ řekl místostarosta Kolína Roman Pekárek. Navzdory velké poptávce 
po pozemcích ze strany případných výrobců sluneční energie však ještě zdaleka 
není jasné, zda jedna či více fotovoltaických elektráren u Kolína bude. Mezi zájemci 
o pozemky jsou totiž i firmy, které o ně usilují v souvislosti s průmyslovou výrobou. 
„Určitě bych byl spíš pro sluneční elektrárnu, už jen proto, že kamionů jezdí do zóny 
kvůli TPCA už tak dost, určitě by to tedy bylo lepší než nějaká další fabrika,“ uvedl 
jeden z obyvatel nedalekých Sendražic. Město zatím se zájemci pouze jedná, navíc 
nezáleží jen na něm. Na výstavbu zóny totiž přispěl i stát, nyní je proto třeba při na-
kládání s pozemky získat souhlas agentury CzechInvest a ministerstva průmyslu a 
obchodu. 
Sluneční elektrárny v poslední době v kraji přibývají. Za tři miliardy korun má vznik-
nout v obci Vepřek na Mělnicku, staví se nad Vavřineckým rybníkem na Kutnohorsku, 
na podzim by měla být hotová ve Svinařově na Kladensku, další by mohla vzniknout 
ve stejném okrese v Libušíně nebo v Bělé pod Bezdězem na Mladoboleslavsku. 
Už v červenci evidoval ČEZ v kraji tolik žádostí o připojení solárního  zdroje do sítě, 
že pokud by byli všichni zájemci zapojeni a začali energii vyrábět, svým výkonem by 
mohli zásobovat asi 133 tisíc domácností. V kraji jich je kolem 450 tisíc. 
 
Týdeník M ělnicko 2. zá ří 2009 
NOVÁ VES. Rodinné sdružení Soptíci, o.s., pořádá v sobotu 5. září od 15 hodin 
v areálu restaurace U Hasiče ve Starých Ouholicích Ukončení léta v kovbojsko - 
indiánském stylu. Občerstvení zajištěno, masky vítány, potěší i jízda na ponících! 
Zváni jsou malí i velcí občané ze všech pěti částí obce! 
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Mladá Fronta DNES 4. zá ří 2009 
„Jsou to příběhy inspirované taxíkem“ 
Pohled spisovatelky 
Vepřek - Byť sebe samu hodnotí jako neznámého člověka, rozhodně to tak už není. 
Její první knihu přečetlo online na internetu už tisíc lidí. V polovině léta vyšla i v kla-
sické podobě. „Píšu o historii, ale také o obyčejném životě,“ říká Jaroslava Klímová 
z Vepřku na Mělnicku. 
Vaše kniha Pražská taxikářka se čte jedním dechem. Jde opravdu o příběhy, které 
napsal sám život? 
Jenom život umí psát příběhy, které zaujmou. Jsou to příběhy, které se staly, jen ro-
mánově upravené. Jsou to příběhy mé, mých kolegů, příběhy, které mi servírovala 
dnes a denně novodobá zpovědnice, ve kterou se můj taxík dost často měnil. Ze 
střípků všech těch vzpomínek, zpovědí a někdy i dost silných zážitků vznikla moje 
kniha. 
Vaše psaní je reportážní a rozhodně nenudí. Jak jste se k tomu dostala? 
Ani práce taxikářky není nikterak nudná. Byla to práce, kterou jsem milovala, protože 
mi dávala volnost a přinášela velkolepé zážitky. Těch pár let před rokem 89 patří 
v mém životě k těm hodně zajímavým. K napsání taxikářských příběhů mě vlastně 
vyprovokovaly reakce mých čtenářů; některé příběhy jsem totiž nejdřív zveřejňovala 
na internetu. A polínko si přiložil také můj syn, textař a novinář na volné noze. 
Na vašem blogu (klimova.blog.idnes. cz) mají jednotlivé povídky velkou čtenost. Byl 
to impulz k vydání knihy? 
Zájem čtenářů vždycky moc potěší. Začnete přemýšlet o tom, jaké by to bylo držet 
v ruce papírové vydání, začnete být zvědavá, zda by se to líbilo dalším lidem, nejen 
těm, kteří mají k dispozici internet. Musím se pochlubit i přímými výzvami interneto-
vých čtenářů k vydání této mé prvotiny, právě tak jako v případě druhé knížky, kterou 
teď dokončuji. Ale to bude záležitost z úplně jiného soudku, jedná se totiž o volný 
cyklus historických povídek inspirovaných zápisy v kronikách. 
Budete mít brzy autogramiádu, kdy a kde to bude? 
Je to mé první autorské čtení, takže mám už dopředu pěknou trému! Náš velmi 
aktivní Klub seniorů mě na ně pozval v pondělí 7. září od 16 hodin v sále Obecního 
úřadu Nová Ves. Další autorská čtení jsou zatím v jednání, jedno z nich má být do 
měsíce v pražských Modřanech. 
 
Mělnický deník 4. zá ří 2009 
Staré Ouholice: Zloděj si z autobusu odnesl pokladnu 
Autobus zaparkovaný na odstavné ploše ve Starých Ouholicích nalákal zatím ne-
známého zloděje. Ten nejprve rozbil jedno z bočních sklel vozu a poté vlezl dovnitř. 
Tam následně ukradl celou pokladnu i s penězi. Firma, které autobus patří, vyčíslila 
škodu na čtyřiapadesát tisíc korun. Policejní mluvčí Václav Tichý uvedl, že největší 
ztráty vznikly na rozbitém skle.  
Nová Ves: Klub seniorů zve na autorské čtení 
Autorské čtení spisovatelky Jaroslavy Klímové se uskuteční v pondělí 7. září od 16 
hodin v sále obecního úřadu. Autorka představí svou knihu Pražská taxikářka. Akci 
pořádá novoveský klub seniorů. 
 
Mladá Fronta DNES 11. zá ří 2009 
Staročeské posvícení v Nové Vsi je nabité  



 180 

Nová Ves - Druhý ročník znovuobnoveného posvícení zahájí na návsi starostka Jana 
Uhrová zítra ve 14 hodin. První vystoupení patří folklórnímu souboru Jarošáček 
z Mělníka pod vedením Šárky Kuželové.  
Poté vystoupí nejmenší obyvatelé vesnice. „Následuje vystoupení oblíbeného taneč-
ního souboru Velvarské rošťandy a v 15 hodin vystoupí skupina historického šermu 
Bakaláři - rytíři z Kralup nad Vltavou, kteří se nám v loňském roce tak moc líbili,“ 
uvedla starostka Jana Uhrová. Na děti čeká soutěž o to, kdo se nejdříve prokouše 
koláčem k pětikoruně. Soutěžit budou ale i dospělí, zejména zručné pekařky. V rámci 
odpoledne pak bude vyhlášení tří nejlepších pekařek v zápolení „O nejchutnější po-
svícenský koláč“.  
Podvečer bude patřit zejména skupinám, od 17 hodin vystoupí dívčí skupina Decoy. 
Obecní úřad zajistil také novou zábavu, a to lukostřelbu.  
 
Mladá fronta DNES 30. zá ří 2009 
Nehoda. Dálnice mimo provoz 
Řidiči nevěděli, co se stalo. Sjížděli na okolní silnice a cesta do Prahy se jim protáhla 
na několik hodin 
DÁ SE VYHNOUT KOLONÁM? Pokud se na dálnici ve středních Čechách stane ne-
hoda jako ta včerejší na D8, řidiči okamžitě uváznou v dlouhých kolonách. Vyhnout 
se jim nemají téměř šanci, podle expertů na dopravu jsou objízdné silnice špatné a 
o některých lidé ani nevědí. 
Střední Čechy - Nehoda na dálnici D8, při které včera zemřeli dva lidé, zkomplikovala 
cestu mnoha řidičům, kteří měli namířeno do Prahy. Vytvořila se tu zhruba dvacetiki-
lometrová kolona a doprava kolabovala i na okolních silnicích, kde se také tvořily 
zácpy. 
Úsek byl uzavřený zhruba od půl šesté ráno do čtyř hodin odpoledne. Na 11. kilome-
tru dálnice D8 před odbočkou na Kralupy nad Vltavou na Mělnicku ve směru na 
Prahu se totiž srazil osobní automobil se čtyřmi pasažéry a nákladní vůz. 
„Jeden muž podlehl zraněním na místě, druhý byl zraněn lehce a skončil na chirur-
gické ambulanci v Mělníku. Dvě ženy byly s vážnými zraněními letecky převezeny do 
nemocnice, jedna do Střešovic, druhá byla v kritickém stavu převezena do vinohrad-
ské nemocnice, kde zemřela,“ popsala mluvčí středočeské záchranky Tereza Janeč-
ková. 
Místo třiceti minut dvě hodiny Policie uzavřela dálnici ve směru na Prahu v úseku od 
sjezdu na Novou Ves a objížďku vedla po staré pražské silnici číslo 608. Mezitím se 
vytvořila zhruba dvacet kilometrů dlouhá kolona a auta brzy zaplnila i okolní silnice. 
„Jel jsem od Lovosic a o nehodě jsem neměl ani tušení. Musel jsem prudce brzdit, 
když jsem dojel ke koloně. Měl jsem možná štěstí, protože jsem zastavil těsně vedle 
výjezdu z dálnice. To jsem ale nevěděl, co mě čeká na středočeských silnicích,“ říká 
řidič, který jezdí po D8 ob den do Prahy do práce. Cesta mu obvykle trvá zhruba půl 
hodiny, včera jel do hlavního města dvě hodiny. Ačkoli nákladní auto skončilo mimo 
vozovku a v pravém jízdním pruhu zůstal jen osobní automobil, policisté levý jízdní 
pruh také uzavřeli. 
„Nebylo možné zprovoznit jeden jízdní pruh, místo jsme museli zajistit kvůli vyšetřo-
vání. Navíc jedním z účastníků nehody byl kamion s cisternou, takže musela být látka 
přečerpána do jiného kamionu. V rámci bezpečnosti silničního provozu a policistů a 
hasičů bylo zapotřebí komunikaci uzavřít celou,“ vysvětlil mluvčí mělnické policie 
Václav Tichý. 
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Dálnice tak byla uzavřená přes deset hodin. „Podle mě mohli prohodit směry, převést 
dopravu ve směru do Prahy na opačnou stranu a naopak, protože z Prahy jelo mno-
hem méně aut,“ podotkl další řidič. 
V ranních hodinách, kdy do Prahy míří obrovské množství aut, byla doprava ve 
směru od Teplic naprosto ochromená. „Ráno při cestě do práce a odpoledne při 
cestě z práce jsou všechny silniční tepny až neúměrně zatížené. Když se stane ne-
hoda, tvoří se kolony, chápu, že to lidi zaskočí, ale v podstatě se to děje na všech 
příjezdových komunikacích do Prahy a z Prahy,“ uvedla mluvčí středočeské policie 
Soňa Budská. 
Co se stalo: 
Po páté hodině ráno se stala na 11. kilometru dálnice D8 nehoda osobního a náklad-
ního vozu. V 7.30 očekávali policisté zprovoznění silnice v 10.00. Před 10. 00 se 
otevření úseku posunulo na 11.00. V 11.00 předpovídali policisté už jen několik de-
sítek minut. Úsek byl zprůjezdněn v 16.00. 
 
Mělnický deník 8. října 2009   
Černé ráno na jedenáctém kilometru dálnice D8 
Mělnicko - Silniční síť máme nejhustší v Evropě. Na denním pořádku jsou proto i do-
pravní nehody. Že jde o problém nanejvýš aktuální, dokazuje i nedávná tragická ne-
hoda na 11. kilometru dálnice D8. 
Smrt číhá v odstavném pruhu 
Je úterý 29. září. Na stanicích Hasičského záchranného sboru Středočeského kraje 
panuje klid. Do střídání směn zbývá 120 minut. Co se za tu dobu může odehrát, za-
tím nikdo netuší. A nepřemýšlí o tom ani 41letý maďarský řidič autocisterny mířící 
devadesátikilometrovou rychlostí po dálnici D8 z Prahy do Ústí nad Labem. Život na-
ruby mu ve vteřině okamžiku obrátí vybočení do odstavného pruhu. Stojí tam Škoda 
Fabia combi. Ve špatnou dobu, na špatném místě v ní sedí čtyři lidé. 
Zprávu o nehodě u Úžic přijímá sektorové operační středisko hasičů v Mladé Bole-
slavi. Zpracování události je zahájeno v 5:15:24 hodin. Vyjíždějí hasiči ze stanice 
HZS v Kralupech nad Vltavou a v Mělníku, zdravotničtí záchranáři z Kralup i policisté. 
„Cestou k zásahu jsem počítal s nejhorší variantou,“ říká velitel zásahu pprap. Vítěz-
slav Jirásek. „Vyjeli jsme s rychlým zásahovým vozidlem a cisternou CAS 24T 815. 
S erzetou se na místo krátce po nás dostávají i kluci z Mělníka. Střet cisterny s osob-
ním vozem, do kterého narazila zezadu, byl devastující. Lidé uvnitř byli doslova kata-
pultováni ven. V totálně zbořené fabii zůstal zaklíněný člověk. Cisterna s prasklým 
pláštěm skončila na boku,“ popisuje pprap. Jirásek situaci na místě. Ovšem - na-
darmo o něm chlapi neříkají, že patří k hasičům s velkým H projevujícím se rozvahou 
a klidem. 
Když má nepřízeň navrch 
Na D8 bylo rozvahy se smyslem pro odpovědnost zapotřebí vrchovatě. Především se 
bylo třeba postarat o zraněné v přímém ohrožení života; nesmírně komplikované bylo 
i vyprošťování muže zaklíněného mezi slisovanými sedadly. „Pod batohy ze zavaza-
dlového prostoru nebyl skoro vidět. Ležel na podlaze s hlavou dolů. S tělem v sevření 
přední a zadní sedačky. Dostat jsme se k němu mohli po vyříznutí předního skla, 
které zůstalo neporušené,“ líčí dramatické okamžiky devatenáctiminutového zápasu 
o život tým kralupských a mělnických hasičů. „Ven jsme ho vyndavali v šesti lidech,“ 
podtrhne společné úsilí záchranářského týmu nprap. Petr Janda. „Doufali jsme, že ho 
zachráníme. Ale lékař provádějící resuscitaci vyslovil to, co nikdo z nás nechtěl sly-
šet. Utrpěl zranění neslučitelná se životem,“ řekne s hořkostí v hlase. Hazard s úna-
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vou zaplatili životem dva mladí lidé. V sanitě bohužel podlehla zranění ještě žena 
převážená do nemocnice. 
Jak předejít dalšímu maléru? 
Tvrdou realitu černého úterního rána umocňuje problém s havarovanou cisternou. 
„V televizi to spláchli za 30 vteřin,“ konstatují trpce hasiči - a snaží se mi přiblížit, o co 
šlo. Řidič cisterny byl v šoku. Dozvědět se od něj, co veze v tříkomorovém tanku 
dvouplášťové cisterny, bylo nad lidské síly. Z jazyků ovládal jen maďarštinu. Štěstím 
bylo, že z cisterny nic neunikalo. Kousek od ní hasiči našli bezpečnostní tabulku 
s mezinárodním kódem pro anilin - vysoce nebezpečnou jedovatou a hořlavou látku. 
Zkušenosti s likvidací jejího úniku už hasiči mají z mělnického přístaviště. „Tam jsme 
se chránili přetlakovými obleky,“ připomene nprap. Janda. Velitel zásahu trval na 
tom, aby u havárie na D8 asistovali chemici. Při přehřátí cisterny by hrozila exploze. 
A teplota pláště nevěstila nic dobrého. „V kabině řidiče jsme našli nákladové a bez-
pečnostní listy v maďarštině. Moudří jsme z nich nebyli,“ přiznávají hasiči. V zájmu 
bezpečnosti bylo žádoucí uzavřít dálnici od 18. kilometru až po 11. kilometr v obou 
směrech. O promyšlenosti kroků na tenkém ledě mluví i mjr. Bc. Jan Hadrbolec, ve-
litel stanice HZS Mělník, který převzal velení zásahu. „Prostřednictvím operačního 
střediska bylo informováno maďarské velvyslanectví a zprostředkován rozhovor mezi 
jeho pracovníkem a řidičem maďarského kamionu. Souběžně byl kontaktován ve-
doucí přepravní firmy. Podle jeho informací měla cisterna převážet elastopor (tedy 
polyuretanovou pěnu). Jinými slovy: látku, která není nebezpečná. Jistotu, že to tak 
je, jsme ovšem neměli,“ zdůraznil mjr. Hadrbolec. 
Hasiči v úloze detektivů 
Podporu veliteli zásahu stále zabezpečuje sektorové i krajské operační středisko. 
Tvrdit, že nebezpečí je zažehnáno, si nikdo nedovolí. Proto jsou vyrozuměni staros-
tové obcí Úžice a Nová Ves i pracovníci krizového řízení obce s rozšířenou působ-
ností. „Tajenku kódu látky deklarované v přepravních listech se nepodařilo rozšifrovat 
ani s pomocí kolegů z Celní správy ČR. Vzdát jsme to nemohli. Věci dostaly spád, 
když jsme se oklikami dostali na stopu výrobce z Německa,“ popisuje telefonní ma-
raton náročné detektivní práce mjr. Ing. Jaroslav Gabriel, službukonající operační 
důstojník směny B. Ve hře bylo vyloučení rizik pro zasahující hasiče, obyvatelstvo i 
životní prostředí. „Od firmy BSF jsme díky operačnímu středisku získali bezpečnostní 
listy v němčině. S jistotou, že jsme nic nepodcenili, jsme mohli zapojit do akce vy-
prošťovací firmu a přistoupit k přečerpání látky do náhradního tanku. Ve spolupráci 
se správou údržby dálnice a Policií ČR pak následně uvolnit i frekventovanou tepnu,“ 
uzavírá mjr. Hadrbolec. 
Pomohla také laboratoř  
O řešení vzniklého problému souvisejícího s uzavřením dálniční tepny se ve chvíli, 
kdy se nedařilo získat věrohodné informace o přepravované látce, se svou měrou 
zasloužili i chemici. „Riskovat v takových situacích by byl hazard s lidskými životy. 
Snažit se minimalizovat rizika při vzniku mimořádných událostí tohoto druhu je naše 
povinnost. Pro specialisty v laboratoři, kam jsme dopravili odebraný vzorek látky byla 
situace snazší v tom, že věděli, co hledají. Spektrograficky potvrdili, že obsah 22 tun 
převážené látky je skutečně tím, co uvádí výrobce,“ konstatuje mjr. Ing. Karel Frauk-
necht ze zásahové jednotky chemické laboratoře HZS v Kamenici. 
 
Mělnický deník 9. října 2009  
Nová Ves: Část obce bude bez elektřiny 
Více než devět hodin během dvou dnů budou bez elektřiny některé části Nové Vsi. 
Bez proudu zůstanou lidé v Miřejovicích, Nových i Starých Ouholicích a Nové Vsi. 
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Přerušení dodávek je naplánováno ve dnech 15. a 16. října od sedmi do 16.30 hodin. 
Energetická společnost lidem doporučuje odpojit elektrické spotřebiče ze sítě. Bližší 
informace zjistí zájemci na poruchové lince 840 850 860. 
 
Mladá Fronta DNES 9. října 2009  
Nová Ves - Lidé budou bez elektřiny  
Kvůli údržbě elektrické sítě budou bez proudu lidé v Miřejovicích, Nových i Starých 
Ouholicích a Nové Vsi. Přerušení dodávek je naplánováno na dny 15. a 16. října od 7 
do 16.30 hodin. Bližší informace mohou zájemci zjistit na lince 840 850 860.  
 
Týdeník M ělnicko 14. října 2009   
NOVÁ VES. Ve dnech 15. a 16. října vždy od 7 do 16.30 hodin dojde k přerušení 
dodávky elektřiny v Miřejovicích, v Nových a Starých Ouholicích, Nové Vsi - kromě 
nové TS U Stopaře. 
 
Mělnický deník 30. října 2009   
Nová Ves: Děti budou vyrábět panenky z kukuřičného šustí 
V hospodě U Hasiče ve Starých Ouholicích se v neděli 1. listopadu v 16 hodin sejdou 
děti, aby na Podzimním tvoření vyráběly panenky z kukuřičného šustí, jaké kdysi dě-
laly jejich prababičkám maminky. Akci pořádá rodinné sdružení Soptíci z Nové Vsi.   
 
Mělnický deník 31. října 2009   
Nová Ves: Lidé se zbaví nebezpečného odpadu 
Nebezpečného odpadu se v sobotu 14. listopadu mohou zbavit obyvatelé Nové Vsi a 
blízkých obcí. Sběrná stanoviště, kde mohou odevzdat například prošlé léky, staré 
televize, pneumatiky, zářivky, obyly od lepidel nebo barev, budou od 9 do 9.30 hodin 
u kontejnerů na separovaný odpad v Nových Ouholicích, od 9.40 do 10.10 v Nové 
Vsi u pošty, od 10.40 do 11.10 na zastávce autobusu u fary ve Vepřku, od 11.40 do 
12.10 u restaurace U Hasiče ve Starých Ouholicích a od 12.40 do 13.10 u dětského 
hřiště v Miřejovicích. 
 
Mělnický deník 3. listopadu 2009  
Soptíci vyráběli panenky z kukuřičného šustí 
Panenky z kukuřičného šustí vyráběly na nedělní řemeslné dílně v hospodě U Hasiče 
ve Starých Ouholicích maminky s dětmi z rodinného centra Soptík, které v Nové Vsi 
působí od letošního února. Článek o akci a dalších záměrech rodinného centra Sop-
tík naleznete na stránkách Mělnického deníku v následujících dnech.  
 
Týdeník M ělnicko 4. listopadu 2009  
NOVÁ VES. Obecní úřad Nová Ves zve všechny, především však seniory obce, na 
pořad kapely Zdeňka Černohouze „Písničky naší babiček“. Vše se odehraje ve středu 
11. listopadu od 16 hodin v sále Obecního úřadu. Hrát se budou písně z období Ná-
rodního obrození, kramářské či staropražské, písničky lidové ze všech koutů naší 
vlasti. Především si však posluchači budou moci spolu s účinkujícími zazpívat pís-
ničky známých a populárních autorů. Nebudou chybět ani písničky na přání poslu-
chačů a jistě si všichni rádi při těchto skladbách i zatančí. Vstup bude samozřejmě 
zdarma. 
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Mělnický deník 6. listopadu 2009  
Malí Soptíci ze Starých Ouholic si budou hrát s panenkami z kukuřičného šustí 
Rodinné centrum Soptík z Nové Vsi pořádalo U Hasiče podzimní řemeslnou dílnu 
Staré Ouholice – Mezi poli plnými kukuřice se na sklonku letošního léta procházely 
maminky s dětmi, které jsou členkami rodinného centra Soptík. To vedlo k nápadu, 
že budou na podzimní řemeslné dílně v místní hospodě U Hasiče společně vyrábět 
panenky z kukuřičného šustí. Lektorkou se stala Barbora Macáková, která je před-
sedkyní rodinného centra. Ruční práce jsou totiž její zálibou a panenky z kukuřičného 
šustí už kdysi dělala. 
Musí se materiál předem připravit? 
Suché šustí, nasbírané na polích, se namočí do vody, aby změklo. Pak se odstřihnou 
tuhé konce listů a může se začít. 
Jak panenka vzniká? 
Začíná se od hlavičky a postupuje se směrem dolů. Ruce, které se dělají samo-
statně, se pak křížem připevní k tělu. Celá panenka je jen ze šustí, neplní se jiným 
materiálem, ale motá se z listů. 
Jaké řemeslné dílny už máte za sebou? 
Od založení Rodinného centra Soptík v Nové Vsi před osmi měsíci jsme se sešli na-
příklad na velikonoční dílně, na které jsme různými technikami zdobili vajíčka. Pořá-
dali jsme také dětský den nebo loučení s létem v kovbojském a indiánském stylu. 
Teď připravujeme mikulášskou besídku. 
Zázemí máte v hospodě U Hasiče? 
Dohodli jsme se, že můžeme mít dílny v sále. V době, kdy jsme tam s dětmi, se 
v hospodě nekouří. 
Stálé sídlo zatím nemáte? 
Ne, asi ani nemáme naději nějaké prostory najít. Radnice, se kterou spolupracujeme, 
nám nabídla místnost v Nových Ouholicích. Většina členů ale pochází ze Starých 
Ouholic a těch pár kilometrů nás odradilo. 
Kolik členů rodinné centrum má? 
Je nás asi dvacet, maminky s malými dětmi přibližně od dvanácti měsíců do osmi až 
deseti let, dokud mají děti chuť něco s rodiči dělat. 
 
Mělnický deník 8. listopadu 2009  
Nová Ves: Novoveskou paletu vyhrála Dominika Pánková  
Druhý ročník soutěže Novoveská paleta už má vítěze. Je jím jedenáctiletá Dominika 
Pánková, která v hlasování získala 270 hlasů. Na druhé pozici se umístil sedmiletý 
Jakub Rous ze Starých Ouholic se 260 hlasy a třetí byla šestiletá Kateřina Kosinová 
z Nové Vsi se 104 hlasy. Děti měly nakreslit své zážitky z prázdnin, obrázků se letos 
sešlo celkem šestadvacet. Soutěž vyhlásila obec Nová Ves, která také soutěžící 
odmění dárkovými peněžními poukázkami. Oproti loňskému ročníku, kdy soutěžilo 
celkem osmnáct obrázků a hlasovalo dvě stě třicet dva lidí, byl o soutěž mnohem 
větší zájem. Na webu obce, mailem či telefonicky dorazilo téměř dvanáct set hlasů. 
Úspěšní malíři se svých cen dočkají už brzy. Ve středu 18. listopadu od 16 hodin si je 
převezmou v sále obecního úřadu. Pro ostatní děti, které se soutěže účastnily, jsou 
připravené drobné dárky. 
 
Mělnický deník 11. listopadu 2009  
Události v regionu: 
Maminky ze Starých Ouholic začaly připravovat výzdobu na besídku 
Členky Rodinného centra Soptík v Nové Vsi, které většinou pocházejí ze Starých 
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Ouholic, už začaly připravovat výzdobu na prosincovou mikulášskou besídku. Na 
poslední řemeslné dílně vyráběly papírové řetězy.  
Na drátě:  
Barbora Macáková, předsedkyně rodinného centra Soptík v Nové Vsi 
Jakou nejbližší akci rodinné centrum Soptík pořádá? 
Už jsme začali s přípravami na mikulášskou besídku, která se koná letošního 
12. prosince. Sejdeme se zase v sále hospody U Hasiče ve Starých Ouholicích, kde 
se při našich akcích nekouří. Na mikulášské besídce budou na děti čekat různé 
soutěže a samozřejmě i dobroty. Počítáme i s tím, že dorazí čerti.  
Nová Ves/ V sále obecního úřadu se dnes koná od 16 hodin posezení s kapelou 
Zdeňka Černohouze s Písničkami naší babičky. 
 
Týdeník M ělnicko 11. listopadu 2009  
NOVÁ VES. Rybářský spolek Vepřecké vydry na pátek 13. listopadu od 19 hodin 
v restauraci Bistro Nová Ves připravuje výroční schůzi spolku. Na programu bude na-
příklad volba nového výboru a projednání řady důležitých otázek ze života spolku. 
 
Týdeník M ělnicko 18. listopadu 2009  
Soutěž Palety má své vítěze 
NOVÁ VES. Slavnostní předání cen druhého ročníku dětské výtvarné soutěže „Pa-
lety“ se koná tuto středu 18. listopadu v 16 hodin v sále Obecního úřadu Nová Ves. 
 
Mělnický deník 20. listopadu 2009  
Novoveskou paletu vyhrála Dominika Pánková 
Nová Ves - Jezdkyně na koni. Takový je obrázek Dominiky Pánkové z Nové Vsi, 
který vyhrál v letošní soutěži Novoveská paleta. 
Jednáctiletá školačka získala za své kreslířské umění od lidí nejvíce hlasů. Ve dru-
hém ročníku soutěže, kterou pořádá obec, se sešlo šestadvacet obrázků, jejichž 
společným tématem byly zážitky z prázdnin. Cenu za druhé místo si odnesl sedmiletý 
Jakub Rous ze Starých Ouholic a třetím nejhezčím obrázkem se může chlubit šesti-
letá Kateřina Kosinová z Nové Vsi. Soutěž letos sledovalo mnohem více novo-
veských obyvatel. 
Zatímco loni získali kreslíři přes dvě stě hlasů, letos to bylo třikrát více. 
Starostka Nové Vsi Jana Uhrová řekla, že nápad na vyhlášení soutěže přinesla Jaro-
slava Klímová, která zajišťuje webové stránky obce. „Mně se to líbilo. Trošku jsem se 
obávala, zda se děti do soutěže zapojí, ale mé obavy byly zbytečné. Skvěle se to 
ujalo,“ uvedla starostka Uhrová a dodala, že v soutěži chce obec pokračovat i v příš-
tím roce. 
Vítězové si ve středu ze slavnostního předávání cen odnesli peněžní poukázky, 
ostatní děti dostaly pastelky a omalovánky. 
 
Mělnický deník 21. listopadu 2009  
Z chátrající školy ve Vepřku chtějí obyvatelé zřídit kulturní centrum 
Nová Ves – Bývalá škola ve Vepřku se možná v budoucnu promění v multikulturní 
centrum. Vedení obce chce tuto budovu využít ke kulturním akcím, které by sloužily 
lidem všech věkových kategorií. „Budova je nevyužitá už několik let. Náš záměr je 
zatím ve fázi plánování. Budeme potřebovat projekt, ten teprve ukáže, zda na tako-
vou přestavbu finančně dosáhneme,“ řekla Jana Uhrová, starostka Nové Vsi, k níž 
Vepřek patří. V prostorách by obec chtěla zřídit také malou kavárnu, neboť se bývalá 
škola nachází v místech, kam v sezoně zavítá řada turistů a cyklistů.  
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Mělnický deník 23. listopadu 2009  
Novoveští vyráběli adventní věnce 
V sále Obecního úřadu v Nové Vsi v sobotu vonělo jehličí a stoly byly plné barevných 
mašlí, svíček a sušeného ovoce. Z nepřeberného množství materiálů si návštěvníci 
za pomoci aranžérky Ireny Škobisové vyráběli adventní výzdobu do svých domovů: 
především věnce a svícny. „Podstatou setkání je, aby se všichni naučili správně vá-
zat věnce a doladili na nich barevné ozdoby. Adventní věnec by měl být decentní 
ozdobou bytu,“ vysvětlila Irena Škobisová. Při práci se v sále potkaly nejen maminky 
s dětmi, ale také tamní babičky.  
 
Mělnický deník 26. listopadu 2009  
Rubrika "Stydím se - chlubím se" 
Jana Uhrová, starostka Nové Vsi: 
To, co mě zlobí a trápí, jsou lidské vlastnosti. Myslím si, že je to čím dál tím horší. 
Lidi na sebe nejsou hodní, chybí jim slušnost a základní věci, jako umět poděkovat či 
poprosit. Vymizela i úcta mezi lidmi. 
Co mě naopak těší, je například bezprostřednost dětí a u seniorů jejich opravdovost. 
Myslím, že ta práce, kterou pro ně v Nové Vsi děláme, má smysl.  
 
Týdeník M ělnicko 25. listopadu 2009  
ŽEHNÁNÍ VĚNCŮ VE VEPŘECKÉM KOSTELE  
VEPŘEK. Slavnostní adventní mše spojená se žehnáním věnců se koná v sobotu 
28. listopadu od 14,45 hodin ve vepřeckém kostele Narození Panny Marie. 
NOVÁ VES. Ve středu 2. prosince od 17 hodin se v sále novoveského Obecního 
úřadu koná druhý ročník Vánočního trhu. Před ním v 16 hodin bude letošní advent 
zahájen slavnostním rozsvícením vánočního stromu před obecním úřadem. S vánoč-
ním pásmem vystoupí děti z naší mateřské školy. Také v ostatních částech obce bu-
dou na obvyklých místech rozsvíceny vánoční stromy. 
 
Mělnický deník 28. listopadu 2009  
Advent zahájí žehnání věnců 
Nová Ves - Obyvatelé Nové Vsi se připravují na advent. Po slavnostní mši se žehná-
ním adventních věnců, která začíná dnes ve 14.45 hodin v kostele Narození Panny 
Marie ve Vepřku, rozsvítí vánoční stromy ve všech částech obce: v Nové Vsi před 
obecním úřadem, u zdravotního střediska v Nových Ouholicích, u restaurace 
U Hasiče ve Starých Ouholicích, proti faře ve Vepřku a v Miřejovicích na dětském 
hřišti. Ve středu 2. prosince od 16 hodin pak lidé mohou nakoupit vánoční dekorace 
na jarmarku, který se koná v sále obecního úřadu.  
 
Mělnický deník 2. prosince 2009  
Nová Ves: Děti se představí na besídce 
Mateřská škola v  Nové Vsi pořádá 9. prosince od 16 hodin v sále obecního úřadu 
vánoční besídku. Děti tam budou tančit, zpívat a hrát si. 
Staré Ouholice: Čerti budou tančit na diskotéce 
V hospodě U Hasiče se 12. prosince od 15.30 hodin koná Čertovská diskotéka pro 
děti i dospělé. Masky vítány nejen u dětí! Akci pořádá Rodinné centrum Soptík Nová 
Ves. 
 
Týdeník M ělnicko 2. prosince 2009  
Adventní čas v Nové Vsi  
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Po slavnostní adventní mši se žehnáním adventních věnců, která se konala o uply-
nulou sobotu v kostele Narození Panny Marie ve Vepřku, v Nové Vsi zahájí letošní 
advent ve středu 2. prosince v 17 hodin slavnostním rozsvícením vánočního stromu 
před Obecním úřadem v Nové Vsi. Svým vánočním vystoupením pod stromem potěší 
děti z místní mateřské školy. Další vánoční stromy budou tradičně rozsvíceny také 
v ostatních částech naší obce - v Nových Ouholicích u zdravotního střediska, ve Sta-
rých Ouholicích u restaurace U Hasiče, ve Vepřku proti faře a v Miřejovicích na dět-
ském hřišti.Také ve středu 2. prosince již od 16 hodin se v sále novoveského Obec-
ního úřadu uskuteční druhý ročník Vánočního trhu. Budou zde šperky, vánoční 
věnce, svícny a různá aranžmá na vánoční stůl, ozdoby, svíčky, řetězy, „bleší trh“ 
Klubu seniorů, mince pro štěstí, keramika, loutky a výrobky z pediku, knihy, přírodní 
kosmetika, dárky pro děti i dospělé, ruční výroba (batikované a na hedvábí malo-
vané), bižuterie, vánoční balení a spousta dalšího vánočního zboží a dárků. Zavoní 
svařák a medovina. 
 
Mělnický deník 4. prosince 2009   
Radnice je na konci roku zavřená 
Nová Ves - Radnice v Nové Vsi bude na konci letošního roku zavřená. Od 21. pro-
since do 4. ledna mají totiž úředníci dovolenou.  
 
Mělnický deník 5. prosince 2009  
Nová Ves: Do školky v Nové Vsi se vejde více dětí 
Mateřskou školu v Nové Vsi bude moci navštěvovat o osm dětí více než dosud. Pří-
stavba, kterou obec nedávno dokončila, zvýšila kapacitu školky z dvaceti na osma-
dvacet míst. Obec na rekonstrukci budovy získala dotaci přes dva miliony korun, 
další milion pak musela zaplatit ze svého. Slavnostní otevření přístavby mateřské 
školy se koná ve čtvrtek. Jeho provoz zahájí náměstek ministryně zdravotnictví Ma-
rek Šnajdr. Se svým programem se představí návštěvníkům tamní děti. 
 
Mělnický deník 7. prosince 2009  
Lidé se před svátky zbaví starých věcí 
Nová Ves - Starých židlí, koberců, matrací a dalších věcí se mohou před svátky zba-
vit obyvatelé všech částí vesnice. Radnice totiž v sobotu pořádá svoz velkoobjemo-
vého odpadu. Sběrná stanoviště budou na pěti místech. Od devíti hodin budou moci 
nosit lidé z Nových Ouholic rozměrné věci, kterých se chtějí zbavit, ke kontejnerům 
na separovaný odpad. Další stanoviště jsou od 9.40 u pošty v Nové Vsi, od 10.40 
u autobusové zastávky u fary ve Vepřku, od 11.40 u hospody U Hasiče ve Starých 
Ouholicích a od 12.40 u dětského hřiště v Miřejovicích. Doba svozu je pokaždé třicet 
minut.  
 
Mělnický deník 8. prosince 2009   
Nová Ves: maskovaný lupič přepadl obsluhu benzinky 
Útočník mířil na ženu pistolí a pak ji srazil k zemi. Nakonec utekl zraněný, zákazník 
pumpy mu dal lekci 
Nová Ves - Hrůzné okamžiky zažila v neděli ráno pracovnice čerpací stanice v Nové 
Vsi. 
S pistolí v ruce jí ohrožoval lupič, který se maskoval černou kuklou. Na pomoc jí při-
spěchal zákazník, který tam právě tankoval benzin. 
Případ se stal v pět hodin ráno, když žena přijela na ranní směnu. Právě odemykala 
provozovnu benzinky, když si všimla přicházejícího muže s kuklou na hlavě. 
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„Žena se pokusila dveře opět zamknout. To se jí ale nepodařilo,“ uvedl mluvčí měl-
nické policie Václav Tichý. Chvilku se o dveře přetahovali, načež na ní pachatel na-
mířil zbraň. Nakonec se o do objektu dostal a do ženy strčil tak, že upadla na zem. 
V tu chvíli se spustilo poplašné zabezpečovací zařízení. „K pachateli přiběhl řidič 
z vozidla stojícího u čerpadla a snažil se odvést jeho pozornost od napadené 
obsluhy, přičemž lupiče udeřil,“ popsal sled událostí policejní mluvčí. 
Tak razantní pomoc ženě zřejmě maskovaný zloděj nečekal a z místa utekl. 
Napadená žena musela být s lehkým zraněním ošetřena v nemocnici. Přivolaní poli-
cisté zajistili okolí benzinové pumpy a rozběhli pátrání. Podle sdělení ženy se mělo 
jednat o hubeného muže, který je 170 až 175 centimetrů vysoký. Na sobě měl zele-
nou látkovou bundu a vytahané modré nebo fialové tepláky, na rukou měl černé lát-
kové rukavice. „Ke zbrani žena uvedla, že by se mohlo jednat o menší pistoli černé 
barvy,“ dodal Tichý. Kriminalisté žádají případné svědky, kteří by mohli podat jakéko-
liv informace k osobě pachatele nebo k vozidlu, kterým lupič pravděpodobně přijel a 
nechal ho zaparkované na blíže nezjištěném místě, aby se obrátili na nejbližší oddě-
lení policie nebo volali linku 158. 
„Svědky mohlo na prchajícím pachateli zaujmout mimo jiné to, že při útěku byl sehnut 
k pravé straně, což byl zřejmě následek úderu od muže, který napadené obsluze 
pomohl,“ řekl Tichý. 
 
Týdeník M ělnicko 9. prosince 2009  
Čertovská diskotéka pro děti i dospělé  
NOVÁ VES. Ve středu 9. prosince od 16 hodin se v sále Obecního úřadu Nová Ves 
koná Vánoční besídka Mateřské školy Nová Ves. V sobotu 12. prosince od 15,30 
hodin se v restauraci U Hasiče ve Starých Ouholicích koná Čertovská diskotéka pro 
děti i dospělé, kterou pořádá Rodinné sdružení Soptíci. Masky vítány nejen u dětí! 
Jakýkoliv výtvor anděla, Mikuláše, čertíka s sebou! Hudba zajištěna. 
 
Mělnický deník 10. prosince 2009  
Zítra čtěte: V Nové Vsi bude slavnostně otevřena přístavba mateřské školy. Ve 
školce po rozšíření přibude místo pro dalších osm dětí. 
 
Mělnický deník 11. prosince 2009  
Školka v Nové Vsi přivítá nováčky 
Nová Ves - Obec nechala postavit u školky přístavbu, díky níž v patře vznikla samo-
statná ložnice se sociálním zařízením. Rozšířila se i herní místnost (pokračování na 
straně 3) 
str. 3 Přístavbou školka získala dalších osm míst 
Nová Ves - Stísněné prostory mateřské školy jsou minulostí. Děti mají novou ložnici a 
rozšířenou hernu. 
Každé všední odpoledne musely učitelky z mateřské školy v Nové Vsi zápasit s dět-
skými lehátky. Ve stísněných prostorách jediné místnosti, kde si ještě během dopo-
ledne hrály, pak děti uléhaly do svých postýlek. Teď už mají konečně místa dost. 
Obec nechala postavit přístavbu, díky níž v patře vznikla samostatná ložnice se so-
ciálním zařízením pro děti i personál. Rozšířila se i herní místnost. 
Právě čtvrtek byl pro novoveské děti velkým dnem. Zástupci obce společně s hosty 
slavnostně prostory uvedli do provozu. Starostka Nové Vsi Jana Uhrová uvedla, že 
díky úpravám může zařízení navštěvovat více dětí. „Kapacita školky se zvýšila 
z dvaceti na osmadvacet dětí,“ připomněla Uhrová. 
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Obě místnosti zatím čekají na nový nábytek. Podle ředitelky školy Marty Kučírkové 
bude opožděným vánočním dárkem. „Nábytek pro děti budeme mít vyrobený na 
míru. Měl by být hotový do konce ledna příštího roku,“ doplnila ředitelka mateřské 
školy. Obec na rekonstrukci budovy získala dotaci přes dva miliony korun, další mi-
lion pak musela zaplatit ze svého rozpočtu. 
 
Mělnický deník 12. prosince 2009  
Můj oblíbený film:  
BARBORA MACÁKOVÁ, předsedkyně rodinného centra Soptík v Nové Vsi: 
Mým oblíbeným filmem je česká komedie režisérky Marie Poledňákové S tebou mě 
baví svět, která se před pár lety stala dokonce veselohrou století. Poprvé jsem ji vi-
děla jako malá holka a ráda se k ní vracím. Dívám se skoro pokaždé, když ji dávají 
v televizi. Líbí se mi tam hodně scén, například ta, kterou ani nemusím popisovat, 
stačí říct: „Maminka mi při koupání sundavá bačkůrky.“  
 
Tleskáme:  
Ženu, která obsluhuje čerpací stanici v Nové Vsi, zachránil před lupičem s pistolí ne-
ohrožený zákazník. Chlapa s kuklou na obličeji, který v pět hodin ráno srazil proda-
vačku odemykající provozovnu k zemi, se snažil odlákat a pak ho pořádně praštil. 
Lupič vzal raději do zaječích. Následkem úderu bylo zřejmě zranění pachatele, pro-
tože měl na útěku tělo nakloněné na stranu.  
 
Týdeník M ělnicko 16. prosince 2009  
Myslivci zvou 
NOVÁ VES. Tradiční poslední leč pořádá v sobotu 19. prosince od 19 hodin v sále 
obecního úřadu v Nové Vsi Myslivecké sdružení Diana. Účastníci se mimo jiného 
mohou těšit na bohatou zvěřinovou tombolu. Všichni jsou srdečně zváni! 
 
VEPŘEK. Slavnostní vánoční mše svatá se koná v sobotu 26. prosince od 14,45 ho-
din ve vepřeckém kostele Narození Panny Marie. Na mši pozvou zvony vepřecké 
zvonice, které se rozezní do vánočního kraje. Ve 14,30 hodin před mší svatou si 
účastníci poslechnou koledy s varhanním doprovodem. 
 
Mělnický deník 18. prosince 2009  
Z regionu: 
Pošta na Silvestra otevře na tři hodiny 
Nová Ves - Obecní úřad v Nové Vsi bude od pondělí 21. prosince uzavřený. Jeho 
dveře se otevřou až v pondělí 4. ledna 2010. Během vánočních svátků si volna užijí i 
učitelky z novoveské mateřské školy. Posledním dnem, kdy děti přijdou do školky, je 
středa 23. prosince. Zpátky do mateřinky nastoupí až v prvním pracovním dni příštího 
roku. Změnu v otevírací době přes svátky hlásí i pošta. Ta bude uzavřena od 24. do 
26. prosince a také v pátek 1. ledna. Na Silvestra bude pošta otevřena pouze od 8 do 
11 hodin. 
 
Mělnický deník 19. prosince 2009   
Nová Ves: Myslivci pořádají Poslední leč 
Myslivecké sdružení Diana pořádá v sobotu 19. prosince od 19 hodin v sále obec-
ního úřadu Poslední leč. Připravena je bohatá zvěřinová tombola. 
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Mělnický deník 23. prosince 2009  
Nová Ves: Lidé se sejdou u betlému 
Obyvatelé Nové Vsi budou společně slavit Štědrý den. Dvě hodiny po poledni se 
sejdou u živého betléma na návsi v Nové Vsi, kde mohou ochutnat cukroví, zahřát se 
svařeným vínem nebo vánočním čajem a zazpívat si koledy. Setkat se mohou i o dva 
dny později na vánoční mši. V kostele Narození Panny Marie ve Vepřku bohoslužba 
začne ve 14.45 hodin. Ještě před mší se do vánočního kraje rozezní zvony vepřecké 
zvonice ze čtrnáctého století a lidé si zazpívají koledy s varhanním doprovodem. 
 
Mělnický deník 29. prosince 2009   
Proč jsem ráda Ouholičanda?  
Barbora Macáková, předsedkyně rodinného centra Soptík v Nové Vsi 
Pocházím z Kralup nad Vltavou, ve Starých Ouholicích, které patří k Nové Vsi, jsem 
dva roky. Mám tu ráda přírodu, do které to máme od domu jen kousek, polními 
cestami jsme hezkou procházkou za chvíli v lese. Také tu mám ráda lidi, je nás tu 
hodně ve stejném věku s malými dětmi a přátelíme se.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 191 

Přehled počasí v České republice v roce 2008 
 
Počasí mělo v roce 2008 normální průběh, který byl doprovázen několika událostmi, 
které stojí za připomenutí. 
Začátek roku byl ve znamení různých extrémů hned v lednu a doznívání inverzního 
počasí s nepříznivými rozptylovými podmínkami, které trvaly již od 15. prosince 2007. 
Během ledna došlo k prudkým výkyvům v teplotách směrem dolů i nahoru, větrným 
smrštím i ke 2. stupni povodňové aktivity. V druhé polovině února došlo k několika 
teplotním zvratům, kdy v průběhu jednoho týdne přešla teplota od extrémně nízkých 
k extrémně vysokým. Za událost roku lze označit vichřici nazvanou Emma, která řá-
dila v České republice první dva dny březnu. Dosažené maximální rychlosti na 
jednotlivých stanicích přesáhly 35 m/s. 
Začátkem března proběhla nejvýznamnější povodňová událost roku 2008, kdy se 
vyskytly v oblasti Krkonoš a Orlických hor intenzívní srážky v rozmezí 50 - 100 mm 
(za první dva březnové dny) a na horním Labi byl dosažen až třetí stupeň povodňové 
aktivity, na Divoké Orlici až druhý a na většině ostatních sledovaných toků první. 
Poslední vydatné sněžení na území téměř celé republiky se vyskytovalo od 19. do 
21. března. Sněžení v přeháňkách 20. března bylo jednou z příčin největší hromadné 
havárie na 101 km dálnice D1 (231 vozidel, 6 těžce zraněných). Vydatně sněžilo i na 
velikonoční pondělí 24. března, místy až 11 cm. Březen byl zároveň se svými 61 mm 
průměrných srážek v České republice nejdeštivějším měsícem roku.  
Mimořádně teplé období s výskytem prvních tropických dní jsme zaznamenali v době 
od 24. května do 3. června. V tomto období se na celém území ČR nevyskytly deš-
ťové srážky a při vysokých teplotách (čtyři dny za sebou od 30. 5. do 2. 6. se vysky-
tovaly tropické dny) můžeme hovořit o začátku meteorologického sucha. 
Na konci května, v červnu a v červenci se vyskytovaly intenzívní bouřky. Bouřka 25. 
června v odpoledních a večerních hodinách spojená s rychlým přechodem frontál-
ního systému přes Českou republiku byla doprovázena nárazy větru přes 30 m/s a 
přívalovými srážkami.  
Celá druhá polovina července byla deštivá a červenec byl posledním srážkově nor-
málním měsícem v roce. Přestože se v srpnu vyskytlo několik srážkově intenzivních 
dní, byl srpen srážkově podnormálním měsícem, zároveň však uzavřel řadu teplotně 
nadnormálních měsíců trvající od začátku roku. 
Na konci října přesahovaly v průměrné denní teploty pro toto období roku nezvyklou 
hranici 20°C. Toto tém ěř letní podzimní období bylo 30. října ukončeno silným nára-
zovitým větrem, doprovázeným opět materiálními škodami.  
Průběh počasí zejména se v říjnu a listopadu v rámci republiky natolik lišilo, že bylo 
velmi komplikované předpovídat i jenom „obyčejné“ teploty - občas je počasí v Če-
chách a na Moravě tak rozdílné, že se v předpovědi nedá zachytit velké teplotní 
rozpětí nebo specifikovat oblasti ohrožené vichřicí, zatímco na opačném konci země 
téměř nefouká. Těchto situací bylo několik, například 29. - 30. října se při přechodu 
tlakové níže přes Čechy vyskytovaly na Moravě teploty přes 20 °C a vich řice, při-
čemž v západních Čechách od 600 m n. m. nasněžilo na hřebenech Krušných hor 5 
až 15 cm nového sněhu.  
Velmi teplý začátek listopadu ve východní části republiky byl důsledkem teplého 
proudění kolem tlakové níže se středem nad Francií a Biskajským zálivem, od polo-
viny listopadu již mrzne a sněží, 22. listopadu je souvislá sněhová pokrývka na téměř 
celém území.  
Několikrát se v průběhu roku vyskytly rychlé změny počasí v průběhu několika málo 
dní. I tento pro listopad normální začátek zimy byl ukončen 30. listopadu silným vě-
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trem na horách i v nížinách, a 1. prosince již teploty dosahovaly opět normálních 
podzimních hodnot. 

(zdroj: Radim Tolasz, blog.aktualne.centrum.cz)  
 
 
 
Přehled počasí v České republice v roce 2009 
 
Zatímco v lednu byla roku 2009 větší zima než v minulých letech, duben byl výrazně 
teplejší. 
Rok 2009 byl oproti minulým celkově teplejší. Průměrně bylo o 0,7˚; dlouhodobý 
průměr vychází z měření teplot a srážek mezi lety 1961 až 1990. 
Teplejší než obvykle byl zejména duben, kdy meteorologové naměřili průměrně 
o 4,8˚ víc, než je dlouhodobý normál. Co se týká srážek, výjimečný byl hlavně 
březen, kdy spadlo 175 % dlouhodobého srážkového úhrnu. Naopak září bylo 
nezvykle suché. 
Leden je tradičně nejchladnějším měsícem v roce, ten v roce 2009 byl přitom ještě 
o 1,2˚C pod normálem. Kromě ledna byl teplotně podprůměrný ještě červen, říjen a 
prosinec. Zbylé měsíce roku pak byly teplejší, než je obvyklé. 
Nejvlhčím měsícem byl březen, kdy celoplošný průměr v rámci ČR dosáhl 175 % 
srážkového normálu, a nejsušším září, kdy spadlo pouze 39 % běžného měsíčního 
úhrnu.Vysoko nad průměrem se pohyboval také úhrn srážek v únoru nebo říjnu. 
Extrémní mrazy přišly už na začátku ledna. Rekordní zimu zažili v Jizerce na Libe-
recku, kde teplota klesla o 32˚C pod nulu. V březnu se na Česko sneslo podstatně 
více sněhu, než je obvyklé. Vlna mrazů a sněhových vloček přešla republikou i těsně 
před příchodem astronomického jara. 
V dubnu se zase obloha nad Českem zbarvila do červena. Na svědomí to měl vý-
buch sopky na Aljašce. Počasí zároveň bylo téměř letní, velmi teplé. "Apríl" si naopak 
počasí vybralo až v květnu. Na jaře se také přes Česko přehnala dvě tornáda: 
v květnu Albrechticemi u Českého Těšína a v květnu Kraslickem. 
V červnu a červenci se po prudkém propadu teplot několika českými kraji prohnaly 
povodně. Napáchaly škody asi za 8,5 miliardy korun a zabily patnáct lidí, staly se tak 
třetími nejtragičtějšími v dějinách České republiky. 
V říjnu zaskočil po extrémně teplých dnech východ republiky sníh. Především na 
Vsetínsku byly až na několik dnů přerušené dodávky elektřiny a některé vesnice byly 
dokonce odříznuté od světa. 
Na konci listopadu se naopak extrémně oteplilo, padaly rekordy a na některých mís-
tech republiky dokonce dozrávaly maliny 
Zatímco několik dní před Vánoci mrazy lámaly teplotní rekordy, samotné svátky byly 
extrémně teplé. Na severovýchodě země vyšplhal teploměr až k 16˚C. 

(zdroj: tn.nova.cz) 
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Přílohy:  
 
příloha č. 1:  
 

Vybrané statistické údaje za obec Nová Ves  
 

Kód obce 535 117 
Celková výměra pozemku (ha) 1 011 [2] 
Orná půda (ha) 635 [2] 
Chmelnice (ha) 19 [2] 
Vinice (ha) - [2] 
Zahrady (ha) 25 [2] 
Ovocné sady (ha) 20 [2] 
Trvalé trávní porosty (ha) 7 [2] 
Zemědělská půda (ha) 707 [2] 
Lesní půda (ha) 71 [2] 
Vodní plochy (ha) 49 [2] 
Zastavěné plochy (ha) 21 [2] 

Druhy pozemků 

Ostatní plochy (ha) 163 [2] 
Počet podnikatelských subjektů celkem 194 [3] 

Zemědělství, lesnictví, rybolov 23 [2] 
Průmysl 23 [2] 
Stavebnictví 23 [2] 
Doprava a spoje 10 [2] 
Obchod, prodej a opravy 
motorových vozidel a 
spotřebního zboží a 
pohostinství 

61 [2] 

Ostatní obchodní služby 32 [2] 
Veřejná správa, obrana, 
povinné sociální pojištění 

1 [2] 

Školství a zdravotnictví 3 [2] 

podle převažující 
činnosti 

Ostatní veřejné, sociální a 
osobní služby 

6 [2] 

Státní organizace 1 [2] 
Akciové společnosti 2 [2] 
Obchodní společnosti 8 [2] 
Družstevní organizace 1 [2] 
Peněžní organizace - počet 
subjektů 

- [2] 

Živnostníci 133 [2] 
Samostatně hospodařící rolníci 12 [2] 
Svobodná povolání 8 [2] 
Zemědělští podnikatelé 3 [2] 

Hospodářská činnost 

podle právní formy 

Ostatní právní formy 14 [2] 
Veřejná knihovna vč. poboček 1 [4] 
Stálá kina . 

Kultura 

Multikino . 
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Divadlo . 
Muzeum (vč. poboček a samost. památníků) . 
Galerie (vč. poboček a výstavních síní) . 
Kulturní zařízení ostatní 1 [5] 
Středisko pro volný čas dětí a mládeže . 
Zoologická zahrada . 
Sakrální stavba  1 [4] 
Hřbitov 1 [4] 
Krematorium . 
Smuteční síň . 

Lázně Lázeňské léčebny - [6] 
Katastrální plocha (ha)  1 011 [2] 
Počet katastrů 3 [2] 
Počet územně technických jednotek 3 [2] 

Obecná charakteristika 

Počet částí obce 5 [2] 
Živě narození celkem 9 [7] 
muži 5 [7] 
ženy 4 [7] 
Zemřelí celkem 12 [7] 
muži 8 [7] 
ženy 4 [7] 
Přirozený přírůstek celkem -3 [7] 
muži -3 [7] 
ženy - [7] 
Přistěhovalí celkem 227 [7] 
muži 131 [7] 
ženy 96 [7] 
Vystěhovalí celkem 57 [7] 
muži 28 [7] 
ženy 29 [7] 
Saldo migrace celkem 170 [7] 
muži 103 [7] 
ženy 67 [7] 
Přírůstek/úbytek celkem 167 [7] 
muži 100 [7] 
ženy 67 [7] 
Počet bydlících obyvatel k 31.12. 1 066 [2] 
muži 570 [2] 
ženy 496 [2] 
Počet obyvatel ve věku 0-14 let celkem 116 [2] 
muži 59 [2] 
ženy 57 [2] 
Počet obyvatel ve věku 15-64 let celkem 810 [2] 
muži 452 [2] 
ženy 358 [2] 
Počet obyvatel ve věku 65 a více let celkem 140 [2] 
muži 59 [2] 

Obyvatelstvo 

ženy 81 [2] 
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Mateřská škola 1 
Základní škola - nižší stupeň (1 - 5. ročník) . 
Základní škola - vyšší stupeň (1.-9. ročník) . 
Střední odborné učiliště . 
Gymnázium . 
Střední odborná škola (vč.zdravotnické) . 
Škola speciální . 
Základní umělecká škola . 
Vysoká škola-počet . 
Jazyková škola . 

Školství [1] 

Vyšší odborná škola . 
Ústavy sociální péče pro dospělé . 
Ústavy sociální péče pro mládež . 
Domy s pečovatelskou službou . 
Domovy důchodců  . 
Domov-penzion pro důchodce . 
Úřad práce - počet úřadoven . 

Sociální oblast 

Domy pro přechodný pobyt s pečovatelskou službou 
a zařízení obdobného charakteru 

. 

Koupaliště a bazény . 
- z toho kryté bazény . 
Hřiště (s provozovatelem nebo správcem) 1 [4] 
Tělocvičny (vč. školních) . 
Stadiony otevřené . 
Stadiony kryté . 
Zimní stadiony kryté i otevřené . 

Sport 

Ostatní zařízení pro tělovýchovu (s provozovatelem 
nebo správcem) 

. 

Sdružená ambulantní zařízení - [6] 
Detašované pracoviště sdruženého ambulantního 
zařízení 

- [6] 

Ambulantní zařízení - [6] 
Detašované pracoviště ambulantního zařízení - [6] 
Nemocnice  - [6] 
Detašované pracoviště nemocnice - [6] 
Odborné léčebné ústavy (mimo léčeben dlouhodobě 
nemocných) 

- [6] 

Léčebna pro dlouhodobě nemocné - [6] 
Ostatní lůžková zařízení - [6] 
Detašované pracoviště ostatního lůžkového zařízení - [6] 
Samostatná ordinace praktického lékaře pro dospělé - [6] 
Detašované pracoviště samostatné ordinace 
praktického lékaře pro dospělé 

1 [6] 

Samostatná ordinace praktického lékaře pro děti a 
dorost 

- [6] 

Detašované pracoviště samostatné ordinace 
praktického lékaře pro děti a dorost 

- [6] 

Zdravotnictví 

Samostatná ordinace praktického lékaře - - [6] 
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stomatologa 
Detašované pracoviště samostatné ordinace 
praktického lékaře - stomatologa 

- [6] 

Samostatná ordinace praktického lékaře - 
gynekologa 

- [6] 

Detašované pracoviště samostatné ordinace 
praktického lékaře - gynekologa 

- [6] 

Samostatná ordinace lékaře specialisty  - [6] 
Detašované pracoviště samostatné ordinace lékaře 
specialisty 

- [6] 

Ostatní samostatná zařízení - [6] 
Detašované pracoviště ostatního samostatného 
zařízení 

- [6] 

Zařízení lékárenské péče - [6] 
Detašované pracoviště zařízení lékárenské péče - [6] 
Jesle - [6] 
Další dětská zařízení - [6] 
Středisko záchranné služby a rychlá zdravotnická 
pomoc 

- [6] 

Detašované pracoviště střediska záchranné služby a 
rychlé zdravotnické pomoci 

- [6] 

Okresní zdravotní ústav - [6] 
Transfusní stanice - [6] 

    
    
Poznámky:    
[1] školní rok 2005/2006   
[2] období: 31.12.2008   
[3] období: 31.12.2009   
[4] období: 31.12.2006   
[5] období: 31.12.2002   
[6] období: 31.12.2007   
[7] období: rok 2008   
 
 
příloha č. 2 
 
 
Sčítání lidu v roce 2001 

 
Sčítání je zvláštní statistické zjišťování, při němž jsou k jednomu okamžiku 

zjištěny údaje o obyvatelstvu, jeho demografických, sociálních a ekonomických cha-
rakteristikách, domácnostech, úrovni bydlení, struktuře domovního a bytového fondu 
na území státu. Patří k nejstarším statistickým akcím vůbec. Na našem území se 
soupisy obyvatel nebo některých vybraných skupin obyvatelstva, uskutečnily již ve 
středověku. V historii byly prováděny především k vojenským a daňovým účelům. 
Zpočátku tedy zahrnovaly pouze část populace. Zdokonalení soupisů obyvatelstva 
u nás i v Evropě pak souviselo s nástupem absolutismu a s rozvojem státního 
aparátu. Rokem 1869 začíná období tzv. "moderních sčítání", vyznačujících se 
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dodržováním hlavních zásad vytyčených mezinárodními statistickými kongresy a na 
podkladě konkrétní zákonné normy. Na sčítání v Rakousku-Uhersku pak navazují 
sčítání v době první republiky a postupně i další sčítání prováděná až do dnešní 
doby. Zatím poslední sčítání lidu, domů a bytů se konalo k 1.3.2001. Příští sčítání 
bude uskutečněno v roce 2011. Podívejme se na sčítání lidu, domů a bytů v naší 
obci v roce 2001: 
 
Název obce: Nová Ves , Kód obce: 535117, NUTS 4: CZ0216  
 

1. Obyvatelstvo podle pohlaví a 
rodinného stavu   

Obyvatelstvo celkem  817 

z toho ženy  397 

svobodní  157 

ženatí  211 

rozvedení  32 

ovdovělí  17 

Muži 

nezjištěno  3 

svobodné  106 

vdané  205 

rozvedené  33 

ovdovělé  53 

Ženy 

nezjištěno  0  

2. Obyvatelstvo podle v ěku   
 

Obyvatelstvo celkem  817 

0-4  35 

5-14  90 

15-19  47 

20-29  128 

30-39  115 

40-49  116 

50-59  108 

60-64  34 

65-74  76 

v tom ve věku 

75+nezj.  68  

3. Obyvatelstvo podle stupn ě 
vzdělání   
Obyvatelstvo 15leté a starší  692 

bez vzdělání  1 

základní vč. 
neukončeného  159 

vyučení a stř. 
odborné bez mat.  355 

úplné střední s 
maturitou  135 

vyšší odborné a 
nástavbové  9 

vysokoškolské  24 

v tom  
podle  
stupně  
vzdělání 

nezjištěné vzdělání  9  

4. Obyvatelstvo podle národnosti   
 

Obyvatelstvo celkem  817 

česká  789 

moravská  1 

slezská  0 

slovenská  10 

romská  0 

polská  0 

německá  0 

ukrajinská  0 

z toho 
národnost 

vietnamská  0  

5. Obyvatelstvo podle 
náboženského vyznání   

Obyvatelstvo celkem  817 

Věřící  136 

6. Obyvatelstvo podle ekonomické aktivity   
 

Obyvatelstvo celkem  817 

Ekonomicky aktivní celkem  427 
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církev římskokatolická  111 

církev českosl. husitská  2 

českobratrská církev 
evangel.  8 

pravoslavná církev  1 

z 
toho 

Nábož. společn. Svědk. 
Jehovovi  2 

Bez vyznání  653 

Nezjištěné vyznání  28  

zaměstnaní  408 

pracuj. důchodci  11 
z toho 

ženy na mat. dov.  13 
v tom 

nezaměstnaní  19 

Ekonomicky neaktivní celkem  387 

nepracuj. důchodci  200 
z toho 

žáci, studenti, učni  127 

Osoby s nezjišt. ekonom. aktivitou  3  

7. Ekonomicky aktivní podle 
odvětví  
Obyvatelstvo celkem  817 

Ekonomicky aktivní celkem  427 

zemědělství, lesnictví, 
rybolov  13 

průmysl  160 

stavebnictví  38 

obchod,opravy motor. 
vozidel  35 

doprava, pošty a 
telekomunikace  49 

veřejná správa, 
obrana, soc. zabez.  25 

z toho 
podle 
odvětví 

školství, zdravot., 
veter. a soc. činn.  21  

8. Vyjíždějící do zam ěstnání a škol   
 

Vyjíždějící do zaměstnání  363 

v rámci obce  36 

v rámci okresu  200 

v rámci kraje  52 
z toho 

do jiného kraje  57 

vyjíždějící do zam. denně mimo 
obec 

 287 

Žáci vyjíždějící denně mimo obec  118  

9. Počty domácností podle typu 
domácnosti   

Bytové domácnosti  306 

s 1 HD  272 
v tom 

se 2+ HD  34 

Hospodařící domácnosti  340 

s 1 CD  339 
v tom 

se 2+ CD  1 

Cenzové domácnosti  341 

úplné rodiny  209 

z toho se závisl. dětmi  85 

neúplné rodiny  33 

z toho se závisl. dětmi  16 

v tom 

nerodinné domácnosti  10 

10. Domovní fond   
 

Domy úhrnem  407 

z toho domy obydlené  283 

rodinné domy  277 

bytové domy   1 

soukromých 
osob  263 

obce, státu  11 

domy 
podle 
vlastnictví 

SBD  0 

do 1919  53 

1920-1945  61 

1946-1980  93 

z úhrnu 
obydlených 
domů  

domy 
postavené 

1981-2001  69  
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domácnosti jednotlivců  89  
11. Domy podle po čtu podlaží a 
technického vybavení   

Domy úhrnem  283 

1-2  275 

3-4  1 
z toho 
podle 
podlaží 5+  0 

přípojkou na 
kanalizační síť 

 12 

vodovodem  270 

plynem  35 

počet 
domů 
vybavených 

ústředním 
topením 

 187 
 

12. Bytový fond   
 

Byty úhrnem  436 

byty obydlené  306 

v rodin. domech  296 
z toho 

v bytov. domech  4 

byty neobydlené v obydl. 
domech  4 

byty neobydlené v 
neobydl.domech  126 

obydl. 
přechodně  8 

v 
tom 

z toho 
podle 
důvodu slouží k rekreaci  72  

13. Obydlené byty podle právního 
důvodu užívání a velikosti bytu   

Obydlené byty úhrnem  306 

ve vlastním domě  239 

v osobním 
vlastnictví 

 0 

nájemní  19 

z toho 
podle 
právního  
důvodu  
užívání člena bytového 

družstva 
 0 

1 místnost  19 

2 místnosti  83 

3 místnosti  97 

4 místnosti  56 

z úhrnu  
podle  
počtu  
obytných 
místností 

5+ místností  42  

14. Technické vybavení byt ů a ukazatele 
úrovn ě bydlení   

Obydlené byty úhrnem  306 

plyn v bytě  29 

vodovod v bytě  281 

vlastní splachov.záchod  259 

vlastní koupelna, 
sprchový kout 

 271 

ústřední topení  172 

byty  
podle  
vybavení  

etážové topení  22 

osob na byt  2,67 

osob na obytnou 
místnost 8+m2 

 0,88 

obytné plochy na byt  61,96 

obytné plochy na osobu  22,53 

průměrný 
počet 

obytných místn. na byt  3,11  
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příloha č. 3 
 

Jednací řád zastupitelstva obce Nová Ves  
 
Zastupitelstvo obce se dne 20. 12. 2007 usneslo podle ust. § 96 zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, na tomto svém jedna-
cím řádu: 

 
I. 

Úvodní ustanovení 
Jednací řád zastupitelstva obce (dále jen “zastupitelstvo”) upravuje přípravu, svolání 
a způsob jednání zastupitelstva, zásady usnášení a kontroly plnění usnesení zastu-
pitelstva v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších před-
pisů (dále jen “zákon o obcích”). 

 
II. 

Příprava zasedání zastupitelstva 
1. Přípravu zasedání zastupitelstva, rozdělení úkolů a spolupráci se zainteresova-
nými orgány, úřady, organizacemi a jinými osobami řídí, zabezpečuje a koordinuje 
starosta obce (dále jen “starosta”), který přitom stanoví zejména: 
a) dobu a místo zasedání zastupitelstva 
b) odpovědnost za zpracování a předložení odborných podkladů 
c) způsob projednání materiálů a návrhů na opatření. 
2. Právo předkládat návrhy k zařazení na pořad jednání připravovaného zasedání 
zastupitelstva mají jeho členové a výbory zastupitelstva. Právo k předložení návrhu 
k zařazení na pořad jednání má rovněž hejtman kraje, je-li zasedání zastupitelstva 
svoláno na jeho žádost (ust. § 92 odst. 1/ zákona o obcích), a další osoby, o nichž 
tak rozhodne zastupitelstvo. 
3. Návrhy výborů zastupitelstva a členů zastupitelstva se předkládají podle obsahu 
buď ústně na jednání zastupitelstva nebo písemně. Návrhy výborů zastupitelstva 
předkládají zpravidla předsedové výborů, není-li těmito orgány stanoveno jinak. 
4. Písemné materiály, určené pro jednání zastupitelstva, předkládá navrhovatel 
v jednom výtisku prostřednictvím obecního úřadu tak, aby členové  zastupitelstva si 
mohli vyzvednou nejpozději do 3 dnů přede dnem jednání zastupitelstva. 
5. Předkládané materiály musí být zpracovány tak, aby umožnily členům zastupitel-
stva komplexně posoudit danou problematiku a rozhodnout o přijetí účinných 
opatření. Součástí písemných materiálů musí být zpravidla návrh usnesení formulo-
vaný navrhovatelem. 
6. V písemné podobě musí být vždy předloženy materiály a dokumenty, k jejichž 
platnosti zákon vyžaduje schválení zastupitelstvem, zejména obecně závazné vy-
hlášky obce, nařízení obce, zřizovací listiny organizací a organizačních složek obce 
či jejich změny, smlouvy o převodu vlastnictví nemovitého majetku či zřízení zástav-
ního práva, smlouvy o poskytnutí dotace či půjčky, smlouvy o výpůjčce, společenské 
či zakládací smlouvy a stanovy, smlouvy o sdružení a poskytování majetkových hod-
not podle smlouvy o sdružení, jehož je obec účastníkem, atd. 
7. V případě, že člen zastupitelstva nebo výbor zastupitelstva podá návrh k zařazení 
na pořad jednání připravovaného zasedání zastupitelstva po zveřejnění programu 
jednání před jeho schválením na jednání zastupitelstva a zastupitelstvo neschválí 
doplnění programu o předložený návrh, má navrhovatel právo jej podat opakovaně, 
avšak v písemné podobě, přičemž návrh bude zařazen do programu nejbližšího za-
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sedání zastupitelstva. Nezařadí-li starosta do programu nejbližšího jednání zastupi-
telstva tento návrh, musí navrhovateli sdělit důvody nezařazení jeho návrhu. Trvá-li 
navrhovatel přesto na jeho projednání, rozhodne o tom zastupitelstvo obce a jeho 
rozhodnutí je konečné. 
8. Informativní materiály předá starosta členům zastupitelstva nejpozději před zahá-
jením zasedání. 

 
III. 

Svolávání zasedání 
1. Zastupitelstvo obce se schází podle potřeby, nejméně však jedenkrát za tři mě-
síce. Zasedání zastupitelstva obce se konají v územním obvodu obce, svolává je 
starosta obce. Starosta je povinen svolat zasedání zastupitelstva obce, požádá-li o to 
alespoň jedna třetina členů zastupitelstva obce nebo hejtman kraje. V tomto případě 
se zasedání zastupitelstva obce musí konat nejpozději do 21 dnů ode dne, kdy byla 
žádost doručena obecnímu úřadu. 
2. Nesvolá-li starosta zasedání zastupitelstva obce podle odst. 1, učiní tak místosta-
rosta, popřípadě jiný člen zastupitelstva obce.  
3. Zastupitelstvo obce musí být svoláno tak, aby pozvánka na zasedání zastupitel-
stva obce (informace o konání zastupitelstva obce)  byla zpravidla doručena členům 
zastupitelstva nejméně 10 dnů před jeho konáním. To neplatí, je-li dán naléhavý dů-
vod ke konání zastupitelstva ve lhůtě kratší než 10 dnů nebo jde-li o náhradní zase-
dání zastupitelstva obce. 
4. Svolavatel je povinen o svolání zastupitelstva obce informovat obecní úřad, který 
zveřejní informaci o svolání zastupitelstva obce na úřední desce a způsobem v místě 
obvyklým. Informaci zveřejní alespoň 7 dní před zasedáním zastupitelstva obce. 
Informace musí obsahovat údaje o místě, době a navrženém programu jednání za-
stupitelstva obce.  
5. Zasedání zastupitelstva svolává a zpravidla řídí starosta. 

 
IV. 

Jednání zastupitelstva 
1. Zasedání zastupitelstva jsou veřejná. Obecní úřad informuje občany o místě, době 
a navrženém pořadu připravovaného zasedání na úřední desce obecního úřadu. 
2. Neúčast na zasedání zastupitelstva omlouvají členové zastupitelstva předem pí-
semně nebo telefonicky u starosty.  
3. Zasedání zastupitelstva řídí obvykle starosta (dále jen “předsedající”).  
4. Pozdní příchod nebo předčasný odchod ze zasedání zastupitelstva omlouvají čle-
nové zastupitelstva u předsedajícího. 
5. Účast na zasedání stvrzují členové zastupitelstva svým podpisem do listiny pří-
tomných. 
6. Nesejde-li se nadpoloviční počet členů zastupitelstva do 1/2 hodiny po době 
určené pro začátek zasedání nebo klesl-li počet členů zastupitelstva v průběhu za-
sedání pod nadpoloviční většinu, ukončí předsedající zasedání a svolá do 15ti dnů 
náhradní zasedání. 
7. V zahajovací části zasedání předsedající: 
a) prohlásí, že zasedání zastupitelstva bylo řádně svoláno a vyhlášeno 
b) určí zapisovatele zápisu ze zasedání 
c) konstatuje přítomnost nadpoloviční většiny členů zastupitelstva  
d) nechá schválit program jednání 



 202 

e) nechá zvolit dva členy zastupitelstva za ověřovatele zápisu z tohoto zasedání za-
stupitelstva  
f) sdělí, zda byl určenými ověřovateli ověřen zápis z předchozího zasedání zastupi-
telstva, kde byl vyložen k nahlédnutí a zda, případně jaké, námitky byly proti jeho 
obsahu podány. Zápis, proti němuž nebyly námitky podány, se pokládá za schválený. 
Pokud proti zápisu byly námitky uplatněny, musí o nich rozhodnut po vyjádření 
ověřovatelů zastupitelstvo. 
8. Zápis z předchozího zasedání zastupitelstva je při zasedání zastupitelstva obce 
vyložen k nahlédnutí. 
9. Jednání o věci zařazené do programu zasedání uvede předkladatel. Jsou-li k pro-
jednávané věci samostatná stanoviska (např. výborů zastupitelstva, popř. komisí), 
jsou jejich návrhy předneseny ihned po předkladateli. Poté je zahájena rozprava 
členů zastupitelstva, po níž následuje diskuse. 
10. Do rozpravy se v průběhu zasedání přihlašují členové zastupitelstva písemně 
nebo zvednutím ruky. Bez ohledu na pořadí přihlášek do rozpravy musí být uděleno 
slovo tomu členovi zastupitelstva, který namítá nedodržení jednacího řádu nebo plat-
ných právních předpisů. 
11. Občan obce, který dosáhl věku 18 let a fyzická osoba, která dosáhla věku 18 let 
a vlastní na území obce nemovitost, má právo vyjadřovat na zasedání zastupitelstva 
obce své stanovisko k projednaným věcem v průběhu jednání v rámci diskuse. Toto 
oprávnění má i fyzická osoba, která dosáhla věku 18 let, je cizím státním příslušní-
kem a je v obci hlášena k trvalému pobytu, stanoví-li tak mezinárodní smlouva, kte-
rou je Česká republika vázána a která byla vyhlášena. 
12. Do diskuse se občan obce a oprávněné fyzické osoby přihlašují zvednutím ruky. 
Délka jednoho diskusního příspěvku může být nejvýše 3 minuty, k téže věci nejvýše 
dvakrát, pokud zastupitelstvo obce nerozhodne jinak. 
13. Do rozpravy a diskuse v rámci projednávaného bodu programu se mohou čle-
nové zastupitelstva obce, občané a oprávněné fyzické osoby přihlásit jenom do 
konce jeho projednávání. 
14. Nikdo, komu předsedající neudělil slovo, nemůže se ho ujmout. 
15. Návrh na ukončení rozpravy a diskuse může podat kterýkoliv člen zastupitelstva. 
16. Zastupitelstvo se usnáší na návrh člena zastupitelstva bez rozpravy: 
a) o změnách v programu zasedání 
b) o omezení délky a počtu diskusních příspěvků 
c) o způsobu hlasování 
d) o krátkém přerušení jednání 
e) o ukončení rozpravy a ukončení diskuze 
f) o vykázání toho, kdo ruší zasedání. 
17. Předsedající prohlásí zasedání zastupitelstva obce za skončené, byl-li program 
jednání vyčerpán a nikdo se již nehlásí o slovo. 
18. Předsedající je oprávněn prohlásit zasedání zastupitelstva obce za skončené, 
jestliže ten, kdo byl ze zasedání zastupitelstva obce vykázán, zasedání neopustí. 
Obdobně je předsedající oprávněn rozhodnout o přerušení zasedání zastupitelstva 
obce, a to až do doby, kdy vykázaný zasedání zastupitelstva obce neopustí. 

 
V. 

Hlasování 
1. Ke každému bodu jednání přijímá zastupitelstvo usnesení, o kterém se hlasuje. 
Zastupitelstvo je schopno se usnášet, je-li přítomna nadpoloviční většina všech jeho 
členů. Před hlasováním upozorní předsedající, že bude přikročeno k hlasování. 
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2. Hlasování je zpravidla veřejné. Veřejné hlasování se provádí zdvižením ruky pro 
návrh, nebo proti návrhu, nebo se lze hlasování zdržet. 
3. Na návrh člena zastupitelstva se může hlasovat tajně. Podmínky a způsob tajného 
hlasování stanoví vždy pro konkrétní případ zastupitelstvo, přičemž je vždy povinno 
zvolit nejméně dvoučlennou komisi pro zajištění průběhu tajného hlasování. V tomto 
případě komise sděluje zastupitelstvu výsledek hlasování. 
4. Byly-li uplatněny pozměňující návrhy k předloženému návrhu usnesení či předlo-
ženému materiálu ke schválení, dá předsedající hlasovat nejprve o těchto pozměňu-
jících návrzích v opačném pořadí, než jak byly podány. Pokud nebude přijat žádný 
z protinávrhů, hlasuje se o původním návrhu. 
5. V případě, že je předložen návrh usnesení v několika variantách, hlasuje zastupi-
telstvo postupně o všech variantách, v pořadí, jak byly podány. 
6. Usnesení zastupitelstva je přijato, hlasuje-li pro návrh nadpoloviční většina všech 
členů zastupitelstva. 
7. Výsledek hlasování se uvádí do zápisu ze zasedání zastupitelstva. 
8. Usnesení zastupitelstva podepisuje starosta a místostarosta, v jejich nepřítomnosti 
zastupitelstvem určení členové zastupitelstva. 
 

VI. 
Zápis ze zasedání zastupitelstva 

1. Zápis ze zasedání zastupitelstva dosvědčuje průběh jednání a obsah usnesení. 
Jeho nedílnou součástí je vlastnoručně podepsaná listina přítomných, návrhy a do-
tazy podané při zasedání písemně a  materiály písemně na jednání předložené a 
zastupitelstvem projednané a schválené. 
2. V zápise se uvádí zejména: 
- den a místo jednání 
- jméno zapisovatele a jména zvolených (určených) ověřovatelů zápisu 
- jména přítomných, omluvených a neomluvených členů zastupitelstva 
- jméno toho, kdo řídil zasedání 
- program jednání 
- průběh rozpravy se jmény řečníků 
- průběh diskuse 
- podané návrhy a dotazy 
- schválené znění usnesení 
- výsledek hlasování, jak bylo hlasováno (pokud není hlasování jednomyslné), pří-
padně informace o tajném hlasování a na čí žádost bylo uskutečněno 
další skutečnosti, které by se podle rozhodnutí členů zastupitelstva měly stát sou-
částí zápisu. 
3. Zápis se vyhotovuje do 7 dnů po skončení zasedání zastupitelstva a podepisují jej 
starosta popř. místostarosta,  určení ověřovatelé a zapisovatel. Musí být uložen na 
obecním úřadě k nahlédnutí. 
4. O případných námitkách člena zastupitelstva proti zápisu rozhodne zastupitelstvo 
na nejbližším zasedání zastupitelstva.  

 
VII. 

Závěrečné ustanovení 
Zrušuje se Jednací řád zastupitelstva obce Nová Ves ze dne 8. 1. 2007. 
Tento jednací řád schválilo zastupitelstvo obce Nová Ves dne 20. 12. 2007. 

Jana Uhrová, starostka 
Miroslav Červenka, místostarosta 



 204 

příloha č. 4: 
 
Historický p řehled složení zastupitelstva  
 

Nová Ves Nové Ouholice Vepřek 
1906 - 1919 
Rozloučena obec  
Nová Ves – Vepřek  

 22. 7. 1906 zvoleno 
historicky první 
představenstvo obce 
Vepřek:  
Pokorný František – 
starosta  
Josef Faix – I. radní  
Václav Valin – II. radní 

1919 - 1923 
Švec Antonín, starosta  
Urban Jaroslav, 
místostarosta  
Šafránek Josef, Jarolím 
František, Hájek Václav - 
radní  
Maurer Josef, Faix 
Antonín, Šanda Václav - 
zastupitelé   
Moláček Josef - finanční 
komise  
Šafránek Josef, 
Vojtěchovský Antonín - 
trestní senát  
Vojtěchovský Antonín - 
obecní pokladník   
Perlík Josef - správce 
zahrad  
Pichart Josef - obecní 
cestmistr   
Šrotýř Karel - obecní 
strážník 

 Pokorný František, 
starosta  
Satran Vojtěch, Faix 
Josef, BémVáclav, 
Zdrubecký Vojtěch, 
Záruba Jan, Máj Pavel, 
Honzajk Frant., Jeřábek 
Josef  - radní  
Vinš Josef, Podskalský 
Antonín, Karas Josef - 
finanční komise  

1920 - rezignace starosty 
Františka Pokorného - 
novým starostou zvolen 
Bém Václav 

 

1923 - 1927 
Satran Jan, starosta  
Švec Antonín, 
místostarosta  
Jarolím František, Hájek 
Václav, Urban Jaroslav - 
radní  
Mareček Jaroslav, Šulc 
Antonín, Maurer Karel, 
Šafránek Fr. - zastupitelé   
Šanda Václav - finanční 
komise  
Vojtěchovský Antonín - 
obecní pokladník  

 Vlasák František - starosta  
Vinš Josef - finanční 
komise  
Loužecký Václav, Štika 
Jan, Podskalský Ant., 
Roubal Václav, Satran 
Vojtěch, Faix Josef - radní 



 205 

Sedláček František - 
správce zahrad   
Faix Antonín - obecní 
cestmistr 
1927 - 1938 
Nápravník Václav - 
starosta  
Hájek Václav - 
místostarosta  
Urban Bohumil, Švec 
Antonín, Hájek Václav - 
radní  
Faix Antonín, Kratochvíl 
Jar., Hoffmann J., Maurer 
Karel - zastupitelé   
Šanda Václav - finanční 
komise   
Vojtěchovský Antonín - 
obecní pokladník  
Sedláček František - 
správce zahrad   
Faix Antonín - obecní 
cestmistr  
Urban Bohumil, Švec 
Antonín - stavební 
komise 

 1927 - 1932  
Vlasák František - starosta  
Satran Vojtěch, Kubricht 
Bohumil, Faix Josef, Štika 
Jan, Loužecký Václav - 
radní  

1932 - Novotný František - 
starosta  
Víšek F., po jeho 
přestěhování Sypecký 
Václav - náměstek 
starosty  
Faix Jos. - I. radní  
Vlasák Fr. - II. radní  

 

1938 - 1943 
Fidler Bohumil - starosta   
Sudík Ladislav - 
místostarosta  
Šplíchal Bohumil - 
pokladník 

 Novotný František - 
starosta  
Satran Vojtěch - náměstek 
starosty  
Faix Josef, Vajgl Jos., 
Beránek Václav - radní  
Husník Karel - kronikář 

1943 - 1945 
Fidler Bohumil - vládní 
komisař  
ostatní rozpuštěno 

 Novotný František - 
starosta  
Satran Vojtěch - náměstek 
starosty  
Faix Josef, Vajgl Jos., 
Beránek Václav - radní  
Husník Karel - kronikář 

5.5.1945 – 7.5.1946 
ustaven Revoluční 
národní výbor   
Mádlík Václav - 
předseda   
Koktan Ludvík, Taifl 
Antonín, Křížková Vlasta, 
Sejpal Josef, Moláček 
Jiří, Šafránek Vojta, 
Masák Antonín, Prejza 

 28. 5. 1945  
MNV Vepřek  
Novotný František - 
předseda  
Branse M., Dlubal J., 
Franc V., Sypecký V. st., 
Honzajk F., Pokorný Ant., 
Roubal V., Řehák A., 
Šebesta A. - členové   
Vajgl J. - pokladník  
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Vladimír, Konšel Ladislav, 
Hendrych Miroslav, 
Hoffmann Josef, Točík 
Václav, Kubišta František 
- členové 

zvoleni: V. Sypecký st., 
Ant. Řehák a Voj. Satran 
členy obec. rady. 
29. 9. 1945 odstoupil 
Novotný Fr.  
zvoleni:   
Tichý František - předseda  
Satran Vojtěch - zástupce  

1946 - 1949 
Jakoubek Bohumil - 
předseda   
Prušák Ant., Švecová M., 
Konšel Lad., Točík V., 
Sypecký Fr.,. 
Vojtěchovský V., Koktan 
Z. - členové  

 V roce 1946 obnovení 
MNV na základě výsledků 
voleb do Národního 
shromáždění. Z 12 
mandátů ve zdejším MNV 
připadlo na KSČ 8, na 
stranu soc. dem. žádný, 
na stranu nár. soc. 3, na 
stranu lidovou 1 mandát a 
byli zvoleni:  
za KSČ členy: F. Tichý, 
Jar. Dlubal, F. Honzajk, 
Voj. Kubišta, V. Franc, A. 
Pokorný, Bož. 
Mazurenková, Mir. Branse 
náhradníci: V. Krušina, V. 
Řehák, Fr. Doubravský a 
J. Kešek,  
za str. nár. soc. členy: A. 
Urban, V. Satran, Josef 
Vajgl ml. –   
náhradníci: Jan Petrášek 
a R. Sklenářová, za str. 
lidovou členem: Jos. Vajgl 
st.,  
náhradníci.: L. Krycner a 
F. Šára.   
Předsedou MNV zvolen F. 
Tichý, jeho náměstkem 
Vojt. Satran, pokladníkem 
obce J. Vajgl st.   
Čtyřčlennou obecní radu 
tvořili: F. Tichý, Voj. 
Satran, Jar. Dlubal a F. 
Honzajk.  

1949 - 1950 
Vacek Boh., Ježek J. 
(oba Nové Ouholice), 
Svátek Fr. (Staré 
Ouholice) - dosazeni do 
rady  

 26. 2. 1948 ustavení 
Akčního výboru národní 
fronty:   
za KSČ: M. Víšková, J. 
Dlubal, V. Krušina, Voj. 
Kubišta,   
za stranu nár. soc.: J. 
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Hubínek, J. Vajgl ml.   
za stranu lidovou: J. Vajgl 
st.   
za stranu sod. dem: Slavoj 
Špičan  
za ČSM: Věra Dlubalová   
za Jednotný svaz čs. 
zemědělců: A. Řehák  

1950 - 1952 
Koktan Zdeněk - 
předseda   
Chacevič Jaroslav, Točík 
Václav, Vlasák Karel, 
Jílek Vilém, Vojtěchovský 
Václav, Samohrd 
František - členové 

MNV Nové Ouholice s 
částmi Staré Ouholice 
a Miřejovice  
Kostelka V. (Staré 
Ouholice) - předseda  
Šoral K. (Nové 
Ouholice) - zástupce  
Němec V., Votrubová 
A. (oba Staré 
Ouholice), Vacek B. 
(Nové Ouholice) - 
členové  
Husník K. (Nové 
Ouholice) - matrikář 

květen 1950:  
Tichý František - předseda  
Víšková M. - referent 
hospodářský  
V. Beránek  - referent 
výživy  
Mil. Sypecká - referent 
technický  
Jos. Kovář - referent 
finanční.  
Šach O.,  Řehák A.,  
Honzajk F., Branze M., 
Nováková B., Petrášek J. - 
členové 

1952 - 1954 
Točík Václav - předseda  
Štryncl Josef, Titěra 
Jaroslav, Vlasák Karel, 
Jílek Vilém, Husák 
František, Samohrd 
František - členové 

Šimůnek O. (Nové 
Ouholice) - předseda  
Bílek V. (Miřejovice) - 
zástupce  
Šoral K., Mečl J. (oba 
Nové Ouholice), 
Jedličková M. (Staré 
Ouholice) - členové 

Víšková Marie - předseda   
Pokorný A. - zástupce   
Sypecký J., Procházka A., 
Vajgl J., Řehák A., 
Beránek V., Branze M., 
Satran V., Šach O., 
Sypecká M. - členové  
(podle kroniky byl v 
březnu 1954 předsedou 
MNV Šach O.) 

1954 - 1957 
Štryngl Josef - předseda  
Husák František, Vlasák 
Karel, Jílek Vilém, Titěra 
Jaroslav, Vojtěchovský 
Václav, Samohrd 
František - členové 

Jedličková M. (Staré 
Ouholice) - předseda  
Kaňka Fr. (Miřejovice) 
-tajemník  
Saidl V., Ježek J., 
Jaroš J. (všichni Nové 
Ouholice), Jakoubek J. 
(Staré Ouholice) - 
členové 

Pokorný Antonín - 
předseda  
Satran V. - zástupce  
Král A., Honzajk L., Valda 
J., Procházka A., Branze 
M., Sypecká M., Vajgl J., 
Beránek V., Řehák A. - 
členové 

1957 - 1960 
Štryngl Josef - předseda   
Husák František, Vlasák 
Karel, Vojtěchovský 
Václav, Titěra Jaroslav, 
Jílek Vilém, Pech Zdeněk 
- členové 

Pokorný Antonín - 
předseda  
Procházka A. - 
zástupce  
Elis J., Král A., Branze 
M., Honzajk L., Řehák 
A., Vajgl J., Beránek 
V., Sypecká M., Šach 
O. - členové 

Kubíček B. (Miřejovice) - 
předseda  
Komárek M. (Staré 
Ouholice) - tajemník  
Mečl J., Plzák Fr. (oba 
Nové Ouholice), 
Bartůňková A. (Staré 
Ouholice), Byrtus J. 
(Miřejovice) - členové 
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1960 - 1964 
Štryngl Josef - předseda  
Husák František, 
Vojtěchovský Václav, 
Titěra Jaroslav, Jílek 
Vilém, Samohrd 
František, Pech Zdeněk - 
členové 

sloučení s MNV 
Vepřek  
Kubíček B. (Miřejovice) 
- předseda  
Pokorný A. (Vepřek) - 
tajemník  
Husník K., Vacek B., 
Šloufová M. (všichni 
Nové Ouholice), 
Procházka A., Elis J. 
(oba Vepřek) - členové 

sloučení s MNV Nové 
Ouholice 
 

1964 - 1968 
Husák František - 
předseda  
Pech Zdeněk, Vlasák 
Karel, Titěra Jaroslav, 
Vojtěchovský Václav, 
Štryncl Josef, Jílek Vilém 
- členové 

Pokorný A. (Vepřek) - 
předseda  
Elis J. (Vepřek) - 
tajemník  
Husník K., Vacek B., 
Šloufová M. (všichni 
Nové Ouholice), Hikl A. 
(Staré Ouholice), 
Procházka A., Král A. 
(oba Vepřek), Rybařík 
Š. (Miřejovice)  - 
členové 

 

1968 - 1971 
Prušák Vladimír - 
předseda  
Husák František, Štryngl 
Josef, Titěra Jaroslav, 
Jílek Vilém, Vlasák Karel, 
Vojtěchovský Václav - 
členové 

Pokorný A. (Vepřek) - 
předseda  
Elis J. (Vepřek) - 
tajemník  
Husník K., Vacek B., 
Šloufová M. (všichni 
Nové Ouholice), Hikl A. 
(Staré Ouholice), 
Procházka A., Král A. 
(oba Vepřek), Rybařík 
Š. (Miřejovice)  - 
členové 

 

1971 - 1976 
Prušák Vladimír - 
předseda  
Husák František, Jílek 
Vilém, Titěra Jaroslav, 
Pech Zdeněk, Novák 
Karel, Mergl Jaroslav - 
členové 

Pokorný A. (Vepřek) - 
předseda  
Elis J. (Vepřek) - 
tajemník  
Karvánek M., Saibic M. 
(oba Staré Ouholice), 
Plzák Fr., Vopálenský 
V. (oba Nové 
Ouholice), Král A. 
(Vepřek) - členové 

 

1976 - 1981 
Sloučení MNV Nové 
Ouholice s MNV Nová 
Ves  
Prušák Vladimír (Nová 
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Ves) - předseda  
Titěra J. (Nová Ves) - 
zástupce   
Havlínová Kv. - tajemník  
Novák K., Mergl J. (oba 
Nová Ves), Toms V., 
Řada M. (oba Nové 
Ouholice), Elis J. 
(Vepřek) - členové 
1981 - 1986 
Prušák Vladimír (Nová 
Ves) - předseda  
Titěra J. (Nová Ves) - 
zástupce   
Havlínová Kv. - tajemník  
Novák K., Mergl J. (oba 
Nová Ves), Řada M. 
(Nové Ouholice), Hrdlička 
J., Tyle Fr. (oba Staré 
Ouholice) - členové 

  

1986 – březen 1990 
Prušák Vladimír (Nová 
Ves) - předseda  
Kubíček Zd. (Nová Ves) - 
zástupce   
Havlínová Kv. - tajemník  
Studený V., Mergl J. (oba 
Nová Ves), Řada M. 
(Nové Ouholice), Hrdlička 
J. (Staré Ouholice) - 
členové 

  

březen 1990 – prosinec 
1990 
Prušák Vladimír (Nová 
Ves) - předseda   
Mergl J. (Nová Ves) - 
zástupce  
Havlínová Kv. - tajemník  
Koscová M., Kůřil Vl. (oba 
Nová Ves), Řada M. 
(Nové Ouholice), Kuchta 
M. (Staré Ouholice) - 
členové  

  

1990 - 1994 
Kuchta Miloslav (Staré 
Ouholice) - starosta  
Mergl J. (Nová Ves) - 
místostarosta  
Řada M. (Nové 
Ouholice), Kubíček Zd., 
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Vancl M. (oba Nová Ves) 
- členové rady  
Hartmannová D., Kůžil 
Vl., Titěra J., Štryncl J., 
Uher M. (všichno Nová 
Ves), Honzajk L., Kolouch 
J. (oba Nové Ouholice), 
Havlínová Kv., Misař Jar., 
Kotrč I. (všichni Staré 
Ouholice) - zastupitelstvo 
1994 - 1998 
Kuchta Miloslav (Staré 
Ouholice) - starosta  
Mergl J. (Nová Ves) - 
místostarosta  
Řada M. (Nové 
Ouholice), Havlínová Kv. 
(Staré Ouholice), 
Kochman Vl. (Miřejovice), 
Hrstka J. (Nové 
Ouholice), Kozaňáková 
R., Kolářová J., 
Husáková H. (všechny 
Vepřek) - zastupitelstvo 

  

1998 - 2002 
Kuchta Miloslav (Staré 
Ouholice) - starosta  
Mergl J. (Nová Ves) - 
místostarosta  
Kratochvíl J., Kůřil Vl. 
(oba Nová Ves), Hrstka J. 
(Nové Ouholice), 
Havlínová Kv. (Staré 
Ouholice), Kozaňáková 
R., Troníček J. (oba 
Vepřek), Karasová Sv. 
(Miřejovice) – 
zastupitelstvo 
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příloha č. 5:  

Rozpočet Obce Nová Ves na rok 2008 
 
Příjmy  
1,400.000 Kč  Daň z příjmu fyz. osob závislá činnost 
500.000 Kč   Daň z příjmu fyz. osob sam. výděl. činnost 
1,500.000 Kč  Daň z příjmu právnických osob 
2,350.000 Kč  Daň z přidané hodnoty 
2.000 Kč   Poplatek za znečištěné ovzduší 
1.000 Kč   Poplatek za odnětí půdy 
440.000 Kč   Popl. za odpady, vratka za vytříděný odpad   
14.000 Kč   Poplatek za psy 
41.000 Kč   Užívání veřejného prostranství, reklamy 
2.000 Kč   Vstupné 
100.000 Kč    Místní poplatek, hrací automaty                                        
30.000 Kč   Odvod z výtěžku za hrací automaty 
180.000 Kč   Správní poplatky, hrací automaty 
600.000 Kč   Daň z nemovitosti 
28.600 Kč   Dotace z Kraj. úřadu, MŠ   
20.100 Kč   Dotace z Kraj. úřadu, OÚ 
2.000 Kč   Hřbitovní služby 
15.000 Kč   Prodej nádob na odpad, pohledy, knihy 
2.000 Kč   Pronájem pozemků, občané 
250.000 Kč   Pronájem byty, nebytové prostory 
100.000 Kč   Příjem z vodného, elektriky   
10.000 Kč   Nahodilé příjmy 
10.000 Kč   Prodej pozemků 
400.000 Kč   Zůstatek z minulého roku 
7,997.700 Kč  Celkem příjmy 
 
Výdaje: 
 
20.000 Kč   Myslivecké sdružení, příspěvek    
40.000 Kč   Vodné, OÚ, středisko, občané    
220.000 Kč   MŠ na provoz       
25.000 Kč  Škola v přírodě, hory příspěvek    
290.000 Kč  Základní škola, neinvestiční náklady    
7.500 Kč  Knihovna, odměna      
576 Kč  Knihovna, sociální pojištění     
324 Kč  Knihovna, zdravotní pojištění    
2.000 Kč  Knihovna, knihy      
15.000 Kč  Sbor pro občanské záležitosti    
20.000 Kč  Kultura (dětský den, hudba, atrakce)   
10.000 Kč   Kultura (dětský den, nákup materiálu)  
20.000 Kč   Kultura (jarmark, betlém, nákup materiálu)  
30.000 Kč  Kultura (jarmark, betlém, hudba, atrakce)  
10.000 Kč  Kultura, občerstvení (jarmark, dět. den, betlém)  
65.000 Kč  TJ Sokol příspěvek      
140.000 Kč  Veřejná světla v obci, opravy    
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170.000 Kč  Elektrická energie obce     
500.000 Kč  Odpady – odvoz,  kontejnery – odvoz   
40.000 Kč  Nákup popelnicových nádob     
3.000 Kč  Pracovní oděv, údržbáři OÚ    
50.000 Kč  Náhradní díly, sekačky, auta     
20.000 Kč  Hudební činnost, pořádání zábav    
40.000 Kč  Pohonné hmoty, sekačky, auto Pickup  
800.000 Kč  Odměny, zastupitelstvo     
50.000 Kč  Odměny, zast. zdravotní     
1,100.000 Kč  Mzdy        
150.000 Kč  Odměny na dohodu      
250.000 Kč  Mzdy, dohody, sociální      
90.000 Kč  Mzdy, dohody, zdravotní      
35.000 Kč  Tiskoviny, knihy, pomůcky      
50.000 Kč  Drobný hmotný majetek     
50.000 Kč  Nákup materiálu, OÚ      
5.000 Kč   Úroky z úvěru       
40.000 Kč  Vodné, odvoz fekálií      
14.000 Kč  Platba plynu       
50.000 Kč  Elektrická energie, OÚ    
1.000 Kč  Rozhlas poplatek       
90.000 Kč  Telefony, internet       
80.000 Kč  Pojištění majetku obce      
49.200 Kč  Nájemné za půdu, hřiště      
120.000 Kč  Právní služby, konzultace a údržba PC    
10.000 Kč  Semináře, školení      
50.000 Kč  Zpracování mezd, aktualizace PC    
100.000 Kč  Nákup služeb pro obec     
1,754.580 Kč  Opravy a udržování hmot., nehmot. majetku  
50.000 Kč  Cestovné       
10.000 Kč  Pohoštění OÚ       
90.000 Kč  Odvod za hrací autom., známky, kolky   
1.000 Kč  Daň z převodu      
750.000 Kč  Mateřská škola – splátka budovy    
9.520 Kč  Svazek obcí, Veltrusdominio, poplatek   
20.000 Kč  Vepřecké vydry, rybáři, příspěvek    
20.000 Kč  Příspěvek na varhany kostel Vepřek    
190.000 Kč  Splátka úvěru (plynofikace)     
30.000 Kč  Hypo spoření    
7,997.700 Kč  Celkem výdaje  
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příloha č. 6:  
 
Rozpočet Obce Nová Ves na rok 2009    
                                    
Příjmy: 
 
1,500.000   daň fyzických osob závislá činnost 
   500.000   daň fyzických osob samostatně výděl. činnost                                             
2,000.000   daň právnických osob 
2,800.000   daň z přidané hodnoty 
       1.000    odnětí půdy 
   410.000    odpady,  Eko Kom - vytříděný odpad 
     14.000    poplatek ze psů 
     35.000   užívání veřej. prostr. reklamy 
   100.000    místní poplatky z hracích automatů 
     90.000   výtěžek z hracích automatů 
   150.000   správní poplatek 
   600.000   daň z nemovitosti 
     49.680   dotace pro MŠ, OU 
       1.000    hřbitov 
   439.000   pronájem pozemku /Decci/ 
   300.000   pronájem byty, nebytové prostory 
       3.000    prodej pozemku 
     10.000    prodej popel. nádob, pohledy, atd. 
     10.000    mýtné 
     50.000   voda, elektrika 
     50.000   nahodilé příjmy 
9,112.680   celkem 
 
Výdaje: 
 
     20.000    příspěvek Myslivci                     
     40.000    vodné, občané 
   220.000    MŠ na provoz  
     50.000    MŠ, ZŠ, přísp. na hory, školu v přírodě  
   300.000    ZŠ, neinvestiční náklady  
       7.500    odměna knihovna  
       2.000    knihy knihovna  
       5.000    vítání občánků, domovy důchodců  
     15.000     kultura, drobné věci masopust, dětský den, atd.  
     30.000     kultura služby /atrakce, vystoupení/ atd.  
     15.000     kultura pohoštění  
     65.000    příspěvek TJ Sokol  
     20.000    příspěvek na opravu střechy kostela  
     20.000    příspěvek Rybáři 
   140.000    veřejné osvětlení, opravy  
   190.000    veřejné osvětlení energie  
   550.000    odpady odvoz, tříděný odpad  
     35.000    nákup nádob  
       4.000    pracovní oděv  
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     50.000    díly na sekačky, auta 
     50.000    PHM, sekačky, auta 
     10.000    hudební činnost  
       1.200    policie Koleč  
   800.000    odměny zastupitelstvo  
   150.000    sociální pojištění  
     60.000    zdravotní pojištění  
1,250.000    mzdy  
   300.000    sociální pojištění  
   100.000     zdravotní poj.  
   230.000    dohody provedení práce  
     20.000    knihy, noviny  
     50.000    drobný hmotný dlouhodobý majetek  
   100.000     nákup materiálu   
     25.000    odvoz fekálií, vodné  
     15.000    plyn  
     70.000    OÚ energie  
       1.000     poplatek za rozhlas  
     95.000     telefon, internet atd.  
     75.000    pojištění majetku obce  
     38.075    nájem za pozemek /hřiště/ 
     10.000    právní služby, konzultace  
     10.000    školení, semináře  
   115.000     zpracování dat /Triada, mzdy, Solon atd./  
   250.000    služby  
3,016.951     opravy, přístavby, údržby  
     30.000    cestovné  
       5.000    pohoštění  
     98.000    kolky, známky, odvod za VHA  
       2.000    daň z převodu  
     95.104     splátka MŠ  
       9.930    mikroregion Veltrusy  
     10.000     příspěvek seniorům  
   241.920     koupě pozemků  
9,112.680     celkem 
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příloha č. 7 
 
Obecně závazná vyhláška obce Nová Ves č. 1/2007 o místních poplatcích  
 
Zastupitelstvo obce Nová Ves schvaluje a vydává dne 10. 12. 2007 v souladu s ust. 
§ 10 písm. d), § 35 a § 84 odst. 2) písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve 
znění pozdějších předpisů, a ust. § 14 odst. 2) zákona č. 565/1990 Sb., o místních 
poplatcích, ve znění pozdějších předpisů, tuto obecně závaznou vyhlášku o místních 
poplatcích (dále též jen „vyhláška“): 
 
                                          Oddíl  I. 
                                         Základní ustanovení 
 
                                               Čl. 1 
1) Obec Nová Ves zavádí a vybírá tyto místní poplatky (dále jen „poplatky“): 
a) poplatek ze psů 1) 
b) poplatek za lázeňský nebo rekreační pobyt 2) 
c) poplatek za užívání veřejného prostranství 3) 
d) poplatek ze vstupného 4) 
e) poplatek z ubytovací kapacity 5) 
f) poplatek za provozovaný výherní hrací přístroj 6). 
2) Správu místních poplatků vykonává Obecní úřad Nová Ves (správce poplatků). 
 
                                             Oddíl II. 
                                          Poplatek ze psů 
 
                                              Čl. 2 
                                        Ohlašovací povinnost 
 
1) Poplatník je povinen správci poplatku ohlásit vznik poplatkové povinnosti do 15ti 
dnů. 
2) Při plnění ohlašovací povinnosti je poplatník povinen sdělit správci poplatku 
příjmení, jméno a adresu trvalého pobytu, jde-li o fyzickou osobu, nebo  název, sídlo 
a IČ, jde-li o právnickou osobu, a další údaje podle zvláštního zákona7). Současně 
sdělí též případný nárok na osvobození od poplatku, který je povinen správci 
poplatku prokázat. Fyzická nebo právnická osoba, která je podnikatelským 
subjektem, uvede rovněž čísla účtů u peněžních ústavů, na nichž jsou soustředěny 
peněžní prostředky z její podnikatelské činnosti. 
3) Poplatník je rovněž povinen ohlásit správci poplatku do 15ti dnů jakékoliv změny 
v ohlášených skutečnostech. 
 
                                              Čl. 3 
                                        Sazba poplatku ze psů 
                                   Sazba poplatku ze psů činí ročně: 
a)  za prvního psa 60,- Kč 
b)  za druhého a každého dalšího psa téhož držitele 60,- Kč 
c)  za psa, jehož držitelem je osoba starší 70 let 30,- Kč 
d)  za druhého a každého dalšího psa, jehož držitelem je osoba starší 70 let 30,- Kč. 
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Čl. 4 
                                      Splatnost poplatku ze psů 
1) Poplatek ze psů je splatný bez vyměření vždy do 28. 2. každého roku v hotovosti 
do pokladny obce na Obecním úřadě Nová Ves ve dnech pondělí, středa od 8 hod. 
do 11 hod., od 13 hod. do 17 hod., úterý, čtvrtek a pátek od 8 hod. do 11 hod.,  od 13 
hod. do 14. hod nebo na účet obce Nová Ves č. 0460043319/0800, vedený u České 
spořitelny a.s. 
2) Vznikne-li poplatková povinnost během roku po 28. 2., je poplatek ze psů splatný 
do 15ti dnů od vzniku poplatkové povinnosti. 
 
                                            Oddíl III. 
                                Poplatek za lázeňský nebo rekreační pobyt 
 
                                              Čl. 5 
                                        Ohlašovací povinnost 
1) Ubytovatel je povinen správci poplatku ohlásit písemně nebo ústně do protokolu 
zahájení činnosti spočívající v poskytování přechodného ubytování ve lhůtě do 15ti 
dnů od zahájení této činnosti. 
2) Při plnění ohlašovací povinnosti je ubytovatel povinen sdělit správci poplatku 
příjmení, jméno a adresu trvalého pobytu, jde-li o fyzickou osobu, nebo  název, sídlo 
a IČ, jde-li o právnickou osobu, a další údaje podle zvláštního zákona 7). Fyzická  
nebo právnická osoba, která je podnikatelským subjektem, uvede rovněž čísla účtů u 
peněžních ústavů, na nichž jsou soustředěny peněžní prostředky z její podnikatelské 
činnosti. 
3) Ubytovatel je rovněž povinen ohlásit správci poplatku do 15ti dnů jakékoliv změny 
v ohlášených skutečnostech. 
 
                                              Čl. 6 
                             Sazba poplatku za lázeňský nebo rekreační pobyt 
Sazba poplatku za lázeňský nebo rekreační pobyt činí za osobu a každý i započatý 
den pobytu, není-li tento dnem příchodu, 15,- Kč. 
 
                                              Čl. 7 
                            Splatnost poplatku za lázeňský nebo rekreační pobyt 
1) Poplatník uhradí poplatek za lázeňský nebo rekreační pobyt ubytovateli. 
2) Ubytovatel vybrané poplatky za lázeňský nebo rekreační pobyt odvede vždy 
nejpozději do 15ti dnů po uplynutí každého čtvrtletí v hotovosti do pokladny obce na 
Obecním úřadě Nová Ves ve dnech pondělí, středa od 8 hod. do 11 hod., od 13 hod. 
do 17 hod., úterý, čtvrtek a pátek od 8 hod. do 11 hod.,  od 13 hod. do 14. hod nebo 
na účet obce Nová Ves č. 0460043319/0800, vedený u České spořitelny a.s. 
 
                                             Oddíl IV. 
                                Poplatek za užívání veřejného prostranství 
 
                                              Čl. 8 
                                        Veřejné prostranství 
Pro účely této vyhlášky se za veřejné prostranství považují prostranství konkrétně 
znázorněná na mapě v příloze č. 1 této vyhlášky. 
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Čl. 9 
                                        Ohlašovací povinnost 
1) Poplatník je povinen správci poplatku předem ohlásit předpokládanou dobu, místo 
a plochu užívání veřejného prostranství. 
2) Při plnění ohlašovací povinnosti je poplatník povinen sdělit správci poplatku 
příjmení, jméno a adresu trvalého pobytu, jde-li o fyzickou osobu, nebo název, sídlo a 
IČ, jde-li o právnickou osobu, a další údaje podle zvláštního zákona 7). Fyzická nebo 
právnická osoba, která je podnikatelským subjektem, uvede rovněž čísla účtů u 
peněžních ústavů, na nichž jsou soustředěny peněžní prostředky z její podnikatelské 
činnosti. 
 
                                              Čl. 10 
                              Sazba poplatku za užívání veřejného prostranství 
1) Sazba poplatku za užívání veřejného prostranství činí za každý i započatý m2 a 
každý i započatý den: 
a) za umístění dočasných staveb a zařízení sloužících pro poskytování služeb 2,- Kč, 
b) za umístění dočasných staveb a zařízení sloužících pro poskytování prodeje 10,- 
Kč, 
c) za umístění stavebního zařízení 1,- Kč 
d) za umístění reklamního zařízení 50,- Kč, 
e) za umístění zařízení lunaparků a jiných obdobných atrakcí  50,- Kč, 
f) za umístění cirkusů 10,- Kč 
g) za umístění skládek (dřevo, písek, cihly, apod.) 1,- Kč, 
h) za užívání veřejného prostranství pro reklamní akce 10,- Kč, 
i) za užívání veřejného prostranství pro potřeby tvorby filmových a televizních děl 10,- 
Kč. 
2) V případě souběhu více zvláštních užívání jednoho veřejného prostranství ve 
stejném období se platí poplatek stanovený nejvyšší sazbou. 
 
                                              Čl. 11 
                          Osvobození od poplatku za užívání veřejného prostranství 
Od poplatku za užívání veřejného prostranství je nad rámec ust. § 4 zákona č. 
565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů, osvobozeno 
užívání veřejného prostranství obcí Nová Ves, jí zřízenými organizacemi a 
společenskými a sportovními organizacemi majícími sídlo a působícími na území 
obce Nová Ves. 
 
                                              Čl. 12 
                            Splatnost poplatku za užívání veřejného prostranství 
Poplatek za užívání veřejného prostranství je splatný v hotovosti do pokladny obce 
na Obecním úřadě Nová Ves ve dnech pondělí, středa od 8 hod. do 11 hod., od 13 
hod. do 17 hod., úterý, čtvrtek a pátek od 8 hod. do 11 hod.,  od 13 hod. do 14. hod 
nebo na účet obce Nová Ves č. 0460043319/0800, vedený u České spořitelny a.s. 
a) při užívání veřejného prostranství po dobu kratší 5 dnů nejpozději v den, kdy bylo 
s užíváním veřejného prostranství započato, 
b) při užívání veřejného prostranství po dobu delší 5 dnů je možné poplatek rozdělit v 
jednom kalendářním roce do dvou stejných splátek, přičemž první splátka je splatná 
nejpozději v den, kdy bylo s užíváním veřejného prostranství započato, a  
druhá splátka nejpozději v den, kdy bylo užívání veřejného prostranství ukončeno. 
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                                            Oddíl V. 
                                     Poplatek ze vstupného 
 
                                              Čl. 13 
                                        Ohlašovací povinnost 
1) Poplatník je povinen nejpozději 7 dní před konáním akce ohlásit správci poplatku 
pořádání akce a předložit vstupenky označené cenou, datem, hodinou konání akce a 
jménem fyzické nebo právnické osoby, která akci pořádá. 
2) Při plnění ohlašovací povinnosti je poplatník povinen sdělit správci poplatku 
příjmení, jméno a adresu trvalého pobytu, jde-li o fyzickou osobu, nebo název, sídlo a 
IČ, jde-li o právnickou osobu, a další údaje podle zvláštního zákona 7). Fyzická nebo 
právnická osoba, která je podnikatelským subjektem, uvede též čísla účtů u 
peněžních ústavů, na nichž jsou soustředěny peněžní prostředky z její podnikatelské 
činnosti. 
3) Do 3 dnů po skončení akce je poplatník povinen ohlásit správci poplatku celkovou 
výši vybraného vstupného sníženou o daň z přidané hodnoty, jestliže byla v ceně 
vstupného obsažena. Zároveň poplatník předloží správci poplatku neprodané 
vstupenky. 
4) Povinnosti stanovené v odst. 1) až 3) se vztahují  i na poplatníky, jimiž pořádané 
akce jsou od poplatku ze vstupného osvobozeny. 
 
                                              Čl. 14 
                                     Sazba poplatku ze vstupného 
Sazba poplatku ze vstupného činí 20 % z úhrnné částky vybraného vstupného. 
 
                                              Čl. 15 
                                  Osvobození od poplatku ze vstupného 
Od poplatku ze vstupného jsou nad rámec ust. § 6 zákona č. 565/1990 Sb., o 
místních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů, osvobozeny akce pořádané 
společenskými a sportovními organizacemi majícími sídlo a působícími na území 
obce Nová Ves. 
 
                                              Čl. 16 
                                    Splatnost poplatku ze vstupného 
Poplatek ze vstupného je splatný do 3 dnů ode dne pořádání akce v hotovosti do 
pokladny obce na Obecním úřadě Nová Ves ve dnech pondělí, středa od 8 hod. do 
11 hod., od 13 hod. do 17 hod., úterý, čtvrtek a pátek od 8 hod. do 11 hod.,  od 13 
hod. do 14. hod nebo na účet obce Nová Ves č. 0460043319/0800, vedený u České 
spořitelny a.s. 
 
                                             Oddíl VI. 
                                     Poplatek z ubytovací kapacity 
 
                                              Čl. 17 
                                        Ohlašovací povinnost 
1) Poplatník je povinen správci poplatku ohlásit písemně nebo ústně do protokolu 
zahájení činnosti spočívající v poskytování přechodného ubytování ve lhůtě do 15ti 
dnů od zahájení této činnosti. 
2) Při plnění ohlašovací povinnosti je ubytovatel povinen sdělit správci poplatku 
příjmení, jméno a adresu trvalého pobytu, jde-li o fyzickou osobu, nebo název, sídlo a 
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IČ, jde-li o právnickou osobu, a další údaje podle zvláštního zákona 7). Fyzická  
nebo právnická osoba, která je podnikatelským subjektem, uvede rovněž čísla účtů u 
peněžních ústavů, na nichž jsou soustředěny peněžní prostředky z její podnikatelské 
činnosti. 
3) Poplatník je rovněž povinen ohlásit správci poplatku do 15ti dnů jakékoliv změny v 
ohlášených skutečnostech. 
 
                                              Čl. 18 
                                 Sazba poplatku z ubytovací kapacity 
Sazba poplatku z ubytovací kapacity činí 4,- Kč za každé využité lůžko a den. 
 
                                              Čl. 19 
                                 Splatnost poplatku z ubytovací kapacity 
Poplatek z ubytovací kapacity je splatný nejpozději do 15ti dnů po uplynutí každého 
čtvrtletí v hotovosti do pokladny obce na Obecním úřadě Nová Ves ve dnech pondělí, 
středa od 8 hod. do 11 hod., od 13 hod. do 17 hod., úterý, čtvrtek a pátek od 8 hod. 
do 11 hod.,  od 13 hod. do 14. hod nebo na účet obce Nová Ves č. 
0460043319/0800, vedený u České spořitelny a.s. 
 
                                            Oddíl VII. 
                               Poplatek za provozovaný výherní hrací přístroj 
 
                                              Čl. 20 
                                        Ohlašovací povinnost 
1) Poplatník je povinen správci poplatku ohlásit uvedení výherního hracího přístroje 
do provozu, a to ve lhůtě do 15 dnů od uvedení do provozu. 
2) Při plnění ohlašovací povinnosti je poplatník povinen sdělit správci poplatku název 
právnické osoby, sídlo, IČ a další údaje podle zvláštního zákona 7) a uvést čísla účtů 
u peněžních ústavů, na nichž jsou soustředěny peněžní prostředky z její  
podnikatelské činnosti. 
3) Poplatník je rovněž povinen ohlásit správci poplatku do 15 dnů jakékoliv změny v 
ohlášených skutečnostech. 
 
                                              Čl. 21 
                            Sazba poplatku za provozovaný výherní hrací přístroj 
1) Poplatek za každý provozovaný výherní hrací přístroj činí 5.000,- Kč na 3 měsíce. 
2) V případě, že výherní hrací přístroj je provozován po dobu kratší než 3 měsíce, 
platí se poplatek v poměrné výši. 
 
                                               Čl. 22 
                           Splatnost poplatku za provozovaný výherní hrací přístroj 
1) Poplatek za provozovaný výherní hrací přístroj je splatný v hotovosti do pokladny 
obce na Obecním úřadě Nová Ves ve dnech pondělí, středa od 8 hod. do 11 hod., od 
13 hod. do 17 hod., úterý, čtvrtek a pátek od 8 hod. do 11 hod.,  od 13 hod. do 14. 
hod nebo na účet obce Nová Ves č. 0460043319/0800, vedený u České spořitelny 
a.s. 
a) při povolení provozu výherního hracího přístroje na dobu 3 měsíců do 1 měsíce po 
zahájení provozu, 
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b) při povolení provozu výherního hracího přístroje na dobu 6 měsíců ve dvou 
stejných splátkách splatných vždy poslední den 3. a 6. měsíce doby, na níž byl 
povolen provoz výherního hracího přístroje, 
c) při povolení provozu výherního hracího přístroje na kalendářní rok ve čtyřech 
splátkách splatných vždy poslední den příslušného čtvrtletí. 
2) Poplatek za provozovaný výherní hrací přístroj může být zaplacen poplatníkem 
jednorázově nejpozději 2 měsíce po zahájení provozu výherního hracího přístroje. 
 
                                            Oddíl VIII. 
                              Ustanovení přechodná a závěrečná 
 
                                              Čl. 23 
                                        Přechodné ustanovení 
Práva a povinnosti vyplývající z obecně závazné vyhlášky obce Nová Ves č. 4/2003 
o místních poplatcích, ze dne 19. 11. 2003 zůstávají nedotčena a posuzují se podle 
této obecně závazné vyhlášky a dosavadních právních předpisů. 
 
                                              Čl. 24 
                                        Zrušovací ustanovení 
Zrušuje se obecně závazná vyhláška obce Nová Ves č. 4/2003 o místních 
poplatcích, ze dne 19. 11. 2003. 
 
                                              Čl. 25 
                                             Účinnost 
Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dnem 1. 1. 2008. 
 
                                     Jana Uhrová, starostka obce 
                                  Miroslav Červenka, místostarosta obce 
Vysvětlivky: 
1) § 2  zákona  č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů 
2) § 3 zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů 
3) § 4 zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů 
4) § 6 zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů 
5) § 7 zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů 
6) § 10a zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění pozdějších 
předpisů 
7) § 33 zákona č. 337/1992 Sb., o správě daní a poplatků, ve znění pozdějších 
předpisů 
 
                                            * * * * * * * 
 
                Příloha č. 1 k obecně závazné vyhlášce obce Nová Ves č. 1/2007 
o místních poplatcích - mapa veřejných prostranství, za jejichž užívání se vybírá 
místní poplatek za užívání veřejných prostranství - mapa je k dispozici na Obecním 
úřadě (jedná se o obvyklá místa v naší obci). 
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příloha č. 8 
 
Obecně závazná vyhláška obce Nová Ves č. 2/2007 o systému shromaž ďování, 
sběru, p řepravy, t řídění, využívání a odstra ňování komunálních odpad ů  
vznikajících na území obce Nová Ves  
 
Zastupitelstvo obce Nová Ves schvaluje a vydává dne 20. 12. 2007  v souladu s ust. 
§ 10 písm. d), § 35 a § 84 odst. 2) písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve 
znění pozdějších předpisů, a s ust. § 17 odst. 2) zákona č. 185/2001 Sb., 
o odpadech a o změně některých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů, tuto 
obecně závaznou vyhlášku o systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, vy-
užívání a odstraňování komunálních odpadů vznikajících na území obce Nová Ves: 
 
                                            čl. 1 
                                         Základní ustanovení 
1) Tato obecně závazná vyhláška stanovuje systém shromažďování, sběru, pře-
pravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů vznikajících na území 
obce Nová Ves (dále jen "obec"), přičemž touto obecně závaznou vyhláškou se 
neřeší nakládání se stavebním odpadem. 
2) Tato obecně závazná vyhláška v souladu s ust. § 17 odst. 3) zákona č. 185/2001 
Sb., o odpadech a o změně některých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů, 
též určuje místa, kam mohou fyzické osoby odkládat komunální odpad. 
 
                                              čl. 2 
                                          Základní pojmy 
Pro účely této vyhlášky se rozumí: 
a) objemným odpadem - komunální odpad, k jehož shromažďování nelze z důvodu 
jeho rozměrů, materiálu nebo jeho vlastností (např. nábytek, pneumatiky, atd.) použít 
běžné sběrné nádoby, 
b) zbytkovým odpadem - komunální odpad, který zbyde po vytřídění komunálního 
odpadu na složky uvedené v ust. čl. 3 této obecně závazné vyhlášky, 
c) pověřenou osobou - oprávněná osoba podle zákona č. 185/2001 Sb., o odpadech 
a o změně některých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů, se kterou obec 
uzavřela smlouvu na sběr, přepravu, využití a odstraňování komunálních odpadů 
vznikajících na území obce, 
d) sběrnou nádobou - typizovaná nádoba z kovu či plastu nebo plastový pytel ozna-
čený logem pověřené osoby, splňující technické parametry s vnitřním objemem od 50 
do 1100 litrů, určená k odkládání jednotlivých složek komunálního odpadu a 
zbytkového odpadu, v níž jsou komunální odpady skladovány do doby sběru a svozu 
komunálních odpadů. 
 
                                              čl. 3 
                                     Třídění komunálních odpadů 
Fyzické osoby jsou povinny komunální odpady vznikající na území obce třídit na 
následující složky: 
a) papír 
b) plasty 
c) sklo 
d) železo 
e) objemný odpad 
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f) nebezpečný odpad. 
 
                                              čl. 4 
                        Sběrné nádoby a místa určená k odkládání komunálních odpadů 
1) Fyzické osoby jsou povinny vytříděné složky komunálního odpadu a zbytkový 
odpad odkládat do sběrných nádob a na místa k tomu obcí určená: 
a) papír – sběrné nádoby dle označení 
b) plasty – sběrné nádoby dle označení 
c) sklo – sběrné nádoby dle označení 
d) železo – se předává pověřené osobě na místech a v termínech stanovených obcí 
oznámením obecního úřadu 
e) objemný odpad – velkoobjemové kontejnery přistavené na místech a v termínech 
stanovených obcí oznámením obecního úřadu 
f) nebezpečný odpad – se předává pověřené osobě na místech a v termínech 
stanovených obcí oznámením obecního úřadu 
g) zbytkový odpad – typizované sběrné nádoby o objemu 110l a typizované plastové 
pytle o objemu 110l označené logem pověřené osoby. 
2) Fyzické osoby jsou povinny zajistit si na svůj náklad sběrné nádoby na zbytkový 
odpad (typizované sběrné nádoby o objemu 110 l nebo typizované plastové pytle o 
objemu 110 l označené logem pověřené osoby) a zajistit dostatečný počet těchto 
sběrných nádob tak, aby nedocházelo k jejich přeplňování nebo odkládání odpadů 
mimo sběrné nádoby. Sběrné nádoby musí být v takovém fyzickém a technickém 
stavu, aby umožňovaly bezpečné ukládání komunálních odpadů a jejich odvoz 
oprávněnou osobou. 
3) Fyzické osoby zajistí, aby v den sběru (svozu) zbytkového odpadu byly sběrné 
nádoby na zbytkový odpad popř. typizované plastové pytle zpřístupněny pro obsluhu 
provádějící sběr (svoz) komunálního odpadu. 
4) Sběrné nádoby a místa určená k odkládání komunálních odpadů se užívají těmito 
způsoby: 
a) sběrné nádoby se užívají pouze k účelu, k němuž jsou určeny, a pouze 
k odkládání odpadu, pro nějž jsou určeny, 
b) do sběrných nádob je zakázáno ukládat: 
- stavební odpad a jiný podobný odpad, 
- uhynulá zvířata a jejich části, 
- horký popel, 
- tekutiny a ztekucené odpady. 
c) do sběrných nádob určených k odkládání zbytkového odpadu je kromě materiálu 
uvedeného pod písm. b) dále zakázáno ukládat: 
- nebezpečný odpad, 
- objemný odpad, pružiny nebo jiný odpad měnící svůj tvar (zejména větve), 
d) zbytkový odpad se ukládá do sběrných nádob tak, aby je bylo možno řádně 
uzavřít a odpad z nich při manipulaci s nimi nevypadával, 
e) odpad ve sběrných nádobách je zakázáno udupávat, zhutňovat nebo zapalovat. 
 
                                              čl. 5 
                                  Frekvence sběru komunálních odpadů 
1) Sběr (svoz) zbytkového odpadu zajišťuje pověřená osoba s frekvencí  1x za 14 
dní. 
2) Sběr (svoz) nebezpečného a objemného odpadu a železa je zajišťován minimálně 
2x ročně. 
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3) Sběr (svoz) komunálních odpadů se provádí podle obcí odsouhlaseného 
harmonogramu. 
 
                                              čl. 6 
                                        Závěrečná ustanovení 
1) Zrušuje se obecně závazná vyhláška obce Nová Ves č. 2/2003 o nakládání 
s komunálním a se stavebním odpadem na území obce Nová Ves, ze dne 19. 3. 
2003. 
2) Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dnem 7. 1. 2008 

 
                                     Jana Uhrová, starostka obce 

                                  Miroslav Červenka, místostarosta obce 
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příloha č. 9 
 
Obecně závazná vyhláška obce Nová Ves  č. 3/2007, kterou se stanoví část 
spole čného školského obvodu základní školy – Základní ško la Veltrusy, okres 
Mělník  
 
Zastupitelstvo obce Nová Ves schvaluje a vydává dne 10. 12. 2007 v souladu s ust. 
§ 10 písm. d), § 35 a § 84 odst. 2) písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve 
znění pozdějších předpisů, a s ust. § 178 odst. 2) písm. c) zákona č. 561/2004 Sb., 
o předškolním, základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský 
zákon) (dále jen „školský zákon“), tuto obecně závaznou vyhlášku, kterou se stanoví 
část společného školského obvodu základní školy – Základní škola Veltrusy, okres 
Mělník: 
 
                                               Čl. 1 
 
Na základě písemné dohody o vytvoření společného školského obvodu základní 
školy – Základní škola Veltrusy, okres Mělník, se sídlem: Veltrusy, Opletalova 493, 
PSČ 277 46, IČO: 70990972, která je v souladu s ust. § 141 odst. 1) písm. a) a násl.  
školského zákona zapsána v rejstříku škol a školských zařízení a poskytuje základní 
vzdělávání dětí v prvním až devátém ročníku v souladu se vzdělávací soustavou 
základních škol, jejímž zřizovatelem je město Veltrusy, uzavřené dne 15. 3. 2005 
mezi městem Veltrusy a obcí Nová Ves, se touto obecně závaznou vyhláškou 
stanovuje, že území obce Nová Ves je částí školského obvodu základní školy – 
Základní škola Veltrusy, okres Mělník, se sídlem Veltrusy, Opletalova 493, PSČ 277 
46, IČO: 70990972. 
 
                                              Čl. 2 
 
Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti 15. dnem ode dne jejího vyhlášení. 

 
                                     Jana Uhrová, starostka obce 

                                  Miroslav Červenka, místostarosta obce 
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příloha č. 10 
 
Obecně závazná vyhláška obce Nová Ves č. 4/2007, kterou se vydává Požární 
řád obce Nová Ves  
 
Zastupitelstvo obce Nová Ves schvaluje a vydává dne 10. 12. 2007 v souladu s ust. 
§ 10 písm. d), § 35 a § 84 odst. 2 písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve 
znění pozdějších předpisů, a s ust. § 29 odst. 1) písm. o) bod 1. zákona č. 133/1985 
Sb., o požární ochraně, ve znění pozdějších předpisů, v návaznosti na ust. § 15 
nařízení vlády č. 172/2001 Sb., tuto obecně závaznou vyhlášku, kterou se vydává 
Požární řád obce Nová Ves:  

 
Čl. 1 
Účel 

 
Požární řád stanovuje zásady organizace a provádění požární ochrany v obci, vyme-
zuje činnost osob pověřených zabezpečováním požární ochrany, doplňuje a zpřes-
ňuje základní povinnosti fyzických a právnických osob o povinnosti v době zvýšeného 
nebezpečí vzniku požáru, opravuje způsob hašení požáru na území obce, zajištění 
zdrojů vody pro hašení, způsob ohlášení požáru a vyhlášení požárního poplachu.  
 

Čl. 2 
Organizace požární ochrany v obci 

 
1) Za požární ochranu obce odpovídají orgány obce. V otázkách požární ochrany 
jedná s občany, podnikajícími fyzickými a právnickými osobami, institucemi a orgány 
státní správy starosta obce nebo jím pověřený zástupce.  
2) V objektech, které vlastní nebo užívá obec ke své činnosti na základě smluvních 
vztahů, plní obec povinnosti uložené zákonem o požární ochraně právnickým a 
podnikajícím fyzickým osobám.  

 
Čl. 3 

Jednotka požární ochrany 
 
Obec Nová Ves uzavřela smlouvu o spolupráci obcí při zajištění požární ochrany dne 
1.1.2006 s obcí Lužec nad Vltavou, na základě níž úkoly požární ochrany na území 
obce Nová Ves zajišťuje Jednotka sboru dobrovolných hasičů obce Lužec nad 
Vltavou.  

 
Čl. 4 

Základní povinnosti fyzických a právnických osob na úseku požární ochrany 
 
Povinnosti a práva právnických osob a podnikajících fyzických jsou stanoveny 
obecně závaznými právními a technickými předpisy (např. § 4, § 5, § 6, § 11, § 13, § 
16 a další zákona č. 133/1985 Sb., o požární ochraně, ve znění pozdějších 
předpisů). Ustanoveními požárního řádu obce nejsou dotčeny.  
Při provozování činnosti dodržují podnikající fyzické a právnické osoby předpisy 
požární ochrany.  
Povinnosti a práva fyzických osob jsou upraveny obecně závaznými právními 
předpisy (např. § 17, § 18 a další zákona č. 133/1985 Sb., o požární ochraně, ve 
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znění pozdějších předpisů). Ustanoveními požárního řádu obce nejsou dotřeny.  
Při provozování činnosti dodržují fyzické osoby předpisy požární ochrany.  
 

Čl. 5 
Období zvýšeného nebezpečí požáru 

1) Za dobu zvýšeného nebezpečí vzniku požárů se považuje delší období vysokých 
teplot a mimořádného sucha.  
2) Počátek a konec požárních preventivních opatření pro období zvýšeného 
nebezpečí vzniku požárů na území obce vyhlašuje starosta obce. Vyhlášení zveřejní 
obecní úřad obvyklým způsobem. Vyhlášení období zvýšeného nebezpečí vzniku 
požáru obcí s rozšířenou působností nebo Krajským úřadem Středočeského kraje 
pro vymezení území není tímto požárním řádem dotčeno.  
3) Pro období vysokých teplot a mimořádného sucha se stanoví následující 
preventivní opatření:  
a) zákaz kouření, rozdělávání a používání otevřeného ohně v prostorech a na 
místech, kde může dojít k jeho rozšíření; ustanovení zvláštních předpisů nejsou tímto 
dotčena,  
b) zákaz spalování hořlavých látek na volném prostranství, ustanovení zvláštního 
právního předpisu nejsou tímto dotčena,  
c) zákaz vjezdu motorových vozidel na lesní a polní cesty mimo vozidel 
zabezpečujících opatření po dobu zvýšeného nebezpečí vzniku požárů a vozidel 
používaných k přepravě píce při sklizni píce a úrody při žních; tato vozidla musí být 
při jízdě po poli nebo při práci v místech skladování vybavena lapači jisker nebo 
jiným obdobným zařízením, 
d) zákaz táboření mimo vyhrazené prostory, 
e) zákaz používání vody z nádrží určených pro hašení požárů k jiným účelům; 
ustanovení zvláštního právního předpisu nejsou tímto dotčena.  
 

Čl. 6 
Zdroje požární vody, hasební látky 

 
Obec zajišťuje potřebné zdroje vody a vyžaduje od majitele hydrantové sítě její 
údržbu tak, aby byla vždy použitelná.  
Jako zdroje požární vody obec určuje:  
Nová Ves náves rybník (požární nádrž), Bakovský potok, vodovodní řád Nové 
Ouholice Bakovský potok, vodovodní řád Staré Ouholice Vltava, vodovodní řád  
Miřejovice Vltava, vodovodní řád Vepřek Bakovský potok, Vltava, vodovodní řád  
Obec zpracovává a udržuje v aktuálním stavu plánek obce s vyznačením zdrojů vody 
pro hašení požárů, čerpacích stanovišť pro požární techniku a vhodného směru 
příjezdu. Tento v jednom vyhotovení předává JSDH a dále jednotce Hasičského 
záchranného sboru Středočeského kraje 
 

Čl. 7 
Ohlašovny požáru a vyhlášení požárního poplachu 

V katastru obce jsou tyto ohlašovny požáru:  
Ohlašovnou požáru s trvalou obsluhou není zřízena. Místem pro hlášení požáru nebo 
jiné mimořádné události, vyhlášení poplachu a přivolání pomoci je kancelář starosty 
telefon 315756056, 724179613 
 
Vyhlášení požárního poplachu pro Jednotku dobrovolných hasičů obce:  
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a) požární sirénou přerušovaným tónem pro dobu trvání 1 minuty  
b) v případě mimořádné živelné pohromy přerušovaným tónem po dobu trvání 
1 minuty  
c) telefonem na velitele JSDH.  

 
Čl. 8 

Seznam sil a prostředků 
jednotek požární ochrany z požárního poplachového plánu kraje 

 
Jednotky požární ochrany jsou povolávány v počtu potřebném pro zdolávání požárů 
podle požárního poplachového plánu HZS kraje v souladu s plošným pokrytím kraje 
jednotkami požární ochrany. Jednotky povolává velitel zásahu prostřednictvím 
operačního střediska HZS kraje, případně operační středisko HZS kraje samo.  
 
1. stupeň Jednotka Stanice Kralupy n. Vlt.  
Kralupy n. Vlt.  
Veltrusy  
2. stupeň Jednotka Stanice Mělník  
ČD Kralupy n. Vlt.  
3. stupeň Jednotka Stanice Slaný, KL  
Úžice  
Dolínek  
Lužec n. Vltavou  
Mělník  
Kaučuk Kralupy n. Vlt.  
4. stupeň Jednotka Stanice Roudnice nad Labem  
Stanice Kladno, KL  
Stanice Neratovice  
Stanice Stochov, KL  
Stanice Litoměřice, LT  
Stanice Roztoky, PZ  
 
Jednotky požární ochrany jsou na místo zásahu (resp. do zálohy) povolávány 
prostřednictvím krajského operačního střediska.  

 
Čl. 9 

Závěrečné ustanovení 
 
Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti 15. dnem po dni jejího vyhlášení.  
 

Jana Uhrová, starostka obce 
Miroslav Červenka, místostarosta obce 
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příloha č. 11 
 
Řád veřejného poh řebišt ě 
 
Starostka obce Nová Ves vydává dle ustanovení § 102 odst. 3, ve spojení s § 99 
odst. 2 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, a na 
základě ustanovení § 16 odst. 1 zákona č. 256/2001 Sb., o pohřebnictví a o změně 
některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů (dále jen „zákon“), v souladu 
s ustanovením § 19 citovaného zákona řád veřejného pohřebiště (dále jen „řád“). 
 

Článek 1 
Úvodní ustanovení 

Řád upravuje provoz pohřebiště v obci Nová Ves, které se nachází na pozemcích č. 
256 a 56/3 v k.ú. Vepřek, část obce Nová Ves.  
Provozovatelem a správcem pohřebiště v části Vepřek je obec Nová Ves, která 
zajišťuje provozování pohřebiště v souladu s ustanovením § 18 odst. 2 zákona č. 
256/2001 Sb., o pohřebnictví.  

 
Článek 2 

Provozní doba pohřebiště 
Provozní doba, v jejímž průběhu je pohřebiště zpřístupněno veřejnosti se stanoví 
takto:  
pohřebiště je přístupné veřejnosti celoročně bez omezení  
 

Článek 3 
Pořádek na pohřebišti 

1. Návštěvníci pohřebiště jsou povinni zdržet se takového jednání, které by se 
dotýkalo důstojnosti zemřelých nebo mravního cítění pozůstalých a veřejnosti, 
zejména chovat se hlučně, pouštět přenosné nosiče zvuku, používat alkoholické 
nápoje, omamné a psychotropní látky, odhazovat odpadky mimo prostor k tomu 
určený a používat prostory pohřebiště a jeho vybavení k jiným účelům, než k jakým 
jsou určeny.  
2. Děti do 10 let mají na pohřebiště přístup pouze v doprovodu dospělé osoby.  
3. Na pohřebiště je zakázán přístup podnapilým osobám a osobám se psy, kočkami 
a jinými zvířaty. 
4. Na pohřebiště je zakázáno jezdit na jízdních kolech, koloběžkách, skateboardech 
a kolečkových bruslích.  
5. Přístup na pohřebiště nebo do jeho částí může správce pohřebiště z oprávněných 
důvodů (terénní úpravy, náledí, vichřice, exhumace atd.) na vymezenou dobu omezit 
nebo zakázat.  
6. Ukládání nádob, nářadí a jiných předmětů na zelené pásy a místa kolem 
hrobových míst není dovoleno. 
7. Svítilny a svíčky je možno na pohřebišti rozsvěcovat na jednotlivých hrobových 
místech pouze tehdy, pokud jsou vhodným způsobem zabezpečeny proti vzniku 
požáru. Na vsypových a rozptylových loučkách je dovoleno rozsvěcovat svíčky jenom 
na vyhrazených plochách. V odůvodněných případech může správce pohřebiště 
používání otevřeného ohně (svíček aj.) omezit nebo zakázat.  
8. Z hygienických důvodů není dovoleno v areálu pohřebiště pít vodu z vodovodních 
výpustí a studní. Tato voda je určena k provozním účelům správce pohřebiště a na 



 229 

zalévání zeleně při údržbě zeleně na pronajatých hrobových místech. Je zakázáno 
odnášet vodu v náhradních obalech z areálu pohřebiště.  
9. Odpadky je třeba odkládat na stanovená místa. 
10. Návštěvníci nejsou oprávněni provádět zásahy do zeleně vysázené správcem 
pohřebiště, včetně nové výsadby zeleně, bez jeho souhlasu. 
11. Pořádání pietních a vzpomínkových akcí na pohřebišti je možné se souhlasem 
správce pohřebiště. Tím není dotčena povinnost svolavatele předem oznámit 
shromáždění podle zvláštního předpisu (zákon č. 84/1990 Sb., o právu 
shromažďovacím, ve znění pozdějších předpisů). 
12. Na pohřebišti je povoleno provádět jakékoli práce pouze v takovém rozsahu a 
takovým způsobem, který stanoví tento řád.  
13. Dozor nad pořádkem na pohřebišti provádí správce pohřebiště.  
 

Článek 4 
Rozsah služeb poskytovaných na pohřebišti 

Provozovatel a správce pohřebiště poskytuje zejména následující služby:  
a) pronájem hrobových míst 
b) vedení související evidence o hrobových místech a o uložení lidských ostatků 
c) zajišťuje likvidaci odpadů (odvoz kontejnerů) 
d) uzavírání nájemních smluv s nájemci hrobových míst 
e) správu a údržbu areálu pohřebiště (včetně komunikací, okolní zeleně a vodního 
zdroje 
Provozovatel a správce pohřebiště poskytuje informace o provádění následujících 
služeb: 
- výkopové práce související s pohřbením a exhumací  
- pohřbívání  
- ukládání zpopelněných lidských ostatků 
Výkopové práce související s pohřbem nebo exhumací, kamenické práce, stavby 
hrobek, hrobů a pomníků jsou zajišťovány prostřednictvím třetích osob. 

 
Článek 5 

Povinnosti a činnost správce pohřebiště v souvislosti s nájmem hrobových míst 
1. Správce pohřebiště je povinen:  
a) předat nájemci hrobového místa (dále jen „nájemce“) k užívání vyznačené, číselně 
označené hrobové místo  
b) umožnit nájemci zřízení hrobového zařízení hrobu nebo hrobky za podmínek 
stanovených v článku 9 tohoto řádu  
c) umožnit nájemci užívání jeho hrobového místa a zařízení pohřebiště, zajistit 
přístup ke hrobovému místu a zdržet se jakýchkoli zásahů do hrobového místa nebo 
hrobového zařízení s výjimkou případů, kdy je nezbytné, např. v důsledku živelní 
pohromy, bezodkladně zajistit bezpečný a plynulý provoz pohřebiště, nebo kdy je 
třeba provést pohřbení do sousedního hrobu, kamenosochařské práce nebo úpravu 
pohřebiště, v takovém případě je omezení přístupu ke hrobovému místu možné 
pouze po nezbytně nutnou dobu; dojde-li k zásahu do hrobového místa nebo 
hrobového zařízení vinou správce pohřebiště a vznikne-li škoda, je správce 
pohřebiště povinen hrobové místo uvést do původního stavu.  
2. Hrobová místa správce pohřebiště zřizuje a připravuje k pronájmu tak, aby vznikly 
ucelené řády, oddíly či skupiny hrobů a hrobek stejného charakteru a rozměrů. Nikdo 
nemá nárok na individuální umístění mimo vymezený prostor.  



 230 

 
Článek 6 

Povinnosti nájemce hrobového místa 
1. Hrobové zařízení zřídit v souladu s ustanovením článku 9. Před zahájením prací si 
vyžádat písemný souhlas správce pohřebiště a řídit se při provádění prací jeho 
pokyny; má-li být zřízena hrobka, předat správci pohřebiště k odsouhlasení 
dokumentaci obsahující technickou zprávu, půdorys, bokorys a řez hrobkou s 
uvedením jména a adresy realizátora záměru, po dokončení hrobky požádat správce 
pohřebiště o její technické převzetí a řídit se pokyny vydanými správcem pohřebiště k 
trvalému užívání hrobky.  
2. Provádět údržbu pronajatého hrobového místa a hrobového zařízení v následují-
cím rozsahu a následujícím způsobem:  
a) nejpozději do 3 měsíců od pohřbení do hrobu zajistit úpravu pohřbívající plochy 
hrobového místa. 
b) zajistit, aby plocha hrobového místa nezarůstala nevhodným porostem 
narušujícím estetický vzhled pohřebiště a průběžně zajišťovat údržbu hrobového 
místa a hrobového zařízení na vlastní náklady tak, aby jejich stav nebránil užívání 
hrobových míst ostatních nájemců a dalších osob.  
c) odstranit včas znehodnocené květinové a jiné dary, odpad z vyhořelých svíček a 
další předměty, které narušují estetický vzhled pohřebiště. Neodstraní-li tyto 
předměty nájemce hrobového místa na vsypové loučce, je správce pohřebiště 
oprávněn to učinit sám.  
d) neprodleně zajistit opravy hrobového zařízení, pokud je narušena jeho stabilita a 
ohrožuje tak zdraví, životy nebo majetek dalších osob. Pokud tak nájemce neučiní, je 
správce pohřebiště oprávněn zajistit bezpečnost na náklady a riziko nájemce 
hrobového místa.  
3. Lavičky instalovat pouze se souhlasem správce pohřebiště (který stanoví povolený 
rozměr, tvar, barvu, umístění, upevnění apod.) a udržovat je v řádném stavu. Takové 
lavičky mohou používat všichni návštěvníci pohřebiště.  
4. Do veřejné zeleně na pohřebišti, včetně výsadby nové veřejné zeleně, zasahovat 
pouze se souhlasem správce pohřebiště, který může ve svém souhlasu stanovit 
podmínky výsadby a regulace veřejné zeleně.  
5. Zajistit na své náklady, nejpozději do dne ukončení nájmu hrobového místa, 
odstranění hrobového zařízení včetně uren, jinak s nimi bude naloženo podle § 25 
odst. 9 zákona. 
6. Oznamovat správci pohřebiště veškeré změny údajů, potřebných pro vedení 
evidence pohřebiště v souladu s § 21 zákona. 
7. Strpět číselné označení hrobů provedené správcem pohřebiště způsobem 
obvyklým na daném pohřebišti nebo jeho části.  
8. Uložení lidských pozůstatků a lidských ostatků nebo jakékoli další nakládání s nimi 
provádět jen způsobem, který je v souladu s článkem 7 tohoto řádu. 
9. Zdržovat se na pohřebišti pouze v provozní době stanovené v článku 2 tohoto 
řádu.  

 
Článek 7 

Ukládání lidských pozůstatků a zpopelněných lidských ostatků a jejich exhumace 
1. Lidské pozůstatky může do hrobů a hrobek ukládat pouze správce pohřebiště, jiná 
osoba jen s jeho souhlasem. Obdobně to platí i o provádění prací spojených se 
zajišťováním exhumací.  
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2. Zpopelněné lidské ostatky je možné uložit na pohřebišti vždy jen se souhlasem 
správce pohřebiště a způsobem, který stanoví. 
3. Všechny rakve určené k pohřbení musí být označeny štítkem obsahujícím 
minimálně jméno zemřelého, datum narození a den pohřbu. Před spouštěním do 
hrobu musí být víko rakve pevně a trvale spojeno šroubem se spodní částí rakve.  
4. Pro pohřbívání do hrobu musí být použity takové rakve, které ve stanovené tlecí 
době zetlí spolu s lidskými ostatky, tzn. nesmi obsahovat díly z PVC a jiných nerozlo-
žitelných materiálů, kovové díly jen omezeně, výplň rakví může být pouze z materiálů 
jako dřevěné piliny, papír a látky, při výrobě rakví a jejich nátěrů nesmí být zjevně 
použity toxické látky.  
5. Pro pohřbívání do hrobek je nutno použít rakve s maximálními rozměry 2,15 x 0,85 
m, a to:  
- celodubové nebo z jiných tvrdých druhů dřev, do které bude umístěna poloviční 
zinková vložka nebo  
- kovové s nepropustným dnem 
6. Přímou manipulaci s lidskými ostatky uloženými v hrobkách může správce 
pohřebiště provádět pouze se souhlasem krajské hygienické stanice.  

 
Článek 8 

Tlecí doba 
Tlecí doba stanovená pro ukládání lidských pozůstatků do hrobů činí 11 let.  

 
Článek 9 

Zřizování hrobového zařízení a podmínky provádění prací na pohřebišti 
1. Podmínky pro zřízení hrobového zařízení hrobu:  
a) Základy musí odpovídat půdorysným rozměrům díla a hloubce základové spáry, 
která činí 600 mm. 
b) Základy památníků a náhrobků musí být zhotoveny z dostatečně únosného 
materiálu, odolného proti působení povětrnosti, např. z prostého betonu či 
železobetonu, kamenného, příp. cihelného zdiva, apod.  
c) Přední a zadní rámy hrobu musí být v jedné přímce s rámy sousedních hrobů. 
d) Vlastní náhrobek a rámy musí být mezi sebou jednotlivě kotveny.  
2. Podmínky pro zřízení hrobového zařízení hrobky:  
a) Hloubka výkopu musí odpovídat počtu uvažovaných uložených rakví (maximálně 
však 260 cm). 
b) Stěny musí být vybudovány z porézních materiálů (např. cihly), pokud bude použit 
litý beton, musí být vyvedena z hrobky difuzní zátka.  
c) Stěny hrobky z porézních materiálů musí mít šíři nejméně 30 cm, v případě užití 
litého betonu nejméně 15 cm, a musí být izolovány přizdívkou, včetně impregnačních 
nátěrů.  
d) Dno hrobky může být bez betonového pokryvu (pouze kopaná zemina). V případě, 
že bude dno vybetonováno, musí být zřízen trativod o rozměrech nejméně 40 x 40 a 
hloubce 50 cm, vyplněný drenáží.  
e) Zdivo musí být umístěno na betonovém základě min. 50 cm vysoké v šíři podle 
předpokládané vyzdívky.  
f) Do stěn hrobky musí být zabudovány vstupní otvory s madly.  
g) Kovové prvky v hrobce (traverzy pro uložení rakví a stropní nosiče) musí být 
opatřeny antikorozními nátěry a jejich stav musí být kontrolován nejméně jednou za 
10 let.  
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h) Zastropení hrobky je nutné provést tak, aby mohly být rakve lehce umístěny na 
jednotlivá stanoviště s tím, že vstupní otvor a vlastní světlost hrobky musí být 
nejméně 220 cm (podle velikosti rakví). 
i) Na zastropení a uzavření hrobky musí být použity železobetonové překlady, jejich 
spáry zality betonem a povrch zaizolován. 
j) Na zastropení je nutno použít 20 cm zeminy sloužící jako pachová zátka, nebo 
umístit krycí desku neprodyšně uzavírající hrobku, se spárami vytmelenými trvalými 
tmely.  
k) Nosnost stropu musí být nejméně 100 kg na 1 m2. 
l) Vlastní hrobové zařízení s výjimkou rámů musí být postaveno mimo hlavní 
konstrukci hrobky, na samostatném základě.  
3. Správce pohřebiště může ve svém souhlasu se zřízením hrobky stanovit  
- dobu výstavby hrobky  
- zabezpečení místa z hlediska pádu osob a bezpečnosti návštěvníků hřbitova  
- požadavky na ochranu zeleně v okolí staveniště  
- podmínky používání komunikací pohřebiště  
- způsob skladování materiálů, odpadů a jejich likvidace 
- povinnost dozoru při výstavbě  
- průběžné a závěrečné kontroly postupu prací  
4. Zřízenou hrobku přejímá po technické stránce správce pohřebiště, který může pro 
trvalé užívání stavby určit  
- druh používání rakví pro pohřbení v hrobce 
- způsoby a cyklus revizí hrobky  
5. Dokumentaci spojenou se zřízením hrobky je správce pohřebiště povinen 
archivovat.  
6. Při provádění veškerých prací na pohřebišti je třeba dodržovat podmínky 
dohodnuté správcem pohřebiště, zejména  
- respektovat důstojnost místa a omezení hlučných prací  
- neomezování průchodu komunikací a přístupu k jednotlivým hrobovým místům  
- nenarušování hrobových míst nebo jakékoli jiné omezování práv nájemců 
hrobových míst  
- zajištění ochrany zeleně a kořenového systému zeleně  
7. Po ukončení prací na pohřebišti je nutno uvést okolí místa, kde byly práce 
prováděny, do původního stavu. 
 
 

Článek 10 
Závěrečná ustanovení 

Tento řád nabývá účinnosti patnáctým dnem následujícím po jeho vyhlášení. 
 

Jana Uhrová, starostka obce, v.r. 
Miroslav Červenka, místostarosta obce, v.r. 
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příloha č. 12 
 

Zákon č. 132/2006 Sb., o kronikách obcí 
 
Parlament se usnesl na tomto zákoně České republiky: 
 

§ 1 
Úvodní ustanovení 

Každá obec vede kroniku obce (dále jen "kronika"), do níž se zaznamenávají zprávy 
o důležitých a pamětihodných událostech v obci pro informaci i poučení budoucím 
generacím. 
 

§ 2 
Vedení a uložení kroniky 

(1) Kronika je vedena jako ručně psaná kniha s číslovanými listy nebo v elektronické 
podobě s následným tiskem číslovaných listů po uzavření každého kalendářního roku 
na trvanlivém papíře určeném pro dokumenty (¹ § 5 odst. 1 vyhlášky č. 646/2004 Sb., 
o podrobnostech výkonu spisové služby), které se zajistí vazbou. 
(2) Nedílnou součástí kroniky je příloha, která obsahuje písemné, obrazové nebo 
zvukové dokumenty doplňující zápis v kronice. 
(3) Obec zabezpečí kroniku proti ztrátě, poškození a neoprávněnému přístupu. 
 

§ 3 
Zápis do kroniky 

Zápis do kroniky se provádí nejméně jedenkrát za kalendářní rok. O obsahu zápisu 
rozhoduje obec. 
 

§ 4 
Nahlížení do kroniky a využití kroniky 

Do kroniky může každý nahlédnout ve vymezené době na obecním úřadě; pokud je 
nahlížení umožněno do kroniky ručně psané nebo do kroniky v podobě tištěné 
vázané papírové knihy s číslovanými listy, děje se tak pod dohledem kronikáře. 
Občan obce starší 18 let, jakož i osoba, které zákon přiznává práva občana obce, 
může navrhnout písemně změnu, doplnění nebo opravu zápisu v kronice. Obec na 
základě těchto návrhů podle okolností zápis v kronice opraví, doplní nebo jinak 
změní. 
 

§ 5 
Zrušovací ustanovení 

Zrušuje se: 
1. Zákon č. 80/1920 Sb. z. a n., o pamětních knihách obecních. 
2. Vládní nařízení č. 169/1932 Sb. z. a n., o pamětních knihách obecních. 
 

§ 6 
Účinnost 

Tento zákon nabývá účinnosti prvním dnem třetího kalendářního měsíce následují-
cího po dni jeho vyhlášení. 
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Zdroje čerpání zde uváděných informací: 
 
webové adresy:  
nova-ves.cz 
veprek.cz 
tjsokolnovaves.cz 
vepreckevydry.xf.cz 
maratonklubmirejovice.wz.cz 
volby.cz 
portal.gov.cz 
mvcr.cz 
czso.cz 
kr-stredocesky.cz 
mestokralupy.cz 
peprnet.cz 
behy.cz 
blog.aktualne.centrum.cz 
tn.nova.cz 
goole.cz 
 
MF Dnes 2008 – 2009 
Mělnický deník 2008 – 2009 
Týdeník Mělnicka 2008 - 2009 
Novoveský zpravodaj říjen – prosinec 2007 
Novoveský zpravodaj 1 – 12/2008 
Novoveský zpravodaj 1 – 12/2009 
 
Státní okresní archiv Mělník  
dostupné staré obecní kroniky  
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